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I. NAMESTO UVODA

Iztekajoče leto so v političnem smislu najbolj zaznamovale volitve, parlamentarne in lokalne. Zaradi 
predčasnega odstopa predsednika vlade zgodaj spomladi in zaradi poznega imenovanja nove vlade 
zgodaj jeseni, je bila slovenska državna politika skoraj pol leta zelo pasivna. 

Zaradi ugodnih gospodarskih gibanj in izboljšanega splošnega razpoloženja javnosti, je bilo relativno dolgo 
obdobje pasivnosti državne politike manj opaženo. V tem času predsedniku republike v skladu z običajnimi 
pričakovanji pripade naloga nosilca politične stabilnosti. Po eni strani je to od mene zahtevalo razširjen 
opus mojega siceršnjega dela, po drugi strani pa je to od mene terjalo izjemno politično disciplino, saj 
je moralo vsako moje ravnanje dajati vtis strankarske nevtralnosti. Mislim da je bila ta naloga korektno 
opravljena, saj ni bilo slišati večjih pripomb. 

V formalnem in neformalnem sodelovanju z vodji parlamentarnih strank in njihovih poslanskih skupin smo 
uspeli uskladiti primeren datum predčasnih volitev. Datum razpisa predčasnih volitev je bil pomemben, 
ker je državni zbor kljub predčasnemu odstopu predsednika vlade želel dokončati delo ustavne komisije 
in preiskovalnih komisij. 

Toda bolj zahtevna naloga me je čakala po razglasitvi rezultatov letošnjih predčasnih parlamentarnih 
volitev. Relativna zmagovalka volitev ni pridobila zadostne podpore za prevzem mandata za sestavo 
vlade. Slovenija je letos prvič dobila manjšinjsko vlado, za sestavo katere je bilo potrebno nekoliko več 
časa, kot je običajno za dogovore o koalicijah. 

Tudi v tem procesu je bila moja dolžnost, da sem strankarsko nevtralen, da spoštujem voljo volivcev in pri 
podelitvi mandata za sestavo vlade upoštevam realna razmerja moči v državnem zboru. Upošteval sem 
tudi voljo političnih strank in novo oblikovanih poslanskih skupin, da z mojimi postopkovnimi ravnanji 
pripomorem k oblikovanju koalicije in imenovanju vlade. V tem smislu sem bil pripravljen ponoviti krog 
posvetov ali predlagati skrajne roke za postopkovne odločitve. Ta skupna potrpežljivost se je obrestovala. 
Slovenija je dobila vlado. 

To je za našo državo zelo pomembno, saj je lahko nova vlada relativno kmalu po prevzemu dolžnosti v 
pogojih relativne politične sabilnosti nadaljevala s sprejemanjem potrebnih odločitev in ukrepov s polnimi 
pooblastili. V sedanjih političnih okoliščinah v našem sosedstvu in sicer v Evropi je to zelo dobrodošlo. 

Tudi z novo vlado predsednika Marjana Šarca nadaljujem politiko korektnega sodelovanja. Javno se 
izjasnim o tistih vprašanjih, ki jih ocenim za bistvene, zlasti z vidika zunanje in varnostne politike. Javno se 
izjasnim tudi o drugih vprašanjih, zlasti, če ocenim, da z mojim stališčem lahko pripomorem k oblikovanju 
širše sprejemljivega stališča glede občutljivih vprašanj. 

Obrestuje se zavzeto in potrpežljivo medsebojno sodelovanje z državnim zborom oz. njegovimi poslanskimi 
skupinami. Tu mislim na postopke v zvezi z oblikovanjem vlade in postopke v zvezi z mojimi predlogi 
glede imenovanja pomembnih nosilcev državnih funkcij. 

Opažam pa, da večja politična fragmentacija v državnem zboru zahteva izdatno politično voljo za ustrezne 
dogovore. Znašli smo se v položaju, ko vlade ne vodi najmočnejša stranka in ko v državnem zboru vlada, 
razen za svoje imenovanje, nima predvidljive politične večine. V posvetovanjih z vodji poslanskih skupin 
je prav tako opazno dejstvo, da vodilna stranka koalicije nima odstopajočega števila poslank in poslancev 
v državnem zboru. Zaradi izjemno konstruktivnega sodelovanja med udeleženci teh posvetov, javnost 
tega dejstva niti ne opazi, pri mojem delu pa ga moram zelo upoštevati. 

Vesel sem, da se tudi z novo vlado nadaljujejo nekateri običaji, ki simbolno in stvarno poudarjajo pomen 
sodelovanja različnih vej državnih oblasti, na primer srečanje štirih predsednikov in podobno. Tudi sicer 
sem prepričan, da bo prav od sodelovanja med političnimi akterji v mnogočem odvisno, kako se bo 
Slovenija soočala z obstoječimi novimi domačimi in mednarodnimi izzivi. 

Iztekajoče leto je še poudarilo trend, ki ga je bilo mogoče opaziti leto prej. Slovenija se namreč po izhodu 



4

iz krize konsolidira, naše mednarodno okolje pa postaja vse bolj nepredvidljivo in celo nestabilno. V 
takih razmerah je zelo pomembno, da ohrani država značaj varne države, relativno politično stabilne, z 
okrevajočim gospodarstvom, z dobrim splošnim razpoloženjem prebivalstva in ugledom v mednarodni 
skupnosti. 

V takih razmerah je pomembno, da Slovenija ohrani relativno načelno politično držo v domači in zunanji 
politiki, prisiljena pa je razmišljati hitreje, manj udobno, bolj nekonvencionalno in zlasti bolj enotno. 
Pričakovati je, da se bodo razmere v mednarodnem okolju v prihajajočem letu še poslabšale, zato mora 
slovenska politika okrepiti medsebojno zaupanje za ravnanje v zahtevnejših okoliščinah. 

Kot predsednik republike, ki želi povezovati, moram opozoriti, da se škarje sodelovanja oz. razhajanja 
razpirajo. Na prvi pogled bi kdo utegnil površno misliti, da je glede občutka potrebe po sodelovanju bolj 
ali manj tako kot je bilo. Moja izkušnja je drugačna. Ocenjujem, da pod gladino tega prvega vtisa štrlijo vse 
bolj ostre čeri zapiranja v lastne politične okvire, bodisi strankarske, blokovske ali koalicijske. Če je moja 
ocena točna, se moramo temu, kako znova okrepiti občutek za sodelovanje, v prihodnjem letu veliko bolj 
posvetiti.

Ocenjujem, da se je svet znova znašel v t.i. prehodnem obdobju. Nazadnje je bil v takem položaju konec 
80-tih in v začetku 90-tih let, ko je razpadala blokovska ureditev in je padla železna zavesa, države Srednje 
in Vzhodne Evrope pa je zajel proces demokratizacije in osamosvajanja. Takratno prehodno obdobje, 
prav tako polno notranjih protislovij, se je izteklo po mirni poti v novo kvaliteto odnosov v mednarodni 
skupnosti. 

Zdaj smo znova v prehodnem obdobju, ko je mogoče, da se bodo nova protislovja kopičila in ušla 
političnemu nadzoru ter se zaskrbljujoče iztekla v konflikte vseh vrst ali pa se bodo vendarle znova umirila 
po mirni poti in na splošno olajšanje iztekla v novo obdobje razvoja evropske in svetovne skupnosti. 

Za Slovenijo ni slehernega dvoma, da je v njenem nacionalnem interesu urejanje vseh odprtih vprašnj po 
mirni poti in v krepitvi multilateralizma. To ne pomeni, da je obstoječi mednarodni red popoln. Nasprotno, 
potrebne so spremembe vendar je zlasti za majhne države odločilno, da se te spremembe odvijejo po 
mirni poti in v vsaj relativno predvidljivih okoliščinah. 

Poleg teh nalog v zunanji in varnostni politiki ima po mojem mnenju Slovenija v prihajajočem letu še 
zadnji čas možnost, da pripravi in izvede ustrezne strukturne prilagoditve, ki ji bodo omogočile trajnejšo 
gospodarsko okrevanje, krepkejšo socialno povezanost in s tem politično stabilnost. Kljub vladi, ki ima le 
manjšinjsko podporo v državnem zboru, je to mogoče, vendar le pod pogojem skupnega zavzemanja za 
krepitev vseh načinov političnega razumevanja, spoštovanja in sodelovanja. 
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II. NEPOSREDNO IZVRŠEVANJE PRISTOJNOSTI 
PREDSEDNIKA REPUBLIKE 

Nastop drugega mandata 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je po vnovični izvolitvi nastopil drugi mandat 23. decembra 
2017. Ob zaprisegi v Državnem zboru 22. decembra 2017 je nagovoril državljanke in državljane Slovenije. 

Inavguracijski govor predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja

Spoštovani gospod predsednik Državnega zbora, 

visoki zbor, 

visoki gostje, 

ekscelence, 

spoštovane državljanke in državljani. 

(dober predsednik vseh)

Rad bi bil dober predsednik. Predsednik vseh. 

Iskreno se bom trudil, da bom najboljši predsednik vsem državljankam in državljanom. 

Rad bi, da bi bili ponosni name in na našo državo, ki jo predstavljam. Trudil se bom, da bi bili vsi ponosni 
na našo ljubo domovino, čudovito Slovenijo. Da bi jo vsi vzeli za svojo in jo skupaj oblikovali po naši 
edinstveni podobi. In, da bi bila domovina lahko ponosna na vsakega izmed nas. 

Skupaj z vami bi rad gradil Slovenijo kot miren, varen in ljubeč dom za vse nas in za vse naše otroke in 
vnuke. 

Vneto si bom prizadeval, da bi Slovenci kot ponosen in samozavesten narod aktivno snovali skupno 
evropsko prihodnost. 

Skratka, skupaj z vami bom storil vse, da naši otroci na prihodnost ne bodo gledali s strahom, temveč z 
velikim upanjem. 
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( strpnost )

Visoki zbor, 

temeljno vodilo mojih ravnanj je, da Slovence veliko več povezuje, kot nas razdvaja. To je bistveno. Zato 
smo, če rečem s Trubarjem, stali inu obstali. 

Enako bistveno je zavedanje, da smo kot posamezniki različni in edinstveni in da je prav ta različnost in 
edinstvenost posameznika glavno bogastvo naše skupnosti. Nihče ne sme nikogar izključevati, naj bo 
še tako različen in drugačen. Zato je naša sveta pravica in dolžnost, da ustvarjamo vključujočo družbo, v 
kateri je prostor za vsakega, še tako različnega in drugačnega. 

Taka, strpna družba, Slovenija, v kateri je dovolj prostora za vse različnosti, hkrati pa jo trdno povezujejo 
tradicionalne vrednote, zgodovinske izkušnje in sanje, je močna in bogata skupnost prihodnosti. Naši 
otroci si ne zaslužijo nič manj od tega. Vse glede tega je odvisno od nas samih. 

( sodelovanje ) 

Visoki zbor, 

Slovenci imamo slavne in surove zgodovinske izkušnje glede enotnosti in razklanosti. Po skoraj petsto 
letih lastnega jezika in četrt stoletja naše samostojne države nedvoumno vemo, da politično in drugo 
izključevanje vodi v razhajanja in celo v narodno razklanost, politično vključevanje pa v demokratično 
sodelovanje in prepotrebno enotnost v prelomnih časih. 

Ne pozivam k enotnosti. Hvala bogu, zanjo ni zgodovinske nujnosti. Toda v resnici ne vemo, kdaj bo zanjo 
spet nenadomestljiva potreba. Zato si kot predsednik republike dovolim pozvati k političnemu in vsakemu 
drugemu sodelovanju med nami. 

To ne pomeni, da bi bili prikrajšani za resne politične polemike, za prepire in spore. Vse to je normalno 
in prav. Prav pa je, da ob tem vendarle ohranjamo tisto mero zaupanja, dialoga in sodelovanja, ki nam 
omogoča, da bomo v usodnih trenutkih, ob prelomnih zadevah tudi enotni, če bo potreba. 

Morda je v tem času in teh razmerah minimalna definicija zaupanja in sodelovanja vzdržnost od sovražnega 
govora. Vsi imamo pravico, da izrazimo svoje stališče, vendar hkrati dolžnost, da tega ne storimo na račun 
dostojanstva drugega. Pazimo eden na drugega in se spoštujmo. 

Tako demokratično vzdušje nam bo vlivalo strašno moč in velik pogum za premagovanje še tako težkih 
problemov, s katerimi se bomo soočali. Videli bomo, da se na koncu vseh koncev vendarle lahko zanesemo 
eden na drugega. Skoraj ni bolj pomembnega in bolj navdihujočega občutka od tega. 

( miselni preskok za inovativno Slovenijo ) 

Visoki zbor, 

Slovenci bomo kot narod in država ohranili in okrepili naš značaj, posebnost in identiteto, če se bomo 
prilagajali spremembam v svetu in jih celo oblikovali. Zelo narobe bi storili, če bi se v želji za ohranitev 
identitete pred svetom zapirali. Menim, da se mu moramo odpreti še veliko bolj. Še več, menim, da 
moramo in da smo sposobni te globalne spremembe tudi soustvarjati. 

Pomembno je, da spremembe razumemo, da jih kritično sprejemamo in še bolj pomembno, da jih sami 
ustvarjamo. Poudarjam potrebo po temeljitem miselnem preskoku v prid celostnega spodbujanja majhnih 
in velikih inovacij, ki bodo izboljšale kvaliteto našega življenja. 

Privzgojiti si moramo miselnost, kako slabo narediti dobro, dobro boljše, boljše odlično, sploh pa kaj 
novega, zlasti tisto, kar se zdi nemogoče. 
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Potrebo po takem miselnem preskoku kratko utemeljujem s štirimi ilustracijami. 

1. Dve tretjini naših prvošolčkov bo po koncu šolanja opravljalo poklice, ki danes še ne obstajajo. 

2. Samo vprašanje časa je, kdaj bo tudi Slovenija, podobno kot lani Japonska, prodala več plenic za 
starejše, kot za dojenčke. 

3. Mineva dobrih deset let od predstavitve prvega pametnega telefona. Danes so le redki brez njega. 

4. Če bo šlo tako naprej kot zdaj, bo sredi tega stoletja v svetovnih morjih več plastike kot rib.

Skratka, znanstvene, tehnološke in družbene spremembe nas tako prekvašajo, da je bolje, če jih 
ustvarjamo, kot se jim prilagajamo. Ta miselni preskok bi dolgoročno omogočil vsestranski razvoj našega 
naroda in države, s tem pa tudi sploh njegov obstoj. 

( strukturne reforme za konkurenčno gospodarstvo in socialno solidarnost ) 

Visoki zbor, 

Slovenija po hudi krizi okreva. Super je, da smo končno znova priče spodbudnim gospodarskim in socialnim 
kazalcem. Kljub temu čutim dolžnost opozoriti, da se za opazen del naših ljudi gospodarski razcvet pozna 
manj, zlasti pa s precejšnjo zamudo. 

V lanskem letu so humanitarne organizacije pomagale našim ljudem 770.000 krat. Spreminja se definicija 
revščine. Če na primer opazimo otroka s pametnim telefonom, še ne pomeni, da ne spada med 46.000 
tistih, ki živijo globoko pod pragom revščine. Stremljenje k družbeni enakosti, ne uravnilovki, zlasti 
stremljenje k zagotavljanju enakih možnosti za vse, je eden najpomembnejših vzgibov uspešne družbe 
in države prihodnosti. 

Toda najboljša socialna politika je v bistvu najboljša gospodarska politika. V tem smislu želim pozvati k 
sicer premišljenemu a hitrejšemu in bolj ambicioznemu sprejemanju sprememb slovenskega poslovnega 
okolja. Močno podpiram vse tiste nujne ukrepe, ki bodo omogočali večjo konkurenčnost slovenskega 
gospodarstva. 

( Slovenija v jedrni skupini EU ) 

Visoki zbor, 

Slovenija je suverena država. Po naši volji jo razvijamo in gradimo kot aktivno članico Evropske unije. 
Uspešen razvoj Evropske unije je v našem nacionalnem interesu. 

Z odgovornostjo do skupne in povezane Evrope je skoraj tako, kot z odgovornostjo do našega skupnega 
planeta. Oba si v bistvu sposojamo od naših otrok. Zato moramo zelo paziti, da jim predamo dediščino, ki 
jih bo vredna. 

V prihodnjih letih si bom prizadeval, da bo Slovenija po najboljših močeh sodelovala v razpravah in 
odločitvah o prihodnosti Evropske unije. Menim, da je v tem kontekstu legitimen in razumljiv napor 
Slovenije, da ohrani in okrepi položaj v jedrnem, med seboj najbolj povezanem delu Evropske unije. 
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Osebno ocenjujem, da se bo naša država v naslednjih petih letih osredotočala na tri področja: 

• spodbujanje okrevanja gospodarstva 

• zagotavljanje varnosti 

in

• naše osredotočanje na dogajanja v Evropi in umeščanje naše države v nova razvrščanja. 

( ugled in spoštovanje Slovenije v svetu ) 

Visoki zbor, 

slovenska evropska in zunanja politika se začenja pri odnosih s sosednjimi državami. Ponosni smo, da 
smo po diplomatskem priznanju vsa odprta vprašanja rešili po mirni poti, vključno z vprašanjem načina 
določitve meje s sosednjo Hrvaško. Na osnovi mednarodne pogodbe je Arbitražno sodišče mejo določilo. 

Utemeljeno pričakujemo, da bo to odločitev spoštovala tudi sosednja in prijateljska Hrvaška. Na nekatera 
pričakovanja z njihove strani, da bi po odločitvi tribunala zdaj iskali neko srednjo pot, odgovarjamo, da je 
bil arbitražni sporazum srednja pot in da je zdaj potrebno prehoditi to pot do konca. 

Slovenija se bo dejavno angažirala na področju zahodnega Balkana in jugovzhodne Evrope. Z našimi 
izkušnjami, znanjem in politično voljo želimo pomagati tej regiji pri ohranitvi in utrditvi miru in varnosti 
ter njenih evroatlantskih vizijah. 

Slovenija si bo kot članica Evropske unije in zveze NATO prizadevala za mirno reševanje vseh sporov ter za 
vzpostavitev ali ohranitev miru v varnostno tveganih delih sveta. Slovenija nima v mednarodni skupnosti 
nobenega sovražnika, skupaj z vlado in parlamentom si bom prizadeval, da bo imela čim več prijateljev. 
S svojimi mednarodnimi aktivnostmi se bom močno trudil za ugled naše države in njeno spoštovanje v 
svetu. 

( varnost ) 

Visoki zbor, 

ena najpomembnejših nalog države je zagotovitev njene varnosti. Čeprav je Slovenija varna država, se vsi 
skupaj dobro zavedamo spremenjenih dejavnikov njenega tveganja. 

Potrebujemo zelo posodobljen sistem zagotavljanja nacionalne varnosti. Ne govorim samo o vojski, čeprav 
imam kot njen vrhovni poveljnik glede tega posebno odgovornost. Mislim tudi na dobro premišljeno 
strateško in temeljito modernizacijo obveščevalnih služb, policije in civilne zaščite. Neverjetno je, da smo 
tudi glede varnostnih tveganj že v času digitalne dobe, naša varnostna struktura pa je še iz predmodernih 
časov. 

Lahko smo srečni in ponosni, da je Slovenija varna država, vendar je prav država nenadomestljivo 
odgovorna, da tako tudi ostane. 

( razklani smo šibki, enotni smo močni ) 

Visoki zbor, 

ves čas govorimo o prihodnosti, toda v resnici ne vemo, kakšna bo. Vendar Slovenci iz zgodovine vemo 
eno stvar. Razklani smo šibki, enotni smo močni. Koliko hudega smo si storili z bratomorno vojno sredi 
prejšnjega stoletja. Rane se še sedaj celijo. Potrebovali smo skoraj tričetrt stoletja, da smo dostojno 
pokopali pobite. Končno smo se znašli v času, ko o spravi vse manj govorimo in jo vse bolj živimo. 



9

In kako povezani smo bili točno 27 let nazaj. Na plebiscitu o samostojni in neodvisni Sloveniji. In potem 
pri njeni razglasitvi in vojaški obrambi. Pri njenem diplomatskem priznanju. Vse to smo dosegli zato, ker 
smo vedeli, kaj hočemo in smo to hoteli skupaj. To je bila takrat in bo vselej edina pot do zvezd. 

( ljudi predstavljam in njim služim )

Visoki zbor, 

v tem slovesnem trenutku vnovičnega prevzema predsedniških dolžnosti si dovolim misliti, da je bila 
podpora precej povezana z mojim dosedanjim trudom in delom. Veliko tega bo zato ostalo tudi v novem 
mandatu naprej, nisem pa gluh in ravnodušen za pripombe. Skušal jih bom upoštevati. 

Dejstvo, da mi je uspelo ponoviti mandat v razmerah, ki so doma in v mednarodnem prostoru zelo 
nenaklonjene takemu podvigu, pa si razlagam s tem, da nikoli v prvem mandatu nisem spregledal 
bistvenega, in da bo središče vsega tudi v drugem mandatu – namreč – da sem dolžan po najboljših 
močeh služiti ljudem, ki mi jih je čast predstavljati. 

Ljudje in moj odnos do njih so bili v središču mojega dela. Vam, vašim stiskam, strahovom, navdušenju, 
hrepenenju, žalosti in veselju, je bilo in bo posvečeno domala vse moje prizadevanje. To ostaja. To je 
bistveno. To je nenazadnje, čeprav je sem in tja težko, tudi najlepše. 

( konec krize, nova velika priložnost )

Visoki zbor, 

s koncem krize nam je dana lepa priložnost, da marsikaj pametno spremenimo ali naredimo na novo. 
Tako, da upoštevamo napake in nauke iz časa tranzicije. V bistvu nam je dana enkratna priložnost, da 
marsikaj lahko začnemo graditi znova. Napišemo novo, boljše, uspešnejše, pravičnejše poglavje naše 
prihodnosti. 

Zdaj smo pametnejši, zrelejši in modrejši, opremljeni s slabimi in dobrimi izkušnjami izpred krize. Ne vem, 
če se vsi dobro zavedamo, kakšno veliko odgovornost, toda tudi kakšno čudovito priložnost bo imela 
glede tega vlada, ki bo prisegla sredi prihodnjega leta in celotna slovenska politika, vključno z menoj. 

Spoštovane državljanke in državljani, 

skupaj z vami želim graditi Slovenijo kot v svet odprto državo. 

Kot varno državo. 

Skupaj z vami jo želim graditi kot inovativno državo. 

Kot državo blaginje. 

Kot državo, ki bo imela manj predpisov, a bodo bolj spoštovani. 

V kateri bo veljal zakon za vse enako. 

Skupaj z vami želim graditi državo, v kateri bo oblast skrbela za javno šolstvo in javno zdravstvo, toda 
nikakor ne bo onemogočala, kvečjemu bolj omogočala zasebno šolstvo in zasebno zdravstvo. 

Skupaj z vami želim graditi Slovenijo kot državo, ki vidi lepoto dežele in vestno ter celovito skrbi zanjo. 

Kot državo, ki skrbi za naravno dediščino enako kot tudi za kulturno dediščino in razume, da oboje hkrati 
močno določa njen karakter. 



10

Kot državo, ki se trajnostno razvija. 

Kot v Evropi in svetu ugledno, prepoznano in spoštovano državo. 

In nenazadnje, skupaj z vami želim graditi Slovenijo kot domovino vseh njenih ljudi. Ponosnih nanjo. 

Na tem mestu bi se rad zahvalil za sodelovanje predsednikom vlad, Državnega zbora in Državnega sveta, 
s katerimi sem imel kot predsednik republike doslej čast in veselje sodelovati. Bivšemu predsedniku 
vlade, Janezu Janši, bivši premierki gospe Alenki Bratušek in sedanjemu predsedniku vlade, dr. Miru 
Cerarju. Izrazi hvaležnosti gredo bivšemu predsedniku Državnega zboru dr. Gregorju Virantu, Janku Vebru 
in sedanjemu predsedniku dr. Milanu Brglezu ter bivšemu predsedniku Državnega sveta Mitji Bervarju. 

(zaključna želja) 

Drage Slovenke in Slovenci, doma in povsod po svetu, 

spoštovane državljanke in državljani, 

preden zaželim vesele božične in novoletne praznike, končujem z eno ugotovitvijo, ki mi ne da miru odkar 
sem jo prvič slišal. Neka znana romantična drama se začne z ugotovitvijo, da ljudje tik pred smrtjo, naj bo 
naravne ali nasilne narave, mislimo sporočila ljubezni, ne sovraštva. 

Povedano drugače, v stiski s časom pred nečim hudim, pred nečim dokončnim, morda pred zadnjim 
slovesom, ne izgubljamo moči za sovraštvo, temveč za izraze ljubezni. 

V tem smislu se lahko vsi skupaj vprašamo, ali je res potrebno čakati na konec življenja ali konec sveta, da 
bi prepoznali potrebo po prijaznosti in ljubezni. Izogibajmo se torej vsemu sovražnemu, dajmo prednost 
sodelovanju, strpnosti, dobroti in ljubezni. 

Sprejmite, prosim, moje najbolj iskrene čestitke ob državnem prazniku. Od srca vam privoščim, da se 
imate v času božičnih praznikov lepo v krogu ljudi, ki se imate radi. Eno dobro misel pošljite tudi tistim, 
ki so sami in osamljeni. 

V novem letu vam želim veliko zdravja, uspehov in zadovoljstva. 

Srečno Slovenija! 

Razpis predčasnih volitev v Državni zbor 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 27. marca, po tem, ko je 14. marca odstopil predsednik 
vlade, na povabilo predsednika Državnega zbora dr. Milana Brgleza udeležil 56. izredne seje, na kateri 
je poslankam in poslancem pojasnil svojo odločitev, da Državnemu zboru ne bo predlagal kandidata za 
predsednika vlade.

Predsednik republike je nato 14. aprila podpisal Odlok o razpustitvi Državnega zbora Republike Slovenije 
in razpisu predčasnih volitev v Državni zbor Republike Slovenije.
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Pred podpisom je predsednik republike utemeljil odločitev o dnevu volitev, po podpisu pa je predstavil 
svoj načrt dela do imenovanja nove vlade: 

Spoštovane državljanke, spoštovani državljani.

Danes bom na podlagi Ustave Republike Slovenije in Zakona o volitvah v Državni zbor podpisal Odlok o 
razpustitvi Državnega zbora Republike Slovenije in razpisu predčasnih volitev v Državni zbor Republike 
Slovenije.

Predčasne volitve poslancev v Državni zbor Republike Slovenije bodo potekale v nedeljo, 3. junija 2018. 
Za dan razpisa predčasnih volitev, s katerim začnejo teči roka za volilna opravila, se šteje ponedeljek, 16. 
april 2018. Odlok bo objavljen v Uradnem listu RS danes, 14. aprila 2018.

Predsednik Državnega zbora me je včeraj obvestil, da so, po tem, ko je predsednik vlade dne 14. marca 
2018 odstopil, potekli vsi zakonsko določeni roki za predlaganje novega mandatarja in tako državni zbor 
ni sklenil, da se izvedejo volitve predsednika vlade. 111. člen Ustave RS mi v tem primeru nalaga, da 
razpustim Državni zbor in razpišem predčasne volitve. 

Predčasne volitve se opravijo najkasneje dva meseca po razpustitvi državnega zbora in najprej v 40 dneh 
od dneva razpisa. 

To mi je dalo možnost, da za datum glasovanja izberem 27. maj, 3. junij ali 10. junij. Pri odločitvi glede 
izbire datuma sem vezan zgolj na ustavno in zakonsko določene roke. Kljub temu sem se o izbiri datuma 
večkrat formalno in neformalno posvetoval z vodji poslanskih skupin in pravnimi strokovnjaki.

Možnost, da bi bile volitve 10. junija, sem v osnovi odklonil. Zanjo ni nobenih razlogov. Poleg tega bi 
potekale na dan, ko smo se sicer domenili, da bi bile redne volitve. Ne zdi se mi prav, da bi bil rok 
predčasnih volitev enak roku za izvedbo rednih volitev, saj je z odstopom predsednika vlade nastala 
bistvena sprememba. Vlada od tedaj do imenovanja nove vlade deluje z omejenimi pooblastili.



12

Možnost, da bi bile volitve 27. maja sem na koncu opustil. Sprva se mi je zdelo utemeljeno, da zaradi 
odstopa predsednika vlade izberem najkrajšo možno pot do predčasnih volitev. Po posvetovanjih, zlasti s 
pravnimi strokovnjaki, sem to možnost opustil. Če bi se namreč odločil za 27. maj, bi skoraj ves prvi teden 
uradne volilne kampanje padel v čas državnih praznikov in prostih dni.

Možnost za izpodbijanje odloka o razpisu volitev zaradi omenjenega razloga obstaja. To se je zgodilo 
tudi ob razpisu volitev pred štirimi leti, ko je po pritožbi zaradi razpisa v času počitnic Ustavno sodišče 
potrdilo veljavnost moje odločitve. Morebitnemu izpodbijanju odloka sem se v teh, že sicer bolj politično 
zapletenih časih, želel zdaj na vsak način izogniti. 

Odločil sem se za 3. junij 2018. Pri presoji vseh razlogov za mojo odločitev se je ta datum izkazal za najbolj 
primernega. 

Z današnjim dnem sem razpustil državni zbor in določil 3. junij za datum predčasnih volitev v državni zbor.

Kot predsednik republike upam, da bo volilna kampanja potekala v strpnem ozračju, brez sovražnega 
govora in čim bolj argumentirano. Vanjo kot predsednik republike ne bom posegal. Svoj položaj razumem 
kot absolutno strankarsko nevtralen. Na položaj predsednika republike so me izvolili ljudje in ne politične 
stranke. Odgovoren sem ljudem, ne političnim strankam.

Kot predsednik republike, ki ima ustavna in zakonska pooblastila pri postopkih za imenovanje nove vlade, 
si želim, da bi bil volilni rezultat čim bolj jasen in bi omogočal hitro in prepričljivo sestavo nove vlade. V 
vsakem primeru se bom po volitvah potrudil, da bi prišlo čimprej do oblikovanja nove vlade in novega 
zagona, ki ga zdaj država zelo potrebuje. Tako zaradi domačih kot mednarodnih zadev.

Verjamem v demokracijo. Verjamem v svobodno izraženo voljo ljudi, kakršnakoli ta že je. Volitve so 
najboljši način, da ljudstvo z udeležbo na volitvah in glasovanjem za tistega, ki mu zaupa, izpove svojo 
politično voljo. V nedeljo, 3. junija 2018, bo pravi čas za to.

Spoštovane državljanke, spoštovani državljani.

Zaradi odstopa predsednika vlade je prišlo do razpisa predčasnih volitev. Vlada od odstopa predsednika 
vlade do imenovanja nove vlade opravlja le tekoče posle. Z današnjim dnem je državni zbor razpuščen. 
Svojih odločitev ne sprejema več na rednih sejah, temveč na izrednih, če so za to izpolnjeni poslovniški 
pogoji. Do izvolitve nove vlade bomo priče manjši politični operativnosti in večji politični nestabilnosti.

Moja naloga, naloga predsednika republike je, da do imenovanja nove vlade normalno, s polnimi 
pooblastili, opravljam svoje delo in naloge, tako v domači kot zunanji politiki.

Zavedam se, kako zelo pomembno je, da pri tem ravnam politično nepristransko. Na ta položaj so me 
izvolili ljudje in ne politične stranke. Odgovoren sem ljudem. Upravičeno pričakujejo, da bom storil vse, kar 
je potrebno za to, da bodo razmere do izvolitve nove vlade, kljub razumljivemu volilnemu vznemirjenju, 
čim bolj mirne in stabilne.

O temah, ki bodo predmet politične kampanje, se bom oglašal redko in le tedaj, ko bom menil, da je to 
neizogibno zaradi interesov države. Če in ko se bom oglasil, bom to storil na način, ki bo kolikor mogoče 
strankarsko nevtralen in ne bo vzbujal vtisa, da kot predsednik republike podpiram eno ali drugo stranko. 
Menim, da sem v prejšnjem mandatu v enakem položaju to nalogo opravil brezhibno. Glede tega mi nihče 
ničesar ni očital.

Kolikor lahko danes presodim, lahko vlada in državni zbor domače in zunanjepolitične zadeve, kljub 
omejenim pooblastilom, opravita brez mojih posredovanj. Samo v primeru, da bi prišlo do resnejših 
varnostnih razmer, ki bi terjale strateške ukrepe, bi si dovolil na posvet poklicati predsednike parlamentarnih 
strank. Zelo upam, da za kaj takega ne bo potrebe. 

Od notranjepolitičnih zadev se bo v tem času z glasovanjem v državnem zboru zaključil postopek izvolitve 
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treh novih članov Sodnega sveta Republike Slovenije. Objavil bom poziv za zbiranje predlogov kandidatur 
za novega guvernerja Banke Slovenije. Z vodji poslanskih skupin smo dosegli enotno stališče, da naj pri 
tem roke za odločanje o novem guvernerju prilagodim tako, da bo o njem odločal nov sklic državnega 
zbora. To diskrecijo mi dopušča zakon. V začetku poletja pa lahko pričakujem tudi obvestilo o poteku 
še enega mandata na ustavnem sodišču Republike Slovenije, s čimer začnejo teči postopki za izvolitev 
novega ustavnega sodnika oz. sodnice.

V tem času se bom posvetil naslednjim zunanjepolitičnim dejavnostim: 

- Konec meseca bom skupaj s hrvaško predsednico predsedoval letošnjemu srečanju pobude Brdo Brijuni 
v Skopju. Gost letošnjega srečanja bo predsednik Evropskega sveta Donald Tusk. Zavoljo političnih in 
varnostnih razmer v regiji so pričakovanja mednarodne skupnosti glede tega vrhunskega srečanja v 
Skopju, morda celo pretirana. S predsednico Kolindo Grabar-Kitarović se pogovarjava o možnosti, da bi se 
pred tem neformalno srečala. Predvidoma v naslednjih dveh tednih. Pogovorila se bova o pripravah na to 
zasedanje in o aktualnih dvostranskih vprašanjih. Oba se veseliva te možnosti. 

• Konec meseca se bom srečal z vsemi tremi člani predsedstva Bosne in Hercegovine ter bom nastopil 
kot glavni govornik na Poslovnem Summitu Sarajeva. 

• Čez teden dni bom gostil slovaškega predsednika Andreja Kisko. 

• V maju bom uradno obiskal Ukrajino. 

• Prihodnji mesec bom s poljskim predsednikom Andrejem Dudo odkril spomenik padlim vojakom v 1. 
svetovni vojni v mestu Gorlice.

• V Vatikanu bom skupaj s knezom Albertom II. Monaškim priredil humanitarni dogodek za zbiranje 
sredstev za delo za misijonarja Pedra Opeke.

• Konec junija bom gostil trilateralno srečanje Slovenija-Avstrija-Hrvaška. 

Ob koncu bi želel izraziti skrb zaradi zaostrovanja varnostnih razmer na Bližnjem vzhodu, zlasti v Siriji. 
Danes dopoldne sem prejel pismo francoskega predsednika Macrona, v katerem pojasnjuje razloge treh 
koalicijskih držav za letalske napade na skladišča in oporišča, ki so posledica uporabe kemičnega orožja.

Tako iz njegovega pisma kot iz izjave ameriškega obrambnega sekretarja Mattisa danes zgodaj zjutraj 
sklepam, da gre za en povračilni napad, ki naj bi odvrnil sirski režim od uporabe kemičnega orožja. 
Uporaba kemičnega orožja proti civilnemu prebivalstvu je največji zločin proti človeštvu. Ni dvoma, da 
zahteva ukrepanje.

Razumem razloge za enkratno vojaško posredovanje za onemogočenje nadaljnje uporabe kemičnega 
orožja. Toda zdaj je čas, da se iskreno potrudi urediti vsa odprta vprašanja z diplomacijo po mirni poti, z 
mirnim reševanjem vseh sporov.

Kot predsednik Republike Slovenije izražam pričakovanje, da se celotna mednarodna skupnost po tem 
enkratnem vojaškem ukrepu takoj iskreno osredotoči na diplomatsko reševanje vseh odprtih vprašanj 
po mirni poti. Izražam veliko upanje, da bo ostalo pri današnji omejeni uporabi sile in da bo poslej 
diplomacija, naj bo še tako zahtevna, rešila zapletena vprašanja glede sirske prihodnosti, prihodnosti 
regije in celotne mednarodne skupnosti. 

2. maja bosta imeli Slovenija in Hrvaška priložnost ustno predstaviti Evropski komisiji svoja stališča glede 
uveljavitve arbitražnega sporazuma. To odločitev Evropske komisije zelo pozdravljam. Zanjo sem se zavzel 
v pogovorih z vodstvom Evropske komisije na mojem prvem uradnem obisku po prevzemu predsedniških 
dolžnosti. Kljub temu, da vlada nima polnih pooblastil, državni zbor oziroma odbori pa zasedajo le na 
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izrednih sejah, menim, da ni nobenih postopkovnih in vsebinskih zadržkov, da visoki predstavniki Slovenije 
svojega dela na tem zagovoru ne bi opravili s polnim mandatom, z enotno domačo politično podporo in 
prepričljivo.

Konstituiranje novega sklica Državnega zbora 

Po izvedenih predčasnih parlamentarnih volitvah 3. junija se je Državni zbor Republike Slovenije  
22. junija sestal na prvi seji osmega mandatnega obdobja. 

Predsednik republike je novoizvoljene poslanke in poslance na začetku seje nagovoril z naslednjimi 
besedami: 

“Spoštovani gospod predsedujoči,

spoštovane poslanke in poslanci,

sprejmite, prosim, moje iskrene čestitke za vašo izvolitev. Želim vam uspešno delo za skupno dobro vseh 
naših ljudi. Vsem, ki smo tako ali drugače poklicani za vodenje državnih zadev privoščim zadoščenje, da 
po najboljših močeh izpolnjujemo visoka pričakovanja ljudi.

Visoki zbor,

varnost naše države, blaginja njenih ljudi ter ugled Slovenije v svetu bodo zelo odvisni od naše 
sposobnosti in pripravljenosti za sodelovanje. Izvoljeni smo od ljudi, ki imajo različne poglede. Mi 
imamo med seboj različne poglede. Nihče nas nima pravice prisiliti, da se odrečemo svojemu mnenju. 
Vendar pa imamo neko državniško poklicanost, da te razlike spoštujemo in usklajujemo. V tem smislu je naše 
medsebojno sodelovanje elementarnega pomena za okrepitev zaupanja v demokracijo, politiko in državo.

Visoki zbor,

v letošnjem letu čaka mene, kot predsednika republike in vas kot državni zbor nekaj skupnih nalog.

Prva je oblikovanje nove slovenske vlade.

V skladu z 225. členom Poslovnika Državnega zbora moram najkasneje v 30 dneh po konstituiranju 
državnega zbora predlagati kandidata za predsednika vlade. Na voljo imam torej 30 dni, vendar s 
predlogom ne bom po nepotrebnem odlašal. Državni zbor bom o tem seznanil takoj, ko bo mogoče.
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Ko me bo predsednik državnega zbora obvestil, da so imenovani vsi vodje poslanskih skupin, jih bom 
v skladu s 111. členom ustave povabil na posvet o kandidatu za predsednika vlade. Glede na izkušnje 
smemo pričakovati, da bi bilo to konec tega meseca ali v začetku naslednjega.

Seznanjeni ste z mojim načelnim stališčem, da mandat za sestavo vlade poverim stranki, ki je na volitvah 
prejela največji delež glasov. Menim, da je tako pošteno in prav.

V pogovorih z vodji poslanskih skupin bom preveril, ali v državnem zboru obstaja dovolj načelne 
podpore, da poverim mandat prvaku največje parlamentarne stranke Janezu Janši. V tem primeru bom 
v začetku julija podpisal predlog njegove kandidature za mandatarja in ga uradno poslal v državni zbor. 
V primeru, da bi v pogovorih z vodji poslanskih skupin nedvoumno ugotovil, da potrebno parlamentarno 
večino uživa nekdo drug, bi gospoda Janeza Janšo znova povabil na razgovor. Mene in javnost je že 
obvestil, da v tem primeru mandata ne bi sprejel.

Slovenija nima vlade s polnimi pooblastili že od sredine marca. Zdaj smo konec junija. Glede na izkušnje 
in po pričakovanjih bi v najboljšem primeru dobili vlado konec avgusta. Med dvema vladama s polnimi 
pooblastili bo preteklo takorekoč pol leta. Nakopičila so se vprašanja, ki čakajo na njene rešitve. Zato je 
jasno, da bi bila čimprejšnja izvolitev nove vlade za Slovenijo koristna in spodbudna.

Spoštovane poslanke in poslanci,

menim, da sem tudi po tej uradni poti pojasnil vse okoliščine, ki so pomembne za moje in vaše odločitve 
glede predloga za predsednika vlade. Postopek oblikovanja vlade je vedno zahteven in zapleten. Zato se 
trudim, da bi bil vsaj čim bolj transparenten in predvidljiv.

Visoki zbor,

poleg oblikovanja nove vlade nam zakon nalaga vlogo pri imenovanju novega guvernerja Banke Slovenije.

Z prejšnjo sestavo državnega zbora smo soglašali, da je pametno prepustiti izvolitev novega guvernerja 
novemu sklicu državnega zbora. Zato vas obveščam, da se bo javni razpis za prijavo kandidatk in kandidatov 
za ta položaj iztekel 20. avgusta letos.

V skladu z zakonom moram v 30 dneh po tem datumu predlog poslati državnemu zboru. Poudarjam, 
da sem dolžan predlagati kandidata za guvernerja Banke Slovenije ne glede na razplet postopka glede 
imenovanja nove vlade.

O predlogu za novega guvernerja Banke Slovenije se bom v vsakem primeru temeljito posvetoval z vodji 
poslanskih skupin.

Visoki zbor,

v ponedeljek, 18. junija letos me je predsednica Ustavnega sodišča Republike Slovenije dr. Jadranka 
Sovdat obvestila, da se ji bo sredi decembra letos iztekel mandat.

V kratkem bom objavil poziv za zbiranje predlogov možnih kandidatk in kandidatov za to mesto. Predlog 
kandidature bom v državni zbor poslal v času, ki bo omogočal, da novo ustavno sodnico oziroma sodnika 
izvolite pred iztekom mandata sedanji, torej še pred sredino decembra letos.

Predvidoma še letos bom državni zbor obvestil o kandidatih za razpisani dve mesti kandidatov za sodnika 
na Splošnem sodišču Evropske unije v Luksemburgu. Slovenija mora sočasno z imenovanjem sodnika, ki 
se mu mandat izteče avgusta prihodnje leto, imenovati še enega, to je skupno dva.
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Visoki zbor,

v dobrih petih letih in pol opravljanja moje dolžnosti in sodelovanja z dvema sestavama državnega 
zbora, smo vedno pravočasno in uspešno uspeli sprejeti pomembne kadrovske odločitve. To je bilo zelo 
pomembno za stabilnost in delovanje vseh vej oblasti. Želim si, da nam bi to uspevalo tudi v naslednjih 
letih.

Naš potrpežljiv dialog in skupno iskanje najboljših rešitev sta bili poplačani z nemotenim delovanjem vseh 
ustanov in funkcij, v državi in mednarodnih organizacijah.

To je nevidno pripomoglo k prepotrebnemu medsebojnemu zaupanju in večji politični stabilnosti. Vse 
skupaj je bilo zelo dobrodošlo za hitrejše gospodarsko in splošno okrevanje Slovenije.

Priporočam se za naše najboljše sodelovanje tudi v sedanjem sklicu državnega zbora.

Spoštovane poslanke in poslanci,

ljudje so nam poverili njihova upanja in zaupanja. Naloženo nam je, da skupaj varujemo in razvijamo našo 
državo in domovino. Pri tem naj nam bodo v pomoč vse naše izkušnje, znanje, pogum in modrost.

Če se v svetu proti naši volji ne bi zgodilo nekaj dramatičnega, potem smemo po dolgih letih zdaj znova 
smelo razmišljati o vsestranskem napredku Slovenije. Skupaj bo mogoče doseči marsikaj in še več. Razlike 
med nami nas bogatijo, sodelovanje pa nas plemeniti.

Sprejmite, prosim, še enkrat moje najbolj prisrčne želje za vaše uspešno delo in hvala za vašo pozornost.”

Posvetovanje s pravnimi strokovnjaki 

Pri vodenju postopka  predlaganja kandidata za predsednika vlade  je predsednik republike  4. julija 
sklical  posvet  z uglednimi pravnimi strokovnjaki glede postopkovnega vprašanja, ali je v primeru, da 
kandidat za predsednika vlade vrne soglasje h kandidaturi še pred glasovanjem v državnem zboru, prvi 
krog predlaganja kandidata za predsednika vlade sklenjen. Predsednik Pahor je na posvetu ugotovil, 
da obstajajo zelo različna stališča uglednih pravnih strokovnjakov o tem, ali ima predsednik republike v 
skladu s 111. členom ustave in 225. členom Poslovnika DZ pristojnost, da Državnemu zboru v roku 30 dni v 
okviru prvega kroga predlaga novega kandidata za predsednika vlade, če je prvi umaknil soglasje šele po 
tem, ko je predsednik republike njegovo kandidaturo že posredoval državnemu zboru.  Večinsko mnenje 
navzočih je bilo, da bo predsednik Pahor ravnal ustavnopravno nesporno, če se bo pred posredovanjem 
predloga kandidature za predsednika vlade državnemu zboru temeljito prepričal, da kandidat ne bo 
umaknil soglasja h kandidaturi. 

Predsednik je menil, da si to vprašanje, 
ki je zelo razdelilo pravno stroko, 
zasluži jasnejšo ureditev. Posveta so 
se udeležili: dr. Franc Grad, dr. Tone 
Jerovšek, dr. Igor Kaučič, dr. Ciril Ribičič, 
dr. Jurij Toplak in ga. Nataša Voršič, 
vodja Zakonodajno-pravne službe 
Državnega zbora RS. Dr. Janez Čebulj, 
dr. Rajko Pirnat in dr. Andraž Teršek 
pa so se zaradi nujnih obveznosti 
oz. bolezni opravičili in predsedniku 
posredovali pisna mnenja.
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PREDLAGANJE KANDIDATOV ZA OSREDNJE DRŽAVNE INSTITUCIJE

Predsednik republike v okviru svojih pristojnosti neposredno imenuje  ali pa predlaga Državnemu zboru 
v  imenovanje nosilce najvišjih državnih funkcij. Odločitev o posameznih kandidatih predsednik republike 
sprejme na podlagi skrbne preučitve predlaganih kandidatur in opravljenih pogovorih s posameznimi 
kandidati. Pred dokončno odločitvijo o kandidatih, ki jih predlaga Državnemu  zboru, se predsednik vedno 
posvetuje z vodji poslanskih skupin in poslancema narodnosti o možni podpori posameznim kandidatom. 
Vsakokratna posvetovanja se še vedno kažejo kot pomembna praksa v sodelovanju med predsednikom 
republike in državnim zborom in bistveno pripomorejo  k temu, da osrednje državne institucije  tudi ob 
prenehanju mandatov najvišjim funkcionarjem nemoteno opravljajo svojo funkcijo in poslanstvo. 

Predsednik republike je od začetka prvega mandata imenoval oz. predlagal v imenovanje 39 nosilcev 
najvišjih državnih funkcij. 

Imenovanje namestnika predsednika KPK
 
V letošnjem letu je tako predsednik republike po odstopu namestnice predsednika Komisije za preprečevanje 
korupcije v septembru 2017 po drugem javnem pozivu za novega namestnika predsednika Komisije za 
preprečevanje korupcije imenoval mag. Uroša Novaka. Ta je nastopil mandat 3. aprila 2018. Predsednik 
republike je ob tem izrazil pričakovanje najširše javnosti, da se bo KPK v  večji meri in uspešneje posvetila 
njenemu glavnemu poslanstvu, preprečevanju korupcije in v skladu s svojimi zakonskimi pristojnostmi 
pripomogla k njeni postopni odpravi.

Imenovanja v Državnem zboru

Tudi v letošnjem letu se je po poteku mandata izpraznilo eno mesto sodnika Ustavnega sodišča RS. 
Državni zbor je za novo sodnico na predlog predsednika republike izvolil dr. Katjo Šugman Stubbs.

Predsednik republike je predlagal šest kandidatk in kandidatov za tri mesta  člana Sodnega sveta RS. 
Izvoljeni so bili dr. Verica Trstenjak, Emil Zakonjšek in Andrej Rozman.

Po odstopu guvernerja Banke Slovenije v aprilu je predsednik republike po dogovoru z vsemi poslanskimi 
skupinami v Državnem zboru  vodil postopek za izvolitev novega guvernerja tako, da bi o njem odločal 
parlament v novi sestavi po opravljenih predčasnih volitvah .  Na podlagi prvega poziva in ob ugotovitvi, 
da sicer nihče od kandidatov ne uživa potrebne podpore poslank in poslancev, je predsednik republike 
predlagal v izvolitev za guvernerja Banke Slovenije dr. Primoža Dolenca, ki na glasovanju ni dobil zadostne 
podpore.  Po ponovljenem javnem pozivu in več opravljenih posvetovanjih  je v mesecu decembru 
državnemu zboru za funkcijo guvernerja Banke Slovenije predlagal mag. Boštjana Vasleta, za katerega 
je bilo mogoče po opravljenih pogovorih utemeljeno pričakovati, da bo na glasovanju v državnem zboru 
prejel potrebno večino glasov. 

Uveljavitev  javne predstavitve kandidatov

Po nekaj manj kot dveh letih od uvedbe javnih predstavitev kandidatov, ki jih predsednik republike  imenuje 
ali pa predlaga v imenovanje državnemu zboru, lahko ugotovimo, da se je ta običaj nedvomno uveljavil 
kot pomemben prispevek k preglednosti in kvaliteti postopkov izvolitve visokih državnih funkcionarjev ter  
krepitvi zaupanja javnosti. Javnosti namreč omogoča, da se  s kandidati spozna, še preden o njih dokončno 
odloči državni zbor, kandidati in kandidatke pa lahko neposredno pojasnijo in javno odgovorijo na vsa 
morebitna odprta vprašanja ob njihovi kandidaturi.  

V predsedniški palači je do sedaj potekalo že 27 javnih predstavitev kandidatk in kandidatov za posamezne 
visoke funkcije.  
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SREČANJA S PREDSTAVNIKI INSTITUCIJ

Stanje na področju varovanja in uresničevanja človekovih pravic je dejanski odraz 
dosežene stopnje demokratičnega razvoja naše družbe in države ter njenih institucij

V času, ko Slovenija predseduje Svetu Organizacije Združenih narodov za človekove pravice, je predsednik 
republike še posebno pozornost namenil delovanju institucij in organizacij, ki bedijo nad uresničevanjem 
človekovih pravic v Sloveniji, pa tudi siceršnjemu, velikokrat zaskrbljujočemu stanju na tem področju v svetu. 

V oktobru je tako gostil udeležence posveta Sveta Organizacije združenih narodov za človekove pravice, ki je 
potekal v Ljubljani in jih ob tem tudi  nagovoril. 

Obisk na sedežu Varuha človekovih pravic – drugi predsedniški obisk v zgodovini 
institucije 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je v januarju na njeno povabilo udeležil delovnega srečanja z 
Vlasto Nussdorfer, Varuhinjo človekovih pravic Republike Slovenije in sodelavci. Šlo je za drugi predsedniški 
obisk v zgodovini institucije Varuh človekovih pravic RS. Varuhinja človekovih pravic Vlasta Nussdorfer je 
predsednika republike ob predstavitvi svoje ekipe  seznanila s področji delovanja varuha, z izzivi novele 
Zakona o varuhu človekovih pravic (ZVarCP-B) in s  poudarki iz dosedanjega dela ter usmeritvami za  zadnje  
leto njenega mandata. 

Z novelo zakona je zagovorništvo otrok končno dobilo 
pravno podlago za delo in iz projekta prešlo v samostojno 
delovno enoto znotraj Varuha. Ta bo 1. junija letos 
vzpostavil posvetovalno telo Svet za človekove pravice, 
1. januarja prihodnje leto pa še Center za človekove 
pravice. Predsednik in varuhinja sta se dogovorila, da 
bosta posebno pozornost namenila starajoči družbi, 
otrokom pod pragom revščine, in Romom. Sogovornika 
sta se strinjala, da je treba združiti moči, da bi lahko 
dosegli več in da sta oba  pomemben glas ljudi na 
robu družbe in jim predstavljata pogosto edino upanje. 
Med drugim sta razmišljala tudi o možnostih in načinih 
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reševanja skrajnih primerov ljudi, ki se na obe instituciji zatečejo, ker pravne rešitve svojih težav dojemajo kot 
krivične ali te takšne tudi so zaradi sistemskih vrzeli. Ocenila sta, da bi bilo smiselno o možnostih obravnave 
takšnih primerov govoriti z državnim odvetništvom in morebitno skupino ali komisijo za takšne primere 
postaviti v ustrezne pravne okvirje. 

Predstavitev Letnega poročila Varuha človekovih pravic in zahvala varuhinji za 
njeno uspešno delo 

Varuhinja človekovih pravic Republike Slovenije Vlasta Nussdorfer je 11. aprila predsedniku Republike 
Slovenije Borutu Pahorju predstavila Letno poročilo Varuha človekovih pravic Republike Slovenije za leto 
2017. Ob ugotovitvah, omenjenih že na januarskem srečanju, je predsednik republike z zadovoljstvom  
ugotovil, da se stanje na področju varovanja človekovih pravic kljub ponavljajočim problemom vendarle 
vsako leto izboljšuje in da je k temu v veliki meri pripomogla Varuhinja človekovih pravic s sodelavci 
s svojimi številnimi aktivnostmi in vztrajnim opozarjanjem na neustrezna ravnanja pri uresničevanju 
človekovih pravic. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je  tako ob koncu leta  udeležil svečanega sprejema, 
ki ga je ob svetovnem dnevu človekovih pravic priredila varuhinja človekovih pravic Republike Vlasta 
Nussdorfer. Predsednik je ob izteku njenega mandata gospe Nussdorfer v znak hvaležnosti države za 
njeno opravljeno delo poklonil zastavo Republike Slovenije, simbol naše enotnosti. “O človekovih pravicah 
ste govorili na način, ki se je dotaknil ljudi,” je ob predaji zastave dejal predsednik republike in dodal, da 
je gospa Nussdorfer s svojimi ravnanji navdihovala ljudi in krepila vrednote demokratične družbe.

Za politično kulturo, ki bo spodbujala delo nevladnih organizacij na področju 
varstva človekovih pravic 

Predsednik republike se je 12. junija  na njihovo pobudo srečal s predstavnicami nevladnih organizacij 
s področja varstva človekovih pravic. Na pogovoru so sodelovale Katarina Bervar Sternad s Pravno-
informacijskega centra nevladnih organizacij (PIC), Nataša Posel v imenu Amnesty International Slovenije 
in dr. Neža Kogovšek Šalamon z Mirovnega inštituta. Sogovornice so predsednika republike seznanile z 
oceno stanja varstva človekovih pravic v Republiki Sloveniji. Posebej so izpostavile potrebo po negovanju 
politične kulture, ki bo zagotavljala pogoje in spodbujala delo nevladnih organizacij na področju varstva 
človekovih pravic. Predsednik republike je izrazil aktivno podporo njihovim prizadevanjem za okrepitev 
strukturiranega dialoga z novo vlado, kar je še posebej pomembno v luči letošnjega predsedovanja 
Republike Slovenije Svetu OZN za človekove pravice. 
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Ob pregledu stanja na področju mednarodne zaščite in migracij so se sogovorniki strinjali, da potrebujemo 
proaktivno in dobro premišljeno migracijsko politiko ter celovito integracijsko strategijo. Predsednik 
republike je z veseljem sprejel pobudo za redna srečanja z nevladnimi organizacijami s področja varstva 
človekovih pravic. Te vrste dialog pomembno prispeva k priznavanju dela, ki ga nevladne organizacije 
opravljajo pri pomoči posameznikom in ranljivim skupinam ter varstvu njihovih temeljnih pravic in s tem 
k razvoju demokratične in pravične družbe.

Odprta vprašanja položaja romske skupnosti v Jugovzhodni Sloveniji

Obisk v Novem mestu in romskem naselju Žabjak-Brezje 

Predsednik republike je svojo siceršnjo zavzetost za reševanje vprašanja položaja Romov v Sloveniji v 
letošnjem letu izkazal  z obiskom občine Novo mesto in romskega naselja Žabjak-Brezje 5. februarja, kjer 
se je mudil na povabilo župana Mestne občine Novo mesto mag. Gregorja Macedonija. 

Srečal se je s prebivalci naselja, nadaljeval s pogovorom s predstavniki Sveta krajevne skupnosti Bučna vas 
in Regijske civilne iniciative za reševanje romske problematike ter s predstavniki Zveze Romov Slovenije 
in Zveze Romov za Dolenjsko. Obisk je sklenil na pogovoru z župani dolenjskih občin Novo mesto, Kočevje, 
Krško, Metlika in Škocjan.

Po koncu pogovorov je med drugim poudaril: 
“Poznate mojo zadržanost do izrekanja o 
stvareh, ki so predmet pristojnosti vlade, 
državnega zbora ali lokalne skupnosti, sem 
pa v svojih stališčih jasnejši, ko presodim, da 
bi prispeval k lažji rešitvi problema, ki zadeva 
širše okolje, strpnost in odprt slog življenja v 
državi. Ko gre za prostorsko ureditev romskega 
naselja Žabjak - Brezje, ki gre v smeri skupnega 
dobrega tako za romsko kot tudi za večinsko 
prebivalstvo, sem se na povabilo župana 
odločil obiskati Novo mesto in s tem spodbuditi 
voljo in željo po ureditvi razmer.” Problematiko 
v trenutnih okoliščinah presoja kot eno izmed 
tistih, v katerih se je kot predsednik republike 
dolžan oglasiti in prispevati k temu, da se 
najdejo ustrezne in sprejemljive rešitve. Ob obisku je predsednik republike pozval k nadaljnjemu razvoju 
dialoga na državni in lokalni ravni, saj se po dolgem času ponovno povečuje nezaupanje med romskim 
in večinskim prebivalstvom v Jugovzhodni Sloveniji. “Glede na moje dolgoletne izkušnje z romsko 
problematiko sem ocenil, da je nastopil trenutek za odkrit dialog med lokalno skupnostjo in državo,” 
je povedal in ob tej priložnosti napovedal nadaljevanje dialoga v obliki posebnega posveta o nekaterih 
odprtih vprašanjih reševanja romske problematike, ki bo potekal predvidoma v drugi polovici marca v 
Predsedniški palači. “Potruditi se moramo, da v dialogu z vsemi - Romi, civilno iniciativo, predstavniki 
lokalne in državne oblasti - najdemo rešitve na odprta vprašanja, ki vzbujajo dvom,” je pozval predsednik 
republike. 
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Posvet »Odprta vprašanja položaja romske skupnosti v Jugovzhodni Sloveniji« v predsedniški palači 

Predsednik republike je, kot je napovedal ob obisku v Novem mestu, v maju  v Predsedniški palači gostil 
posvet »Odprta vprašanja položaja romske skupnosti v Jugovzhodni Sloveniji. V razpravi so sodelovali 
predstavniki romske skupnosti, predstavniki lokalnih skupnosti in civilne iniciative, predstavniki državnih 
institucij, strokovne javnosti ter nevladnih organizacij. 

V Sloveniji je skrb za urejanje položaja pripadnikov romske skupnosti vseskozi prisotna. Kljub formalno-
pravnim rešitvam in institucijam, ki se s to problematiko intenzivno ukvarjajo, sta položaj pripadnikov 
romske skupnosti in stopnja sobivanja s prebivalci lokalnih skupnosti na nekaterih področjih Slovenije 
bistveno slabša od siceršnjega položaja romske skupnosti v državi. To še posebej velja za področje romskih 
naselij v občinah Jugovzhodne Slovenije. Razprava je temeljila na izhodišču, da brez urejenih bivanjskih 
razmer v romskih naseljih ni mogoče uveljavljati celovitih ukrepov socialnega vključevanja Romov 
na področju zaposlovanja, izobraževanja, zdravja, boja proti diskriminaciji, odpravljanja nestrpnosti in 
uveljavljanja dialoga med romskim in večinskim prebivalstvom. 

Udeleženci so  predstavili vrsto predlogov na splošno normativni ravni, na področju urejanja prostorske 
problematike in pri izboljševanju stopnje izobraženosti, zaposlovanja in socialnega vključevanja Romov. 

Med drugim so se zavzeli za to, da breme reševanja problematike romskih naselij ne sme biti (le) na 
posameznih občinah. Nujen je multidisciplinaren  pristop in koordinacija ter sodelovanja institucij na 
lokalni in državni ravni z jasno opredelitvijo pristojnosti in odgovornosti posameznih organov na različnih 
ravneh.  Udeleženci so  pozvali k okrepljenem dialogu med romsko skupnostjo, civilno iniciativo, 
predstavniki lokalne in državne oblasti za izboljšanje sobivanja v lokalnem okolju. Predlaganih je bilo 
vrsto konkretnih ukrepov kot npr. možnost ustanovitve sklada za sofinanciranje pomoči Romom, ki se 
želijo izseliti iz romskih naselij, predlog za trajni mandat Medresorske delovne skupine za reševanje 
prostorske problematike Romov ter ustanovitev projektne pisarne na vladni ravni in lokalnih projektnih 
pisarn na lokalni ravni, vzpostavitev sistema izplačevanja socialnih transferjev v funkcionalni obliki, 
preučitev sprememb zakonodaje na področju družinskih prejemkov, z namenom večjega vključevanja 
otrok v obvezno šolanje ipd. 
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Predsednik republike je posvet zaključil z naslednjimi ugotovitvami in predlogi: 

• potrebno je okrepiti dialog med romsko skupnostjo, civilno iniciativo, predstavniki lokalne in državne 
oblasti, s ciljem izboljšati sobivanje z večinskim prebivalstvom v lokalnem okolju;

• pomembno je  zavedanje Romov, da moramo vsi ob pravicah, ki jih uživamo, prevzemati tudi 
odgovornost za svoja ravnanja; 

• potrebni so ukrepi pozitivne diskriminacije, ki bodo izboljšali socialno-ekonomski položaj romske 
skupnosti; 

• vzpostaviti moramo učinkovito koordinacijo in tesnejšem sodelovanje institucij na lokalni in državni 
ravni ter romsko skupnostjo. 

Predsednik je izrazil aktivno podporo prizadevanjem za izboljšanje položaja romske skupnosti in napovedal,  
da bo o tem seznanil na pogovoru  tudi novega  predsednika vlade. 

Izzivi pri vključevanju priseljencev v novo kulturno in socialno okolje 

Župan občine Velenje, gospod Bojan Kontič, je na več naslovnikov, med njimi tudi na predsednika 
republike, naslovil pismo, v katerem je opozoril na izzive, s katerimi se v občini soočajo v prizadevanjih 
za uspešno vključevanje priseljencev in tujcev v novo kulturno in socialno okolje. Predsednik republike 
je župana povabil na delovni pogovor, kjer ga je g. Kontič seznanil, da si prizadevajo uravnoteženo in 
celostno razvijati vsa podporna področja, s katerimi predvsem ranljivim skupinam prebivalcev omogočajo 
vključitev v vsakodnevno življenje. Največja težava pri tem so jezikovne pregrade, ki v preteklosti niso 
predstavljale tako velikih ovir. Velenjski župan je prepričan, da bo za razvijanje nadaljnjega uspešnega 
sobivanja vseh prebivalcev potrebno poiskati ustrezne rešitve s celostnim in usklajenim pristopom na 
ravni države. Predsednik republike se je seznanil z razmerami in opozorili. Z gostom sta se strinjala, da 
omenjena problematika zasluži ustrezen razmislek in se dogovorila, da bo župan predsednika republike 
tudi v prihodnje seznanjal z odzivi in dogovori s pristojnimi institucijami na tem področju. 
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Za krepitev zaupanja v institucije pravne države

Ob 100-letnici sodstva na slovenskem 

Predsednik republike se je 14. novembra udeležil slovesnega odprtja mednarodne konference ob 
100-letnici vrhovnega sodstva na Slovenskem in  imel ob tej priložnosti nagovor: 

Pomen uvedbe Uvedba vrhovnega sodstva na Slovenskem pred 100 leti ima pomen tudi za razvoj 
državotvornosti slovenskega naroda. Vrhovna sodna oblast, ki je izraz državne suverenosti, je prispevala k 
razvoju Slovenskega naroda iz do takrat v bistvu etnične entitete v narod v političnem smislu, v nacijo. Še 
bolj pomembno pa je, da se je z uvedbo vrhovnega sodstva storil pomemben korak v vladavini prava na 
Slovenskem, v takratnih družbenih razmerah in ob takratnih evropskih spoznanjih in pogledih na vladavino 
prava, temelječo na ločenosti in neodvisnosti treh vej oblasti, med katerimi je neodvisno sodstvo. 

Neodvisnost sodstva je tudi danes nesporni temelj vladavine prava. Skupaj s strokovnostjo in preglednim 
delovanjem sodstva prav neodvisnost daje sodstvu njegovo legitimnost. Brez neodvisnosti sodna oblast 
ni legitimna in tudi od ljudi ne bo sprejeta kot taka. 

Ločenost sodne veje oblasti, torej sodstva, je razumeti ne le v njenem organizacijskem smislu pač pa 
kot popolno neodvisnost od kakršnihkoli posegov v sojenje, formalnih ali neformalnih, s strani kogarkoli 
ali kateregakoli drugega organa. Ta popolna neodvisnost seveda ni sama po sebi umevna, saj ni daleč 
preteklost, ko ni bilo tako in je sodstvo pogosto bilo sluga politične oblasti, političnih in še kakšnih drugih 
interesov. Neodvisnost sodstva smo dolžni utrjevati vsi, če je treba tudi z zakonodajnimi ukrepi, in s 
krepitvijo avtoritete in avtonomnosti sodišč. 

Zagotovljena, spoštovana in varovana neodvisnost sodne veje oblasti od kakršnihkoli zunanjih pričakovanj, 
zahtev, sugestij, ta, rekel bi zunanja neodvisnost sodne veje oblasti, je conditio sine qua non legitimnosti 
sodne veje oblasti pravne države, vladavine prava. Seveda k legitimnosti sodstva prispevajo tudi visoka 
strokovnost, utemeljenost konkretnih sodnih odločitev, in posledično njihova potrditev od najvišjih sodnih 
ustanov, zlasti ustavnega sodišča in sodišča v Strasbourgu, pa tudi potrditev v strokovni javnosti. V mislih 
pa imam tudi tisto, čemur bi rekel »notranja neodvisnost« tistega ali tistih, ki sodijo. Mislim na zavesten 
in čimbolj popoln odmik od t.i. politične korektnosti, od tega, da bi se sodilo tako kot morda javnost ali 
politična oblast pričakuje, ali kot bi sodniku narekovale njegove osebne ali kake druge preference. Na 
temelju zakona in ustave, z njuno pomočjo ter ob doslednem spoštovanju vseh postopkovnih zahtev in 
standardov modernega sodstva in seveda dejstev konkretnega primera, naj bi neodvisen sodnik oziroma 
sodišče izreklo sodbo. 

Ne glede na kar pogoste kritične pripombe v širši pa tudi v strokovni javnosti seveda ne izražam dvoma v 
neodvisnost in strokovnost našega pravosodja. Kar govorim, sprejmite le kot poziv, da prav neodvisnost 
in strokovnost sodne veje oblasti negujete in utrjujete. 

Legitimnost in posledično avtoriteta sodne veje oblasti ni le temelj vladavine prava, pač pa tudi splošnega 
napredka in blagostanja v družbi, učinkovitega delovanja institucij države ter zaupanja in zadovoljstva 
državljank in državljanov. K zagotavljanju vladavine prava in neodvisnosti sodne veje oblasti sodi tudi 
izbira in imenovanje sodnikov. Razumem potrebo po večji avtonomnosti sodne veje oblasti tudi v tem 
pogledu. Seveda pa ta avtonomnost zahteva izjemno odgovornost znotraj samega sodstva, tistih njegovih 
organov, ki bi izbirali in imenovali sodnike. Nikakor to ne bi smelo biti kak zaprt, cehovski sistem, saj to 
ne bi vodilo k dvigu pač pa k padcu neodvisnosti in legitimnosti sodne veje oblasti. 

Ob 100 letnici vrhovnega sodstva pri nas velja o problemih, ki sem jih omenil, razmišljati in razpravljati. 
Gotovo bodo današnje razprave prispevek k temu. 

Sam nisem pravnik, zato to kar sem povedal, vzemite le kot izziv za razmislek, le kot »food for thoughts« 
v zvezi z našim pravosodjem, ki ima izjemno pomembno in zahtevno vlogo – in ki, kot številne druge 
dejavnosti in podsistemi naše družbe, ni brez problemov.” 
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Ob 150- obletnici Odvetniške zbornice Slovenije 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 5. 10. udeležil osrednje slovesnosti ob 150. obletnici 
Odvetniške zbornice Slovenije, kjer je bil kot  častni pokrovitelj  tudi slavnostni govornik.

Navzoče je seznanil s svojo odločitvijo, da je Odvetniški zbornici zaradi spoštovanja vredne tradicije, 
prispevka k zorenju nacionalne zavesti, identitete in graditve slovenske državnosti, zavoljo pomena 
odvetništva za posameznika in družbo sklenil podeliti visoko državno odlikovanje, ki je tudi bilo vročeno 
na posebni slovesnosti v predsedniški palači 20. decembra. 

»Prav je, da skupaj z vami danes praznujemo vsi, saj je zgodovinska in sedanja vloga slovenskega 
odvetništva neprecenljivega pomena za obstoj in razvoj slovenskega naroda in slovenske države, zlasti 
pravne države«, je posebej poudaril predsednik v slavnostnem nagovoru. Slovenskim odvetnikom je bila 
naložena posebej pomembna zgodovinska, kulturna in narodno buditeljska vloga, ne samo na pravnem 
področju, temveč tudi v umetnosti, znanosti ter politiki. Omenil je prav posebno zaslugo, ki gre Odvetniški 
zbornici,  saj  je v svoji zgodovini vedno podprla in spodbujala svoje člane k obrambi človekovih pravic, 
ko so bile te najbolj kršene. Na tem je vztrajala tudi v časih, ko so si totalitarni režimi skušali odvetništvo 
podrediti ali ko se skuša odvetništo  degradirati v običajno storitveno dejavnost, ki naj bo prepuščena 
golim mehanizmom trga. 

Predsednik republike se je zahvalil zbornici za uspešno sodelovanje  pri zagotovljanju odvetniške pomoči 
nekaterim od številnih posameznikov, ki so se v svoji stiski obrnili na predsednika in njegov urad. Prav 
tako pa je izrazil hvaležnost  za široko angažiranost  slvoenskih odvetnikov ob Dnevu pro bono odvetniške 
pravne pomoči. 
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Uspešnejše delo Komisije za preprečevanje korupcije s senatom v polni sestavi

Predsednik Komisije za preprečevanje korupcije  Boris Štefanec  je 14. junija  predsedniku republike 
prestavil  letno poročilo komisije. Na začetku srečanja je izrazil zadovoljstvo, da senat KPK z imenovanjem 
mag. Novaka deluje v polni sestavi in da se lahko v celoti posveča nalogam in aktivnostim v pristojnosti 
senata. V tem okviru se KPK v večji meri posveča preiskavam sistemske narave, področju javnega 
naročanja, korupcijskim tveganjem v zdravstvu, lobističnim stikom in podobno. Predsednik Štefanec je 
posebej omenil uspehe na področju nadzora lobiranja, saj je bilo prijavljenih lobističnih stikov v letu 2017 
kar 3943, v primerjavi s številko 2004, kolikor jih je bilo v letu 2016. To nakazuje na uspešno delo komisije 
pri ozaveščanju sprejemanja lobiranja kot pomembnega vidika demokratičnega odločevalskega procesa.

Kot poseben uspeh je predsednik KPK izpostavil spletno orodje Erar, ki je plod lastnega znanja KPK in sedaj 
deluje brez motenj. Kot pomemben cilj v prihodnjem delu komisije so člani senata KPK izpostavili aktivno 
zavzemanje za sprejem novega zakona o integriteti in preprečevanju korupcije in sodelovanje pri pripravi 
vsebine zakona. 

Predsednik Pahor je ponovno poudaril, kako pomembno je uspešno delo komisije za stanje na področju 
korupcijskih tveganj v Sloveniji in za zaupanje javnosti v njeno delo. Izrazil je pričakovanje, da bo KPK 
s senatom v polni sestavi lahko v prihodnje še uspešneje izpolnjevala pričakovanja javnosti glede 
preprečevanja korupcije.

Prvič od nastopa funkcije Zagovornika enakih možnosti predstavljeno celotno letno poročilo 

Predsednik Republike je 5. novembra na srečanju z Miho Lobnikom, Zagovornikom načela enakosti s 
sodelavkama  izrazil posebno zadovoljstvo, da je Zagovornik načela enakosti lahko pripravil prvo poročilo 
za celotno preteklo leto, saj je dejansko začel delovati šele s 1. 1. 2017. Predsednik republike je zagovorniku 
načela enakosti izrazil svoje osebno priznanje za opravljeno delo v času od ustanovitve institucije do 
danes, kar predstavlja dobre obete za še boljše delo vnaprej. Podprl je prizadevanja zagovornika za 
njegovo večjo prepoznavnost in zavzetost za večjo občutljivost posameznikov in institucij ob pojavih 
diskriminacije. Pri tem je posebnega pomena tudi ustrezen odziv institucij, še posebej javnih, na pozive in 
zahteve Zagovornika načela enakosti. 
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Zagovornik načela enakosti je ob opozorilu o zagotavljanju pogojev za njihovo uspešno dejavnost 
predvsem poudaril, da osnovno nalogo Zagovornika načela enakosti vidi v ustvarjanju ustreznega 
vzdušja in vrednostnega sistema v slovenski družbi za pravočasno prepoznavanje in odpravljanje pojavov 
diskriminacije. V tem okviru je pomembna večja prepoznavnost zagovornika in možnosti, ki jih ta institucija 
lahko nudi posameznikom. 

Večja odgovornost Informacijskega pooblaščenca ob uvedbi nove Splošne uredbe o varstvu podatkov

Informacijska pooblaščenka Mojca Prelesnik je 26. novembra  predsedniku Republike Slovenije Borutu 
Pahorju predstavila delovanje v preteklem in letošnjem letu. Informacijska pooblaščenka je med drugim 
izrazila zadovoljstvo, da analiza dela kaže vedno večjo seznanjenost javnosti z njihovim delom. Lani in v 
prvi polovici letošnjega leta so delo pooblaščenca zaznamovale predvsem priprave na začetek uporabe 
nove Splošne uredbe o varstvu podatkov, ki med drugim prinaša tudi večje obveznosti in odgovornosti 
pooblaščenca. 

Splošna uredba o varstvu podatkov je sicer prinesla velik porast prijav, saj se je njihovo število v letošnjem 
letu glede na lansko, podvojilo. Lani je Informacijski pooblaščenec v zvezi z uporabo Splošne uredbe o 
varstvu podatkov podal preko 1300 pisnih in 2000 ustnih mnenj. Predsednik Pahor je izrazil zadovoljstvo 
ob dosedanjem delu informacijske pooblaščenke, še posebej zaradi velikega pomena uveljavljanja pravice 
javnosti do informacij javnega značaja kot pravic na področju varstva osebnih podatkov, ki zaradi sodobne 
tehnologije terjajo še posebno pozornost.

Srečanja s predstavniki neparlamentarnih strank 

Na željo in pobudo predstavnikov nekaterih neparlamentarnih strank, združenih v Odbor za demokracijo 
enakih možnosti, je predsednik republike Slovenije dvakrat sprejel predstavnike odbora   na delovnem 
srečanju, v juniju in decembru. Predsednika republike so seznanili s svojimi kritičnimi  stališči o 
izvedenih volitvah v Državni zbor, predvsem glede neenakopravnih pogojev  kandidiranja za kandidate 
neparlamentarnih strank in o potrebnih ukrepih po sprejeti odločbi Ustavnega sodišča o  ustavni 
neskladnosti referendumske zakonodaje.  

Predsednik republike Borut Pahor je sogovornike seznanil s svojimi stališči in prepričanjem, da ni 
utemeljenih razlogov za dvom v legitimnost izvedenih predčasnih volitev. Poudaril je, da je odločitve 
sodišč potrebno spoštovati, odločbe Ustavnega sodišča uveljaviti, in da bi bilo primerno vnovič razmisliti o 
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spremembi volilnega sistema, v vsakem primeru pa tako, da bo imel volivec odločilen glas pri dodeljevanju 
mandatov. Za to se je zavzel že v decembru 2013 na srečanju s takratnimi predsedniki parlamentarnih 
strank. Ponovno pa bo predsednik to vprašanje sprožil na  letošnjem  tradicionalnem srečanju štirih 
predsednikov v decembru. 

Utrjevanje aktivnega sodelovanja s predstavniki slovenskih občin – sodelovanje na 2. kongresu 
slovenskih občin 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor med svojimi nalogami vsako leto posebno pozornost namenja 
stikom in sodelovanju s predstavniki občin. 3. oktobra se je tako  udeležil 2. kongresa slovenskih občin. 
Poudaril je pomen lokalne samouprave za uravnotežen razvoj Slovenije in se županom in županjam 
zahvalil za njihovo neprecenljivo delo - povezovanje ljudi v skupnost. Razprava o pokrajinah pa je pokazala 
pripravljenost županov in županij za njihovo uvedbo.

Župan Beočanin se je predsedniku republike zahvalil, da kongres že drugo leto zapored poteka pod 
njegovim častnim pokroviteljstvom. Predsednik republike je ponovil oceno, ki jo je podal na lanskem prvem 
kongresu slovenskih občin v Podčetrtku: da je projekt lokalne samouprave eden uspešnejših projektov 
slovenske družbene in politične tranzicije, in mu gre zahvala za uravnotežen razvoj naše domovine. Dejal 
je, da je delo županov in županij nenadomestljivo, ne le, ko gre za stvarni razvoj in napredek njihovega 
okolja, marveč predvsem zato, ker so župani tisti, ki ljudi povezujejo v skupnost. 

Ob izraženi  želji in pripravljenosti za uvedbo pokrajin, ki je lahko eden izmed odgovorov na izzive 
skladnega regionalnega razvoja, je  predsednik republike navzoče spodbudil v odločenosti, da po letošnjih 
lokalnih volitvah na posvetu pri njem preverijo pripravljenost za ustanovitev pokrajin. 

2. kongres slovenskih občin je sicer  letos prvič potekal v sodelovanju vseh treh interesnih združenj občin: 
Skupnosti občin Slovenije, Združenja občin Slovenije in Združenja mestnih občin Slovenije.

Na delovnem posvetu z vodstvom Nacionalnega foruma humanitarnih organizacij Slovenije 
(NFHOS) enotno podprli predlog Zakona o nevladnih organizacijah 

Predsednik republike je 6. februarja gostil delovni posvet z vodstvom Nacionalnega foruma humanitarnih 
organizacij Slovenije (NFHOS). Ob predsedniku republike so se ga udeležili Varuhinja človekovih pravic 
gospa Vlasta Nussdorfer, Martina Vuk, državna sekretarka na Ministrstvu za delo, družino, socialne zadeve 
in enake možnosti, in Erika Lenčič Stojanovič, vodja Službe za nevladne organizacije pri Ministrstvu za 
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javno upravo. Namenjen je bil pogovoru o področjih delovanja in financiranja humanitarnih organizacij, 
problematiki brezdomstva in revščine, predvsem med najbolj ranljivimi skupinami v družbi, ter problematiki 
napredovanja v nevladnem sektorju.

Nataša Sorko, predsednica NFHOS , je posebej izpostavila problem stabilnejšega financiranja humanitarnih 
organizacij. Za učinkovitejše delovanje je po njihovem mnenju ključna odzivnost posameznih ministrstev 
na njihove pobude in predloge. Pohvale so izrekli Ministrstvu za delo, družino, socialne zadeve in enake 
možnosti, ki je z ustanovitvijo Sveta za otroke in mladino in posledično zakonodajo na tem področju, 
vzpostavilo podlago za namenska sredstva programom za otroke in mladostnike. Sogovorniki so se 
strinjali, da se mora država na potrebe uporabnikov storitev humanitarnih organizacij hitreje odzivati s 
sistemskimi spremembami in programe oblikovati na podlagi konkretnih potreb. 

V nadaljevanju pogovora so predstavniki NFHOS izpostavili tudi problem napredovanja v javnem sektorju 
za zaposlene strokovnjake. Strokovnjaki, ki so zaposleni v nevladnem sektorju so namreč diskriminirani 
v primerjavi s tistimi, ki so zaposleni v javnem sektorju. Dejali so, da bi na tem področju potrebovali 
usmeritve države, kako naj zaposlene nagrajujejo, hkrati pa izpostavljajo, da razpisana sredstva s strani 
države namenjena novim zaposlitvam ne pokrivajo niti osnovnih zaposlitvenih stroškov. 

Sogovorniki so spregovorili tudi o predlogu Zakona o nevladnih organizacijah, katerega namen je celostna 
ureditev statusa in pospešitev razvoja nevladnih organizacij. V pripravi je tudi Strategija o nevladnih 
organizacijah in prostovoljstvu, ki naj bi okrepila vlogo nevladnega sektorja. Predlog zakona je po mnenju 
humanitarnih organizacij dober, zato so sogovorniki njegovo čim hitrejše sprejetje v Državnem zboru 
Republike Slovenije enotno podprli. 

Dogovor o delovnem posvetu je bil sklenjen ob tradicionalnem letnem sprejemu za predstavnice in 
predstavnike humanitarnih organizacij, ki ga je predsednik republike gostil 17. decembra 2017. 

Predsednik republike je 12. decembra priredil sprejem za predstavnice in predstavnike NFHOS. Pred 
sprejemom je z njimi spregovoril o ključnih problemih in neizkoriščenih priložnostih delovanja humanitarnih 
organizacij. Po podatkih Fundacije za financiranje invalidskih in humanitarnih organizacij se je število 
humanitarnih organizacij, ki jih fundacija financira v dobrem zadnjem desetletju podvojilo, v letu 2018 pa 
je bilo v socialne programe in storitve vključenih preko 700.000 uporabnikov storitev (uporabniki lahko 
koristijo več storitev hkrati). V letu 2017 je 1500 prostovoljskih organizacij, s skoraj 300.000 prostovoljci 
opravilo 9,5 milijonov prostovoljskih ur, od tega v socialni dejavnosti dve tretjini. 
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Predstavniki NFHOS so na pogovoru izpostavili aktualen problem zagotavljanja prostorskih možnosti 
za delovanje humanitarnih organizacij, kar ima negativen vpliv na koristnike storitev  humanitarnih 
organizacij. Ob tem so sodelujoči  kot eno od možnih rešitev omenili možnost subvencioniranja najemnin. 
Predsednik in sogovorniki so spregovorili tudi o izvajanju socialnih programov ter o sodelovanju med 
različnimi deležniki na področju delovanja humanitarnih organizacij, pa o težavah pri napredovanju 
strokovnih delavcev in omejitvah pri opravljanju javnih del. Predsednik republike se je strinjal z mnenjem 
sodelujočih, da je za uspešnejše delo vseh potrebno več koordinacije, tako med prostovoljskimi nevladnimi 
humanitarnimi kot tudi državnimi institucijami. Dodal je, da bo naredil vse, kar je v njegovi moči, da bi 
omenjene probleme skušali rešiti v korist  zmanjševanja stisk  ljudi. Zato se bo glede ključnih ukrepov  
posvetoval tudi s s pristojnimi ministrstvi. 

Predsednik republike Borut Pahor je v nagovoru ob sprejemu izrazil hvaležnost vsem strokovnim delavcem 
in predvsem številnim prostovoljcem, ki nesebično pomagajo ljudem. Ocenil je, da je prostovoljska pomoč 
nenadomestljiva. “Danes smo tu zato, da opazimo delo prostovoljcev in humanitarnih organizacij,” je 
poudaril predsednik Pahor in dodal, da javnost občuduje njihovo humanitarno delo, v okviru katerega so v 
iztekajočem se letu opravili devet milijonov in pol prostovoljskih ur. “To je impozanten podatek,” je dejal 
predsednik republike in dodal, da statistični podatki obenem kažejo tudi na to, kako zelo je prostovoljska 
pomoč pomembna. “Slovenci iz izkušenj vemo, da o narodovi usodi odloča socialna povezanost. Krepitev 
socialne povezanosti je zato v najbolj elementarnem državniškem interesu,” je v sklepnem delu nagovora 
poudaril predsednik republike in se zbranim predstavnikom in predstavnicam humanitarnih organizacij 
priporočil za nadaljevanje dobrega sodelovanja. “Vsem ljudem dobrega srca se še enkrat zahvaljujem,” je 
nagovor zaključil predsednik Pahor.

Prekarno delo – fenomen sodobnega časa, na katerega nimamo vseh odgovorov 

Predsednik Republike Slovenije 
Borut Pahor je 23. januarja 
na njihovo prošnjo sprejel na 
pogovor predstavnike Sindikata 
prekarcev, predsednika Marka 
Funkla, sekretarko Saro Kosirnik 
in Petra Petrovčiča. Gostje so 
predsedniku republike predstavili 
težave, s katerimi se soočajo 
delavci v trafikah v prepričanju, da 
so v primerih delavk in delavcev 
v trafikah izpolnjeni vsi elementi 
delovnega razmerja, torej bi jih po 
zakonu morali delodajalci zaposliti. 
Trafikanti so po njihovem mnenju 
simbol izkoriščanja prekarnih 
delavcev in se v njihovi vlogi lahko 
prepoznajo tudi drugi prekarni 
delavci v Sloveniji. 

Predsednik Pahor je ocenil, da so prekarno delo oz. nove oblike zaposlitev fenomen sodobnega časa, ki 
pred nas postavlja vprašanja, na katera nimamo vseh ustreznih odgovorov. Gotovo je, da bodo potrebne 
tudi nove zakonodajne ureditve. Predsednik Pahor se bo zato s tem vprašanjem obrnil na pristojno 
ministrstvo in inšpektorat za delo. Predsednik republike in predstavniki sindikata so se dogovorili, da bodo 
ostali v stiku in v prihodnje še spregovorili o vprašanjih urejanja novih oblik zaposlitev.
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Tradicionalno vsakoletno srečanje štirih predsednikov

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 10. decembra v Predsedniški palači pripravil 
vsakoletno srečanje štirih predsednikov, tokrat peto po vrsti . Srečanja so se udeležili predsednik 
državnega zbora mag. Dejan Židan, predsednik vlade Marjan Šarec in predsednik državnega sveta 
Alojz Kovšca. 

Srečanja, ki jih je enkrat letno uvedel predsednik Pahor  v letu 2014, imajo simbolen in stvaren pomen. 
Simbolen pomen je v sodelovanju vseh političnih institucij v korist strateških interesov države, stvaren pa 
v vsebinskih dogovorih o nekaterih vprašanjih, ki zadevajo širšo politično podporo in sodelovanje. 

Letošnje srečanje je sovpadlo z začetkom novega mandata vlade in parlamenta, kar je dalo pripravljenosti 
predsednikov za sodelovanje še večji pomen.

Vsi štirje predsedniki so se strinjali, da Slovenija še naprej ostaja varna država, poleg tega njeno 
gospodarstvo uspešno okreva. Ker pa se po letih svetovne in domače gospodarske rasti kažejo prvi znaki 
ohlajanja globalnega gospodarstva, se mora temu Slovenija primerno prilagoditi.  

Ocenili so, da je v tem smislu leto 2019 morda zadnje idealno leto, ko je še v pričakovanih pogojih solidne 
gospodarske rasti in relativne politične stabilnosti mogoče izvesti večje strukturne spremembe.

Medtem, ko se je Slovenija po izhodu iz krize politično in gospodarsko stabilizirala,  se je destabiliziralo 
naše mednarodno okolje. To od Slovenije terja pozorno spremljanje razmer in sprejemanje potrebnih 
odločitev ter aktivno vlogo v mednarodni politiki, zlasti evropski. Strinjali so se, da je Slovenija majhna, 
ni velesila, a ima zelo pomemben geopolitičen položaj,  zato je za Slovenijo multilateralizem tako zelo 
pomemben. Tudi zaradi tega je Slovenija pristopila k svežnju usmeritev, kot bi po mnenju predsednika 
republike morali imenovati  Globalni dogovor o migracijah. Varnost Slovenije zaradi pristopa k marakeški 
deklaraciji ni in ne bo ogrožena. 
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Na sestanku so predsedniki govorili o nekaterih konkretnih vprašanjih, ki utegnejo v prihodnjem letu 
terjati večjo stopnjo političnega sodelovanja in usklajevanja.

Spregovorili so o spremembah volilnega sistema, saj je na začetku mandata nove vlade pravi čas za 
pogovor o možnostih za spremembo zakonodaje, ki je po mnenju nekaterih v neskladju z ustavo, ki 
predvideva proporcionalen sistem volitev. Poskus za spremembe pred štirimi leti ni uspel, tako da je bil 
sprejet dogovor,  da bo predsednik Pahor med predsedniki parlamentarnih strank poskušal ugotoviti, ali 
obstaja večinska pripravljenost za nadaljevanje te razprave.

Prav tako so znova odprli vprašanje o ustanovitvi pokrajin, ki sicer uradno ni  na dnevnem redu vlade ali 
parlamenta, so pa interes  o tem ponovno izkazali župani na svojem kongresu. Dogovorjeno je bilo, da bo 
pravo mesto za ugotovitev, koliko je soglasja za tako velik projekt v letu 2019,  državni svet. 

Štirje predsedniki so spregovorili tudi o podnebnih spremembah, ki so bile kot tema prvič na dnevnem 
redu posvetov pri predsedniku. Zavzeli so se za poglobljeno družbeno razpravo in  usklajen pristop k 
oblikovanju strategije na tem področju, ki jo mora Slovenija sprejeti do konca naslednjega leta.  

Ob izbiri varuha človekovih pravic, ki za imenovanje potrebuje podporo najmanj dveh tretjin poslank in 
poslancev,  so se predsedniki strinjali, da je politično modro pokazati nekaj več pripravljenosti za dogovor 
kot  pri drugih imenovanjih in tako omogočiti, da bi kandidat ali kandidatka, ki bi v začetku postopka 
izkazoval večjo podporo, tako podporo na koncu tudi dobil. 

ZUNANJA POLITIKA
V letu 2018 je predsednik republike svoje mednarodne aktivnosti nadaljeval z vzpostavljanjem prijateljskih 
odnosov v svetu in ohranjanju iskrenega političnega dialoga tudi o najbolj perečih ali na videz nerešljivih 
vprašanjih. Prizadeval si je za krepitev medsebojnega zaupanja, prijateljstva in sodelovanja v korist vseh 
ljudi. 

Evropska unija se je znašla v nekakšnem zastoju, ki pa po mnenju predsednika republike ne pomeni, da se 
je ustavil čas in da je EU v nekem zamrznjenem stanju. Nasprotno. Opažen je jasen deficit vizije nadaljnje 
poglobitve EU, zato pa vse bolj jasno vidimo vračanje k nacionalnim politikam. Po mnenju predsednika 
zastoj ne pomeni vsesplošne pasivnosti: Očitno je, da gredo tisti, ki niso naklonjeni nadaljnji krepitvi EU, 
naprej. Mi, ki smo za nadaljnjo krepitev, pa stojimo na mestu. Zastoj pri institucionalnem, političnem, 
gospodarskem in drugem povezovanju EU daje moč nacionalistični politiki.  Zdi se, da tisti, ki verjamemo 
v močno EU, zdaj nimamo jasne vizije. Zato je toliko bolj jasna njena alternativa - vračanje moči državam 
članicam. Če tisti, ki verjamemo v pomen EU za mir, varnost in blaginjo Evropejcev, ne bomo dali neke 
vizije, skupne politične platforme za razvoj EU, za njeno renesanso, se lahko v naslednjih petih ali desetih 
letih evropska ideja znajde ne samo v zastoju, ampak tudi v zatonu. 

V Evropi in v svetu nasploh smo prav v zadnjih letih soočeni z novimi vprašanji - migracije in demografski 
trendi, terorizem in trgovina z ljudmi, ob tem pa še protidemokratična populistična gibanja, itd. Predsednik 
republike je bil tudi v tem letu še naprej aktiven partner v prizadevanjih za mir in sodelovanje za to, 
da bi povsod živeli varneje in bolje. ter pri graditvi bodoče Evrope in urejanju razmer v sosednji regiji 
zahodnega Balkana.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je podprl diplomatsko priznanje Palestine v okoliščinah, 
ko bi to priznanje pripomoglo k ureditvi dvostranskih vprašanj z Izraelom in ne k njihovemu 
zaostrovanju. Ocenil je, da v tem trenutku nismo priče takim okoliščinam. Po njegovem mnenju bi 
morala biti v mirnem reševanju bližnjevzhodnih vprašanj skupna zunanja politika Evropske unije bolj 
ambiciozna in vplivna kot doslej. Pri sklenitvi »jedrskega sporazuma« z Iranom je že dokazala svoje znanje 
in vplivnost.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je pozdravil prvo srečanje voditeljev obeh Korej ter 
pripravljenost obeh predsednikov za dialog in mirno rešitev vseh odprtih vprašanj. Zgodovinsko 
srečanje predsednikov obeh Korej in z njim povezani obeti za trajen mir in spravo na korejskem polotoku so 
dokaz več, da je mogoče celo najbolj zapletena vprašanja rešiti po mirni poti, če za to obstaja premočrtna 
politična volja.

Predsednik republike je pozdravil podpis sporazuma med vladama Makedonije in Grčije. Ocenil je, da 
je na območju Zahodnega Balkana to najpomembnejši dogovor o rešitvi nekega pomembnega sosedskega 
vprašanja po sporazumu iz Daytona. Predsednika obeh vlad sta dosegla dogovor po mirni poti, v duhu 
medsebojnega spoštovanja in iskanja vzajemnih interesov. Predsednik republike Pahor si je v imenu 
Republike Slovenije za ta dogovor prizadeval dolga leta tako na dvostranski ravni z oblastmi v Skopju 
in Atenah, kot v okviru pobude Brdo Brijuni in v okviru Evropske unije. Po njegovem mnenju sporazum 
vrača dragoceno upanje, da je mogoče s političnim pogumom, medsebojnim zaupanjem in spoštovanjem 
in z vztrajnim dialogom rešiti še tako težka vprašanja, ki bremenijo države Zahodnega Balkana oziroma 
Jugovzhodne Evrope.

Predsednik Pahor je načelno podprl strategijo Evropske komisije glede širitve na Zahodni Balkan, 
ki bo v prihodnje od držav kandidatk zahtevala, da še pred vstopom v EU rešijo mejna vprašanja, 
vendar s pričakovanjem po odpravi nejasnosti ter nedvoumnosti stališča EK glede spoštovanja odločitve 
Arbitražnega sodišča. 

Arbitražna razsodba o meji med Slovenijo in Hrvaško

Odziv predsednika republike na mnenje Evropske komisije v povezavi s slovensko tožbo proti 
Hrvaški zaradi kršenja evropskega prava:

“Razumem, da ima Evropska komisija možnost in ne dolžnost, da poda svoje mnenje v skladu z 259. 
členom pogodbe EU. To spoštujem.

Toda EK je zamudila priložnost, ko bi lahko s svojim mnenjem politično in pravno okrepila prizadevanje 
za uveljavitev odločitve Arbitražnega sodišča o meji med Slovenijo in Hrvaško. To sodišče je odločilo na 
osnovi sporazuma med Slovenijo in Hrvaško, ki mu je v pomembnem deležu botrovala prav Evropska 
komisija.

Spor glede meje je z odločitvijo sodišča rešen, sicer Hrvaška ne bi bila članica Evropske unije, vsebina 
sporazuma pa ne bi bila del evropskega in mednarodnega prava. Zdaj je med državama samo še spor 
glede uveljavitve te odločitve. Mnenje Evropske komisije bi lahko to uveljavitev pospešilo. To bi imelo 
večplastne koristne posledice za reševanje odprtih dvostranskih vprašanj med državami v JV Evropi in 
spoštovanje zavez in sporazumov zvezi s tem.

Evropska komisija ni izpolnila pričakovanja, da bi se postavila na stran evropskega in mednarodnega 
prava ter tako dala jasen signal, da je sporazume in odločitve sodišča potrebno spoštovati.

Kljub temu sem prepričan, da bo prej ali slej meja med sosednjima državama uveljavljena skladno z 
odločitvijo sodišča.”

Izjava predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja ob obletnici razsodbe arbitražnega sodišča

Mejni spor je rešen.

Arbitražno sodišče je pred letom dni objavilo razsodbo o poteku meje med Slovenijo in Hrvaško.

V zvezi s tem predsednik republike Borut Pahor daje naslednjo izjavo:

Z razsodbo arbitražnega sodišča, ki je določilo potek meje med Slovenijo in Hrvaško je spor glede tega 
vprašanja dokončno rešen.
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Čeprav Hrvaška razsodbe ne spoštuje, to dejstva, da je spor rešen, ne spreminja. Zaradi hrvaškega 
zavračanja razsodbe ostaja nerešeno zgolj vprašanje njene uveljavitve.

Prepričan sem, da bo prej ali slej meja med sosednjima državama uveljavljena skladno z odločitvijo 
sodišča.

Arbitražno sodišče je odločilo na osnovi meddržavnega sporazuma, ki sta ga sklenili vladi obeh držav, 
ratificirala oba parlamenta, v Sloveniji pa je o njem odločalo tudi ljudstvo na referendumu.

Tako sta sosednji državi, Slovenija in Hrvaška, po mirni poti in zavezujoče dokončno rešili mejni spor. Zdaj 
je njuna naloga, da ga po mirni poti tudi uveljavita.

Slovenija ima po razsodbi arbitražnega sodišča pred enim letom dokončno določene meje z vsemi štirimi 
sosednjimi državami.  

Koledarsko leto je predsednik pričel z 22. rednim letnim posvetom slovenske diplomacije, kjer je 
nagovoril veleposlanice in veleposlanike Republike Slovenije in visoke predstavnike Ministrstva za zunanje 
zadeve Republike Slovenije.

Predsednik republike je na svojo prvo pot v drugem mandatu odšel v  Bruselj, kjer se je sestal s predsednikom 
Evropskega sveta Donaldom Tuskom in predsednikom Evropske komisije Jeanom-Claudom Junckerjem. 
Visoke predstavnike Evropske unije je pozval k hitrejšemu in aktivnejšemu vključevanju v prizadevanja 
za uveljavitev meje med Slovenijo in Hrvaško, kot jo je določilo arbitražno sodišče. Predsednik Pahor je 
v izjavi, ki sta jo podala s predsednikom Evropske komisije Junckerjem pred pogovorom, izpostavil, da je 
uveljavitev meje med Slovenijo in Hrvaško politična, pravna in moralna dolžnost Komisije ter da gre za 
verodostojnost Unije. Ob tem je slovenski predsednik pozval Komisijo, naj ne odlaša s prvim korakom in 
naj da hrvaški strani vedeti, da misli resno, ko pričakuje uveljavitev sporazuma. Hrvaško pa je pozval, naj 
v Ljubljano in Bruselj čim prej sporoči, da je pripravljena spoštovati arbitražno razsodbo.  



34

Predsednik Pahor je še izpostavil, da ni naključje, da je za svoj prvi uradni obisk izbral prav v Bruselj, ter 
da je Slovenija zelo proevropska država, ki si želi renesanse EU in bo pri tem dejavno sodelovala. 

Predsednik republike in vrhovni poveljnik obrambnih sil Borut Pahor se je sestal tudi z generalnim 
sekretarjem zveze NATO Jensom Stoltenbergom. Šlo je za prvi obisk predsednika republike na sedežu 
zveze NATO po vstopu Slovenije v zavezništvo. Letos je od vstopa Slovenije v NATO minilo 14 let.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je ob začetku mandata na Brdu pri Kranju priredil srečanje in 
svečano kosilo za predsednika sosednjih držav Italijanske republike Sergia Mattarello in predsednico 
Republike Hrvaške Kolindo Grabar-Kitarović. Predsednik republike je v uvodnem nagovoru poudaril, da 
je dobrososedstvo najboljši začetek uspešne zunanje in varnostne politike naših držav. “V razmerah, ko 
se naši ljudje ozirajo v prihodnost glede varnosti s skrbjo in celo s strahom, je toliko bolj pomembno, da 
se mi, kot njihovi najvišji predstavniki iskreno trudimo za odpravo slehernih napetosti in krepitev vzdušja 
medsebojnega spoštovanja, sodelovanja in prijateljstva,” je izpostavil slovenski predsednik.

Predsednik Republike Slovenije in gospa Tanja Pečar sta skupaj s predsednikom Vlade Republike Slovenije 
dr. Mirom Cerarjem in Mojco Stropnik konec januarja na Brdu pri Kranju gostila sprejem za diplomatski 
zbor ob pričetku novega leta.
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Govor predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja na sprejemu za diplomatski zbor ob pričetku 
novega leta, Brdo pri Kranju, 30. januar 2018

Spoštovani doajen diplomatskega zbora, ekscelence,

dovolite, da tudi tokrat najprej poudarim našo iskreno privrženost vsestranski poglobitvi prijateljstva in 
sodelovanja z državami, ki jih predstavljate, pa tudi drugimi. Vsi delimo skupno usodo človeštva, vsi 
smo soodgovorni za našo skupno bodočnost in pri tej odgovornosti želi republika Slovenija aktivno in 
prijateljsko sodelovati z vsemi. 

Ekscelence, 

naj se na kratko opredelim do nekaterih zadev, pomembnih za sodobno mednarodno skupnost. Seveda 
ne do vseh, saj omejeni čas našega srečanja tega ne dopušča. 

Prvič

Nekaj besed o razmerah v Sloveniji. 

Vi, ki pozorno opazujete dogajanja v naši državi, se gotovo strinjate z menoj, da je Slovenija uspešno in 
predvsem z lastnimi močmi trdno na poti, da izide iz gospodarskih in finančnih težav - posledicami kriznih 
razmer po letu 2008. Slovenija je politično stabilna, pred nami so volitve, ki bodo, to sem prepričan, 
izvedene korektno in brez težav, in bodo ne glede na rezultat prispevale k politični stabilnosti tudi vnaprej. 
Kljub težavam (ki pa niso značilne le za Slovenijo), lahko zatrdim, da v Sloveniji demokracija živi. 
Ob tem bi posebej poudaril, da slovensko gospodarstvo postaja vse bolj inovativno. To je pomembna 
garancija, da bo Slovenija tudi v tehnološkem pogledu ostala del modernega sveta. 
Uspešen zagon našega gospodarstva, zavidljiva rast družbenega proizvoda in utrjevanje državnih financ 
omogočajo urejanje številnih nalog, ki izhajajo iz tega, da Slovenija je in hoče biti socialna in pravična 
država. Pričakovanja v tem pogledu so velika. Vseh na kratek rok ni mogoče uresničiti. 
Verjamem pa, da bo ob rasti in tehnološki prenovi gospodarstva vse več možnosti za uveljavljanje socialnih 
pravic, hkrati pa za zagotavljanje pravega ravnotežja med potrebami razvoja in socialno varnostjo. 
Navsezadnje le zdravo gospodarstvo in njegova rast zagotavlja možnost za učinkovito delovanje socialne 
države. 

Drugič

Glede mednarodnega miru in varnosti.

Slejkoprej ocenjujem, da zmoremo - po obetavnih spremembah, ki so posledica zaključka hladne vojne - le 
skupaj in v sodelovanju in na miren način razreševati probleme, pred katerimi stoji človeštvo. Slovenija je 
bila in bo dosledno privržena mirnemu reševanju sporov. Zavezana je sodelovanju pri soočanju s problemi 
sodobnega sveta na regionalni, evropski in svetovni ravni. 
Ob soočanju z izzivi našega časa tudi menim, da je potrebno problemom varnosti posvečati izjemno 
pozornost. Že lani sem dejal, da se dejavniki tveganja spreminjajo, zato se mora spremeniti tudi naš 
odgovor na izzive. Kot članica Evropske unije in zveze NATO bo Slovenija kredibilen partner tudi, ko gre 
za izzive varnosti. 
Kot poseben problem za človeštvo vidim nevarnosti, ki izhajajo iz možne širitve jedrskega orožja in drugih 
orožij za množično uničevanje. Napore za mednarodni nadzor, ki naj bi zagotavljal, da ta orožja nikoli ne 
bodo uporabljena, je treba okrepiti, saj so tveganja zlasti za njihovo zlorabo velika. 
Dogovor o iranskem jedrskem programu vzbuja upanje in menim, da ga je potrebno ohraniti in seveda 
tudi dosledno izvajati. Proliferacija jedrskega orožja, zlasti na Bližnjem vzhodu, tej nevralgični točki za 
varnost sodobnega sveta, bi bila največja nevarnost za človeštvo. 
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Tretjič

Glede sprememb v svetu.

Sodobni svet vidim kot bolj zapleten, kot je bil kdajkoli po padcu Berlinskega zidu. Ne gre zgolj za 
dihotomijo, ki jo povzroča globalizacija v dobrem, pa tudi v slabem. V Evropi in v svetu nasploh smo prav 
v zadnjih letih soočeni z novimi vprašanji. Omenim naj le migracije in demografske trende, terorizem in 
trgovino z ljudmi, ob tem pa še v bistvu protidemokratična populistična gibanja. 
Vse to terja globoke premisleke o naši zunanji pa tudi o evropski skupni zunanji politiki, če naj zagotovimo 
varnost in položaj v Evropi in v svetu. Če naj ohranimo blaginjo in razvoj - torej naš skupni nacionalni 
interes. Naš interes, da ostanemo del modernega, kreativnega sveta in, da Evropa ohrani mesto med 
svetovnimi centri inovativnosti, znanja in tudi moči: ustvarjalne, gospodarske in duhovne. 

Četrtič

Glede Evrope.

Sodobni svet je zlasti na globalni ravni še vedno svet soočenja nacionalnih interesov držav. Ti interesi so 
v osnovi egoistični. Prav to še vedno obstoječe soočanje nacionalnih interesov terja krepitev evropske 
povezanosti, če naj bo Evropa sposobna predvsem z mehko močjo ohranjati svoj položaj v svetu in 
zagotavljati blagostanje in varnost svojih prebivalcev. 
Za manjše članice EU je to še toliko bolj pomembno. Zato je evroskepticizem, ki se ponekod pojavlja, še 
posebej resno opozorilo, da glede sedanje, pa tudi bodoče Evropske unije, marsikaj še ni dorečeno. Prav 
s strani manjših članic Evropske unije je zato upravičeno pričakovati več pobude, več razmisleka o bodoči 
Evropski uniji. Zaenkrat ga je premalo. 

Petič

Glede položaja Evrope in Evropske unije v svetu.

Svet postaja večpolen. Središča ustvarjalnosti, blagostanja in posledično moči bodo imela odločilno vlogo 
v novem svetovnem redu in pri odločanju o njem. Evropa, naš del sveta, s težavo vzpostavlja ravnotežje 
med interesi skupnosti in ohranjanjem njene pluralnosti. 
To ravnotežje interesov skupnosti in interesov posameznih članic pa je nujno, če naj Evropa ohrani svoj 
položaj v večpolnem svetu in ostane eden od odločevalcev o bodočnosti človeštva. Če naj ostane učinkovit 
varuh njenih temeljnih vrednot: spoštovanja človeškega dostojanstva in vsega, kar iz tega izhaja, od 
osebne svobode in spoštovanja človekovih pravic do solidarnosti in socialne varnosti, humanizma in 
spoštovanja kulturne identitete vseh. 
Gre torej za ohranitev tistega, kar je od antičnih časov oblikovalo Evropo in evropskega človeka. 
Če naj Evropa ostane eno od središč, eden polov bodočega mednarodnega reda, je nujna njena čvrsta 
povezanost navzven v odnosu do ostalega sveta - hkrati pa sproščena, svobodna, ustvarjalna pluralnost 
navznoter. 
Brexit zato ni le pragmatično vprašanje izstopa ene od članic EU. Problem migracij tudi ni le pragmatično 
vprašanje razdelitve migrantskih kvot. Pri teh in tudi drugih problemih gre za tudi za znak nedorečenosti 
evropske integracije. Nedorečen je cilj in omahljiva je pot k njemu. Skupni interesi so prepogosto talec 
parcialnih interesov in marsikdaj ni dovolj zavedanja in razumevanja, da je, če naj bo v ospredju skupno, 
potrebno tudi odrekanje parcialnemu. 

Šestič

Glede Bližnjega vzhoda.

Pri vsaki zunanji politiki gre za prepletanje načelnih izhodišč in pragmatičnih interesov. Biti zagovornik 
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načel, kar pomeni tudi lastnih temeljnih vrednot, krepi verodostojnost zunanje politike države. Hkrati pa 
more trčiti ob pomembne pragmatične interese. 
Potrebno je zato iskanje pravega ravnotežja med načelnim in pragmatičnim. Pragmatičnost v zunanji 
politiki brez upoštevanja načelnih vrednostnih vidikov je tvegana in nazadnje praviloma neuspešna. A tudi 
gola načelnost, tista, ki je sama sebi namen, in ne vodi do realnih pragmatičnih ciljev, ki si jih zastavlja 
zunanja politika, ni uspešna zunanja politika. 
Slovenija kot članica Evropske unije in NATO ima solidno osnovo za svoje zunanjepolitično delovanje, za 
uveljavljanje načelnih stališč in tudi pragmatičnih interesov v skupno mednarodno delovanje teh povezav. 
Ima možnost aktivnega delovanja, da za svoje zunanjepolitične poglede in interese pridobi podporo 
ostalih članic. V konkretnem primeru za pravično rešitev problema Palestine. 
Torej za zavzemanje za to, da bi Evropska unija z lastno pobudo in skupno zunanjo politiko več prispevala k 
obnovi mirovnega procesa za rešitev palestinskega vprašanja s ciljem soobstoja dveh enakopravnih držav, 
torej arabske Palestine poleg Izraela. 

Sedmič

Glede odnosov z ZDA in Rusko federacijo.

Poseben vidik položaja Evrope v bodočem svetu so odnosi tako z ZDA kot z Rusko federacijo, ki sta dva 
pola nastajajočega bodočega multipolarnega svetovnega reda in hkrati »zahodni« in »vzhodni« sosed 
Evrope - pri čemer z vzhodnim in zahodnim ne mislim samo na geografijo. 
Ob vseh upravičenih in marsikdaj tudi neupravičenih kritikah Združenih držav Amerike so odnosi med 
njimi in Evropo čvrsti in vsestranski in na obzorju ni videti, ne glede na to, kdo je in kdo bo v Beli hiši, 
kakih kardinalnih sprememb. Dejstvo pa je, da se, ko se težišče sveta z obal Atlantika premika na obale 
Pacifika, tja usmerjajo tudi temeljni interesi Združenih držav Amerike. 
Ne glede na to pa gospodarsko sodelovanje in finančna povezanost, investicije v obe smeri, zgodovina, 
skupne vrednote (utemeljene na spoštovanju človekovega dostojanstva in svobodi ustvarjanja), pa tudi 
skupni varnostni interesi, skupni civilizacijski in kulturni temelji in še mnogo drugega, globoko in trajno 
povezujejo obe strani Atlantika. So trdno vezivo svetovnega »zahoda«, čigar del je tudi Slovenija. 
Čezatlantsko prijateljstvo in zavezništvo vidim kot čvrsto in trajno in v obojestransko korist. Prav tako 
obojestransko pa je, tako upam, tudi razumevanje, da je prav kritika del tiste svobode, ki nam je na obeh 
straneh Atlantika sveta.
Rusijo, zlasti dolgoročno, v bodočem večpolnem svetu vidim kot vzhodni steber ob Evropi. Rusija je ne le v 
geografskem pogledu vsaj od 16. stoletja del Evrope, njenih vojn in njenih mirovnih aranžmajev. Rusija je 
bila in je velika sila ter del evropskega vestfalskega mednarodnega reda. Zgodovinsko, zlasti pa kulturno, 
je Rusija del Evrope. 
Rusija je upravičeno predmet kritik in ukrepov s strani Evropske unije zaradi nesprejemljivih ravnanj, ki jih 
vam pač ni treba naštevati. A je vendarle odprta družba v procesu sprememb, ki gredo dolgoročno v smeri 
demokracije in verjamem, v smeri približevanja Evropi. Kako stimulirati približevanje Rusije in Evrope ob 
hkratnem kritičnem ocenjevanju tistega, kar je vredno kritike, je vprašanje velike modrosti prihodnje 
evropske politike do Rusije.

Osmič

Glede sosedstva.

Tudi v naši neposredni bližini je vse več resnih izzivov. Mislim, da se strinjate z menoj, da jugovzhodno od 
nas stvari ne gredo najbolje. V Bosni in Hercegovini so procesi, ki naj bi vodili v normalizacijo te specifične 
države in nato njo skupaj z drugimi v Evropsko unijo, v veliki meri paralizirani. Menim, da bi prav Evropska 
unija mogla igrati v Bosni in Hercegovini, pa tudi širše, aktivnejšo vlogo. 
Zato si Slovenija s Hrvaško in drugimi partnerji prizadeva v okviru procesa Brdo Brijuni najti poti za 
premostitev ovir na poti držav tega dela Evrope v evropske in transatlantske povezave. Ta središčni 
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projekt naše vloge na ti. zahodnem Balkanu, kjer beseda Slovenije še vedno nekaj velja, bo ostal med 
našimi trajnimi zunanjepolitičnimi prioritetami. 
Na tem območju Slovenija hoče in more prispevati k zagotavljanju miru, odpravi posledic konfliktov in k 
razvoju - z lastnim angažiranjem in ob podpori Evropske unije.
Pri tem ne gre le za Bosno in Hercegovino, pač pa takorekoč za celotno regijo. Še zlasti za Kosovo, pa tudi 
za Makedonijo. Prav glede Makedonije je upanje veliko, vključno s tem, da bo morda končno razrešen 
tudi problem imena, ki to državo dve desetletji ovira pri vstopanju v evropske in transatlantske povezave.

Devetič

Glede odnosov s Hrvaško.

Naj najprej posebej poudarim, da gre za odnose s sosedo, s prijateljsko državo in partnerico v Evropski 
uniji in zvezi NATO. Arbitražno sodišče, h kateremu smo pristopili v dobri veri in z upanjem, da bo na ta 
način mejno vprašanje rešeno, da bodo odnosi med prijateljskima sosedoma osvobojeni te hipoteke in da 
bo pot za čvrsto partnerstvo med državama odprta, je razsodilo. 
Naj posebej poudarim še to, da slovenski in hrvaški narod nikoli v zgodovini nista bila zapletena v kak 
medsebojni oborožen konflikt, kar je v Evropi med sosedami precej izjemno. Sedaj imamo arbitražno 
določitev, ki ji nihče ne očita in ne more očitati pristranskosti. 
Z vmesno sodbo arbitražnega sodišča, ki je tudi nesporna, je sodišče v novi zasedbi odločilo, da ni podanih 
razlogov, ki bi opravičevali hrvaški izstop iz arbitraže. Končna odločitev arbitraže je zdaj že šest mesecev 
pred nami. Sloveniji in Hrvaški ni dala vsega, kar sta zahtevali, je pa sodba kompromis, s katerim se da 
živeti. In kar je najpomembnejše, ta kompromis omogoča prihodnji razvoj partnerstva in prijateljstva med 
sosedama. 

Desetič

Glede odločitve arbitražne odločbe.

Hrvaška odločitve arbitražnega sodišča žal ne prizna. Slovenija se odločitvi arbitražnega sodišča ne more 
in ne misli odreči, saj ni nobenih ne pravnih in ne dejanskih razlogov za to. 
Gre za vprašanje vladavine prava v evropski skupnosti. Gre za precedens. Gre za to, ali naj odnosi v sedanji 
in bodoči Evropi temeljijo na pravu. Videti je, da tudi članice Evropske unije tako razumejo nastali problem, 
kar je spodbudno ne le za reševanje spora med Slovenijo in Hrvaško, pač pa za vladavino prava v odnosih 
med članicami evropske skupnosti. 
Slovenija bo glede vsega, kjer je to možno, arbitražno odločitev izvršila - s hkrati jasnim namenom izogniti 
se vsemu, kar bi vodilo do incidentov in zaostrovanj. Mednarodno pravo, pa tudi širša mednarodna 
skupnost, je z nami. Pri arbitražni odločitvi bomo vztrajali, če treba, tudi dolgo. Tudi zato, ker naj bi 
arbitraža bila tudi vzor za reševanje drugih kar številnih mejnih sporov v našem delu sveta. 
Ta hip ni videti skorajšnje sporazumne uveljavitve arbitražnega sodišča. V teh okoliščinah se mi zdi 
pomembno dvoje. Prvič, vztrajen dialog med visokimi predstavniki obeh držav na vseh ravneh, da se 
kljub zapletu ob uveljavitvi ohranja sicer dobre meddržavne in mednarodne odnose. V času do polne 
implementacije bo potrebno skozi ta dialog razviti neko formulo sožitja, ki bo omogočala dobro med-
sosedsko sodelovanje.
In drugič, večja aktivnost Evropske komisije. Evropska unija je botrovala temu sporazumu in ima tudi 
politično odgovornost, da se spoštuje. Veliko si obetam od morebitnega pogovora predsednika Evropske 
komisije z obema premierjema. 

Na koncu.

Republika Slovenija želi imeti in ima dobre odnose z vsemi v našem delu sveta in povsod v svetu. Še 
naprej bo aktiven partner v prizadevanjih za mir in sodelovanje za to, da bi povsod živeli varneje in 
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bolje. Četudi so naše možnosti omejene, to ne omejuje naše želje in ambicij, da bi dali svoj prispevek pri 
soočanju mednarodne skupnosti s sodobnimi problemi človeštva. Slovenija bo še naprej aktiven dejavnik 
še zlasti pri graditvi bodoče Evrope in urejanju razmer v sosednji regiji zahodnega Balkana.

Ekscelence, 

za konec vas prosim, prenesite na začetku letošnjega leta še enkrat moje najboljše želje suverenom vaših 
držav z iskrenim upanjem v krepitev našega medsebojnega zaupanja, prijateljstva in sodelovanja v korist 
ljudi, ki jih predstavljamo.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je je mednarodne aktivnoti nadaljeval s sprejemom 
predsednice Vlade Republike Srbije mag. Ane Brnabić, ki se je mudila na delovnem obisku v Republiki 
Sloveniji. Uvodoma je premierka Barnabić slovenskemu predsedniku prenesla pozdrave srbskega 
predsednika Vučića. Sogovornika sta izpostavila dobre prijateljske odnose med državama, spregovorila pa 
sta tudi o gospodarskem sodelovanju. Srbija je za Slovenijo pomembna gospodarska partnerica in politična 
sogovornica v sosednji regiji Zahodnega Balkana, je dejal predsednik Pahor. Izrazil je zadovoljstvo nad 
zdajšnjim pozitivnim trendom razvoja gospodarskega sodelovanja. Poudaril je pomen krepitve iskrenega 
dialoga in s tem izvajanje dogovorov v pozitivnem duhu. Sogovornika sta se dotaknila tudi učinkovitega 
reševanja nasledstvenih vprašanj. Predsednik republike in premierka sta posebno pozornost posvetila 
aktualnim vprašanjem in izzivom sosednje regije Zahodnega Balkana. Strinjala sta se, da ne glede na 
razlike med državami v regiji, imamo vsi na koncu interes, da se spoštuje pogodbe in mednarodno pravo, 
ker druge varne zaslombe za mir in sožitje ni. Vse drugo lahko vodi v nepredvidljive razmere.

Ob koncu pogovora sta sogovornika posebno pozornost namenila Evropski uniji. Predsednik je sogovornici 
zagotovil, da bo Slovenija tudi v prihodnosti podpirala prizadevanja Srbije za vstop v  EU in da ostaja trdna 
zagovornica evropske perspektive Srbije. Predsednik Pahor je poudaril, da kljub temu, da širitev za EU 
trenutno ni prioriteta, je odločilnega pomena, da iskrena kandidatka kot je Srbija še naprej napreduje v 
reformah in je pripravljena, ko bo širitev znova vitalnejša.

V prvi polovici februarja se je na povabilo predsednika Republike Kosovo Hashima Thaçija predsednik 
Republike Slovenije Borut Pahor, ob priložnosti 10. obletnice razglasitve neodvisnosti Republike 
Kosovo, mudil na uradnem obisku v Republiki Kosovo. Sodelovanje med Slovenijo in Kosovom 
zaznamuje tradicija dobrih odnosov, brez odprtih vprašanj. Od vzpostavitve diplomatskih odnosov v letu 
2008 sta državi krepili sodelovanje na različnih področjih. Slovenija je na Kosovu aktivna tudi v okviru 
prizadevanj mednarodne skupnosti za zagotavljanje stabilnosti (KFOR, EULEX). 

Pomembna tema pogovorov z gostiteljem je bila približevanje Kosova Evropski uniji. Predsednik Pahor je 
sogovorniku zagotovil, da bo Slovenija tudi v prihodnosti podpirala prizadevanja Kosova za vstop v EU in 
da ostaja trdna zagovornica evropske perspektive Kosova. Predsednika sta spregovorila tudi o aktualnih 
vprašanjih in o izzivih v sosednji regiji Zahodnega Balkana. Strinjala sta se, da ne glede na razlike med 
državami v regiji, imamo vsi na koncu interes, da se spoštuje pogodbe in mednarodno pravo. V izjavi za 
medije je predsednik povedal, da oba s predsednikom Thaçijem glede razmer v regiji ocenjujeta, da je 
zdaj napočil trenutek, ko so voditelji regije Zahodnega Balkana in dveh držav članic Evropske unije, kar 
sta Slovenija in Hrvaška, med seboj v dovolj zaupljivih in prijateljskih odnosih, da lahko “ne glede na 
številne razlike, ki so med nami”, poglobijo ozračje medsebojnega zaupanja in v naslednjih letih rešijo 
dvostranske in multilateralne zadeve.  

Predsednik republike se je nato na povabilo predsednika Republike Koreje Moona mudil na prvem 
uradnem obisku v Republiki Koreji. Prvi uradni obisk slovenskega predsednika je prišel v času, ko 
Slovenija in Južna Koreja obeležujeta 25. obletnico diplomatskih odnosov. Predsednik republike je obiskal 
inštitut ASAN, najbolj priznan korejski inštitut za mednarodne odnose, kjer se je sestal s predsednikom in 
člani inštituta ter z njimi izmenjal mnenja o aktualnih odnosih med Severno Korejo in Republiko Korejo. 
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Predsednik je s svojim gostiteljem, južnokorejskim predsednikom Moonom spregovoril o bilateralnem 
sodelovanju med državama, predvsem o možnosti krepitve gospodarskega in političnega sodelovanja. 
Predsednik Pahor je južnokorejskega predsednika Moona povabil na uradni obisk v Slovenijo in predlagal, 
da bi bil morda hkrati to obisk gospodarske delegacije, kar je južnokorejski predsednik pozdravil in dodal 
željo, da potencial, ki že obstaja, izkoristimo in dodatno okrepimo gospodarsko sodelovanje. Ob obisku 
je ministrica dr. Anja Kopač Mrak s korejskimi partnerji podpisala sporazum o socialni varnosti, ki bo 
pripomogel k nadaljnji rasti gospodarskega sodelovanja med državama. 

Slovenski predsednik se je južnokorejskemu predsedniku zahvalil za podporo, ki jo Koreja namenja ITF 
- Ustanovi za krepitev človekove varnosti. Ustanovo je z namenom zagotavljanja pomoči in krepitve 
varnosti ter obnove in razvoja držav, ki so jih prizadeli oboroženi spopadi, pred dvajsetimi leti ustanovila 
Vlada Republike Slovenije, vodi pa jo Tomaž Lovrenčič, ki je bil v predsednikovi delegaciji. Predsednik 
Moon je predsedniku Pahorju čestital za prizadevanja in uspehe Slovenije na tem področju in se zahvalil 
za prenos znanja in sodelovanje v okviru te ustanove. 

Predsednik republike se je v okviru obiska 
srečal z nekdanjim generalnim sekretarjem 
OZN Ban Ki-moonom. Predsednik Pahor se 
je nekdanjemu generalnemu sekretarju 
zahvalil, ker je velik prijatelj Slovenije, 
ter izrazil hvaležnost za prizadevanja in 
delo v vseh letih njegovega mandata 
generalnega sekretarja. Sogovornika sta 
se strinjala, da imata Slovenija in Koreja 
veliko skupnih stališč in sta trdni zaveznici 
na multilateralnem področju. Predsednik 
Pahor in nekdanji generalni sekretar Ban 
sta izmenjala stališča o miru in varnosti v 
svetu in regiji. 

Predsednik Pahor je obiskal tudi južnokorejski parlament in se srečal z njegovim predsednikom Chung 
Sye-kyunom. Sogovornika sta se strinjala, da je zelo pomembno imeti prijatelje in da s prvim uradnim 
obiskom zagotovo odpiramo novo poglavje bilateralnih odnosov.
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V sredini marca se je predsednik republike mudil na delovnem obisku v Zvezni republiki Nemčiji. Glavni 
namen obiska sta bila vzdrževanje in krepitev političnih in gospodarskih stikov med državama. 

Predsednik Pahor se je prvi dan obiska srečal z nemško ministrico za obrambo Ursulo von der Leyen in z 
ministrskim predsednikom zvezne dežele Brandenburg Dietmarjem Woidkejem. Nastopil je kot osrednji 
govornik na letnem srečanju Nemškega združenja malih in srednjih podjetij (BVMW), ki se ga je udeležilo 
več kot 3500 predstavnikov nemškega gospodarstva, sto poslancev zveznega parlamenta in več kot sto 
veleposlanikov. 

Drugi dan obiska je predsednik Pahor obiskal nemški parlament in se sestal s predsednikom nemškega 
parlamenta Wolgangom Schäublejem.
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Na dan, ko je bila potrjena nova vlada Angele Merkel, se je predsednik Pahor sestal z nemškim predsednikom 
Steinmeierjem. Predsednik republike in nemški predsednik sta imela daljši zelo konstruktiven pogovor 
o prihodnosti Evropske unije in multilateralnih temah, povezanih z varnostnimi in političnimi vprašanji. 
Sogovornika sta izmenjala poglede na prihodnost EU, ob čemer je nemški predsednik omenil Ljubljansko 
pobudo, ki po njegovem mnenju lahko pomeni impulz za razmišljanje o novi evropski ustavi in razprave 
o renesansi Evropske unije. Strinjala sta se, da so časi takšni, da moramo tisti, ki verjamemo v Evropsko 
unijo, stopiti skupaj in se potruditi za njen nadaljnji razvoj. Nemški predsednik je poudaril, da je Slovenija 
steber stabilnosti v jugovzhodni Evropi in pomemben partner Nemčije. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je konec marca na povabilo predsednika Republike 
Bolgarije Rumena Radeva mudil na uradnem obisku v Republiki Bolgariji. V pogovoru sta predsednika 
potrdila odlično bilateralno sodelovanje, ki se krepi iz leta v leto - državi povezujeta dediščina slovanskih 
kultur ter vrsta skupnih interesov v širši regiji, s poudarkom na podpori procesu stabilizacije in evropske 
integracije držav Jugovzhodne Evrope. Največ pozornosti sta predsednika namenila izmenjavi stališč o 
razmerah v sosednji regiji Zahodnega Balkana, ki je ena od prioritet bolgarskega predsedovanja Svetu EU. 
Sogovornika sta ocenila razmere in medsebojne odnose, dinamiko regionalnega sodelovanja ter izmenjala 
stališča o evropski perspektivi držav Zahodnega Balkana v kontekstu širitvene strategije, ki jo je nedavno 
objavila Evropska komisija. 

Predsednika sta spregovorila tudi o migracijski krizi, na katero Evropa še vedno ne najde skupnega 
odgovora. Bolgarija je pomemben člen v boju proti nezakonitim migracijam in se s tem problemom uspešno 
sooča. Na področju migracij Slovenija podpira skupen odziv in skupne politike EU ter spremlja razmere 
na zahodnobalkanski migracijski poti. V nadaljevanju obisk se je predsednik sestal s podpredsednikom 
bolgarskega parlamenta Javorom Notevom in predsednico parlamentarnega odbora za zunanje zadeve 
Gemmo Grozdanovo. 

Sledil je uradni obisk predsednika Slovaške republike Andreja Kiske v Republiki Sloveniji. Obisk je 
pomenil nadaljevanje rednega političnega dialoga med državama in je pomenil priložnost za poglobitev 
dvostranskih političnih in gospodarskih odnosov. Uradni obisk se je pričel s sprejemom z vojaškimi častmi 
na Kongresnem trgu, nato pa je slovaški predsednik položil venec k spomeniku vsem žrtvam vojn. V 
okviru obiska sta se predsednika udeležila Slovensko-slovaške poslovne konference, srečanja slovenskih 
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in slovaških podjetnikov in predstavitve pospeševalnika ABC (ABC Accelerator Slovenia). Predsednika sta 
slovesno odkrila tudi klop miru, ki bo stala ob Bratislavski ulici in bo posebna, ti. pametna klopca, saj bo 
omogočala hitro polnjenje mobilnih naprav. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je na povabilo Bakirja Izetbegovića, predsedujočega 
Predsedstva Bosne in Hercegovine, v mesecu aprilu mudi na delovnem obisku v Sarajevu, kjer je bil 
tudi osrednji govornik na Sarajevskem poslovnem forumu. Obisk je bil nadaljevanje političnega dialoga 
med državama na najvišji politični ravni. V okviru obiska je  imel predsednik Republike Slovenije Borut 
Pahor srečanje s predsedujočim Predsedstva Bosne in Hercegovine Bakirjem Izetbegovićem in članoma 
Mladenom Ivanićem ter Draganom Čovićem, s katerimi je izmenjal stališča glede aktualnih razmer v regiji, 
s poudarkom na razmerah v Bosni in Hercegovini. Člani predsedstva so slovenskega predsednika seznanili s 
potekom ključnih reform v Bosni in Hercegovini v kontekstu prizadevanj za njen napredek na evroatlantski 
poti, ter orisali aktualne politične razmere v državi pred jesenskimi parlamentarnimi volitvami. Predsednik 
Pahor je poudaril, da je pred volitvami še toliko bolj pomemben umirjen in strpen notranjepolitični dialog 
in da je tu vloga in odgovornost Predsedstva BiH ključnega pomena. Slovenski predsednik je dejal, da se 
politika v BiH mora zavedati, da so za vse državljane BIH, kljub razlikam, izjemnega pomena stabilnost, 
mir, socialna varnost in gospodarski razvoj. Predsednik republike je poudaril, da je hvaležen za povabilo 
na tokratni obisk in za priložnost, da se tako ohranja in krepi redni dialog med državama, ob tem pa so 
izmenjali stališča pred vrhom voditeljev Brdo Brijuni naslednji dan v Skopju. 

Mednarodne aktivnosti je predsednik nadaljeval z uradnim obiskom v Ukrajini. Obisk slovenskega 
predsednika v Ukrajini je bil priložnost za krepitev političnih in gospodarskih vezi ter sodelovanja na 
drugih področjih skupnega interesa. Predsednika sta spregovorila o evroatlantskih aspiracijah Ukrajine 
in o reformnem procesu, ki ga izvaja Ukrajina na poti približevanja standardom Evropske unije in zveze 
NATO. Predsednik Pahor je izrazil podporo Slovenije Ukrajini za njena reformna prizadevanja in za krepitev 
sodelovanja z Ukrajino v okviru evropske sosedske politike Vzhodnega partnerstva. Predsednika sta se 
strinjala, da bo približevanje Ukrajine EU dalo nov zagon tudi sodelovanju med Slovenijo in Ukrajino.  
Sogovornika sta v pogovoru ocenila razmere v širši regiji in povzela pregled napredka v prizadevanjih 
za mirno rešitev krize v Ukrajini v okviru normandijskega formata in trilateralne kontaktne skupine za 
izvajanje dogovorov iz Minska. 
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Predsednik Pahor je ponovil slovensko stališče, da je aneksija Krima k Ruski federaciji kršitev mednarodnega 
prava - Slovenija bo tudi v prihodnje podpirala ozemeljsko celovitost in suverenost Ukrajine v okviru 
njenih mednarodno priznanih meja. Predsednik Porošenko se je zahvalil Sloveniji za njeno humanitarno 
pomoč Ukrajini, še posebej za izvajanje programov zdravstvene rehabilitacije otrok. Posebno pozornost 
sta predsednika posvetila bilateralnim odnosom in krepitvi političnih in gospodarskih vezi. Predsednik 
Porošenko je izrazil hvaležnost za prispevek predsednika Pahorja h krepitvi gospodarskega sodelovanja 
med državama. Spomnil je na izjavo, ki sta jo s predsednikom Pahorjem podpisala ob njegovem uradnem 
obisku v Ljubljani leta 2016, in izrazil zadovoljstvo, ker ni ostala le pri podpisu, marveč se drug za drugim 
izpolnjujejo dogovori, zapisani v njej. Posebej je omenil vzpostavitev redne letalske povezave med obema 
prestolnicama, ki se kaže kot zelo priljubljena. Predsednika sta se strinjala, da sta Slovenija in Ukrajina 
dobri prijateljici, ki lahko računata druga na drugo in vedno uresničita medsebojne dogovore.

 Predsednika sta ob priložnosti obiska napovedala tudi  skorajšnjo otvoritev spomenika slovenskim žrtvam 
prve svetovne vojne v Ukrajini. Obrambna ministra obeh držav sta namreč konec maja v Lvivu v kontekstu 
100-obletnice I. svetovne vojne odkrila spomenik, ki obeležuje spomin na številne Slovence, ki so padli 
na Galicijski fronti. .

V sredini maja sta se Predsednik Republike 
Slovenije Borut Pahor in predsednica 
Republike Hrvaške Kolinda Grabar-Kitarović 
srečala na delovni večerji na Hrvaškem. 
Predsednika sta se za srečanje dogovorila 
na vrhu voditeljev pobude Brdo-Brijuni 
v Skopju. Srečanje je sodilo v okvir 
dogovorjenega rednega dialoga in je bilo 
namenjeno aktualnim bilateralnim in 
mednarodnim vprašanjem. Predsednika 
sta soglašala, da je v sedanjih razmerah 
v mednarodnem okolju še posebej 
pomembno ohranjati dobre sosedske 
odnose in reden dialog med državama 
na najvišji politični ravni.
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V drugi polovici maja se je Predsednik Republike Slovenije na povabilo predsednika Republike Poljske 
Andrzeja Dude v kraju Gorlice udeležil svečanega odkritja spomenika Slovencem, ki so tam padli  
med I. svetovno vojno.

Sledil je delovni obisk v Rimu, kjer se je predsednik republike sestal s predsednikom Italijanske republike 
Sergiom Mattarello. Srečanje je pomenilo nadaljevanje odličnih medsebojnih in meddržavnih odnosov 
med državnikoma in državama. Predsednik republike se je skupaj z monaškim princem Albertom II. 
Udeležil dobrodelnega dogodka v podporo delovanju misijonarja Pedra Opeke na Madagaskarju. V okviru 
obiska v Rimu je papež Frančišek na zasebni avdienci sprejel misijonarja Opeko, predsednika republike 
Boruta Pahorja in kneza Alberta II.

Ob zaključku bolgarskega predsedovanja Svetu Evropske unije se je v juniju predsednik Republike 
Slovenije na povabilo Dimitra Abadjieva, veleposlanika Republike Bolgarije v Sloveniji, udeležil delovnega 
pogovora z veleposlaniki držav članic in kandidatk za članstvo EU.

Sledil je dvodnevni delovni obisku v Ženevi, v okviru katerega je predsednik republike nastopil kot 
osrednji govornik na 38. rednem zasedanju Sveta OZN za človekove pravice. V slavnostnem nagovoru 
se je predsednik republike kot predsednik predsedujoče države odzval tudi na izstop ZDA iz Sveta OZN za 
človekove pravice: »Odločitev ZDA, da se umaknejo iz Sveta OZN za človekove pravice, je slaba novica. 
Slaba novica za Svet človekovih pravic, Združene narode, ZDA in vsakogar, ki mu je mar za človekove 
pravice,« je dejal predsednik republike. Po mnenju predsednika Pahorja bo Svet OZN za človekove pravice 
brez ZDA šibkejši, hkrati pa bodo šibkejša tudi prizadevanja ZDA za spodbujanje in zaščito človekovih 
pravic po svetu. Predsednik republike je v nagovoru opozoril na pomen spoštovanja mednarodnih norm 
in standardov, vključno s pomenom spoštovanja mednarodnega prava oz. odločitev mednarodnih sodišč.
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Pred slavnostnim nagovorom na zasedanju Sveta OZN za človekove pravice je predsednik obiskal sedež 
Evropske agencije za jedrske raziskave CERN. 

Ob zaključku obiska v Ženevi se je slovenski predsednik sestal s predsednikom Švicarske konfederacije 
Alainom Bersetom, s katerim sta spregovorila o dobrih odnosih med državama in aktualnih mednarodnih 
razmerah v Evropi in svetu. 

Predsednik republike se je ob priložnosti obiska srečal tudi z ustanoviteljem in izvršnim predsednikom 
Svetovnega gospodarskega foruma Klausom Schwabom in s predsednikom Mednarodnega olimpijskega 
komiteja Thomasom Bachom. 
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Sledilo je peto trilateralno srečanje predsednikov Slovenije, Avstrije in Hrvaške. Na povabilo 
predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja sta se julija na delovnem obisku v Sloveniji mudila 
avstrijski predsednik Alexander van der Bellen in hrvaška predsednica Kolinda Grabar Kitarović. Osrednja 
tema tokratnega trilateralnega srečanja je bila prihodnost Evropske unije. Predsedniki so posebno mesto 
namenili krepitvi prijateljskih odnosov med sosednjimi državami, posvetili pa so se tudi razmeram v 
regiji Jugovzhodne Evrope. V tem okviru so razpravljali o nadaljevanju evropske perspektive držav 
Zahodnega Balkana in o migracijah. Predsedniki so spregovorili tudi o obeleževanju 100. obletnice konca 
1. svetovne vojne, ki se je svet spominja letos. V Slovenski filharmoniji v Ljubljani so se udeležili tudi 
koncerta Mladinskega simfoničnega orkestra dežele Štajerske ob začetku avstrijskega predsedovanja 
Svetu Evropske unije. Koncert je potekal pod častnim pokroviteljstvom predsednika Republike Slovenije in 
predsednika Republike Avstrije.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je v avgustu na povabilo avstrijskega zveznega predsednika 
Van der Bellena udeležil Evropskega foruma Alpbach. Evropski forum Alpbach poteka od leta 1945 v vasi 
Alpbach v Avstriji in naslavlja aktualna družbena in politična vprašanja. V zadnjih desetletjih se je razvil v 
prostor srečevanja vplivnih mislecev, 
odločevalcev in razpravljavcev. 
Predsednik Republike Slovenije 
Borut Pahor je skupaj s zveznim 
predsednikom Republike Avstrije 
dr. Alexandrom Van der Bellnom, 
predsednikom Republike Srbije 
Aleksandrom Vučićem, predsednikom 
Kosova Hashimom Thaçijem, 
komisarjem EU dr. Johannesom 
Hahnom in predsednikom foruma 
Franzem Fischlerjem nastopil na 
političnem simpoziju z naslovom 
“Nove perspektive širitve EU”. 
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Sledila je udeležba Predsednika Repubike Slovenije na neformalnem srečanju skupine Arraiolos, ki 
ga je letos gostil predsednik Republike Latvije Raimonds Vçjonis. Predsedniki držav članic neformalne 
skupine Arraiolos se sestajajo enkrat letno in razpravljajo o pomembnih političnih vprašanjih. V okviru 
letošnjega srečanja sta potekali dve delovni zasedanji. V sklopu prvega, ki je nosil naslov “Graditev 
odpornosti družbe: od trde do mehke varnosti”, so predsedniki spregovorili o večplastnih izzivih, ki 
znatno vplivajo na varnostno okolje v naglo spreminjajočem se evropskem in mednarodnem okolju. V 
sklopu zasedanja z naslovom “Prihodnost Evrope: po sto letih (od prve svetovne vojne)”, so predsedniki 
razpravljali o prihodnosti Evrope in EU, tudi v luči izida britanskega referenduma o izstopu Združenega 
kraljestva Velikein Severne Irske iz EU.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je v sredini septembra na povabilo poljskega predsednika 
Andrzeja Dude, hrvaške predsednice Kolinde Grabar-Kitarović in romunskega predsednika Klausa Iohannisa 
udeležil tretjega vrha Pobude treh morij, ki je tokrat potekal v Bukarešti. Predsedniki sodelujočih 
držav so spregovorili o pomenu pobude za razvoj regije ter njenih ključnih ciljih na področju energetike, 
transporta, digitalizacije in gospodarskega sodelovanja. Pogovori predsednikov so bili namenjeni oceni 
vloge Pobude treh morij v odnosu do Evropske unije in transatlantskih povezav s posebnim poudarkom 
na gospodarskem sodelovanju Združenih držav Amerike v regiji. Po mnenju predsednika Pahorja je 
Pobuda treh morij pomembna platforma za krepitev čezatlantske povezave. “Ob upoštevanju priložnosti 
in izzivov, s katerimi se soočajo odnosi med EU in ZDA, je pomembno, da si še naprej delimo skupne 
cilje: gospodarska rast, socialna kohezija in blagostanje naših državljanov ter hkrati spoštujemo človeško 
dostojanstvo in človekove pravice, svobodo, demokracijo, enakopravnost in pravno državo, naše temeljne 
vrednote, ostajajo vrednote, ki nas združujejo. To je ključni predpogoj za prihodnost pobude,” je svoj 
nagovor zaključil predsednik Pahor. Po koncu plenarnega zasedanja so predsedniki podpisali skupno 
deklaracijo, kjer je tudi najava prihodnjega vrha v Sloveniji. 
Predsednik Pahor je ob svečani večerji spregovoril tudi s predsednikom Evropske komisije Junckerjem 
in hrvaško predsednico Grabar-Kitarovič o nadaljnjih korakih po objavi mnenja pravne službe Evropske 
komisije. Predsednik po tem pogovoru ne pričakuje hitrih sprememb v stališčih Evropske komisije in 
Hrvaške, ocenjuje pa, da je objava mnenja pomemben vzvod Slovenije pri krepitvi podpore evropskih in 
drugih držav, ki zahtevajo uveljavitev sodbe arbitražnega sodišča.
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Konec septembra je predsednik vodil slovensko delegacijo na 73. zasedanju Generalne skupščine 
Organizacije združenih narodov v New Yorku. Predsednik republike se je udeležil otvoritvenega dela 
zasedanja ZN o miru, posvečenega 100. obletnici rojstva Nelsona Mandele. Na plenarnem zasedanju 
Mirovnega vrha Nelsona Mandele je predsednik republike nastopil z govorom. Predsednik Pahor je 
spomnil na besede Nelsona Mandele, da sta razprava in dialog najmočnejši  orožji za spodbujanje miru. 
Po mnenju predsednika pa ostane še vprašanje, ali imamo za spodbujanje miru tudi potrebno politično 
voljo. Združeni narodi so bili ustanovljeni prav z namenom, da bi prihodnje generacije ubranili pred 
nesmiselnimi vojnami, je dejal. Predsednik republike je ocenil, da je sprava glavna dediščina Nelsona 
Mandele. “Bistvo sprave ni, da se pozabi - ampak, da se odpusti,” je dejal predsednik. “Veliko je tistih, 
ki so sposobni maščevanja in malo tistih, ki so sposobni odpuščanja. A nič ni bolj navdihujočega kot moč 
odpuščanja. Mandela nas je naučil, da so, če zmoremo odpustiti, tudi nemogoče stvari mogoče,” je govor 
zaključil predsednik republike. 
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Predsednik republike Pahor je na generalni skupščini nastopil v imenu Republike Slovenije. Udeležil se je 
tudi tradicionalnega sprejema, ki sta ga za vodje delegacij priredila predsednik Združenih držav Amerike 
Donald Trump s soprogo Melanio. Ob robu zasedanja pa je opravil več srečanj z drugimi državniki.

 Predsednik republike je obiskal predsedujočo Generalni skupščini OZN Mario Fernando Espinosa Garcés, in 
z njo spregovoril o načrtih za letošnje zasedanje ter izrazil svojo trdno podporo multilaterizmu in reformi 
OZN. Z generalnim sekretarjem OZN Antóniem Guterresom sta se pogovorila o aktualnih varnostnih 
vprašanjih na Zahodnem Balkanu, dotaknila sta se tudi migracij. Predsednik republike je generalnemu 
sekretarju predstavil zaključke zadnjega vrha Brdo Brijuni in ga povabil na eno prihodnjih srečanj. 

Predsednik je pot nadaljeval v Washingtonu, kjer se je udeležil slavnostne obeležitve 20. obletnice 
delovanja ITF Ustanove za krepitev človekove varnosti. Predsednik republike je na slovesnosti 
nastopil kot glavni govornik. Predsednik Pahor je opozoril na pomen odstranjevanja min, saj minska polja 
neposredno ogrožajo človeška življenja, posredno pa vplivajo na vsa področja življenja - na kmetijstvo, 
podjetništvo, nenazadnje tudi na šolanje otrok, ki jih nevarnost min omejuje v njihovi mobilnosti. 
Predsednik Pahor je spomnil, da ITF Ustanova za krepitev človekove varnosti že dvajset let utrjuje svoje 
poslanstvo zagotavljanja varnosti in omogočanja obnove in razvoja v državah, ki so jih prizadeli oboroženi 
spopadi. Odločno delo na področju razminiranja je ustanova postopoma začela širiti na druge varnostne 
grožnje, od preprečevanja konfliktov do reševanja drugih vprašanj razvoja in obnove. Tako so pomagali 
številnim žrtvam do rehabilitacije, odstranili brez števila min, izobrazili mnoge ogrožene skupnosti. ITF je, 
po besedah predsednika Republike Slovenije, v dveh desetletjih dosegla izredne dosežke v vseh pogledih. 
Predsednik Pahor je odprl razstavo, ki so jo ob obeležitvi obletnice delovanja ITF pripravili v Centru za 
javno diplomacijo, ki deluje v okviru State Departmenta. Gre za fotografsko razstavo priznanih slovenskih 
fotografov Arneta Hodaliča, Boruta Živulovića in Žige Živulovića, ki že leta spremljajo delo ITF. Izbrane 
fotografije prikazujejo krutost življenja, ki jo povzročajo mine in druga neeksplodirana ubojna sredstva, 
ter pogum ljudi, ki te grožnje odpravljajo. 

Slovenski predsednik si je kasneje ogledal tudi muzej holokavsta »United States Holocaust Memorial 
Museum« in se srečal z direktorico muzeja Saro Bloomfield ter s posebnim odposlancem za vprašanje 
holokavsta Thomasom Yazdgerdijem.
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V oktobru se je predsednik republike mudil na uradnem obisku v Zvezni demokratični republiki 
Etiopiji, kjer ga je gostil predsednik dr. Mulatu Teshome. Šlo je za zgodovinski obisk  - prvi uradni obisk 
predsednika Republike Slovenije v tej državi in prvi obisk v podsaharski Afriki - ki je potrdil vzajemni 
interes za poglobitev dvostranskih odnosov in gospodarskega sodelovanja ter krepitev vloge Slovenije 
v regiji, tudi v okviru skupne zunanje in varnostne politike EU ter razvojnega sodelovanja. Soglašala sta, 
da je še veliko možnosti za nadgradnjo gospodarskega sodelovanja, trgovine in investicij. Za slovenska 
podjetja je Etiopija zanimiva tudi kot odskočna deska za prodor na druge afriške trge. Etiopski predsednik 
Teshome je predstavil notranjepolitične razmere v državi in poudaril, da je Etiopija tudi sedež Afriške unije 
in je tako lahko vez med Slovenijo in vsemi državami Afriške unije. Izmenjala sta poglede na aktualna 
vprašanja v mednarodnem okolju ter se dotaknila razmer v odnosih med Evropsko unijo in Afriko. Ob tem 
sta predsednika spregovorila tudi o migracijah.

Sogovornika sta se strinjala, da dobro sodelovanje med državama poteka tudi na multilateralnem področju, 
predvsem v okviru OZN, kjer je Etiopija trenutno nestalna članica Varnostnega sveta (2017/2018) ter 
podpredsedujoča članica Sveta za človekove pravice pri OZN, ki mu letos predseduje Slovenija. Predsednika 
sta se dotaknila tudi sodelovanja na področju proizvodnje medu in kolonij čebel, ki jih imajo v Etiopiji več 
kot pet milijonov, ter spregovorila o možnostih izobraževanja za etiopske čebelarje na slovenski čebelarski 
akademiji. Ob tem je etiopski predsednik čestital slovenskemu predsedniku za pobudo za razglasitev 
svetovnega dne čebel, ki je nastala na predlog Čebelarske zveze Slovenije. Na predlog Republike Slovenije 
so namreč lani decembra države članice Združenih narodov sprejele Resolucijo in 20. maj razglasile za 
svetovni dan čebel. 

Predsednik Republike Borut Pahor se v Etiopiji sestal s predsednikom Komisije Afriške unije Mousso 
Fakijem Mahamatom in nagovoril Odbor stalnih predstavnikov pri Afriški uniji. Predsednik republike in 
predsednik Komisije Afriške unije sta spregovorila o odnosih med Evropsko unijo in Afriško unijo ter 
izmenjala poglede na prihodnost obeh institucij. Predsednik Komisije AU je slovenskemu predsedniku 
predstavil agendo 2063, ki predstavlja akcijski načrt Afriške unije za afriški kontinent in predvideva večjo 
integracijo posameznih regij v Afriki in institucij Afriške unije. 

V okviru uradnega obiska je predsednik republike obiskal Katedralo Svete trojice v Adis Abebi, kjer ga je 
sprejel etiopski verski poglavar, in Narodni muzej Etiopije. Adis Abeba, prestolnica Etiopije, je spoštovanje 
do obiska predsednika Republike Slovenije izrazila z izobešenjem slovenskih zastav po vsem mestu.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je zaključil prvi slovenski uradni obisk v Etiopiji z obiskom 
etiopskega parlamenta, Doma ljudskih predstavnikov Zvezne demokratične republike Etiopije, kjer se je 
sestal s predsedujočo in podpredsednico Doma ljudskih predstavnikov Shitaye Minale. 

Sledil je uradni obisk predsednika Madžarske Jánosa Áderja v Republiki Sloveniji, ki je že tretje 
uradno srečanje obeh predsednikov. Uradni obisk predsednika Madžarske je sodil v okvir prizadevanj 
Slovenije, da ohranja z vsemi štirimi sosednjimi državami zgledne, urejene in iskrene prijateljske odnose. 

Predsednika sta izmenjala mnenja o prihodnosti Evropske unije in multilateralnih temah, povezanih z 
varnostnimi in političnimi vprašanji. Spregovorila sta tudi o soočanju s problemom migracij. Posebno 
pozornost sta predsednika namenila zaščiti narodnih manjšin, slovenske na Madžarskem in madžarske v 
Sloveniji. 

Drugi dan obiska je madžarski predsednik položil venec na avstro-ogrsko pokopališče vojakov padlih v prvi 
svetovni vojni v Ločah ter obiskal spominsko cerkvico sv. Duha na Javorci. 

V začetku decembra se je predsednik 
Republike Slovenije Borut Pahor v Katovicah 
na Poljskem udeležil mednarodnega 
srečanja voditeljev v okviru konference 
pogodbenic Okvirne konference Združenih 
narodov o podnebnih spremembah 
(UNFCCC), t.i. COP24. Temeljni namen 
konference, ki je potekala pod geslom 
“Spremenimo skupaj”, je bil sprejetje 
knjige pravil za začetek izvajanja Pariškega 
sporazuma o podnebnih spremembah v letu 
2021. V skladu s tem so voditelji pozvali k 
pripravi celovitih in učinkovitih pravil za 
izvajanje Pariškega sporazuma o podnebnih 
spremembah in spodbudili k ambiciozni 
dolgoročni podnebni politiki na globalni in 
nacionalnih ravneh.
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Govor predsednika republike:

Spoštovani predsednik, g. Duda, 

voditelji držav in vlad, 

gospod generalni sekretar Guterres, 

Ekscelence, 

prijatelji planeta Zemlje, 

Pariški sporazum ni samo pogodba. Je tudi obljuba, medsebojno zaupanje. Predstavlja višje vrednote in 
večjo zvestobo planetu Zemlji, ki je nad zvestobo našim narodom in državam. To je zvestoba dolgotrajnim 
trajnostnim univerzalnim vrednotam. 

Pariški sporazum je nedvomno eno najpomembnejših poglavij, ki so bila kdajkoli dogovorjena in sprejeta 
v zgodovini Združenih narodov. Stremi za “ciljem precej manj kot 2 stopinji Celzija” z močno težnjo do 1,5 
stopinje Celzija.   

Vendar pa seže veliko širše in dlje od teh dveh številk. Celovito izvajanje Pariškega sporazuma nas vse 
vodi skupaj v varen, podnebju prijazen in trajnosten svet, kjer so standardi visoki in tveganja nizka, kjer 
se obljube in zaveze spoštujejo, kjer je prizadevanje za medsebojno zaupanje naša vsakodnevna naloga 
in kjer prevladujejo pravičnost, solidarnost in podnebna pravičnost. 

Skozi celoten “Talanoa dialog” se moramo zavedati temeljnih načel in vrednot, vgrajenih v naše nacionalne 
ustave, podnebno konvencijo in Pariški sporazum in druge mednarodne sporazume. Ta načela so osnova 
za nadaljnje razprave o uravnovešanju podnebnih izzivov in izzivov trajnostnega razvoja in priložnosti 
med našo in prihodnjimi generacijami za namen izvajanja Pariškega sporazuma in dolgoročnih globalnih 
in nacionalnih podnebnih politik. 

Prejšnji mesec sem predstavil nov koncept javnih razprav o perečih družbenih vprašanjih pod skupnim 
naslovom POSVETOVANJA S PREDSEDNIKOM. Naša prva razprava je bila o podnebnih spremembah v svetu 
in v Sloveniji. 

Slovenska vlada bo do konca leta 2019 sprejela dolgoročno podnebno strategijo, sama razprava pa je 
Slovenijo pozvala k ambicioznemu ukrepanju glede prilagajanja podnebnim spremembam in njihove 
blažitve. 

Strategija do leta 2050 bo po tem, ko jo sprejme vlada, predložena Državnemu zboru. 

Nekateri menijo, da bi bil to lahko najpomembnejši dokument po osamosvojitvi Slovenije. 

Predvideni so trije scenariji: 

• zmanjšanje izpustov toplogrednih plinov za 80 % v primerjavi z ravnmi iz leta 1990, 

• zmanjšanje teh izpustov za 95 %, ali 

• ogljična nevtralnost. 

Zame je Modra frnikola, ki je bila posneta iz vesolja, ena najlepših fotografij, kar so jih kdajkoli posneli. 
Pravzaprav se šele potem, ko ugledamo naš planet iz vesolja, zavemo, kako majhen je in da je zaupan 
naši skupni skrbi. 

Šele potem, ko ga uzremo iz vesolja, se začnemo zavedati, da lahko preživlja milijarde ljudi samo, če živijo 
v solidarnosti.  
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Leto je predsednik sklenil z državniškim obiskom v Helenski republiki, kamor je odšel na povabilo 
grškega predsednika Prokopisa Pavlopoulosa. Predsednika sta potrdila, da so bilateralni odnosi dobri, 
prijateljski in brez odprtih vprašanj ter ocenila, da bo državniški obisk slovenskega predsednika zagotovo 
okrepil politične in vsestranske odnose med državama. Predsednik Pahor je čestital Grčiji za številne 
reforme, ki jih je po svetovni gospodarski krizi izvedla na gospodarskem in finančnem področju, ter 
izrazil spodbudo, da tudi v post-programskem obdobju vztraja pri implementaciji zastavljenih reform in 
dogovorjenih proračunskih ciljih. Ob tem je predsednik spomnil, da se je v času svetovne gospodarske 
krize Slovenija solidarno odzvala v vseh treh paketih finančne pomoči za Grčijo, čeprav se je tudi sama 
tedaj soočala z veliko krizo. Predsednika sta spregovorila tudi o migracijski krizi in drugih aktualnih 
mednarodnih vprašanjih.

Predsednik republike se je v okviru državniškega obiska sestal tudi s predsednikom Vlade in ministrom 
za zunanje zadeve Helenske republike Alexisom Tsiprasom. Tudi v njunih pogovorih je bilo izpostavljeno 
dobro in prijateljsko sodelovanje med državama. Predsednik Pahor je izrazil iskrene čestitke za doseženi 
sporazum med premierjem Tsiprasom in makedonskim predsednikom vlade Zaevom. Ocenil je, da veliko 
obeta in dodal, da sam ve, kako težko je sprejeti odločitve za kompromis in ga nato pripeljati do konca. 

Po srečanju na sedežu grške vlade je predsednik Pahor obiskal še grški parlament, kjer se je sestal s 
predsednikom Nikosom Voutsisom. 
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V okviru obiska je predsednik Pahor obiskal Nafplion na Peloponezu, kjer je na posebni slovesnosti 
odkril spominsko ploščo Ioannisu Kapodistriasu, prvemu guvernerju moderne Grčije, katerega predniki 
izvirajo iz Kopra. Ioannis Kapodistrias pooseblja simbolno vez med Slovenijo in Grčijo. Odkritje spominske 
plošče s strani slovenskega predsednika pa pomeni potrditev prijateljstva med državama in podporo 
vrednotam evropskega povezovanja. Grčija je leta 2001 v znak prijateljstva Sloveniji podarila kip Ioannisa 
Kapodistriasa, ki stoji v Kopru, po njem se imenujeta tudi trg in ulica v Kopru.

Pobuda Brdo Brijuni Process

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor in predsednica Republike Hrvaške Kolinda Grabar-Kitarović 
sta skupaj z gostiteljem, predsednikom republike Makedonije Gjorgejem Ivanovom, priredila srečanje 
voditeljev Brdo Brijuni Process, aprila v Skopju. Tokratnega srečanja voditeljev Brdo Brijuni so se udeležili 
Aleksandar Vučić, Filip Vujanović, Bakir Izetbegović, Hashim Thaci, Gjorge Ivanov in Ilir Meta. Posebna 
gosta sta bila predsednik Evropskega sveta Donald Tusk in predsedujoči Sveta EU bolgarski premier Bojko 
Borisov.

S tokratnim srečanjem Brdo Brijuni Process sta želela voditelja pobude, slovenski predsednik in hrvaška 
predsednica, okrepiti zaupanje ter zavezanost k stabilnosti v regiji Jugovzhodne Evrope. Zaradi aktualnih 
razmer v Evropi in svetu je nujno pomembna krepitev političnega dialoga. Tokratni vrh pobude Brdo 
Brijuni je obravnaval aktualne regionalne teme, zlasti v luči nedavno predstavljene strategije Evropske 
komisije za širitev in pred srečanjem Sofia Summit, ko se je maja v glavnem mestu predsedujoče države 
Bolgarije sestal Svet EU. Visoki udeleženci so razpravljali tudi o možnostih in načinih za izboljšanje in 
pospešitev širitvenega procesa in se dotaknili tudi drugih relevantnih vprašanj za regijo in Evropo. Po 
plenarnem zasedanju so voditelji sprejeli tudi deklaracijo.
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Klop prijateljstva

Ob uradnih obiskih tujih šefov držav, ki jih gosti predsednik Republike Slovenije Borut Pahor, se je na 
pobudo predsednika Pahorja uveljavil poseben element programa, odkritje »klopi prijateljstva«. Gre za 
trajen spomin na srečanja s pomembnimi državniki, ki so obiskali Slovenijo in s tem prispevali h krepitvi 
dvostranskih odnosov med državama.

V času od začetka njegovega mandata 
so t. i. »predsedniške klopi« postale vse 
bolj prepoznane na različnih mestih. 
Mimoidočih ne spominjajo le na obisk 
tujega državnika ali jim nudijo počitek, 
temveč jih v simbolnem pomenu 
pravzaprav spodbujajo k razmisleku 
o vrednotah, kot so prijateljstvo, 
medsebojno spoštovanje in mir.

V letu 2018 sta se dvanajstim klopem 
po Ljubljani in drugod po Sloveniji 
pridružili še dve. Ob uradnem obisku 
predsednika Slovaške republike 
Andreja Kiske sta predsednika na 
Bratislavski ulici slovesno odkrila 
»pametno« klop, ki bo uporabnikom 
omogočala hitro polnjenje mobilnih 
naprav. V spomin na uradni obisk 
predsednika republike Madžarske 
Jánosa Áderja pa predsedniška klop stoji na razgledni terasi ob Ljubljanskem gradu s pogledom proti 
Madžarski. Spominska klop je tudi simbolno blizu Madžarski, saj je na Ljubljanskem gradu spominsko 
obeležje grofu Lajosu Batthyányju, ministrskemu predsedniku prve neodvisne madžarske vlade, ki je bil 
med 5. majem in 23. julijem 1849 tamkaj zaprt. Pred odkritjem klopi je madžarski predsednik k spominski 
tabli položil cvetje.
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VRHOVNI POVELJNIK OBRAMBNIH SIL
Težišče predsednikovih aktivnosti na področju obrambe v letu 2018 je bilo usmerjeno v predlog posodobitve 
sistema nacionalne varnosti Državnemu zboru, stanja pripravljenosti Slovenske vojske ter razprave o 
njenem razvoju ter v obeležitev ključnih obletnic v slovenski vojaški tradiciji (50 let ustanovitve TO, 100 let 
konca 1. svetovne vojne in 100 let bojev za severno mejo). Poseben poudarek je ob dvakratnem srečanju 
z generalnim sekretarjem NATO predsednik republike dal tudi izgradnji slovenskih vojaških zmogljivosti v 
okviru zavezništva ter povečanju investiranja v obrambo.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor in gospa Tanja Pečar sta se 6. 1. udeležila prireditve ob 
75. obletnici poslednjega boja Pohorskega bataljona. Predsednik republike je bil slavnostni govornik 
na prireditvi. Ob koncu slovesnosti je predsednik republike položil tudi venec pred spominsko obeležje 
padlim borkam in borcem Pohorskega bataljona.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 9. 1. mudil na uradnem obisku na zvezi NATO. To je 
bil prvi obisk predsednika republike po vstopu Slovenije v zavezništvo, od katerega letos mineva 14 let. 

Predsednik Pahor si je v okviru obiska ogledal novi sedež zavezništva ter se srečal z zaposlenimi na 
predstavništvu Slovenije pri zvezi NATO. Zahvalil se jim je za njihovo delo in predstavljanje Slovenije v 
tem pomembnem forumu.

Na delovnem kosilu z veleposlaniki balkanskih držav (Bolgarije, Črne gore, Grčije, Hrvaške, Makedonije, 
Romunije, Srbije, Turčije) so spregovorili o aktualnih varnostno-političnih razmerah, vključno z razmerami 
v neposredni soseščini. 

Obisk se je nadaljeval na bilateralnem srečanju z generalnim sekretarjem zveze NATO Jensom Stoltenbergom, 
kjer je bilo govora o prihodnjem razvoju zveze NATO. Ta bo po predsednikovem mnenju ostal poglavitni 
vojaški steber in dejavnik varnosti članic zveze in celotnega zahodnega sveta. Sogovornika sta spregovorila 
o potrebnem poglobljenem sodelovanju med zvezo NATO in EU ter o razmerah na Zahodnem Balkanu. 
Predsednik je predstavil svoje načrte v okviru pobude Brdo Brijuni, aprila v Skopju. Generalni sekretar je 
izpostavil potrebe po povečani vojaški mobilnosti in veliki vlogi EU pri tem. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 14. 1. udeležil 61. prireditve “Po stezah partizanske 
Jelovice – Dražgoše 2018 “ ob 76. obletnici dražgoške bitke, kjer je položil tudi venec pred spomenik 
padlim v dražgoški bitki.



58

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 29. 1. na povabilo županje Občine Solčava Katarine 
Prelesnik in vodje izpostave Celje pri Upravi Republike Slovenije za zaščito in reševanje Janeza Melanška 
udeležil predstavitve poročila o ukrepanju po poplavah in neurju, ki so med 11. in 13. decembrom 2017 
prizadele Slovenijo. V Logarski dolini, ki je eno izmed najbolj prizadetih območij, se je podrobneje seznanil 
s posledicami in ukrepanjem ob poplavah in neurju na območju Zahodnoštajerske regije in Zgornje 
Savinjske doline. Predsednik republike je izpostavil, da so naravne ujme vedno pogostejše, zato je 
ključnega pomena, da se naučimo z njimi živeti in se nanje učinkovito in pravočasno odzivati. Ocenil je, da 
pogostost pojavljanja vremenskih ujm zahteva strateško planiranje odprave posledic in škode, pri čemer 
bi bilo potrebno ob sanaciji vsaj polovico sredstev investirati v preventivne instrumente. 

Predsednik Republike Slovenije in vrhovni poveljnik obrambnih sil Borut Pahor se je 30. 1. v Kopru udeležil 
slovesnosti ob 25. obletnici roda pomorstva in mornariške enote Slovenske vojske. Predsednik Pahor 
je imel na prireditvi slavnostni nagovor.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 31. 1. sprejel ministra za obrambo Črne gore Predraga 
Boškovića, ki se je na povabilo ministrice za obrambo Andreje Katič mudil na uradnem obisku v Republiki 
Sloveniji. Sogovornika sta izpostavila dobre prijateljske odnose med državama ter se v nadaljevanju 
zavzela za nadaljnjo krepitev dvostranskega in regionalnega sodelovanja tako na obrambnem kot tudi 
na vojaškem področju. Predsednik republike in minister sta posebno pozornost posvetila aktualnim 
vprašanjem in izzivom sosednje regije Zahodnega Balkana. Ob tem je predsednik Pahor sogovorniku 
predstavil svoje načrte v okviru pobude Brdo Brijuni v Skopju. Slovenski predsednik je črnogorskemu 
ministru ponovil slovensko podporo Črni gori v pogajalskem procesu članstva v EU ter poudaril tudi pomen 
vstopa Črne gore v zvezo NATO pred dobrim letom in pol. Ob tem je slovenski predsednik dejal, da prav 
Črna gora pomeni potrditev, da se širitveni proces EU in NATO ni zaustavil, kar pa daje Črni gori poseben 
privilegij in veliko odgovornost.

Predsednik republike se je 10. 2. udeležil žalne spominske komemoracije ob 73. letnici obešanja talcev 
v Grabnu pri Stranicah.

V okviru uradnega obiska predsednika republike Boruta Pahorja na Kosovu 12. 2. , se je predsednik srečal 
tudi s predstavniki slovenskega kontingenta, ki delujejo v okviru sil K-FOR na Kosovu.

Predsednik republike se je 1.3. na Brdu pri Kranju udeležil slovesnosti ob Dnevu civilne zaščite.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 6. 3. v Državni zbor Republike Slovenije posredoval “Mnenje 
Predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja o stanju pripravljenosti Slovenske vojske”. Mnenje 
je bilo na podlagi zaprosila Državnega zbora Republike Slovenije namenjeno predstavitvi na izredni seji 
Državnega zbora Republike Slovenije 7. marca 2018. 

V mnenju, ki ga je osebno predstavil na izredni seji, je izpostavil nujnost posodobitve celotnega 
sistema nacionalne varnosti, Državnemu zboru je predlagal sprejem zakona o sistemskem dolgoročnem 
financiranju nacionalne varnosti, pred tem pa bi bilo potrebno doseči politično soglasje o aktualnih in 
prihodnjih varnostnih tveganjih,  konceptualni, institucionalni, materialni in kadrovski posodobitvi ter 
finančnih vlaganjih v posodobitev institucij nacionalne varnosti. Z zakonom bi zagotovili pravno podlago 
za premišljeno posodobitev vseh institucij sistema nacionalne varnosti, vključno z zagotavljanjem 
konkurenčnega, primerljivega plačila zaposlenih, njihovega kakovostnega usposabljanja, primerne 
opreme, ter načine njihovega vzdržnega dolgoročnega, stabilnega financiranja in s tem večjo varnost 
države v novih razmerah. 

Slovenija za vse institucije nacionalne varnosti skupaj, torej varnost, namenja okrog 1,8 % bruto domačega 
proizvoda. Menil je, da bi lahko v naslednjih desetih letih brez hujšega odrekanja za druge potrebe razvoja 
države za varnost namenili okrog 2,5 % BDP, seveda pod pogojem, da se mednarodne varnostne razmere 
ne bi bistveno poslabšale. 
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Stanje pripravljenosti Slovenske vojske je po predsednikovem mnenju odraz razdvojenega odnosa do 
njenega življenjskega pomena za varnost države. Vendar pa potrebujemo dobro pripravljeno vojsko, ki je 
življenjskega pomena za obrambo naše neodvisnosti, zato je predsednik republike opozoril na upoštevanje 
poslabšanja varnostnih razmer v svetu in pozval k pametni posodobitvi celotnega sistema nacionalne 
varnosti, ne samo Slovenske vojske. 

Predsednik republike se je 16. marca na Brdu pri Kranju udeležil srečanja ministrov za notranje zadeve 
v okvirju procesa Brdu – Brijuni in ministre v uvodnem delu srečanja nagovoril.

Predsednik republike je 20. marca sprejel predstavnike veteranskih in domoljubnih organizacij, 
združenih v koordinacijo KODVOS.

Predsednik Republike Slovenije in vrhovni poveljnik obrambnih sil Borut Pahor je 23. 3. obiskal bataljonsko 
bojno skupino 72. brigade v Vojašnici generala Maistra v Mariboru. Predsednika republike sta na obisku 
spremljala ministrica za obrambo Andreja Katič in načelnik generalštaba generalmajor Alan Geder. 
Predsednik republike je obiskal bojno skupino pred pričetkom končnega usposabljanja za preverjanje bojne 
pripravljenosti. Srečanje z novim vodstvom 72. brigade je bilo namenjeno tudi pripravam na poročanje o 
pripravljenosti Slovenske vojske. V sklopu obiska se je predsednik republike seznanil z načrti usposabljanja 
bojne skupine, njeno strukturo in opremo, pripadnike enote pa je tudi nagovoril.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 24. 3. v Gornjem Suhorju udeležil slovesnosti ob odkritju 
spominske plošče v spomin britanskim letalcem, ki so bili tam sestreljeni 31. marca 1945. 
Predsednik republike je častni pokrovitelj slovesnosti in je ob spominskem obeležju položil venec. 

Predsednik republike je 29. marca ob obletnici rojstva generala Rudolfa Maistra položil venec na njegov 
spomenik na Trgu OF.

Ministrica za obrambo Andreja Katič in načelnik Generalštaba Slovenske vojske generalmajor Alan Geder 
sta 30. marca predsedniku republike in vrhovnemu poveljniku obrambnih sil Borutu Pahorju predstavila 
letno poročilo o pripravljenosti Slovenske vojske.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 7. 4. udeležil velike tradicionalne slovesnosti »Dan 
slovensko-ameriškega prijateljstva in zavezništva«, kjer je imel slavnostni nagovor. Tradicionalne 
slovesnosti v znak slovensko-ameriškega prijateljstva se je letos udeležil pomočnik sekretarja za obrambo 
ZDA za Evropo in NATO Thomas Goffus. Predsednik republike Borut Pahor je ob 74. obletnici strmoglavljenja 
ameriškega bombnika B-17 položil venec k spominski plošči v spomin osmim članom posadke, ki so ob 
tem izgubili življenje.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 11. 4. v Predsedniški palači sprejel generala Petra Pavla, 
predsedujočega vojaškemu odboru Severnoatlantske zveze (NATO).

Predsednik republike je 18. 4. opravil pogovor z načelnikom generalštaba Slovenske vojske 
generalmajorjem Alanom Gederjem na temo stanja v Slovenski vojski in ukrepov za izboljšanje.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 24. 4. udeležil slavnostne akademije ob dnevu upora 
proti okupatorju, kjer je bil tudi slavnostni govornik. Organizatorja slavnostne akademije sta bila Občina 
Zagorje ob Savi in Združenje borcev za vrednote NOB Zagorje ob Savi. Na predvečer državnega praznika 
pa se je udeležil državne proslave ob dnevu upora proti okupatorju.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 5. 5. v Topolšici udeležil osrednje slovesnosti ob dnevu 
zmage, kjer je bil slavnostni govornik. Pred uradnim začetkom slovesnosti se je predsednik poklonil 
žrtvam fašizma in k spominskemu obeležju, posvečenemu talcem in padlim borcem, žrtvam fašizma iz 
Topolšice 1941 – 1945, položil venec. Predsednik republike je v slavnostnem nagovoru pozval k trajnemu 
miru in dodal, da moramo kljub razlikam živeti v ozračju medsebojne strpnosti, sodelovanja, prenašanju 
razlik med nami, eden z drugim, nikakor pa ne eden proti drugemu. Slovenci smo bili v času 2. svetovne 
vojne na pravi strani zgodovine in se skupaj z zavezniki veselili zmage, kar je bil trenutek velikega ponosa 
in slavnega trenutka za narodovo svobodo.
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Predsednik Republike Slovenije in vrhovni poveljnik obrambnih sil Borut Pahor se je 14. 5. udeležil osrednje 
slovesnosti ob dnevu Slovenske vojske, kjer je bil slavnostni govornik. 

Poudaril je, da novo vlado čaka vrsta zahtevnih nalog. Ena izmed njih zadeva okrepitev nacionalne varnosti. 
Potreba po tem je zdaj široko razumljena in večinoma tudi sprejeta. Varnost je postala kompleksna zadeva 
ki po predsednikovem mnenju potrebuje nov, svež, strokoven in večplasten pristop. 

Svet po krizi zaznamujejo drugačna razporeditev nacionalnega in svetovnega bogastva, vnovično 
primerjanje spremenjenih socialnih in političnih statusov, jeza, vznemirjenje in negotovost. Kot je za take 
razmere običajno, se okrepi tradicionalna geopolitika. V takih okoliščinah na ravni države preprosto ni 
mogoče reagirati drugače kot okrepiti sistem nacionalne varnosti.

Slovenija po predsednikovem mnenju potrebuje dobro oboroženo, dobro pripravljeno in operativno 
Slovensko vojsko, ki je sposobna brezhibno sodelovati v mednarodnih misijah po svetu, sodelovati v 
zavezništvu NATO in zagotoviti vojaško obrambo domovine. Slovenija sicer ni vojaško ogrožena, vendar 
pa je res tudi, da je spoznanje o tem običajno prepozno za pravočasno ukrepanje. 

Izpostavil je, da Slovenska vojska odlično opravlja svoje naloge v tujini in pomembno prispeva k ugledu 
naše države. Sodeluje s Policijo pri varovanju državne meje. Priskoči na pomoč ljudem v primeru hujših 
naravnih in drugih nesreč. Zavoljo vsega tega jo imajo ljudje radi in jo imajo za svojo, nanje se zanesejo 
in so ponosni.  

Predsednik republike je 26. maja nagovoril udeležence vojne za Slovenijo ter odkril pomnik 
osamosvojitveni vojni v Mengšu.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 9. 6. udeležil slovesnosti v spomin na 73. obletnico 
osvoboditve koncentracijskega taborišča pod Ljubeljem. Pred slovesnostjo je predsednik republike k 
spomeniku J’accuse – Obtožujem položil venec.

Predsednik republike je na predvečer dneva državnosti 24. junija v predsedniški palači sprejel ranjene in 
svojce padlih v osamosvojitveni vojni.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 1. 7. udeležil osrednje slovesnosti ob 70. obletnici 
Zveze združenj borcev za vrednote NOB Slovenije. Pri tem je poudaril, da brez osvobodilnega gibanja 
Slovenci ne bi bili gospodar svoje usode in se ne bi osvobodili izpod nacizma in fašizma, obenem pa 
pozval, da je z ustanovitvijo lastne države prišel čas sprave in možnost, da ob spominjanju na plemenita 
dejanja naših prednikov prihodnji rodovi odraščajo brez ran glede polpretekle zgodovine. 
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Predsednik republike je 13. 7. v predsedniški palači sprejel gasilce in druge reševalce, ki so nudili pomoč 
po spomladanskem katastrofalnem neurju v Črnomlju.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 4. 8. govoril s poveljnikom kontingenta in pripadniki 
patrulje Slovenske vojske, napadene v Libanonu. Predsednik se je seznanil z incidentom ter okoliščinami 
napada na slovenske vojake. S poveljnikom kontingenta se je posvetoval tudi o širši varnostni situaciji 
v Libanonu in regiji ter o morebitnih nadaljnjih posledicah in trendih tovrstnih napadov in konfliktov. 
Predsednik republike je pohvalil ustrezno ravnanje patrulje Slovenske vojske in jim zaželel varno in 
profesionalno delo do zaključka misije.

Predsednik republike je 22. avgusta na pogovor o prihodnosti Slovenske vojske sprejel načelnika 

generalštaba Slovenske vojske generalmajorja Alana Gederja. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 13. 9. 2018 na povabilo predsednika Republike Latvije 
Raimondsa Vçjonisa v Latviji udeležil srečanja s predsedniki dvanajstih evropskih držav, članic neformalne 
skupine Arraiolos. Predsednik Pahor je ob tej priložnosti obiskal vojaško bazo v Adažiju, kjer deluje tudi 
kontingent Slovenske vojske v okviru 
Natove razširjene prednje prisotnosti. 
Predsednika republike sta ob prihodu 
sprejela namestnik poveljnika latvijske 
brigade in poveljnik mednarodne bojne 
skupine podpolkovnik Steven Macbeth. 
Predsedniku republike je poveljnik 
mednarodne bojne skupine predstavil 
delovanje mednarodne bojne skupine 
in varnostne razmere v regiji ter se še 
posebej zahvalil za prispevek slovenskih 
vojakov in sodelovanje Republike 
Slovenije na misiji “Okrepljena prednja 
prisotnost”. Slovenska vojska na misiji v 
Latviji sodeluje s kontingentom, ki šteje 
50 pripadnikov. Napoteni pripadniki SV 
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sodelujejo pri izvajanju mirnodobnih aktivnosti sil EFP. Po pogovoru s poveljujočimi se je predsednik 
republike srečal in pogovarjal s slovenskimi vojaki. Predsednik Pahor jim je dejal, da je ponosen na 
Slovensko vojsko in njene dosežke ter se jim zahvalil za njihov prispevek k mednarodnemu miru in 
varnosti.

Predsednik Republike Slovenije in vrhovni poveljnik obrambnih sil Borut Pahor je 9. 10. na pogovor sprejel 
generalnega sekretarja Zveze NATO Jensa Stoltenberga, ki se je mudil na uradnem obisku v Sloveniji. 
Predsednik republike je v pogovoru z generalnim sekretarjem Stoltenbergom poudaril svoje zavzemanje 
za posodobitev slovenskega nacionalno varnostnega sistema. Dejal je, da Slovenija sprejema potrebne 
ukrepe za krepitev obrambnih zmogljivosti in izpostavil, da nam je po nekaj letih uspelo preusmeriti 
negativni trend in doseči realno povečanje obrambnih izdatkov. Dodal je, da podpira prizadevanja vlade 
za dvig vlaganj v obrambni sistem kot nujen ukrep pri posodabljanju celotnega nacionalno varnostnega 
sistema. Slovenija je verodostojna članica zavezništva, ki bo tudi v prihodnja gradila in ohranjala vojaške 
zmogljivosti ter sodelovala v operacijah za katere smo se odločili. Predsednik Pahor je sogovorniku 
zagotovil, da se bo zavzemal za ohranitev zavez Slovenije kot članice NATO in izpostavil pripravljenost za 
sodelovanje, še posebej na področjih, kjer lahko slovenska vojska prispeva s svojimi znanji in strokovnostjo.

Predsednik republike in generalni sekretar sta se dotaknila tudi vprašanja celovitega sodelovanja NATO in 
EU ter nadaljnjih korakov držav EU k poglobljeni enotni obrambni politiki. Spregovorila sta o prihodnjem 
razvoju zveze NATO ter vlogi Slovenije pri zagotavljanju miru in varnosti v sosednji regiji Zahodnega 
Balkana. Strinjala sta se, da si morata zveza NATO in EU prizadevati za ohranjanje in krepitev strateške 
prisotnosti na Zahodnem Balkanu, ki ostaja regija strateškega pomena za NATO. Generalnega sekretarja 
je zanimala predsednikova ocena razmer v tej regiji. Šlo je za drugo srečanje predsednika Pahorja in 
generalnega sekretarja Zveze NATO letos. Predsednik republike je januarja letos kot prvi predsednik 
republike obiskal sedež NATO po vstopu Slovenije v zavezništvo. Letos bo od vstopa Slovenije v NATO 
minilo 14 let.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 10. 10. udeležil obeležitve 50. obletnice ustanovitve 
Teritorialne obrambe, kjer je bil osrednji govornik. 

Poudaril je,  da  je Teritorialna obramba, da je lahko vojaško zavarovala osamosvojitev Slovenije, morala 
biti v letih 1990 in 1991, v času Demosove vlade, deležna prelomnih sprememb. Te so bile ustavno-
pravne, organizacijske in kadrovske narave. Te spremembe, vključno z ustanovitvijo Manevrske strukture 
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narodne zaščite, so zagotovile, da je sčasoma Teritorialna obramba začela postajati slovenska vojska. 
Temu sta pripomogli usposobljenost in znanje pripadnikov Teritorialne obrambe, njihova vpetost v lokalno 
okolje in velika podpora med ljudmi. Poudaril je, da Slovenska vojska ni neposredna naslednica Teritorialne 
obrambe, kot je bila ustanovljena pred 50. leti. Šele po prelomnih spremembah Teritorialne obrambe v 
začetku 90. let se je začela vzpostavljati vojaška sila nove države, pri čemer so njen velik del sestavljali 
prav obvezniki Teritorialne obrambe. 

Predsednik republike je opozoril, da je politično nezrelo, da poglabljamo različne poglede o edinstvenem 
zgodovinskem času osamosvajanja, ko smo bili Slovenci enotni kot nikoli poprej in pozneje. Izpostavil je 
potrebo po zavedanju moralne dolžnosti, da se izognemo vsem tistim političnim prepirom, ki bi utegnili 
nepotrebno zasenčiti sijaj tega epskega dosežka. Že zavoljo prihajajočih rodov se moramo skupaj potruditi, 
da v kolektivnem zgodovinskem spominu osamosvojitev ostane vrednostno središče slovenske nacije.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 22. 11. udeležil osrednje državne slovesnosti ob dnevu 
Rudolfa Maistra. Pred slovesnostjo je predsednik republike položil venec spomeniku Rudolfa Maistra na 
trgu generala Maistra v Mariboru. 

Predsednik Republike Slovenije in vrhovni poveljnik obrambnih sil Borut Pahor je 23. 11. v Predsedniški 
palači priredil posebno slovesnost ob povišanju namestnice načelnika Generalštaba Slovenske vojske 
brigadirke Alenke Ermenc v čin generalmajorke Slovenske vojske. Za odločitev o povišanju brigadirke 
Ermenc v generalski čin se je odločil predsednik republike kot vrhovni poveljnik obrambnih sil, Vlada 
Republike Slovenije pa je na predlog ministra za obrambo podala soglasje k predsednikovemu predlogu 
za povišanje. Slovesnost je potekala ob državnem prazniku, ko Urad predsednika Republike Slovenije 
tradicionalno pripravi dan odprtih vrat. Obiskovalci so imeli priložnost spremljati svečanost ob povišanju, 
nato pa so si pod strokovnim vodstvom uslužbencev Protokola Republike Slovenije ogledali delovne in 
protokolarne prostore predsednika republike.

Predsednik Republike Slovenije in vrhovni poveljnik obrambnih sil Borut Pahor je 28. 11. na pogovor 
pred uradno primopredajo dolžnosti sprejel dotedanjega načelnika Generalštaba Slovenske vojske 
generalmajorja Alana Gederja in novo načelnico Generalštaba Slovenske vojske generalmajorko 
Alenko Ermenc.
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Predsednik republike je 7. decembra v predsedniški palači podelil medalje za zasluge pri obvladovanju 
migrantske krize 2015-2016 posameznikom in ustanovam iz Republike Slovenije in nekaterih držav 
Evropske unije. Odlikovanja so bila podeljena v paketu, in sicer so jih prejeli: Boštjan Šefic, Andrej Špenga, 
Darko But, Marjan Fank, mag. Stanislav Lotrič, Štab Civilne zaščite RS za Posavje, Štab Civilne zaščite za 
Vzhodno Štajersko, Policijska uprava Maribor, Policijska uprava Novo mesto, 1. brigada Slovenske vojske, 
72. brigada Slovenske vojske, Logistična brigada Slovenske vojske, Avstrijska zvezna policija, Ministrstvo 
za notranje zadeve Republike Bolgarije, Policija Češke republike, Vojska Češke republike, Estonski urad 
za policijo in varovanje meje, Francoska policija, Latvijska državna policija, Litvanska policija, Policijska 
enota za obvladovanje izgredov, Madžarska, Poljska mejna straža, Romunska mejna policija in Romunska 
policija, Slovaška republika Urad mejne in tujske policije in Nemška zvezna policija.

Predsednik republike je 14. 12. na Ministrstvu za obrambo preko video-telekonference opravil pogovore 
z kontingenti Slovenske vojske na mednarodnih operacijah in misijah. Predsednik se je seznanil s 
stanjem na območjih delovanja, pripadnikom SV pa je zaželel varno in uspešno delo in prijetne praznike.

POMILOSTITVE
Ustava RS v 107. členu določa, da predsednik republike odloča o pomilostitvah. To ustavno določbo 
konkretizirata Zakon o pomilostitvi in Navodilo o delu sodišč v zvezi s pomilostitvenim postopkom 
(Navodilo). V Zakonu o pomilostitvi in Navodilu je določeno, katere listine in mnenja katerih institucij 
je potrebno pridobiti, preden v posameznem primeru predsednik republike odloči. Tako v vsakem 
pomilostitvenem postopku s svojimi mnenji sodelujejo pristojno sodišče, državno tožilstvo, ministrstvo, 
ki je pristojno za pravosodje, in posebna komisija, ki jo je imenoval predsednik republike. Ob navedenih 
v večini primerov s svojim mnenjem sodelujejo še pristojni center za socialno delo, zavod za prestajanje 
kazni zapora (predvsem, če je obsojenec že v zavodu) ter lečeči zdravnik. V pomilostitvenem postopku s 
svojimi mnenji torej sodeluje večje število institucij in strokovnjakov, ki vsak posamezni primer temeljito 
preučijo in svoja mnenja za predsednika republike tudi utemeljijo. Na podlagi vseh prejetih mnenj, na 
katera sicer formalno ni vezan, so mu pa v veliko pomoč pri njegovi odločitvi, predsednik republike 
sprejme odločitev v vsakem konkretnem primeru.

V Uradu predsednika Republike Slovenije se pomilostitveni postopek začne šele, ko prejmemo poročilo 
minisitrstva za pravosodje  z mnenjem ministra. To poročilo na ministrstvu izdelajo, ko so tam zbrana in 
pridobljena vsa potrebna mnenja in listine. 
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Vsa poročila, ki jih prejme predsednik republike s strani pravosodnega ministrstva, pregleda in obravnava 
tričlanska neodvisna strokovna komisija za pomilostitve, ki jo je imenoval predsednik republike.Komisijo 
za pomilostitve predsednika republike v mandatu 2017 – 2022 sestavljajo predsednik komisije mag. Ivan 
Bizjak, prvi varuh človekovih pravic ter nekdanji minister za notranje zadeve in minister za pravosodje 
ter člana gospa Ljubica Kosmovski Fojkar, nekdanja državna tožilka in Peter Hauptman, nekdanji sodnik 
vrhovnega sodišča. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je v obdobju od 23. 12. 2017 do 22. 12. 2018 prejel 41 
prošenj za pomilostitev, o katerih je tudi že odločil. V tem obdobju je ugodil eni prošnji za pomilostitev in 
sicer je odločil, da se obsojencu odpusti izvršitev izrečene enotne kazni 7 (sedem) mesecev zapora, ki naj 
bi se izvršila tako, da obsojeni v obdobju 2 (dveh) let opravi 420 (štiristo dvajset) ur dela v splošno korist, 
šteto od dneva izvršljivosti sodbe.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je v prvem mandatu (2012 – 2017) prejel 308 prošenj za 
pomilostitve ter ugodil 4 prošnjam za pomilostitev.

Vse pozitivne odločitve v postopkih pomilostitve predsednikov republike so objavljene v Uradnem listu RS. 

DRŽAVNA ODLIKOVANJA
Predsednik republike Borut Pahor pripisuje velik pomen podeljevanju odlikovanj za zasluge in dosežke 
posameznikov v dobrobit slovenskega naroda, razvoja slovenske družbe in blaginje državljanov. 

Odlikovanja so priznanja za uspehe in dosežke, ki naj bodo navdih in zgled vsem. Odlikovanja na predlog 
ali po lastni odločitvi podeljuje predsednik republike s podpisom ukaza o podelitvi odlikovanja, ki je 
objavljen v Uradnem listu Republike Slovenije. 

Predsednikova Komisija za odlikovanja se večkrat letno sestaja in premisli vsak prispeli predlog ter 
predsedniku preda sugestije v razmislek. Komisijo sestavljajo: prof. Meta Hočevar (predsednica komisije), 
prof. dr. Danica Purg, prof. dr. Janez Kranjc, gospod Miroslav Cerar, akad. prof. dr. Jože Krašovec in prof. 
dr. Danilo Zavrtanik, sodelujeta dr. Alja Brglez, vodja kabineta predsednika republike in svetovalec 
predsednika republike akad. dr. Boštjan Žekš.
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V letu 2018 je predsednik republike podelil odlikovanja naslednjim prejemnikom: Policijski orkester, akad. 
dr. Stanko Kristl, Aleksander Bassin, Boštjan Noč, prof. dr. Peter Raspor, dr. Miha Kos in Hiša eksperimentov, 
Boris Cavazza, Avgust Ipavec, Igor Komel, Mihael in Jelica Horjak, Revija Gasilec, SILA – IWCL Mednarodno 
združenje žensk Ljubljana, Dubravka Tomšič Srebotnjak, Darko Brlek, Narodna galerija, Zvezda društev 
General Maister in mag. Milan Lovrenčič, Boštjan Šefic, Andrej Špenga, Darko But, Marjan Fank, mag. 
Stanislav Lotrič, Štab Civilne zaščite za Posavje, Štab Civilne zaščite za Vzhodno Štajersko, Policijska uprava 
Maribor, Policijska uprava Novo mesto, 1. brigada Slovenske vojske, 72. brigada Slovenske vojske, Logistična 
brigada Slovenske vojske, Avstrijska zvezna policija, Ministrstvo za notranje zadeve republike Bolgarije, 
Policija Češke republike, Vojska Češke republike, Estonski urad za policijo in varovanje meje, Francoska 
policija, Latvijska državna policija, Litvanska policija, Policijska enota za obvladovanje izgredov, Madžarska, 
Poljska mejna straža, Romunska mejna policija in Romunska policija, Slovaška republika Urad mejne in 
tujske policije, Zvezna nemška policija, Ernest Urban Koder, dr. Zvezdan Pirtošek, Štefanija Lukič Zlobec in 
Odvetniška zbornica Slovenije.

POSTAVITEV  IN ODPOKLIC VELEPOSLANIKOV

V skladu s četrto alineo 107. člena Ustave Republike Slovenije predsednik republike postavlja in odpoklicuje 
veleposlanike in poslanike republike in sprejema poverilna pisma tujih diplomatskih predstavnikov.

Postopek postavitve veleposlanic in veleposlanikov določa Zakon o zunanji zadevah v 17. a členu. V 
skladu s prvim odstavkom 17. a člena Zakona o zunanjih zadevah predlog za postavitev veleposlanika 
pripravi minister za zunanje zadeve. Vlada določi predlog za postavitev veleposlanika po posvetovanju s 
predsednikom republike. Četrti odstavek 17. a člena Zakona o zunanjih zadevah določa, da veleposlanika 
postavi in odpokliče predsednik republike z ukazom, ki se objavi v Uradnem listu Republike Slovenije. 
V petem odstavku 17. a člena Zakona o zunanjih zadevah je določeno, da predsednik republike izda 
veleposlaniku poverilna pisma.

Predsednik republike je letos postavil in odpoklical veleposlanike v naslednjih državah in mednarodnih 
organizacijah: 

Kneževina Lihtenštajn, Federativna demokratična republike Etiopija, Veliko vojvodstvo Luksemburg, 
Republika Bolgarija, Avstralija, Kanada, Republika Poljska, Ruska federacija, Arabska republika Egipt, 
Afriška unija, Združeni arabski emirati, Republika Kazahstan, Republika Tadžikistan, Republika Panama, 
Republika Litva, Republika Estonija, Kraljevina Danska, Kirgiška republika, Republika Latvija, Republika 
Indonezija, Republika Kuba, Združenje držav jugovzhodne Azije (ASEAN), Republika Islandija, Kraljevina 
Švedska, Republika Finska, Nova Zelandija, Republika Kostarika, Turkmenistan, Kooperativna republika 
Gvajana, Kraljevina Norveška, Malezija, Hašemitska kraljevina Jordanija, Zelenortski otoki, Republika 
Belorusija, Ukrajina, Država Katar, Sultanat Oman, Država Kuvajt, Kraljevina Saudova Arabija, Gruzija, 
Republika Armenija, Republika Uzbekistan, Republika Moldavija, Republika Srbija, Republika Koreja, 
Japonska.
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PREDAJA POVERILNIH PISEM TUJIH VELEPOSLANIKOV

Sprejem poverilnih pisem vodij tujih diplomatskih predstavništev v Republiki Sloveniji ureja Zakon o 
zunanjih zadevah. Soglasje (agrement) za imenovanje vodje diplomatskega predstavništva tuje države, 
razen za odpravnika poslov, daje predsednik republike po pridobitvi mnenja Ministrstva za zunanje zadeve, 
ki o izdanem soglasju obvesti tujo državo. Poverilno pismo vodje tujega diplomatskega predstavništva, z 
izjemo odpravnika poslov, sprejme predsednik Republike Slovenije potem, ko je kopijo že sprejel minister 
za zunanje zadeve oziroma funkcionar ministrstva za zunanje zadeve, ki ga nadomešča. Predsednik 
republike je letos sprejel 28 poverilnih pisem tujih veleposlanikov.

Predaje poverilnih pisem novoimenovanih in pooblaščenih veleposlanikov predsedniku Republike 
Slovenije Borutu Pahorju v letu 2018:

Republika Koreja, Socialistična republika Vietnam, Republika Panama, Združena republika Tanzanija, 
Republika Gana, Republika Ekvatorialna Gvineja, Republika Uganda, Zvezna republika Nigerija, Republika 
Zambija, Bosna in Hercegovina, Republika Filipini, Libanonska republika, Islamska republika Iran, Švicarska 
konfederacija, Republika Islandija, Francoska republika, Bolivarska republika Venezuela, Portugalska 
republika, Kraljevina Danska, Japonska, Republika Kosovo, Republika Finska, Republika Estonija, Kraljevina 
Belgija, Republika Tunizija, Zvezna demokratična republika Nepal, Republika Čile, Republika Ciper.
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III. KLJUČNI POUDARKI
CANKARJEVO LETO 2018

»Sprejmimo Cankarjev apel in poglobimo našo ljubezen do slovenske domovine, slovenskega 
jezika, kulture in umetnosti.«

V letu 2018 smo se spominjali 100. obletnice smrti Ivana Cankarja, največjega slovenskega literarnega 
ustvarjalca, ki nam je zapustil izjemen opus in nam še danes predstavlja neizčrpen vir navdiha. Obeležitev 
stote obletnice njegove smrti je postala nespregledljiva priložnost za širšo uveljavitev pomena kulture, 
jezika in knjige v naši družbi. S svojimi proznimi in dramskimi deli, predvsem pa z nekaterimi odmevnimi 
spisi in nastopi, je Cankar pomembno zaznamoval tako tedanji kot tudi sedanji politični in širši družbeni 
prostor in v slovenski besedi pustil neizbrisljiv in trden pečat.

Njegovo življenje in dragocen ustvarjalni opus Ivana Cankarja smo počastili tudi na državni ravni. V ta 
namen je bil imenovan Častni odbor za počastitev 100. obletnice smrti Ivana Cankarja, ki mu je predsedoval 
predsednik republike Borut Pahor. Častni odbor je vodil vse aktivnosti, povezane z obeleževanjem obletnice 
na vseh ravneh.

Slavnostno sejo Častnega odbora za počastitev 100. obletnice smrti Ivana Cankarja je predsednik 
Pahor sklical 26. januarja v Predsedniški palači. Uvodoma se je članom odbora zahvalil, da so se odzvali 
njegovemu povabilu in povedal, da bo leto 2018 posebno, saj ga bomo posvetili našemu največjemu 
pisatelju in dramatiku: vsi skupaj in vsak pri sebi se bomo vse leto spominjali njegovega življenja. Ocenil 
je, da razmišljanje o Cankarju in dediščini, ki nam jo je dal, lahko pomeni tudi razmislek o zadnjih sto letih v 
življenju Slovencev. Kaj se je v teh sto letih zgodilo in spremenilo? »Ko premišljam o Cankarju, se mi zdi, da 
se človek v bistvu ni spremenil: človek je bitje iskanja in hrepenenja, želi si pravice in išče resnico. Beseda 
je njegova pot in jezik je njegova čudovita, čudežna popotnica - v svet, do drugega človeka, do resnice. 
To se, mislim, ni spremenilo,« je dejal predsednik Pahor. Vse skupaj je povabil, da vstopimo v Cankarjevo 
leto in dejal, da bo tudi sam letos pogosteje kot sicer prebral kakšno Cankarjevo misel. Dodal je, da je 
prav na dan slavnostne seje častnega odbora izšla posebna Cankarjeva poštna znamka, ki jo je na predlog 
Urada predsednika Republike Slovenije izdala Pošta Slovenije. Obenem si je predsednik republike na dan 
slavnostne seje ogledal tudi uprizoritev Pohujšanja v dolini Šentflorjanski.

Ddr. Irena Avsenik Nabergoj, sekretarka Častnega odbora, je na slavnostni seji kratko predstavila delo in 
aktivnosti delovne skupine za počastitev stote obletnice smrti Ivana Cankarja. Aktivnosti so bile zastavljene 
tako, da so bila zajeta vsa področja kulturne, umetniške, znanstvene in družbene dejavnosti državljanov 
Republike Slovenije ter Slovencev v zamejstvu in po svetu. Zahvalila se je vsem ustanovam, ki že takrat 
pripravljale številne vsebinsko bogate kulturno-umetniške dogodke ali pa so v njihovem načrtu za obdobje 
do konca leta. »Letos imamo Slovenke in Slovenci izjemno priložnost, da se ob umetniški besedi in kritični 
misli Ivana Cankarja med seboj povežemo na vseh področjih kulture, umetnosti, znanosti in družbenega 
življenja ter še poglobimo našo ljubezen do slovenske domovine, slovenskega jezika, kulture in umetnosti. 
Kakor je zapisal Ivan Cankar že daljnega leta 1909 v starodavni pripovedki Kurent: O domovina, ko te je 
Bog ustvaril, te je blagoslovil z obema rokama in je rekel, Tod bodo živeli veseli ljudje!«, je svojo misel 
zaključila ddr. Avsenik Nabergoj.

 Vlada RS je s sklepom 22. decembra 2016 ustanovila Častni odbor za počastitev 100. obletnice smrti Ivana 
Cankarja, ki mu je predsedoval predsednik Republike Slovenije. Člani odbora pa so bili predsednik državnega 
zbora, predsednik vlade, predsednik državnega sveta, minister za kulturo, minister za izobraževanje, 
znanost in šport, akad. dr. Tadej Bajd, predsednik Slovenske akademije znanosti in umetnosti, akad. dr. 
France Bernik, akad. dr. Janko Kos, gospod Ivo Svetina, predsednik Društva slovenskih pisateljev, gospod 
Zoran Janković, župan Mestne občine Ljubljana, gospod Stojan Jakin, župan Občine Vrhnika, akad. dr. Milček 
Komelj, predsednik Slovenske matice, gospa Martina Rozman Salobir, ravnateljica Narodne in univerzitetne 
knjižnice v Ljubljani, gospa Uršula Cetinski, generalna direktorica Cankarjevega doma in gospa Renata 
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Zamida, direktorica Javne agencije za knjigo Republike Slovenije. Sekretarka častnega odbora je ddr. Irena 
Avsenik Nabergoj.

Nagovor predsednika republike:

Spoštovani člani in članice Častnega odbora za počastitev 100. obletnice smrti Ivana Cankarja, v čast in 
zadovoljstvo mi je, da ste se odzvali na moje vabilo. Pričenjam slavnostno sejo Častnega odbora in vas 
lepo pozdravljam.

Med nami pozdravljam predsednika Državnega zbora in predsednika Državnega sveta, ministra za kulturo, 
direktorje, ravnatelje in predsednike najpomembnejših nacionalnih kulturnih in pisateljskih ustanov, v 
posebno veselje pa mi je, da sta z nami tudi akademika literarna zgodovinarja France Bernik in Janko Kos.

Cankar - sto let

Letošnje leto bo posebno. Posvetili ga bomo našemu največjemu pisatelju in dramatiku. Novembra bo 
minilo sto let od njegove smrti in mi se bomo, vsi skupaj in vsak pri sebi, vse leto spominjali njegovega 
življenja.

Razmislek o Cankarju in dediščini, ki nam jo je dal, pa lahko pomeni tudi razmislek o zadnjih sto letih v 
življenju našega naroda. Kaj se je v teh sto letih zgodilo in spremenilo? Nekaj tednov, preden je Cankar 
umrl, se je končala Velika vojna. Danes ji rečemo prva svetovna, saj ji je kmalu sledila druga, Slovenci 
pa smo imeli nato še osamosvojitveno vojno. V tem času smo zamenjali vsaj sedem držav, in evro, ki ga 
imamo danes, je naša dvanajsta denarna valuta. Pred nekaj več kot sto leti smo dobili avtomobil in film, 
le malo prej telefon. Ko se je Cankar rodil, so v Ljubljani, na višji realki, prvikrat preizkusili to, kakor so 
sami rekli, epohalno iznajdbo. Ko je Cankar napisal Erotiko, je imela Ljubljana 192 telefonskih priključkov. 
Danes ima Slovenija 2.4 milijona mobilnih telefonov, več kot ljudi. Živimo drugače kot pred sto leti. Težko 
ugibamo, kaj vse bo drugače v prihodnjih sto letih.
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A dvoje je ostalo: človek in beseda. Ko premišljam o Cankarju, se mi zdi, da se človek v bistvu ni spremenil: 
človek je bitje iskanja in hrepenenja, želi si pravice in išče resnico. Beseda je njegova pot in jezik je njegova 
čudovita, čudežna popotnica - v svet, do drugega človeka, do resnice. To se, mislim, ni spremenilo.

Danes je sto let doba enega človeškega življenja. V Sloveniji je lani živelo 236 ljudi, ki so starejši od sto let. 
To je osemkrat več kot pred dvajsetimi leti. Dolgost življenja našega se daljša. Spoznavanje Cankarja nam 
lahko pokaže, kako jo napolniti s tistim, za kar je vredno živeti.

Vabim vas, da skupaj vstopimo v Cankarjevo leto. Sam bom letos pogosteje kot sicer prebral kakšno 
Cankarjevo misel, danes si bom na velikem odru Cankarjevega doma ogledal uprizoritev njegovega 
Pohujšanja v dolini šentflorjanski v izvedbi slovenske Drame in Ljubljanskega mestnega gledališča, od 
danes naprej pa lahko drug drugemu pišemo pisma, na katerih bo posebna znamka, ki jo je na predlog 
mojega urada izdala Pošta Slovenije.

Besedo predajam dr. Ireni Avsenik Nabergoj, sekretarki Častnega odbora, nato pa vas bom prosil, če se 
boste v razpravo vključili še drugi.

Na dan 142. obletnice rojstva Ivana Cankarja, 10. maja, se je predsednik Republike Slovenije in vrhovni 
poveljnik obrambnih sil Borut Pahor na Vrhniki udeležil slovesnosti ob odkritju spominskega obeležja 
Ivanu Cankarju. V slavnostnem govoru je čestital občanom in občankam Vrhnike ob njihovem občinskem 
prazniku in se zahvalil vsem, ki v letošnjem Cankarjevem letu obeležujejo spomin na velikega pisatelja, 
kulturnika in misleca. »Slovenci smo narod, ki je lahko zelo ponosen na svojo slavno zgodovino kulture 
in je lahko zelo ponosen na svojo slavno zgodovino vojske. Razvili smo identiteto in jo branili z jezikom, 
kulturo in vojaškimi upori,« je dejal predsednik republike in poudaril našo odgovornost, da za prihodnje 
rodove ohranimo slovenski jezik, slovensko kulturo in suverenost, ki jo po lastni odločitvi delimo z Evropsko 
unijo. Izrazil je željo, da bi bili v prihodnje vsi naši napori, politični, socialni, diplomatski in nenazadnje tudi 
vojaški, usmerjeni v to, da bosta naša ožja in širša domovina imeli privilegij trajnega miru. Predsednik 
Pahor je poudaril pomen odkritja spominskega obeležja za spomin na življenje in delo literata, ki je s 
svojimi protivojnimi in antimilitarističnimi mislimi pomembno vplival na preporod Slovencev. Ivan Cankar 
je začetek prve svetovne vojne, pospremil s črtico »Pogled iz škatlice«, s katero je v slutnji vojnih grozot od 
umetnikov zahteval, da se do njih opredelijo in izstopijo iz štirih sten lastnega ogledala.
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Čas, ki je slovenskemu narodu dal velikega književnika, je hkrati čas, ki je v Slovencih na novo rehabilitiral 
željo po osamosvojitvi. »Z današnjim dogodkom spominjamo našo domovino, da smo Slovenci dozorel 
narod, ki si je skozi dolg in težak boj izboril mesto pod svobodnim soncem. Naša nenadomestljiva 
odgovornost je, da to svobodno sonce ohranimo za prihodnje rodove,« je zaključil predsednik republike. 
Pozdravne besede sta navzočim namenila župan občine Vrhnika Stojan Jakin in namestnik poveljnika sil 
slovenske vojske in poveljnika Vojašnice Ivana Cankarja, brigadir Ernest Anželj. V kulturnem programu so 
sodelovali učenci Osnovne šole Vrhnika, ki so predstavili zmagovalne eseje natečaja na temo domoljubja.

17. junija je predsednik Republike Slovenije Borut Pahor v Cankarjevem domu svečano odprl razstavo Ivan 
Cankar in Evropa: Med Shakespearom in Kafko, ki se osredotoča na Cankarjev literarni opus v okviru 
evropskih literarnih vplivov in tokov. Razstava je del osrednjega razstavnega projekta jubilejnega Cankarjevega 
leta, katerega dela se odvijata tudi v Mestnem muzeju Ljubljana in Narodni in univerzitetni knjižnici.

Na prvi šolski dan, 3. septembra, je predsednik Pahor podelil »Jabolko navdiha« ustvarjalcem in 
ustvarjalkam literarnega projekta »Cankar v stripu«. Na pobudo Uroša Grilca in Lane Jevnik je zamisel 
povezala tri pare priljubljenih slovenskih ustvarjalcev. Andrej Rozman-Roza in Damijan Stepančič sta po 
dramski predlogi izdelala strip Hlapci - s podnaslovom Ko angeli omagajo. Boštjan Gorenc-Pižama in Tanja 
Komadina sta povest Moje življenje prestavila v sodobne besede in slike stripa Moj lajf. Žiga X. Gombač 
in Igor Šinkovec pa sta sodelovala v stripovski basni Hlapec Jernej in pasja pravica. Stripe so s spremnimi 
besedili o izvirnikih dopolnili Mladen Dolar, Ana Perne, Matic Kocijančič in Ženja Leiler, ki je zbirko tudi 
uredila. Podoba zbirke in celotne izdaje Cankar v stripu je delo oblikovalke dr. Petre Černe Oven. Ustvarjalci 
projekta so z domiselnim, drznim in svežim pristopom dragoceno prispevali k popularizaciji dediščine Ivana 
Cankarja, njihovo delo pa je navdih mladim in vsem novim spoznavalcem Cankarjeve misli in edinstven 
poklon velikanu slovenske literature. 

Slovesnosti ob Cankarjevem letu na državni ravni je sklenila osrednja državna proslava v Cankarjevem 
domu na Vrhniki, na kateri je bil predsednik republike slavnostni govornik. 
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Govor predsednika republike:

Svečana akademija, visoki gostje, ekscelence, dame in gospodje.

Lansko leto je bilo razglašeno za leto reformacije, oziroma Trubarjevo leto. Letošnje pa je posvečeno Ivanu 
Cankarju. Dvema velikanoma in genijema slovenstva. Trubar je pred skoraj pol tisočletja utemeljil slovenski 
jezik, Cankar pa ga je stoletja pozneje najbolj razkošno razvil na vrhu literarnega Parnasa. Slovenci smo 
bili med prvimi narodi na svetu, ki so dobili prevod Biblije v materin jezik. Naše korenine so veliko globlje 
kot običajno mislimo. Iz njih so izrasli številni mogočni, tudi literarni presežki, kot je Cankar, ki nas delajo 
primerljive s kulturno in sicer najbolj razvitimi narodi.

Kot predsednik častnih odborov za počastitev obeh važnih mejnikov našega narodnega razvoja imam nocoj 
čast poročati slovenski javnosti, da so številne čudovite prireditve širom naše domovine močno okrepile 
našo pripadnost, samozavedanje in samozavest. Stremljenje k samozavesti Slovencev je bilo nenazadnje 
Cankarjevo življenjsko poslanstvo. Cankar bi bil zato spričo tega presrečen in ponosen.

Ivan Cankar je največji slovenski pisatelj. Njegov umetniški opus je zelo obsežen in raznovrsten. Pisal je 
tudi pesmi, a je pesniško prvenstvo prepustil svojemu sodobniku Otonu Zupančiču. Zapuščina Cankarjevih 
črtic, novel, povesti in romanov, esejev in dram pa je brez primere v slovenski literarni zgodovini. Ko 
sem pred dnevi vprašal akademika Kosa, katera od Cankarjevih dram, Kralj na Betajnovi, Pohujšanje v 
dolini Šentflorjanski ali Hlapci, se mu zdi najbolj pomembna, je kratko pomislil in odgovoril, da »so najbolj 
pomembne vse tri«.

Dame in gospodje, 

pisatelj Ivan Cankar je razvil slovensko pripovedništvo do najvišje umetniške vrednosti, slovenska dramatika 
pa se z njim lahko primerja z evropsko in svetovno. Njegovo delo ima brezčasen pomen. Zato je vznemirljivo 
za sedanja premišljanja. Cankar je seveda opisoval družbo svojega časa. Neusmiljeno je bičal njeno moralo, 
pohlep in hinavščine vseh vrst. A po svoje je to tudi družba našega časa. Danes glede vsega tega Cankar ne 
bi bil brez dela. Do oblasti je bil neprizanesljiv. Le kaj bi, si mislim, danes napisal o meni?

Cankarjeve zgodbe so pogosto žalostne, literarno sijajno opisujejo nesrečne ljudi in na nek način tudi 
nesrečno družbo. Vendar, pozor. Cankar ni bil pesimist. To je tudi sam večkrat izpovedal. Cankar je sebe 
imel za optimista in je verjel, da prikazovanje slabosti vodi do njihovega odpravljanja. Razložil je, da pač 
izpoveduje svoj optimizem v satiriki, tragiki in paradoksu. Pesimisti ne ustvarijo tako impresivnega in 
obširnega umetniškega opusa. Pesimisti ne delajo, ampak se pritožujejo nad usodo. Cankar pa je prikazoval 
malega človeka, ki upa, ki verjame. Cankar je verjel v bodočnost naroda.

Ivan Cankar je prelomno posegel v literaturo, umetnost in kulturo svojega časa. S svojimi stališči, ki so bila 
izvirna in so še vedno lahko intelektualna in pomenljiva, pa je lahko vplival tudi na politiko. V mladostnih 
ljubljanskih letih, ko je objavljal prva literarna besedila, je hotel biti samo umetnik. Kot njegovi pesniški 
vrstniki iz kroga slovenske moderne, ni maral politike, češ da, »s politiko ni vse skupaj nič«. Toda po 
uspešnem vstopu v javno, kulturno in literarno življenje je spoznal, da ne more ostati zunaj socialnih in 
politični dogajanj takratne slovenske družbe. V zadnjih letih se je dokopal do spoznanja o legitimnosti vseh 
političnih sil in nujnosti njihovega sodelovanja.

Za današnji čas se mi zdi pomemben njegov apel, da je politična prihodnost Slovencev v poštenem 
tekmovanju vseh strank, ki pa jih mora voditi edinole prizadevanje za skupni cilj. Po njegovem mnenju je 
ta cilj le svoboda slovenskega naroda, kot enakovrednega med drugimi evropskimi narodi. Če kdo, potem 
je Cankar v tistem času, seveda na svoj izkustven način, razmišljal o slovenski samostojnosti. S kančkom 
dovoljenega pretiravanja bi lahko rekli, da ji je osvetljeval pot.
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Dame in gospodje, 

letošnje Cankarjevo leto smo dobro izkoristili, da se ob umetniški besedi in kritični misli Ivana Cankarja 
med seboj povežemo. Sprejmimo Cankarjev apel in poglobimo našo ljubezen do slovenske domovine, 
slovenskega jezika, kulture in umetnosti.

Bodimo kritični, vendar optimistični. Ne spreglejmo nesrečnih usod, a ne bodimo vsled tega apatični. 
Dajmo življenju priložnost, in spodbujajmo eden drugega. Ali, kakor je zapisal Ivan Cankar že daljnega leta 
1909 v starodavni pripovedki Kurent »O domovina, ko te je Bog ustvaril, te je blagoslovil z obema rokama 
in je rekel: tod bodo živeli veseli ljudje«.

Hvala za vašo pozornost in lep večer še naprej.

OBELEŽITEV 100. OBLETNICE KONCA 1. SVETOVNE VOJNE
Leta 2018 smo obeležili 100. obletnico začetka I. svetovne vojne in predsednik republike se je udeležil 
mnogoterih s tem povezanih dogodkov ter v svojih govorih vedno poudaril vrednoto miru in sožitja med 
narodi. S svojimi dejavnostmi, govori in poslanicami je poskušal prispevati k zavedanju, da si moramo 
vsak dan, vsi in po vseh. najboljših močeh prizadevati za mir in se vzgajati za krepitev in ohranitev miru 
in sožitja. Ni dovolj, je večkrat rekel, da nas obletnica spominja, prav je, da sami sebe opominjamo, kako 
dragocena, nezamenljiva, a hkrati krhka vrednota je mir. Predsednik se je s takšnim prepričanjem in 
poslanstvom udeležil več različnih prireditev. 

Leto 1918 je ena od ključnih prelomnic evropske in slovenske novejše zgodovine.  Zaznamuje ga konec 
prve svetovne vojne, ki mu je sledilo politično preoblikovanje Evrope in nastanek vrste novih držav. 
Slovence je prva svetovna vojna zaznamovala kot posameznike in kot narod. Ljubezen do domovine se 
je za nekatere končala s smrtjo daleč od doma. O tem danes pričajo mnogi naši spomeniki na tujih tleh – 
nedavno so se jim pridružili tudi novi: v Doberdobu v Italiji, Lvovu v Ukrajini in Gorlicah na Poljskem jih je 
otvoril predsednik republike Borut Pahor. 

Predsednik republike je v luči obeleževanja 100. obletnice konca I. svetovne vojne na posebni prireditvi 
v Predsedniški palači vročil listine o častnem pokroviteljstvu številnim prirediteljem, ki s skrbnostjo, 
zavzetostjo in odgovornostjo do zgodovinskega spomina pripravljajo prireditve ob 100. obletnici konca 
prve svetovne vojne. Prireditve in praznovanja je zaokrožila sklenitev evropske zaveze za mir, predsednik 
Pahor pa se je do konca leta udeležil številnih med njimi. S svojo udeležbo, podporo prirediteljem in z 
govori želi spet in spet opominjati, da je mir edina prava izbira. 

Vprašanje vojne ali miru je temeljno politično vprašanje.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 23. 5. na povabilo predsednika Republike Poljske 
Andrzeja Dude v kraju Gorlice udeležil svečanega odkritja spomenika Slovencem, ki so tam padli med 
1. svetovno vojno. Predsednik Pahor se je v svojem nagovoru ob odkritju spomenika zahvalil poljskemu 
predsedniku Andrzeju Dudi za pomoč pri postavitvi obeležja in poudaril, da je skrb za mir dolg do spomina 
na žrtve vseh vojn in odgovornost do prihodnjih rodov, zato mora biti mirno reševanje sporov bistvo 
politike. “Mir ni samoumeven in zanj si je treba prizadevati sleherni dan,” je dejal predsednik republike.

Poljski predsednik Andrzej Duda se je predsedniku Pahorju zahvalil, da je pred nekaj meseci prisostvoval 
odkritju spomenika poljskim vojakom, ki so se borili na soški fronti. “Tukaj in tam so izgubili življenje 
slovenski in poljski vojaki. Takrat se še niso borili pod svojima zastavama. Od tedaj so bili doseženi veliki 
politični cilji in svoboda naših narodov se je rodila iz krvi naših vojakov, zato jim danes izrekamo veliko 
čast in hvaležnost,” je ob odkritju spomenika dejal poljski predsednik. Slovesnost je sklenila žalostinka 
Domovini Benjamina Ipavca, s katero so se poklonili spominu padlim slovenskim vojakom na tujih tleh.
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Govor predsednika Pahorja:

Spoštovani gospod predsednik,

gospe in gospodje.

Vojna in mir. Ko je čas vojne, ljudje vsak dan sanjamo o miru. Ko je čas miru, pozabimo sploh razmišljati 
o njem.

Predpostavljamo, da je mir naravno stanje stvari. Je naravno, vendar ni samoumevno. To je velika razlika. 
Razlika med smehom in solzami, med upanjem in strahom, uživanjem in trpljenjem, to je razlika med 
življenjem in smrtjo.

Mir ni samoumeven. Zanj si je treba prizadevati sleherni dan. Tako, da se odrečemo sovražnemu govoru, da 
se spoštujemo, da iščemo mirne načine in poti za rešitev vseh problemov, tako da nikogar ne izključujemo.

Mir ni samo čas, ko ni vojne. Nekdanji italijanski predsednik in prijatelj Giorgio Napolitano je pred štirimi 
leti na Sveti gori nad Novo Gorico, ob stoletnici začetka prve svetovne vojne, povedal pomembno misel. 
»Mir ni samo odsotnost vojne, mir temelji na veliko tesnejših povezavah prijateljstva, sodelovanja in 
solidarnosti.«

S tem spomenikom se spominjamo žrtev Velike vojne. Tako velike, da je ni zaustavilo nič - segla je čez 
vsako mejo, čez vsako strahoto, šla je prek vsake moralnosti in človečnosti. Fante je odpeljala tako daleč 
od doma, kakor so Gorlice daleč od Jadrana. Tu so bila polja smrti naših fantov, prostranstva žalovanja 
njihovih mater. Največ slovenskih vojakov ni padlo na soški ali tirolski fronti, ampak daleč v Galiciji.

Ko se je Velika vojna začela, nihče ni slutil, da bo to spopad svetovnih razsežnosti. Po razdejanju, ki ga je 
povzročila, ni imela primere v človeški zgodovini. Rane, ki jih je zadala ljudem, so bile tako globoke, da 
se je zdelo, da jih lahko zaceli samo zelo dolg čas miru.

Ko se je končala, nihče ni hotel verjeti, da je bila to šele prva taka vojna. Nihče si ni predstavljal, da ji bo 
kmalu sledila nova, druga. Vzpostavila je štetje, kot da smo z njo spoznali, da si vojne pač sledijo. Da se 
ponavljajo. Da se temu ne da izogniti.
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Toda vojna je izogibna. Mora biti. Prepričanje v to je elementarnega pomena za mirno reševanje sporov. 
Vprašanje vojne ali miru je temeljno politično vprašanje. Je predmet izbire in odločitve.

Ko se vojna začne, se ne začne, ker bi bilo to neizogibno. Začne se, ker se nekdo, ki bi jo lahko preprečil, 
odloči drugače. Zato, ker nekdo zamre besede, utiša muze, prežene upanja.

Mir je čas, ki ga moramo izkoristiti za neomajno vero vanj. S svojimi ravnanji, presojami in odločitvami 
moramo dokazati, da nobeno od vprašanj, ki nam jih zastavlja človekov in družbeni razvoj, ne postavlja 
pod vprašaj miru samega. To je dolg, ki ga vračamo žrtvam vseh vojn. Je odgovornost, ki jo imamo do 
njihovega spomina in do prihodnosti novih rodov.

Vojne ne rešujejo problemov. Vse vojne ustvarjajo nove probleme. Svetovne vojne ustvarjajo svetovne 
probleme. Prva je najboljši dokaz tega tragičnega dejstva. Ni bila nujna, ni bila neizbežna. Tako so se 
odločili politični in vojaški voditelji. Napačno so bili prepričani, da bodo z vojno rešili vse probleme in da 
bo trajala le kratek čas. Nič od tega ni bilo res.

Dolga štiri leta svetovne morije problemov niso odpravila. Novi so se nakopičili tako, da je po kratkih 
dvajsetih letih prišla nova. Sedemdeset let miru, ki ga imamo po njej, je najdaljši čas miru v evropski 
zgodovini. To je dosežek, ki ga je treba slaviti. Opominja. Navdihuje. Dokazuje, da je mir vedno mogoč, 
nikoli pa ni samoumeven. In ne sme ga poganjati samo strašen spomin na vojno, temveč čudovite sanje 
o srečni prihodnosti naših otrok. Vseh naših otrok.

Spoštovani gospod predsednik,

dragi prijatelj Andrzej Duda,

sprejmi, prosim, izraze naše velike hvaležnosti, da so poljske oblasti tako razumevajoče pomagale pri 
postavitvi tega spomenika.

Meni, moji domovini in našemu narodu je bilo v veliko čast, da si bil poleg ob njegovi slovesni otvoritvi.
To nam zelo veliko pomeni. Hvala.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 4. julija priredil sprejem ob vročitvi listin o častnem 
pokroviteljstvu nad prireditvami ob 100. obletnici konca prve svetovne vojne. Slovence je prva 
svetovna vojna zaznamovala kot posameznike in kot narod. Ljubezen do domovine se je za nekatere 
končala s smrtjo daleč od doma. Letos smo z različnimi prireditvami obeležili 100. obletnico konca prve 
svetovne vojne. Zaokrožila jih je sklenitev evropske zaveze za mir. Tako želimo spet in spet opominjati, 
da je mir edina prava izbira. 

V nagovoru se je predsednik republike zahvalil vsem, ki so se v letošnjem letu spominjali 100. obletnice 
konca prve svetovne vojne in so s svojimi prireditvami osvetlili srečo, ki jo je ob koncu vojne občutil 
človek, ter pospremili neskončno upanje človeštva, da bo enkrat zavladal trajni mir. »Vsi ti dogodki želijo 
nagovoriti sedanje in prihodnje rodove. Da smo dolžni, tudi zaradi žrtev, storiti vse, da nikoli ne dopustimo, 
da majhne nestrpnosti, kasneje manjši ali večji konflikti prerastejo v morije velikih razsežnosti,« je 
dejal predsednik Pahor in poudaril našo skupno odgovornost, da s svojim ravnanji, izjavami in zgledom 
negujemo medsebojno spoštovanje in razumevanje. »Vojna ni rešila problemov, ampak je povzročila 
nove,« je dejal predsednik Pahor. »Vse probleme moramo rešiti po mirni poti. Če ne bi verjeli v to osnovno 
premiso, ne bi verjeli, da vojn več ne bo,« je svoj nagovor zaključil predsednik Pahor. 
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Listine o častnem pokroviteljstvu so prejeli: 

• Evropski karierni center za umetnike Triple Bridge je prejel častno pokroviteljstvo nad mednarodnim 
umetniškim projektom, simfoničnim koncertom, Generacija ‘99 (13. julij 2018, Ljubljana)

• Fundacija Poti miru v Posočju je prejela častno pokroviteljstvo nad odprtjem razstave »Jaroslav Brda 
1915-1917, Zgodba češkega vojaka na soški fronti« (17. julij 2018, Kobarid)

• Društvo Slovenija Rusija, Občina Kranjska gora in Veleposlaništvo Ruske federacije v Republiki 
Sloveniji so prejeli častno pokroviteljstvo nad spominsko slovesnostjo pri Ruski kapelici v spomin 
ruskim vojakom, ki jih je zasul snežni plaz med gradnjo ceste če gorski prelaz Vršič (28. julij 2018, pod 
Vršičem)

• Fundacija poti miru v Posočju, Kobariški muzej, Občina Kobarid in Posoški razvojni center so prejeli 
častno pokroviteljstvo nad mednarodnim koncertom Bobni miru (1. avgust 2018, Kobarid)

• Društvo PESKI 1915 – 1917 Tolmin je prejela častno pokroviteljstvo nad spominsko slovesnostjo z 
mašo za padle v prvi svetovni vojni (18. avgust 2018, Mrzli vrh nad Tolminom)

• Fundacija Poti miru v Posočju, Občina Tolmin in Tolminski muzej so prejeli častno pokroviteljstvo nad 
spominsko slovesnostjo ob 100. obletnici konca prve svetovne vojne (september 2018, Javorca)

• Dolenjski muzej je prejel častno pokroviteljstvo nad razstavo »1918, ali nam prineseš MIR? Dolenjska 
in Dolenjci med prvo vojno« (od 14. septembra 2018 naprej, Novo mesto)

• Slovenska nacionalna komisija za UNESCO je prejela častno pokroviteljstvo nad slovesnostjo mladih 
ob mednarodnem dnevu miru ob Pomniku braniteljev slovenske zemlje  (21. september 2018, Cerje)

• Goriški muzej Kromberk – Nova Gorica je prejel častno pokroviteljstvo nad razstavo »Viktor Ullmann – 
Priča in žrtev apokalipse« (oktober 2018, Kromberk)

• Narodni muzej Slovenije je prejel častno pokroviteljstvo nad razstavo »100 let Države Slovencev, 



81

Hrvatov in Srbov. 1918-2018« (od 28. oktobra 2018 naprej, Ljubljana)

• Slovenska matica, Inštitut za novejšo zgodovino in Zgodovinski inštitut Milka Kosa ZRC SAZU so prejeli 
častno pokroviteljstvo nad simpozijem »Slovenski prelom 1918: naše pripombe k prevratni dobi«  
(oktober 2018, Ljubljana)

• Občina Bovec in Krajevna skupnost Soča Trenta sta prejela častno pokroviteljstvo nad dogodkom 
»Poklon žrtvam prve svetovne vojne« ob slovesnem odprtju pokopališke kapele (november 2018, 
Bovec)

• Meddruštveni odbor Planinskih društev Posočja je prejel častno pokroviteljstvo nad spominskim 
pohodom za mir h Krnskemu jezeru v spomin na žrtve prve svetovne vojne (november 2018 ob 
Krnskem jezeru)

• Inštitut za novejšo zgodovino je prejel častno pokroviteljstvo nad dogodkom, na katerem so predstavili 
popis padlih slovenskih vojakov v prvi svetovni vojni (november 2018)

• UNESCO mreža pridruženih šol Slovenije je prejela častno pokroviteljstvo nad slovesnostjo mladih ob 
mednarodnem dnevu miru ob Pomniku braniteljev slovenske zemlje (21. september 2018, Cerje)

• Javni sklad Republike Slovenije za kulturne dejavnosti – Območna izpostava Tolmin in Občina Tolmin 
sta prejela častno pokroviteljstvo nad koncertom MIRU (11. november 2018, Drežnica)

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 28. 7. udeležil spominske slovesnosti pri Ruski kapelici 
pod Vršičem. V letu, ko se svet spominja 100. obletnice konca prve svetovne vojne, je bil predsednik 
republike slavnostni govornik na tej prireditvi. Predsednik republike je ob slovesnosti h grobnici pri Ruski 
kapelici položil venec. Predsednik Pahor je bil častni pokrovitelj slovesnosti.

Madžarski predsednik János Áder, ki je bil na povabilo predsednika republike Boruta Pahorja na 
dvodnevnem uradnem obisku v Sloveniji, je 20. 10. svoj obisk sklenil v Posočju. Predsednik Pahor in 
madžarski predsednik Áder sta na tradicionalni Dan Kobariškega muzeja I. svetovne vojne obiskala ta 
vodilni slovenski muzej, ki skrbi za ohranjanje in predstavitev premične dediščine soške fronte. Z obiskom 
muzeja sta predsednika obeležila letošnjo 100. obletnico konca I. svetovne vojne. Pred obiskom muzeja 
je madžarski predsednik položil venec na avstro-ogrsko pokopališče vojakov padlih v prvi svetovni vojni v 
Ločah ter obiskal spominsko cerkvico sv. Duha na Javorci.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 8. 11. v Parku vojaške zgodovine Pivka udeležil slovesnosti 
ob odprtju razstave “Življenje za c(es)arja”. Obeleževanju 100. obletnice konca prve svetovne vojne se 
pridružuje tudi Park vojaške zgodovine Pivka z razstavo o ruskih vojnih ujetnikih na slovenskem ozemlju 
med prvo svetovno vojno. Razstava, ki jo je otvoril predsednik republike, predstavlja celovito muzejsko 
obdelavo te zgodovinske teme. Osrednji simbol trpljenja ujetnikov na slovenskem ozemlju je Ruska 
kapelica pod Vršičem, zato je bila kot srčika razstave predstavljena maketa kapelice, ki jo je v merilu 1:10 
izdelal gospod Franci Pogačar.

Pri kostnici žrtev I. svetovne vojne na pokopališču Žale v Ljubljani je 9. 11. potekala osrednja 
slovenska slovesnost ob 100. obletnici konca prve svetovne vojne. Slavnostni govornik je bil 
predsednik Republike Slovenije Borut Pahor.
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Govor predsednika republike:

Ekscelence, gospe in gospodje, 

s to slovesnostjo se Slovenija spominja 100. obletnice konca 1. svetovne vojne. 

Solze bridkosti in trpljenja so se končno pomešale s solzami olajšanja in sreče, da je konec nečesa 
strašnega. Orosile so mračno zapuščino do tedaj neslutenega človeškega trpljenja in vojnih žrtev, tudi 
med Slovenkami in Slovenci. S to slovesnostjo se Slovenija spominja najprej in predvsem teh žrtev. Nase 
sprejema moralno dolžnost, da jih nikoli ne bo pozabila in bo vedno skrbela za njihovo vredno mesto v 
našem narodnem zavedanju. Prosim vas, da se z minuto molka poklonimo večnemu spominu nanje. 

Konec 1. svetovne vojne je pomenil konec ene najbolj nesmiselnih tragedij človeštva, ki jo je zakuhala 
nespametna, nesposobna in ozkogledna politika. Tragedija milijonov človeških duš je bila in ostaja toliko 
večja, toliko bolj boleča in skeleča, ker je bila 1. svetovna vojna tako nesmiselna, predvsem pa ni bila 
neizogibna. To je pomembno sporočilo in opozorilo za današnji svet. Svet nikoli ni pahnjen v vojno. Tja ga 
pahne neodgovorna presoja in odločitev.

Vojne, zlasti svetovne, niso naravno stanje človeške družbe. O vojnah in o miru odloča človek. V vsaki 
zgodovinski situaciji je vedno mogoče izbrati med vojno in mirom, ko je za to še čas in možnost. Od tod 
naše prepričanje, da je trajen mir mogoč. Od tod naše najbolj plemenito poslanstvo, da ga varujemo 
in krepimo. V tem smislu je naša obča odgovornost za mir ultimativna. Sprejmimo danes in razumimo 
privilegij miru, ki ga uživamo. Ohranjamo in krepimo ga lahko le z medsebojno prijaznostjo, razumevanjem, 
spoštovanjem, upoštevanjem, obzirnostjo, solidarnostjo, srčnostjo in zavračanjem slehernega sovraštva. 
Bolj ko bomo človeško povezani, znotraj narodov in med njimi, večja bo verjetnost za trajni mir. 

Spomin na 1. svetovno vojno na Slovenskem je dolga leta počival na intimnem, osebnem spominjanju. 
Na Primorskem je bil bolj živ, ker so bila potrebna dolga desetletja, da je zelenomodra Soča sprala zadnje 
odtenke krvavordeče. Toda vsaj od stoletnice konca 1. svetovne vojne naprej si ta čas zasluži status 
prelomnice za našo narodovo zgodovino. Tako v času vojne, ki je v rovih požirala nedolžna življenja 
slovenskih fantov, kot v času neposredno po njej, ko se je odprla pot za politično formiranje slovenskega 
naroda.

V tem smislu smo postali Slovenci. Nismo bili več Kranjci, Korošci, Štajerci. Zedinjena Slovenija, s Štajersko 
in Prekmurjem je postala dejstvo. Čeprav brez Koroške in Primorske, ki jo je po vojni doletelo še gorje 
fašizma. Slovenci smo, čeprav samo za kratek čas, dobili prvo slovensko narodno vlado. Slovenski jezik 
je razglasila za uradni jezik. Dobili smo univerzo, narodno gledališče, narodno galerijo. Vse to so bili 
zametki slovenskega naroda kot državotvorne nacije, zametki slovenske državotvornosti. Malo, premalo 
se vsi skupaj zavedamo pomena tedanjega časa, razmer in sadov v narodnem in državotvornem zorenju. 
Tradicija je daljša, kot običajno mislimo. Nič velikega se ne zgodi čez noč, temveč zori dlje časa. Ne bo 
pretirano, če bomo videli konec 1. svetovne vojne kot otipljiv začetek formiranja slovenske nacije in 
države.

Rad bi se zahvalil številnim posameznikom in ustanovam, ki so v zadnjih štirih letih prispevali k 
opaznejšemu prebujanju naše radovednosti, našega spominjanja in opominjanja ter tudi našega ponosa 
glede časa med 1. svetovno vojno in neposredno po njej na Slovenskem.Tudi na njihovo spodbudo sva 
se z madžarskim predsednikom Aderjem poklonila padlim na Cerju, z ruskim predsednikom Putinom 
pod Vršičem, z italijanskim predsednikom Matarello sva skupaj odkrila spomenik slovenskim vojakom 
v Doberdobu. Z ukrajinskim predsednikom Porošenkom sva bila častna pokrovitelja spomenika padlim 
Slovencem v Lvovu, s poljskim predsednikom Dudo pa sva odkrila spomenik padlim med 1. svetovno 
vojno v Gorlicah. Spomnim se, kako je neka gospa na slovesnosti v Gorlicah jokala. Iz Slovenije je prišla 
prav za to prireditev. Jokala je od sreče, da je njen ded, ki je med 1. svetovno vojno padel v Galiciji, 
osamljen, daleč stran od svoje ljubeče družine, končno našel svoj simbolni grob in prostor večnega miru 
in pokoja. 
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V nedeljo bo v Parizu sklepna slovesnost ob 100-letnici konca 1. svetovne vojne na ravni celotne 
mednarodne skupnosti. Številni voditelji se bomo skupaj poklonili žrtvam vojne in se zavezali skupnemu 
stremljenju za mir. Ohranimo hrepenenje po miru. Hrepenenje po miru in skrb zanj je hkrati naša največja 
pravica in dolžnost. Pozivam, da hrepenenje ohranjamo z dobrimi zgledi in ne strahom.
Vojna naj bo opomin, vendar glejmo in negujmo lepoto miru. 

9. septembra 2014 je bila na istem mestu, na Žalah državna komemoracija v spomin žrtvam ob 100. 
obletnici pričetka I. svetovne vojne; z njo smo na Slovenskem pričeli s številnimi obeleževanji kolektivnega 
spominjanja in zavedanja o tem, da je imela I. svetovna vojna trajne posledice na tragedije vojn in 
pomena zavzemanja za trajni mir.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je na povabilo predsednika Francoske republike Emmanuela 
Macrona 11. 11.  udeležil slovesnosti, ki jih je Francoska republika priredila v Parizu ob 100. obletnici 
konca 1. svetovne vojne. Srečanje svetovnih voditeljev je bil osrednji svetovni dogodek ob tem dnevu 
spomina in je bil namenjen obeležitvi konca vojne in potrditvi skupne zavezanosti ohranjanju miru. Ob 
Slavoloku zmage se je zbralo več kot 80 svetovnih voditeljev; slovesnost je bila pripravljena natanko 
sto let po podpisu premirja med zavezniškimi silami in Nemčijo (11. novembra 1918), ki je končalo 
spopade 1. svetovne vojne na zahodni fronti. Na komemoraciji so se voditelji poklonili milijonom žrtev 
tega svetovnega spopada. V izjavi je predsednik republike ocenil, da na slovesnosti v Parizu praznujemo 
predvsem zavezo držav in njihovih voditeljev za mir. “Želimo okrepiti skupno stremljenje k tej temeljni 
vrednoti. Nič ni bolj plemenitega od našega političnega poslanstva, da tej in prihodnjim generacijam 
zagotovimo in zavarujemo mirno in varno življenje”.

V želji po skupnem razmisleku o ureditvi sedanjega sveta in krepitvi učinkovitega multilateralizma je 
Francoska republika pripravila tudi multilateralni dogodek Pariški forum za mir, za katerega si želijo, da bi 
se v prihodnje odvijal vsako leto. Namen foruma je vzpostaviti možnosti za globalne akterje, mednarodne 
organizacije in institucije civilne družbe, da izmenjajo poglede in poiščejo poti in rešitve za največje 
probleme sveta. Predsednik Pahor se je udeležil foruma, ki ga je odprl francoski predsednik Emmanuel 
Macron, sledila pa sta mu govora nemške kanclerke Angele Merkel in generalnega sekretarja OZN Antónia 
Guterresa. Tokratni Pariški forum za mir predsednik Pahor vidi predvsem kot izraz samospraševanja, ali 
znotraj držav in med državami zares naredimo vse, da bi zagotovili trajen mir in okrepili vrednote, kot so 
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medsebojno spoštovanje, upoštevanje, strpnost, solidarnost, odpoved grožnjam in sovražnemu govoru. 
“Ta skrb je navdihnila tako veliko število voditeljev, da smo se odzvali vabilu. Želimo si, da se spomin na 
vojne grozote s časom ne bi izgubil. O miru in vojni namreč odloča človek. Nobeno ravnanje v prid miru 
in krepitve skupnega razumevanja in sodelovanja ni odveč,” je dejal predsednik republike. “Mislim, da je 
napočil čas, da vsi, kolikor je mogoče, prispevamo k temu, da bo prevladal navdih lepote miru in ne strah 
pred vojno, kot nekakšen vzgib za naša dobra ravnanja,” je sklenil predsednik republike.

Sodelujoči voditelji držav in vlad so bili ob robu foruma povabljeni, da Knjižnici miru (Bibliothèque de la 
Paix) podarijo knjigo, ki po njihovem mnenju predstavlja sporočilo miru. Predsednik Pahor je knjižnici 
podaril roman To noč sem jo videl pisatelja Draga Jančarja. Roman je prejel več nagrad, med drugim je bil 
leta 2014 v Franciji razglašen za najboljšo knjigo tujega avtorja. Pretresljiva zgodba temelji na resničnih 
dogodkih in pripoveduje o vojni, ki nikoli zares ne rešuje problemov, marveč med vsakdanjimi ljudmi 
ustvarja nove in še strahovitejše, ki jih doživljamo še danes. To noč sem jo videl je zgodba o praznini in 
ljudeh, ki jim je vojna vzela življenje - v simbolnem ali v dejanskem pomenu.
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SPRAVA

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor si skozi vso svojo politično kariero prizadeva za strpno 
sožitje med ljudmi, tudi ali tembolj tedaj, kadar ne mislijo in čustvujejo enako. Pomemben del 
njegovih prizadevanj je v tem duhu posvečen doseganju narodne pomiritve in sprave, ki tudi v 
drugem mandatu predsednika Republike Slovenije ostajajo ena temeljnih vsebin njegovega dela. 
Pri svojih dejavnostih daje predsednik Pahor še prav posebej pomemben poudarek razumevanju 
posledic narodnega razkola med drugo svetovno vojno ter revolucionarnega nasilja med vojno 
in po njej. Ob tem velja spomniti, da je stališče predsednika Pahorja ves čas naslednje: brez 
partizanstva in narodnoosvobodilnega boja se Slovenci ne bi obranili in ohranili. Toda v času upora 
proti okupatorju je potekala tudi državljanska vojna, ki je posebno hude rane pustila po koncu 
vojne z izvensodnimi usmrtitvami. Predsednik republike je prepričan, da so za dosego iskrene 
pomiritve nujni majhni in nevsiljivi simbolni in stvarni koraki, zato tudi v drugem mandatu deluje 
v tej smeri .

Spomenik sprave 

Predsednik republike je večkrat izrazil prepričanje, da ima postavitev osrednjega državnega spominskega 
obeležja žrtvam vseh vojn, ki so prizadele slovenski narod, izjemen, nesluten pomen. Dejal je, da ga 
razume kot še en korak k spravi, pomoritve in strpnemu sobivanju, a vendar tudi kot mogočen simbol, saj 
bo stal z nami kot pomemben pomnik in navdih - kot vabilo, da se potrudimo živeti drug z drugim. 

S postavitvijo Spomenika žrtvam vseh vojn iz z vojnami povezanim žrtvam je Republika Slovenija sledila 
tradiciji večine evropskih držav, ki imajo spomenike ali podobna osrednja spominska obeležja v spomin 
ljudem, ki so umrli v vojnah. 

Ceremonial polaganja venca na spomenik vsem žrtvam vojn je poslej element programa vseh uradnih 
obiskov tujih državnikov, s čimer Slovenija sledi tradiciji držav, ki imajo spomenike ali podobna osrednja 
spominska obeležja v spomin tistim, ki so umrli v vojnah in jim državniki na ta način izkažejo spoštovanje 
ob uradnih obiskih. Prvi tuji državnik, ki je položil venec na spomenik je bil slovaški predsednik Kiska, ki se 
je aprila 2018 mudil na uradnem obisku v Republiki Sloveniji. Predsednik Pahor je pozval, naj bo spomenik 
kot mesto osrednjega spominjanja poslej tudi osrednji kraj polaganja vencev ob Dnevu spomina na mrtve, 
1. novembru. Z letom 2018 je bila takšna praksa uvedena.
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Majhni koraki in geste, ki tlakujejo pot k spravi 

Predsednik republike je v svojih dolgoletnih prizadevanjih za spravo spoznal, da so za dosego iskrene 
pomiritve več vredni majhni in nevsiljivi koraki kot pretirane besede in velike ceremonije. 

Zelo intimen je bil pietetni sprejem, ki ga je predsednik Republike Slovenije Borut Pahor 21. 5. v 
Predsedniški palači priredil za člane družine Hudnik. Novembra 1942 je bilo umorjenih deset članov 
družine, eden pa tik pred koncem vojne. Preživela sta le najmlajša člana, takrat otroka, brat Alojz in sestra 
Marija Veronika. Po 70. letih sta dosegla rehabilitacijo in spoštljiv pokop pokojnih sorodnikov in predsednik 
republike jima je ob sprejemu izrazil opravičilo, »da je za družino Hudnik trajalo vse do letošnjega leta, da 
sta ji bili tudi javno in uradno vrnjeni čast in dostojanstvo.”. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 14. 6. udeležil žalne slovesnosti ob Lipi sprave na 
ljubljanskih Žalah in pred pričetkom slovesnosti k Lipi sprave položil venec. 
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V svojem nagovoru je predsednik republike dejal, da je usoda Lipe sprave pravzaprav metafora odgovora 
na visoka pričakovanja ljudi o polpretekli zgodovini. “Lipo sprave so posadili tisti, ki so verjeli, da Slovenija 
sme in mora biti domovina vsem, ne glede na številne razlike med nami,” in ocenil, da lipa počasi, a 
vztrajno pričuje o sadovih sprave. “Čeprav ji usoda na začetku ni bila naklonjena, danes noben vihar ali 
drugačen pogled ne more onemogočiti, da bi postajala vse mogočnejša.” Zaželel si je, da bi nas lipa v svoji 
senci simbolno združevala navkljub razlikam med nami in poudaril, da si je treba premočrtno in vztrajno 
prizadevati za odpravo krivic iz preteklosti in se izogibati ustvarjanju novih krivic v prihodnosti.

Kot posamezniki in kot skupnost imamo sveto dolžnost, da nikogar ne sovražimo

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 6. 8. udeležil slovesnosti, ki se je s postavitvijo 
“spotikavcev”, obeležij v obliki tlakovcev, poklonila spominu na triindvajset (23) judovskih meščanov 
Ljubljane in njihovih svojcev, žrtev nacističnega preganjanja. “Od Antigone naprej naša civilizacija 
razpolaga s čudovitim vabilom in svarilom - ne da sovražim, da ljubim, sem na svetu,” je ob tej priložnosti 
dejal predsednik republike, slavnostni govornik. Predsednik Pahor je poudaril, da lahko ljudje svojo 
različnost svobodno izrazimo le, če jo enako spoštljivo priznavamo tudi drugim, vendar imamo pri tem kot 
posamezniki in kot skupnost sveto dolžnost, da nikogar ne sovražimo. “Če je mogoče zaradi drugačnosti 
sovražiti ali izključiti enega, obstaja možnost, da bomo na koncu sovraženi ali izključeni vsi,” je opozoril 
predsednik republike v upanju, da smo se iz grozot preteklega stoletja naučili dovolj, da jih ne bomo nikoli 
več ponovili. Predsednik je pozval, naj bomo vsi pozorni na sovražna dejanja, da jih bomo prepoznali in se 
jim uprli. “Ogromno bomo naredili, če se bomo med seboj spoštovali in če medsebojnih nasprotovanj ne 
bomo izkazovali s sporočili sovraštva; na svetu smo, da ga uživamo, da pazimo nanj in drug na drugega,” je 
povedal predsednik republike in poudaril, da imamo sedaj, ko je nastopil čas miru, dolžnost biti tenkočutni 
do vsakršnih izrazov sovraštva, da moramo nanje opozoriti in jih ustaviti, preden preidejo v vsesplošno 
sovraštvo in bi se 20. stoletje s svojimi grozotami ponovilo. “Našim otrokom želimo to izkušnjo prihraniti, 
zato smo danes tukaj. Odkrili bomo drugačen, močno pomenljiv in sporočilen spomenik, s katerim bomo 
navdihnili njih in sebe, da v spoštljivem, strpnem ozračju na miren način rešimo vse probleme med seboj 
in na tem svetu,” je še dejal predsednik Pahor in svoj nagovor sklenil z besedami hvaležnosti vsem, ki so 
sodelovali v projektu postavitve spotikavcev. 

Predsednik Pahor je z Guntherjem 
Demnigom, avtorjem projekta, slovesno 
umestil prvi spominski kamen - 
posvečen je spominu na Olgo Adler, 
judovsko begunko iz Zagreba, ki je s 
sinom Oskarjem Željkom in hčerko Zoro 
stanovala na Cankarjevem nabrežju 
1, preden je bila z družino odvedena 
v konfinacij San Giovanni Bianco. Od 
tam je z družino skušala pobegniti v 
Švico, vendar so bili v Milanu aretirani 
in odpeljani v koncentracijsko taborišče 
Auschwitz. Olga Adler je bila v plinski 
celici umorjena po prihodu v taborišče 
11. decembra 1943. V Ljubljani je pred 
drugo svetovno vojno živelo okoli 160 
pripadnikov judovske skupnosti, med vojno pa se jim je pridružilo več tisoč judovskih beguncev iz drugih 
slovenskih krajev, okupirane Jugoslavije in zahodne Evrope. Holokavst je uničil več kot devetdeset (90) 
odstotkov slovenske judovske skupnosti.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 13. 11. udeležil odprtja mednarodne znanstvene 
konference z naslovom Temna stran meseca II: soočenje in refleksija 20 let kasneje. Predsednik 
republike je v nagovoru najprej čestital sodelavcem centra ob deseti obletnici delovanja in se zahvalil 
avtorjem zbornika in razstave, ki je pred dvajsetimi leti pričela razpravo o celostnem razumevanju zgodovine 
Slovencev v dvajsetem stoletju. “Spreminjajo se stvarne okoliščine glede vprašanj, ki jih naslavlja Temna 
stran meseca, s tem pa tudi splošno razpoloženje do teh vprašanj,” je ocenil predsednik Pahor in dodal, da 
imamo Slovenci z enotnostjo enkratno priložnost, da na tej spravi par excellence odpremo novo poglavje 
narodne in državotvorne zgodovine. “Vaše delo ni bilo odveč. Ni narejeno vse, vendar vaše delo pušča 
globoke posledice v razmišljanju in kolektivni zavesti na Slovenskem,” je sodelavcem Centra za narodno 
spravo sporočil predsednik republike in poudaril, da mora država pomagati pri njihovih prizadevanjih.

Predsednik republike je ponovno poudaril, da se totalitarizmu lahko zoperstavimo le z vztrajno gradnjo 
demokracije, ki omogoča svobodo govora in izražanja različnih prepričanj, ne pa tudi svobode sovraštva. 
Predsednik Pahor je pojasnil, da je med vsemi tremi totalitarizmi, ki so v 20. stoletju prizadeli slovensko 
in evropsko prebivalstvo, mogoče najti vzporednice, saj so si vsi podrejali človekovo dostojanstvo kot 
sredstvo za dosego svojih, med seboj seveda popolnoma različnih ciljev. Predsednik republike je ob tem 
ocenil, da počasi, a zanesljivo ugotavljamo, da komunistična povojna ureditev ni bila idealna rešitev, 
četudi je ljudem prinesla veliko dobrega, med drugim osvoboditev izpod okupacije. “Demokracija je 
naše orodje za soočenje z vsemi izzivi tega sveta,” je bil jasen predsednik Pahor in dodal, da odrekanje 
demokraciji kot sredstvo za reševanje problemov pod nobenim pogojem ni sprejemljivo. “Demokracijo 
je treba navdihovati z dobrimi praksami in ne s strašenjem pred vojno,” je ponovil besede francoskega 
predsednika Macrona s slovesnosti ob stoti obletnici konca prve svetovne vojne. Ker se je vzporedno z 
razvojem tehnologije razširil tudi prostor, v katerem lahko javno izražamo svoja mnenja in izmenjujemo 
poglede, je predsednik Pahor opozoril na pomembnost pazljivega ravnanja pri pravnih posegih za 
določanje in omejevanje sovražnega govora, saj pri tem ne smemo omejiti pravice do svobode govora in 
izražanja, ki sta bistvo demokracije. Predsednik Pahor je nagovor sklenil z besedami, “Zdaj je toliko bolj 
važno, da mi prispevamo k temu, da demokracijo in svobodo govora ohranimo.”
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SPOROČILO MIRU IN STRPNOSTI
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor vseskozi opozarja na našo skupno odgovornost za 
strpnost in mir. Predsednik republike se je udeležil in pripravil mnogo dogodkov s to tematiko 
ter s svojimi dejavnostmi, govori in izjavami poskušal prispevati k zavedanju, da si moramo vsak 
dan, vsi, in po svojih najboljših močeh prizadevati za strpnost in mir. Predsednik je ob tem večkrat 
opozoril, da ni dovolj, da nas samo obletnice spominjajo, prav je, da sami sebe opominjamo, kako 
dragocena, nezamenljiva, a hkrati krhka vrednota je mir. 

Predsednik Republike Slovenije se je 28. 1. na povabilo Koordinacijskega odbora žrtev vojnega nasilja 
pri Zvezi združenj borcev za vrednote NOB Slovenije udeležil slovesnosti ob dnevu spomina na žrtve 
holokavsta. Slavnostni govornik je bil pisatelj in kolumnist Goran Vojnović, zbrane pa je nagovoril tudi 
Jani Alič, predsednik koordinacijskega odbora. Generalna skupščina Združenih narodov je 1. novembra 
2005 razglasila mednarodni dan spomina na žrtve holokavsta, ki ga obeležujemo 27. januarja v spomin in 
opomin na več kot šest (6) milijonov žrtev, ubitih v času druge svetovne vojne.

Vi ste obraz prihodnosti

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 17. 4., že četrto leto zapored, pripravil pogovor z dijaki, 
ki sodelujejo v projektu Obrazi prihodnosti. Letošnje srečanje je bilo posebej izjemno, saj so se dijaki 
pogovarjali z dr. Shirin Ebadi, prejemnico Nobelove nagrade za mir v letu 2003. Pogovor je vodila dijakinja 
Tamara Čuk s Srednje šole in gimnazije Ljubljana. “Najpomembnejše je, da imate mladi svoje sanje,” je 
dejala prejemnica Nobelove nagrade za mir, ki je z dijakinjami in dijaki delila dragocene življenjske izkušnje 
in modrost. V navdihujočem pogovoru se je dr. Ebadijeva dotaknila pomembnih družbenopolitičnih tem, 
predvsem s področja človekovih pravic in vprašanj miru, ob koncu pa je odgovarjala tudi na vprašanja 
dijakov. “Sprejeti in spoštovati moramo medsebojne razlike,” je večkrat poudarila dr. Ebadijeva in dodala, 
da smo kot posamezniki izjemni, ko pa se združimo v različnosti, nas ta lahko le bogati in dopolnjuje, tako 
pa lahko kot družba rastemo in napredujemo. Poudarila je, da sta demokracija in mir predvsem stanje 
uma in duha, saj morata izhajati iz posameznikov kot ključnih gradnikov človeštva, skupnosti. 
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“Obojega se moramo naučiti, obenem pa moramo tudi sprejemati drug drugega, četudi se v vsem ne 
strinjamo,” je še dejala. Dr. Ebadijeva, ki je mladim sogovornikom dejala, naj se ne bojijo padcev, saj so ti 
lahko le izhodišče za rast in uspeh, je pogovor sklenila s pomembnim sporočilom spoštovanja človekovih 
pravic - vsi ljudje smo enakopravni in bi zato morali imeti enake pravice, a moramo poskrbeti tudi za 
enakopravne priložnosti povsod po svetu. Predsednik Pahor se je v svojem nagovoru zahvalil dr. Shirin 
Ebadi ter dijakinjam in dijakom, ki so do zadnjega kotička napolnili Kristalno dvorano Predsedniške palače. 
Poudaril je, da je vesel in počaščen, da je lahko spoznal Nobelovo nagrajenko za mir, še bolj ponosen pa 
je, da so imeli mladi priložnost prisluhniti njenim besedam. “Vi ste obraz prihodnosti,” se je dr. Ebadijevi 
ob koncu zahvalil predsednik republike. 

Dr. Ebadijeva je Slovenijo obiskala kot častna gostja jubilejnega 50. mednarodnega srečanja pisateljev, ki 
ga prireja Slovenski center PEN in katerega častni pokrovitelj je predsednik republike. Shirin Ebadi je kot 
pionirka na področju prizadevanj za demokracijo in človekove pravice – še posebej pravice žensk, otrok in 
beguncev – kot prva Iranka in muslimanka leta 2003 prejela Nobelovo nagrado za mir. V projektu Obrazi 
prihodnosti je letos sodelovalo tristo devet (309) dijakov iz enaintridesetih (31) srednjih šol - na izbrane 
teme so pripravljali pisne prispevke o najbolj zahtevnih vprašanjih sodobne družbe. Obraze prihodnosti že 
četrto leto zapored pripravlja časopisna hiša Dnevnik. 

Ta mala hišica simbolizira močno hišo sožitja, pomembno za uspešno prihodnost nas in naših otrok

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 23. 8., na evropski dan spomina na žrtve vseh totalitarnih in 
avtoritarnih sistemov, obiskal Dolgo vas pri Lendavi. Najprej je predsednik Pahor položil venec k spomeniku 
žrtvam nacifašističnega nasilja na judovskem pokopališču v Dolgi vasi. Spremljala ga je tudi gospa Erika 
Fürst, preživela interniranka v koncentracijskem taborišču Auschwitz-Birkenau. V času druge svetovne 
vojne je bila judovska skupnost v Sloveniji najštevilčnejša prav na območju Lendave in Murske Sobote, 
vendar je zaradi holokavsta takorekoč izginila. Pokopališče v Dolgi vasi je največje judovsko pokopališče v 
Sloveniji, ki je ostalo neokrnjeno. Predstavlja enkraten in spomeniško zaščiten spomenik judovske kulture. 
Nato se je predsednik Pahor udeležil slovesnosti ob otvoritvi večnamenskega prostora v romskem naselju 
Dolga vas. Predsednik republike je zbrane nagovoril in večnamenski center slovesno otvoril. 



92

Ker je otvoritev potekala ob evropskem dnevu spomina na žrtve vseh totalitarnih in avtoritarnih režimov, 
je predsednik Pahor opozoril, da je prav, da se tudi danes spomnimo na Rome, saj so bili žrtve vseh treh 
totalitarizmov, in so še danes diskriminirani v državah Evropske unije: “Tako mi, dediči tistih časov, nikoli 
ne bomo pozabili, kakšno zlo se lahko zgodi.” Nacifašistično nasilje v času druge svetovne vojne je namreč 
ogrozilo tudi obstoj romske skupnosti. 15. aprila 2015 je Evropski parlament sprejel resolucijo, s katero je 
genocid nad Romi med drugo svetovno vojno tudi uradno priznal kot zgodovinsko dejstvo.  Predsednik 
Pahor je v nadaljevanju nagovora čestital vsem, ki so s svojimi dejanji in podporo prispevali k “hišici sožitja”: 
“Ta mala hišica simbolizira močno hišo sožitja, ki je tako zelo pomembna za uspešno prihodnost nas in naših 
otrok. Predstavlja naj navdih za podobne male ali velike projekte povsod po naši domovini.” Prav vprašanju 
sožitja in spoštovanju različnosti med nami posveča predsednik Pahor največ pozornosti. Zato je pozval vse, 
da s svojimi ravnanji in besedami izražamo spoštovanje do sočloveka, ob razumevanju različnosti, ki je med 
nami, pa vedno iščimo tisto, kar nas povezuje, sebe in skupnost pa vzgajajmo v duhu sožitja. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 16. 9. udeležil 57. vseslovenske proslave ob 
tradicionalnem srečanju taboriščnic, taboriščnikov, političnih zapornic in zapornikov, ukradenih 
otrok, izgnancev, njihovih svojcev in prijateljev v Portorožu. Predsednik Pahor je bil tudi tokrat častni 
pokrovitelj proslave, ki je potekala pod naslovom “Vsi s(m)o rojeni svobodni ... za svobodo, dostojanstvo in 
mir”. V pozdravnem nagovoru se je predsednik Taboriščnega odbora Ravensbrück-Auschwitz Matjaž Špat 
zahvalil častnim gostjam prireditve za njihovo neutrudno opozarjanje na vrednote, na katerih temeljita 
svoboda človeka in suverenost domovine in naroda. Posebno zahvalo je namenil predsedniku Republike 
Slovenije, častnemu pokrovitelju proslave. Izrazil je ponos, da je predsednik Pahor prepoznal pomen dela 
odbora in da s svojim prizadevanjem, državniško modrostjo in kulturo srca na številnih njihovih dogodkih 
omogoča, da se ponosni spomin in opomin slišita v širšem slovenskem prostoru. 

Predsednik republike se je predsedniku odbora, internirankam, izgnankam in zapornicam zahvalil za 
povabilo in poudaril, da mu je v veliko čast, da lahko sodeluje z njimi ob številnih priložnostih. V luči 
bližajoče se 75. obletnice osvoboditve koncentracijskega taborišča Auschwitz je predsednik predlagal, da 
bi ponovili eno izmed - tako predsednik republike - najbolj čudovitih izkušenj v Predsedniški palači, pogovor 
otrok in dijakov s še živečimi internirankami. “Naša dolžnost je, da otrokom prepustimo miren in varen 
svet,” je dejal predsednik in dodal, da v teh okoliščinah to ni enostavno, a ni nemogoče.  Dodaj je prošnjo, 
naj bomo vsi karseda pozorni na to, da s svojimi besedami in dejanji nikogar ne prizadanemo. “Če želimo, 
da se čas negotovosti, ko se kopičijo občutki tesnobe in zaskrbljenosti, poleže brez konfliktov, moramo 
ohraniti svobodo govora,” je dejal predsednik Pahor in dodal: “Svoboda govora je zelo pomembna. A ko 
izrekamo, kar čutimo in mislimo, naredimo to tako, da ne prizadenemo nikogar. Tako se začne pot do 
večnega miru.”

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je na prednovoletnem srečanju, decembra presenetil 
slovenske interniranke in člane Taboriščnega odbora Ravensbrück-Auschwitz. “Mlajšim generacijam ste 
pustili neizbrisljivo sled in vaši dediči to cenimo in vas potrebujemo,” je dejal predsednik Pahor in jim v 
novem letu zaželel veliko notranjega miru, zdravja in sreče. “Bodimo optimistični in s skupnimi prizadevanji 
ohranjajmo mir in varnost,” je pozval predsednik republike in poudaril, naj nam ne bo vseeno, kakšno 
dediščino bomo mi pustili zanamcem, saj bi ceno za naša slaba ravnanja plačali naši otroci. Matjaž Špat, 
predsednik Taboriščnega odbora Ravensbrück-Auschwitz, se je v imenu internirank predsedniku Pahorju 
zahvalil za tenkočutnost in pozornost, ki jo posveča internirankam, s katerimi ljudi ozavešča o grozotah 
druge svetovne vojne in si prizadeva, da se nikdar več ne bi ponovile.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 22. 9. ob mednarodnem dnevu miru udeležil osrednjega 
dogodka mednarodnega projekta “Pozdrav ptic miru”, ki so ga pripravili učenke in učenci OŠ Lava 
Celje. Predsednik republike je izrekel pohvale osnovni šoli in njenemu avtorskemu projektu, ki poteka že 
trinajsto leto in širi ideje miru, strpnosti in sožitja. Otroke je pozval, naj bodo vedoželjni, razmišljajo s svojo 
glavo in svoje misli tudi izrazijo. Predsednik Pahor je otroški javnosti spregovoril o pravici do svobode 
govora in izrekanja svojega prepričanja kot temelju demokracije. Svoboda govora pa mora upoštevati 
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dostojanstvo drugače mislečega, to je temelj miru: »Nikoli ne recite drugemu tistega, česar sami ne 
bi želeli slišati. Nikoli ne prizadenite drugega. Imate pravico, da poveste, kar mislite, a na način, da 
ne užalite drugega. Če bomo začeli pri svobodi govora, če bomo znali ohraniti svobodo govora, bomo 
utrjevali medsebojno spoštovanje in tako utrjevali trajni mir. Mir za nas in mir za vse druge okoli nas.«

Ob tej priložnosti je predsednik republike Marijani Kolenko, ravnateljici Osnovne šole Lava Celje in 
pobudnici projekta, poklonil slovensko zastavo, posebno protokolarno darilo predsednika republike 
z naslednjo mislijo: »Skupaj z učenci se trudite širiti plemenito idejo miru, strpnosti in sožitja. Pričeli 
ste z majhnimi koraki in vztrajali. Želim se vam zahvaliti, saj s svojimi ravnanji prispevate k temu, da 
so med nami mostovi in ne zidovi.« Osmošolka Sara pa je predsedniku republike izročila poslanico za 
»Pozdrav ptic miru 2018«: »Mir ne pomeni živeti v svetu brez hrupa, težav in težkega dela. Mir pomeni 
biti umirjen v srcu sredi vsega tega.« Namen mednarodnega projekta »Pozdrav ptic miru« je ozaveščanje 
učencev, dijakov in ljudi v okolju o pomenu miru in vzdrževanju dobrih medsebojnih odnosov doma in 
po svetu. Mednarodni dan miru na pobudo Združenih narodov obeležujemo vsako leto 21. septembra. 
Dan je posvečen svetovnemu miru in krepitvi načel miru in sožitja med narodi in posamezniki. Letošnji 
mednarodni dan miru je posvečen tudi 70. obletnici Splošne deklaracije človekovih pravic in še posebej 
pravici narodov in posameznikov do miru.

PRIZADEVANJE ZA OHRANITEV ZGODOVINSKEGA SPOMINA NA PRELOMNE 
DOGODKE, KI SO PRIVEDLI DO DEMOKRATIČNIH VOLITEV IN ODLOČITVE O 
SAMOSTOJNI SLOVENIJI
Leto 2018 je bilo v luči stote obletnice konca prve svetovne vojne posvečeno sporočilom miru, medsebojnega 
spoštovanja med ljudmi in narodi in zavračanju vsakršne uporabe sile pri reševanju dvo- in večstranskih 
problemov v mednarodni skupnosti.

Poleg poudarka na obeležitvi stoletja od konca prve svetovne vojne je predsednik Republike Slovenije 
Borut Pahor posebno pozornost namenil tudi pomembnim dogodkom iz zgodovine našega naroda z 
namenom ohranitve zrelega in nepristranskega zgodovinskega spomina na prelomne dogodke, ki so nas 
privedli do naroda, ki ima neodvisno in suvereno državo.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 10. 1., na predvečer 15. obletnice smrti dr. Jožeta Pučnika, 
nestorja slovenske države, pripravil slovesen sprejem v njegovo čast in trajen spomin. 
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Na dogodek je povabil gospoda Gorazda Pučnika, sina dr. Jožeta Pučnika z družino, sprejema pa sta se 
udeležila še direktor Inštituta dr. Jožeta Pučnika gospod Boštjan Kolarič in akad. Janko Kos, sodelavec in 
sopotnik dr. Pučnika. Po sprejemu v Zlatem salonu Predsedniške palače so udeleženci obiskali dvorano dr. 
Jože Pučnik, ki je poimenovana po nestorju slovenske države. 

Na predvečer 10. obletnice smrti nekdanjega predsednika republike dr. Janeza Drnovška, 22. 2. je 
predsednik republike v Narodnem muzeju Slovenije otvoril razstavo “Dr. Janez Drnovšek”. Predsednik 
Pahor je bil častni pokrovitelj razstave in spominskega simpozija, ki je spremljal obletnico. Na odprtju 
razstave je bil predsednik republike slavnostni govornik. »Slovenija je lahko zelo zadovoljna, da je imela 
dr. Janeza Drnovška. Bil je velik politični voditelj in ena najpomembnejših političnih osebnosti v naši 
zgodovini,« je v slavnostnem govoru dr. Drnovška dejal predsednik Pahor. Poudaril je njegovo vlogo v času 
politične pomladi, ko je dr. Drnovšek “zbral pogum in se postavil proti nekomu, ki je veljal za absolutnega 
favorita, in zmagal” ter nadaljeval z orisom njegove vloge v času slovenskega osamosvajanja. S svojim 
vplivom, tako predsednik republike, je pripomogel k temu, da smo Slovenci speljali osamosvojitev z manj 
žrtvami, saj je v sodelovanju z Jugoslovansko ljudsko armado in takratnim političnim vrhom v Beogradu 
dosegel dogovor, da smo osamosvojitev dosegli po mirni poti. »Najbolj pa si bomo dr. Janeza Drnovška 
Slovenci zapomnili kot voditelja slovenske vlade. Ne le zato, ker jo je vodil deset let, temveč zato, ker 
jo je vodil dobro. Njegovi politični cilji so bili zelo jasni, ljudje so jih razumeli in so dolgo desetletje 
hodili za njim,« je dejal predsednik republike in dodal, da je kljub temu, da je imel tekmece, ki se z 
njim niso strinjali, Drnovšek z njimi znal vzpostaviti dialog in ustvariti strpno politično ozračje. »To je bila 
njegova velika sposobnost,« je dodal predsednik Pahor in poudaril, da mora prav zaradi tega dr. Janez 
Drnovšek ostati v naši zavesti kot eden od očetov slovenske države. »Dr. Janez Drnovšek je bil ob vsem 
pragmatizmu tudi politični inovator. Osebnost, ki absolutno sme zbujati občudovanje,« je slavnostni govor 
zaključil predsednik republike.

Pred otvoritvijo razstave je predsednik Republike Slovenije položil venec na grob dr. Janeza Drnovška v 
Zagorju ob Savi.
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»Ko smo Slovenci enotni, lahko dosežemo nemogoče.«

Kot del teh prizadevanj se je predsednik Republike Slovenije in vrhovni poveljnik njenih obrambnih sil 
Borut Pahor 26. maja 2018 v Mengšu udeležil slovesnosti ob odkritju pomnika uporu proti agresorju 1990-
1991, katere častni pokrovitelj je bil. 

V slavnostnem nagovoru ob odkritju obeležja se je predsednik republike zahvalil vsem, ki so pripomogli k 
postavitvi pomnika, “simbola prizadevanj za ubranitev enotne odločitve naših ljudi za samostojno državo,” 
kot ga je imenoval in v nadaljevanju pozval k iskrenemu in enotnemu pričevanju o procesu osamosvojitve, 
da se bodo tudi naši zanamci lahko ponosno spominjali teh najslavnejših dni naše zgodovine, ko smo 
Slovenci na vrhuncu našega narodnega zorenja izkazali enotnost.

Predsednik Pahor in vrhovni poveljnik obrambnih sil je v nagovoru izpostavil dvoje: izrazil je zaskrbljenost 
zaradi poglabljanja sporov o poteku takratnih dogodkov, in pozval k prizadevanju za enoten pogled na 
dogodke pred sedemindvajsetimi leti, s čimer bi zanamcem omogočili, da bi ponosno in brez senc dvoma 
gledali nazaj v čas nastanka samostojne Slovenije. Predsednik republike je ocenil, da si stališča in razlage 
o dogodkih pred osamosvojitvijo, v njenem času in po njej, nasprotujejo. “Če se bo to nadaljevalo, bo 
dediščina osamosvojitve podobna tisti po koncu druge svetovne vojne, ko smo bili kot narod razklani,” je 
poudaril. Predsednik Pahor je zato pozval, da v dobri veri storimo vse, da enotnost iz časa osamosvojitve 
ohranimo tudi v razlagah na znanstveni, strokovni in politični ravni, in tako ne ogrozimo najpomembnejšega 
sporočila za prihodnost, ki ga je dalo osamosvojitveno gibanje in ustanovitev lastne države: ko smo 
Slovenci enotni, lahko dosežemo nemogoče - tudi tisto, o čemer sanjajo drugi narodi. “Leta 1991 je prišlo 
do spravnega dejanja par excellence in začeli smo novo poglavje naše narodove in državne zgodovine,” 
je dejal predsednik republike. “Če želimo, da naši otroci to dejanje enako ponosno sprejemajo kot velik 
navdih za njihova bodoča ravnanja, potem smo dolžni storiti vse, da se poenotimo tudi glede razlage teh 
dogodkov,” je povedal in pozval k državljanski dolžnosti, da ne izrečemo nič, kar bi ranilo ponos ali spomin 
na te dogodke. 
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Slavnostni nagovor je predsednik republike sklenil z mislijo: “Ta piramida naj ljudi tega lepega in ponosnega 
kraja spominja na to, da smo bili dovolj pogumni in pametni, da smo presegli razlike, se poenotili glede 
bodočnosti slovenskega naroda, ubranili državo, ki je bila napadena, in da danes z državljansko in moralno 
dolžnostjo našim otrokom dajemo v roke nekaj, kar je nenadomestljivega pomena za to, da samozavestno 
in ponosno gledajo na prihodnost - izročilo in nauk, da smo Slovenci sposobni doseči nemogoče, ko smo 
enotni.” 

Prva državna obeležitev obletnice ustanovitve Odbora za varstvo človekovih pravic

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 6. junija 2018 v Veliki dvorani Predsedniške palače ob 
30-letnici ustanovitve Odbora za varstvo človekovih pravic priredil svečani sprejem. Slavnostni govornik 
na današnjem sprejemu je bil mag. Igor Omerza, tedanji član kolegija Odbora za varstvo človekovih 
pravic. Prisotne je nagovoril tudi predsednik republike Borut Pahor. »Odbor za varstvo človekovih pravic 
je bil korenina nove demokratične in samostojne države,« je na sprejemu poudaril predsednik republike 
in pojasnil, da se je za obeležitev odločil zato, ker je menil, da je čast in dolžnost demokratične in 
samostojne države ne pozabiti svojih najbolj prvinskih družbenih korenin. »Enotni obstanemo, razdeljeni 
pa propademo,« je opozoril predsednik Pahor v želji, da bi poslej tovrstne dogodke znali bolj enotno 
proslavljati.

Predsednik republike Borut Pahor je prvi predsednik republike, ki je priredil svečanost, s katero se je na 
ravni države obeležilo obletnico ustanovitve Odbora za varstvo človekovih pravic, saj doslej ta dogodek 
na ravni države ni bil obeležen. Sprejem in obeležitev obletnice ustanovitve Odbora za varstvo človekovih 
pravic zato sodi v okvir prizadevanj predsednika republike za ohranitev zgodovinskega spomina na 
prelomne dogodke, ki so privedli do prvih demokratičnih volitev in odločitve o osamosvojitvi Slovenije. 
Odbor za varstvo človekovih pravic je dal neprecenljiv prispevek k demokratični in samostojni Sloveniji.

Član tedanjega kolegija Odbora, sedanji evropski poslanec Lojze Peterle, je nekaj dni po sprejemu, 30. 
junija, praznoval svoj 70. rojstni dan. Ob njegovem jubileju mu je predsednik republike podaril leseno 
repliko posnetka 60.000 let stare prazgodovinske piščali in mu izrazil hvaležnost za vse, kar je storil za 
nastanek in razvoj naše države. 
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Predsednik Pahor na dogodkih po Sloveniji pozival k oživitvi zgodovinske enotnosti, ki nas je 
privedla do samostojnosti

V znak podpore prizadevanjem za ohranitev zgodovinskega spomina se je predsednik Republike Slovenije 
udeležil tudi drugih slovesnosti po Sloveniji. 12. junija je tako obiskal Tacen in se udeležil slovesnosti ob 
28. obletnici oblikovanja Manevrske strukture narodne zaščite (MSNZ); 24. junija je priredil tradicionalni 
sprejem za svojce padlih pripadnikov Teritorialne obrambe Republike Slovenije, Ministrstva za notranje 
zadeve in civilnih žrtev ter ranjenih v vojni za Slovenijo; na dan suverenosti, 25. oktobra, se je udeležil 
osrednje slovesnosti ob prazniku v Celju, 7. novembra pa je imel pozdravni nagovor na slovesnosti 
“Poljče 1990 - 2018”, ki je obeležila 28. obletnico odločitve o slovenski samostojnosti, ki so jo 9. in 10. 
novembra 1990 na zasedanju v Poljčah sprejeli člani takratne Demosove vlade. “Leto 1990 nam bo 
ostalo v zgodovinskem spominu kot prelomno, saj smo se takrat odločili za samostojno državo,” je na 
slovesnosti dejal predsednik republike v dvorani, kjer so poslanci Demosa pred osemindvajsetimi leti 
sprejeli zgodovinsko odločitev, ki je utrla pot slovenski samostojnosti. Predsednik Pahor je v nagovoru 
izpostavil dve osupljivi dejstvi tistega časa: od ustanovitve Demosa do plebiscita je minilo manj kot leto 
dni, od odločitve zasedanja v Poljčah, ki ga je vodil dr. Jože Pučnik, nestor slovenske države, do sporazuma 
vseh parlamentarnih strank o podpori plebiscitu pa je minilo manj kot mesec dni. Ob tej priložnosti je 
predsednik republike zato ponovno spomnil na enotnost, ki je takrat združila naš narod, da smo dosegli 
navidez nemogoče. Svoj nagovor je predsednik Pahor sklenil v želji, da bi tudi naši otroci dobro poznali te 
zgodovinske trenutke in se zavedali njihove pomembnosti. “Spodbujam učitelje in profesorje, da kolikor 
je mogoče in po svoji vesti pripovedujejo o teh dogodkih, da jih ne bi pozabili. Danes je tako, da otroci 
več vedo o ustanovitelju Appla Stevu Jobsu kot o Jožetu Pučniku, ustanovitelju naše države,” je poudaril 
predsednik republike.

Predsednik Pahor: »Zavedajmo se, da smo sposobni uresničiti stoletne sanje in da znamo rešiti 
velikanske probleme, če nas povezujejo medsebojno spoštovanje, sodelovanje, solidarnost, 
zaupanje in čisto človeška dobrota.«

Večer pred dnevom državnosti, 24. junija, sta se predsednik Republike Slovenije in gospa Tanja Pečar 
udeležila osrednje državne slovesnosti v počastitev praznika. Predsednik republike, ki je bil slavnostni 
govornik na državni proslavi, je v govoru vnovič pozval k poglabljanju enotnosti na vseh ravneh. 

Besedilo slavnostnega govora:

Drage Slovenke in Slovenci,

doma in povsod po svetu,

spoštovane državljanke in državljani, ekscelence in prijatelji.

Nocoj smo se zbrali na predvečer državnega praznika. To je osrednji praznik naše ljube domovine. Dan 
državnosti. Ponosno nas spominja na enkraten, veličasten, magičen zgodovinski trenutek, ko je bila 
razglašena samostojnost in neodvisnost naše Slovenije. 

Ob tako slavnem prazniku je lepo in prav, če nas ponese malo slovesnega navdušenja. To ne pomeni, da 
zaslepljeno hvalimo vse, kar smo dosegli. Bolj kot na običajne dni pa vsaj enkrat na leto na glas povejmo, 
da smo srečni, ker imamo svojo Slovenijo. 

Ta Slovenija smo njeni ljudje. Sem in tja potrebujemo malo romantičnega navdiha. Na koncu vseh koncev 
nas je navduševal in hrabril tudi v času slovenske politične pomladi in vseljudske zanesenosti, ki je preko 
plebiscita pripeljala do ustanovitve naše države. 

Vem, da so 27 let kasneje številna upanja in sanje za marsikoga ostali zgolj stare skrbi in novi strahovi. 
Toda eno je gotovo. Brez lastne države ne bi bilo bolje. Nismo rešili vseh problemov. Ne še. 
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Brez samostojne Slovenije ne bi bilo izgledov za boljšo prihodnost. Brez lastne države bi bili odvisni od 
volje drugih. V skladu z našo suvereno voljo pa od ustanovitve svoje države zdaj počasi, a trmasto in smelo 
obračamo stvari na bolje.

Razumljivo je, da smo glede vsega tega kritični. To spodbuja napredek. Vendar je tudi prav, da ponosno 
opazimo velikanske spremembe in sijajne dosežke, ki so nam uspeli. 

V dobrega četrt stoletja smo iz naroda prerasli v nacijo, iz totalitarizma v demokracijo, iz dežele v 
neodvisno in samostojno državo, iz države, ki so ji na začetku vsi odrekali diplomatsko priznanje, smo 
postali enakovredni in enakopravni del mednarodne skupnosti.

Iz šele komaj uveljavljene suverene države smo postali aktivna članica Evropske unije in Zveze NATO. 

Slovenija je priznana enakovredna članica evropske in svetovne družine narodov in držav. Slovenščina 
je uradni jezik Evropske unije. Danes imamo po svetu številne prijatelje in nobenega sovražnika. Danes 
imamo mednarodni ugled države z veliko prihodnostjo. 

V dobrega četrt stoletja smo uredili najbolj vitalna vprašanja naše države. Rešili smo jih po mirni poti, 
vključno z določitvijo vseh naših meja. Rešili smo se tudi iz največje svetovne gospodarske krize po drugi 
svetovni vojni. To so velike reči, vredne velike države. 

Vse to nam zdaj omogoča, da se kvalificirano, odgovorno in uspešno znajdemo v vrtincu sprememb, ki 
nas čakajo v naslednjega četrt stoletja. Ostajamo močno privrženi evropski ideji, tej plemeniti varuhinji 
miru in varnosti. 

Toda, če bi se proti naši volji zgodilo karkoli, kar bi temeljito preizkušalo naše nacionalne in državne 
sposobnosti, potem lahko danes ugotovim sledeče: enotni smo absolutno sposobni zavarovati vse naše 
nacionalne in državne interese v prid miru, varnosti in blaginje naših ljudi. 

Spoštovane državljanke in državljani,

ko nas obiščejo tujci, jim lepota narave, urejenost dežele, razvitost in varnost države ter prijaznost naših 
ljudi vzamejo sapo. Naj ne ostane pri tem, da to opazijo samo drugi. Vsaj na državni praznik opazimo to 
tudi mi. Vsi mi smo lahko na vse to zelo ponosni. Srečni smo, ker imamo svojo Slovenijo. 

Marsikaj od tega smo v dobrega četrt stoletja ustvarili sami, s svojim znanjem in svojim delom. Seveda 
smo delali tudi napake. Tudi v prihodnje se jim ne bomo mogli izogniti. Toda dokazali smo sebi in drugim, 
da zmoremo. To je za našo samozavest bistvenega pomena. 

Ustanovitev naše države je bila elementarno spravno dejanje. Tako kot je bila elementarno spravno 
dejanje ustanovitev Evropske unije. Dokler bo prevladoval duh sprave in dokler se bomo zavedali naše 
soodvisnosti, znotraj naroda in med evropskimi narodi, nam nič ne more do živega. Lahko ustvari probleme, 
toda če bomo enotni, jih bomo rešili. 

Nič ne vemo, kaj se bo zgodilo v prihodnjega četrt stoletja. Toda, če bomo držali skupaj, bomo vse, še tako 
dramatične spremembe sveta okoli nas obrnili v prid naših narodnih stremljenj. 

Zavedajmo se, da smo sposobni uresničiti stoletne sanje in da znamo rešiti velikanske probleme, če nas 
povezujejo medsebojno spoštovanje, sodelovanje, solidarnost, zaupanje in čisto človeška dobrota. 

Ne vemo, kakšna prihodnost čaka naše otroke in vnuke. Toda odločeni smo storiti vse, kar je v naši 
moči, da v miru odrastejo v svobodne in ustvarjalne osebnosti. Lepo bo, če jih bo jutri, na praznični dan, 
spremljal občutek sreče, in zavedanje, da so ljubljeni. Lepo bo, če nas bo vse na praznik spremljal občutek 
sreče, ponosa na našo državo in ljubezen do naše domovine.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je na povabilo predsednika Evropskega parlamenta Antonia 
Tajanija konec junija v Bruslju udeležil slovesnosti ob poimenovanju ene izmed dvoran Evropskega 
parlamenta po dr. Jožetu Pučniku. Predsednik Pahor je imel ob poimenovanju dvorane svečani nagovor. 
Tudi Republika Slovenija ima že od leta 2015 dvorano, poimenovano po dr. Jožetu Pučniku - ob 25. obletnici 
plebiscita se je predsednik republike Borut Pahor odločil poimenovati tri prostore v uradu predsednika po 
treh preminulih očetih slovenske državnosti: odtlej so v Predsedniški palači dvorana Jože Pučnik, dvorana 
France Bučar in dvorana Janez Drnovšek. 
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POSVETI PRI PREDSEDNIKU
Predsednik republike je v svojem prvem predsedniškem mandatu uvedel serijo razprav pod imenom 
»Slovenija 2030«, kot okvir za premisleke o dolgoročni prihodnosti Slovenije. K sodelovanju je povabil 
širok krog ljudi, pripravljenih z izkušnjo sedanjega časa sooblikovati načrt našega prihodnjega razvoja - 
da bi skupaj razpravljali o obrisih države in družbe, kot bi ju želeli zapustiti sedanjim otrokom, ki bodo 
v tistem času postali nosilci nove generacije. Pripravljalni konferenci v letu 2013 je število še dvanajst 
prodornih pogovorov o relevantnih vprašanjih, med njimi o privatizaciji, javnem zdravstvu, tehnološkem 
napredku in družbenih spremembah, miru in varnosti, socialni državi, lokalni samoupravi in evropski 
razsežnosti slovenske prihodnosti.

V drugem mandatu svojega se je predsednik odločil uvesti nov koncept javnih razprav o pomembnih 
družbenih vprašanjih s skupnim naslovom POSVETI PRI PREDSEDNIKU. Že v prvem letu je pripravil dva 
posveta. o podnebni prihodnosti sveta in Slovenije in o svobodi govora in sovražnem govoru. POSVETI 
PRI PREDSEDNIKU bodo redna oblika takšnega srečevanja in se bodo vsebinsko dotikali aktualnih dilem 
dolgoročnega značaja. Namen posvetov je izmenjava mnenj, soočenje civilne družbe in politike in iskanje 
dolgoročno sprejemljivih oziroma najbolj primernih odločitev za Slovenijo. 

POSVET PRI PREDSEDNIKU »Podnebna prihodnost - sveta in Slovenije« je bil namenjen skupnemu 
premisleku o tem, kaj je mogoče in potrebno storiti glede tega izjemno aktualnega in dolgoročnega 
vprašanja. Potekal je 21. 11. 2018 v veliki dvorani Predsedniške palače.

Predsednik republike je ocenil, da  podnebne spremembe dramatično spreminjajo naš svet. Po 
oceni svetovnega gospodarskega foruma so od petih globalnih tveganj štiri povezana s podnebnimi 
spremembami.  Podnebne spremembe so postale ultimativno vprašanje sveta in seveda tudi Slovenije. 
Ne gre več samo za vprašanje kakovosti življenja, to vprašanje postaja vprašanje miru in varnosti, 
ultimativno vprašanje preživetja človeštva. Zdi se, da nobeno drugo vprašanje, ki zadeva cel svet in 
tudi našo državo, ne terja tako kompleksnega ukrepanja v tako kratkem času. Vse države podpisnice 
podnebnega sporazuma oziroma okvirnega sporazuma Organizacije združenih narodov iz Pariza leta 2015 
so dolžne pripraviti podnebne strategije. Tudi Slovenija jo bo in nekateri razpravljalci so menili, da bo to 
najpomembnejši dokument, ki ga bomo sprejeli po svoji osamosvojitvi.
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Na posvetu je sodelovalo devetnajst (19) slovenskih uglednih snovalcev in izvajalcev politik ter poznavalcev 
in strokovnjakov iz nevladnih, akademskih in vladnih institucij:

1. dr. Aljaž Plevnik geograf in raziskovalec na Urbanističnem inštitutu Republike 
Slovenije, strokovnjak za strateško načrtovanje prometa in 
trajnostno mobilnost

2. Barbara Kvarc vodja programa Podnebje in soustanoviteljica društva za 
sonaraven razvoj Focus

3. dr. Darja Piciga pobudnica državljanske pobude Integralna zelena Slovenija, 
sicer: Direktorat za okolje v Ministrstvu za okolje in prostor

4. prof. dr. Dušan Plut geograf in ekolog, redni profesor na Oddelku za geografijo 
Filozofske fakultete Univerze v Ljubljani

5. Edvard Paulič poslanec in predsednik Odbora za infrastrukturo, okolje in 
prostor v Državnem zboru Republike Slovenije

6. Gaja Brecelj direktorica Slovenske fundacije za trajnostni razvoj Umanotera

7. dr. Jože Verbič strokovnjak za kmetijstvo, okolje in okoljski vpliv živinoreje na 
Oddelku za živinorejo Kmetijskega inštituta Slovenije

8. izr. prof. dr. Karel Natek član uredniškega odbora za področje geografije in klimatskih 
sprememb pri  reviji National Geographic Slovenija, izredni 
profesor na Oddelku za geografijo Filozofske fakultete Univerze 
v Ljubljani

9. prof. dr. Lučka Kajfež Bogataj klimatologinja, vodja Centra za agrometeorologijo, redna 
profesorica na Biotehniški fakulteti Univerze v Ljubljani

10 asist. dr. Luka Omladič okoljski analitik in filozof, asistent na Oddelku za filozofijo 
Filozofske fakultete Univerze v Ljubljani

11. mag. Mojca Dolinar vodja Oddelka za klimatologijo v Agenciji Republike Slovenije 
za okolje

12. mag. Nina Štros vodja slovenske pisarne mednarodne okoljevarstvene 
organizacije Greenpeace

13. izr. prof. dr. Robert Golob strokovnjak za področje elektroenergetike, izredni profesor na 
Fakulteti za elektrotehniko Univerze v Ljubljani in predsednik 
uprave družbe GEN-I

14. Simon Zajc državni sekretar v Ministrstvu za okolje in prostor Republike 
Slovenije

15. Srečko Zajc generalni direktor Direktorata za obrambne zadeve v Ministrstvu 
za obrambo Republike Slovenije

16. mag. Stane Merše vodja Centra za energetsko učinkovitost na Institutu Jožef 
Stefan, strokovnjak za zmanjševanje emisij toplogrednih plinov, 
modeliranje in optimizacijo energetskih procesov

17. Tadeja Kvas Majer generalna direktorica Direktorata za kmetijstvo v Ministrstvu za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano Republike Slovenije

18. prof. dr. Tomaž Katrašnik vodja Laboratorija za motorje z notranjim zgorevanjem in 
elektromobilnost, redni profesor na Fakulteti za strojništvo 
Univerze v Ljubljani

19. mag. Zoran Kus pogajalec Republike Slovenije za področje podnebnih sprememb, 
Sektor za okolje in podnebne spremembe v Ministrstvu za okolje 
in prostor Republike Slovenije
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POSVET PRI PREDSEDNIKU o svobodi govora in sovražnem govoru je bil na vrsti prav v času, ko se je 
to vprašanje v medijih in javnosti kazalo kot ena vznemirljivejših dilem.  

Predsednik republike Borut Pahor se je za posvet, ki je bil v Veliki dvorani Predsedniške palače 13. 
decembra 2018,  odločil, ker se je že dlje spraševal o meji med obema, pa tudi, kot je dodal, ker je 
občasno deležen očitkov, da se glede te problematike premalokrat oglasi. 

Posvet je pripravljal precej časa, vestno in z veliko mero intelektualne in politične radovednosti, je dejal, 
in nanj povabil 16 sogovornikov, med katerimi jih je kar nekaj izrazilo zadovoljstvo nad tem, da za 
skupno mizo sedijo tako predstavniki nevladnih organizacij, države, medijev in sodstva ter da se o temi, ki 
polarizira prostor, pogovarjajo simpatizerji tako levega kot desnega političnega pola. Razprava pričakovano 
ni prinesla jasne definicije meje svobode govora, sogovorniki pa so se strinjali, da je svoboda govora 
temeljna demokratična pravica, in jo je treba kot tako razumeti, ohranjati in uporabljati z odgovornostjo.

Na posvetu je sodelovalo šestnajst (16) slovenskih uglednih snovalcev in izvajalcev politik ter 
poznavalcev in strokovnjakov iz nevladnih, akademskih in vladnih institucij:

1. Andrej Motl koordinator prijavne točke Spletno oko za anonimno prijavo 
nezakonitih vsebin na medmrežju, raziskovalec na Fakulteti za 
družbene vede Univerze v Ljubljani

2. dr. Dominika Švarc Pipan državna sekretarka v Ministrstvu za pravosodje Republike 
Slovenije

3. Jan Zobec sodnik Vrhovnega sodišča Republike Slovenije, nekdanji sodnik 
Ustavnega sodišča Republike Slovenije

4. doc. dr. Jože Vogrinc sociolog kulture in medijev, docent na Oddelku za sociologijo 
Filozofske fakultete Univerze v Ljubljani 

5. Luka Lisjak Gabrijelčič zgodovinar, politični analitik in član uredništva revije Razpotja

6. izr. prof. dr. Matej Avbelj izredni profesor za evropsko pravo na  Fakulteti za državne in 
evropske študije
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7. dr. Matevž Tomšič predsednik Združenja novinarjev in publicistov

8. Matjaž Gruden direktor Centra za demokratično participacijo pri Svetu Evrope

9. Miha Lobnik zagovornik načela enakosti

10. dr. Nataša Pirc Musar direktorica in partnerica v Odvetniški družbi Pirc Musar & Lemut 
Strle, nekdanja informacijska pooblaščenka Republike Slovenije 

11. dr. Neža Kogovšek Šalamon vodja pravne službe pri zagovorniku načela enakosti Republike 
Slovenije, članica Evropske mreže pravnih strokovnjakov za 
področje nediskriminacije

12. prof. dr. Peter Jambrek redni profesor na Fakulteti za državne in evropske študije 
Nove univerze, eden od avtorjev Ustave Republike Slovenije in 
nekdanji sodnik Ustavnega sodišča Republike Slovenije

13. mag. Petra Lesjak Tušek predsednica Društva novinarjev Slovenije

14. doc. dr. Rok Čeferin Docent na Fakulteti za družbene vede Univerze v Ljubljani in 
odvetnik

15. Vlasta Nussdorfer varuhinja človekovih pravic Republike Slovenije

16. prof. dr. Žiga Turk redni profesor na Fakulteti za gradbeništvo in geodezijo Univerze 
v Ljubljani, član strokovne skupine za lažne novice in spletne 
dezinformacije pri Evropski komisiji

MED MLADIMI
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor s posebnim ponosom in naklonjenostjo spremlja mlade. 
Obiskuje jih na šolah in raznih prireditvah in jih ob posebnih priložnostih in dogodkih, za katere ve, da bi 
jih zanimali, povabi v predsedniško palačo. Zanimajo ga njihovi pogledi na svet, njihovi problemi, njihove 
potrebe, zelo rad pa tudi prisluhne njihovim zamislim in načrtom za prihodnost. Spodbuja jih, da svoje 
talente razvijajo, zaupajo v svojo kreativnost in pogumno stopajo na življenjsko pot.

Ob pričetku novega šolskega leta je tako šolarjem in šolarkam ter dijakinjam in dijakom namenil 
poslanico:

Učencem in dijakom ob začetku šolskega leta kličem: 

»Dajte šoli priložnost. Šola je vaša življenjska priložnost. Vem, večina gre v šolo, ker mora, ne zato, ker 
hoče. Ampak v bistvu šola ni čarovnica, temveč je dobra vila. Dajte ji priložnost, da vam pomaga ustvariti 
življenje pravljično kot je le mogoče. 

Dajte šoli priložnost. Naj pouk in vse okrog nje, vključno s šolsko ljubeznijo, odkriva in spodbuja v vas 
vaše skrite talente in razvija najbolj plemenite lastnosti. Dajte šoli priložnost, da se skozi njo naučite kako 
preživeti poraz, da boste za tem dosegli še slavnejšo zmago. 

Vsak od vas ima vsaj eno lastnost, en talent, ki je pomemben zanj in za vse nas. Dajte šoli priložnost, da 
ga pomaga odkriti. Negujte srčnost in dobroto, pa tudi pogum in vztrajanje. 

Vsak od vas je edinstven. Razvijajte to edinstvenost, toda ne na račun drugega. Z drugimi si bodite dobri 
in pazite eden na drugega. 

Dajte šoli, tej dobri vili, priložnost, da vam pomaga, da se oblikujete in zrastete v zrelo in ustvarjalno 
osebnost, ki bo spreminjala svet na bolje.“
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Ko stojim pred vami, se mi odpira pogled na prihodnost

Predsednik republike je 26. 12. 2017 gostil tradicionalno, že peto srečanje z društvom V tujini izobraženih 
Slovencev (VTIS), na katerem je sodelovalo več kot 150 slovenskih študentov, znanstvenikov, raziskovalcev 
in predavateljev na tujih univerzah. Na letošnjem jubilejnem srečanju je bilo prvikrat podeljeno tudi 
priznanje “VTIS leta”. Priznanje je namenjeno spodbujanju povezovanja in sodelovanja ter ozaveščanju o 
priložnostih, ki jih prinašata. Po uvodnem nagovoru Igorja Cesarca, predsednika Društva v tujini izobraženih 
Slovencev VTIS, ki je predstavil pregled delovanja društva od ustanovitve do danes, je priznanje VTIS leta 
prejel prof. dr. Igor Gregorič, vodilni kardiokirurg v Teksas Medical Center v Houstonu, bolnišnici s sto 
petdeset tisoč (150.000) zaposlenimi, in direktor novega programa za srčno popuščanje v okviru inštituta 
Memorial Hermann v Houstonu. V utemeljitvi priznanja je navedeno, da je dr. Gregorič kljub temu, da 
je zadnjih triintrideset (33) let preživel izven meja Slovenije, že osemnajst (18) let mentor slovenskim 
študentom medicine, ki obiskujejo univerzo in bolnišnico v Teksasu kot opazovalci, stažisti ali gostujoči 
raziskovalci. Priznanje poudarja njegov izjemen in navdihujoč prispevek h kroženju slovenskega znanja, 
svoje delo pa prof. dr. Gregorič razume kot poslanstvo in ga opravlja z navdušenjem.

Predsednik republike Borut Pahor je v svojem nagovoru dejal, da smo Slovenci mnogokrat dokazali, 
da je uspeh neke zamisli odvisen od njene izvirnosti, vztrajnosti, poguma in iskanja zaveznikov: “Te 
odlike vidim v vas. Ko stojim pred vami, se mi odpira pogled na prihodnost. Naša domovina je iz celega 
sveta danes prišla domov.” Ob tej priložnosti je predsednik Pahor dosedanjemu predsedniku društva VTIS 
Igorju Cesarcu v luči lanskih praznovanj 25. obletnice samostojnosti in letošnjih obeleževanj 25. obletnice 
mednarodnega priznanja Republike Slovenije podaril slovensko zastavo, simbol naše enotnosti. Kulturni 
program srečanja sta pripravili vokalistka Tjaša Fjadiga in pianistka Rebeka Zajc, članici Društva v tujini 
izobraženih Slovencev VTIS, ki študirata na Konzervatoriju za glasbo v Amsterdamu. 

Na predvečer slovesnosti, ki jih je Francoska republika priredila v Parizu ob 100. obletnici konca 1. svetovne 
vojne se je predsednik republike srečal s Slovenci in Slovenkami, ki živijo in delajo v Franciji. Svoje življenjske 
zgodbe so v okviru dogodka “VTIS Francija: slovensko znanje v svetu”, ki ga je pripravilo Veleposlaništvo 
Republike Slovenije v Franciji, predstavili trije uspešni Slovenci; Gorazd Režonja, Anžej Dežan, Mateja Bizjak 
Petit, vodila ga je Kristi Hodak, članica upravnega odbora društva VTIS, za glasbeni del pa je poskrbela 
flavtistka Klara Kikec. Na dogodku so uvodoma prebrali sestavek ddr. Evgena Bavčarja, državljana Evrope 
za leto 2016 in Viteza francoske legije časti. Vsi panelisti so poudarili, da odhoda iz domovine ne dojemajo 
kot bega možganov, hvaležni so Sloveniji, da jim je s štipendijami ali podobnimi finančnimi spodbudami 
omogočila študij in prakso v tujini in želeli bi del svojega znanja in možnosti vrniti domovini. Predsednik 
republike je v svojem nagovoru poudaril, da je kroženje znanja izjemno dragoceno in da je ponosen, da 
mladi po svetu gojijo vez s Slovenijo. Dodal je, da so prav dogodki, ki jih obeležujemo s 100. obletnico konca 
1. svetovne vojne, opomin, kako pomembno je, da gojimo medsebojno sožitje in sodelovanje.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 25. 1. 2018 udeležil slovesnosti ob 60. obletnici 
Prometne šole Maribor. V slavnostnem nagovoru je predsednik republike spregovoril o prihodnosti 
poklicev. Opozoril je na statistiko, ki pravi, da bo kar 65 odstotkov tistih, ki se zdaj vpisujejo v šolo, 
opravljalo poklic, ki ga danes še ne poznamo. “To vzbuja upanje, pa tudi skrbi. Upanje zato, ker mnogi 
med nami verjamejo, da prihodnost ustvarja nove priložnosti za razvoj in rast, strah pa zato, ker bodo stari 
poklici izginjali in z njimi današnje znanje. A bodo nastajali novi,” je dejal predsednik republike. Poudaril 
je pomen znanja, ki je samo po sebi neprecenljiva vrednota. A v razmerah, tako predsednik Pahor, ko 
smo priča silovitim spremembam, je ob izobraževanju prav vzgoja tista, ki mlade oblikuje v ambiciozne, 
razmišljujoče in ustvarjalne osebnosti, da bodo na prihodnost gledali z upanjem in ne s strahom. “Veseli 
me, da se Prometna šola Maribor prilagaja potrebam časa, razume trg dela in mlade, ki jih ta izobrazba 
zanima, in jih pripravlja na izzive časa, ki so pred njimi in ne za njimi,” je besede zahvale za razumevanje 
generacije prihodnosti predsednik republike namenil učiteljskemu zboru in zaposlenim. Mladim pa je ob 
zaključku nagovora dejal: “Čaka vas vznemirljiv svet, ki ga še ne poznamo. Skupaj ga bomo odkrivali in 
skupaj tudi oblikovali.” 

Živimo v čudoviti deželi med čudovitimi ljudmi

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 26. 1. udeležil slovesnosti ob prvi podelitvi diplom 
Visoke šole za upravljanje podeželja GRM Novo mesto. Predsednik Pahor se je v slavnostnem nagovoru 
spomnil na svoje lansko popotovanje podolgem in počez po Sloveniji: “Sleherni dan sem občudoval lepote 
naše dežele, njeno urejenost in z zadoščenjem ugotavljal, da živimo v čudoviti deželi med čudovitimi 
ljudmi. Prav zaradi njihove strasti do življenja lahko v prihodnost zremo z upanjem in ne s strahom.” V 
nadaljevanju nagovora je predsednik republike izrazil zadovoljstvo nad dejstvom, da vse več mladih na 
podeželju prevzema gospodarstva svojih staršev in nato z lastnimi inovacijami spreminja prihodnost svoje 
dejavnosti. “Današnji dan je prelomen dogodek v dolgi in slavni tradiciji Centra biotehnike in turizma 
GRM Novo mesto. Vsem, ki prispevate k razvoju centra, iskreno čestitam za vaš trud in prizadevanja, 
diplomantom pa želim vse dobro na vaši življenjski poti,” je govor sklenil predsednik republike. 

Na slovesnosti so izvedli slavnostno inavguracijo prvega dekana Visoke šole GRM in podpisali pismo o nameri 
za sodelovanje v Gozdarskem grozdu za podeželje. Namen vključitve v grozd je spodbujanje zadružnega 
načina razmišljanja in delovanja na vseh področjih - tudi v procesu izobraževanja in usposabljanja - ob 
enakovrednem poudarjanju poslovne uspešnosti in solidarnosti.

Želim si, da bi otroci spremembe razumeli kot upanje

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 31. 1. v Podutiku pri Ljubljani s prerezom traku slovesno 
odprl nove prostore Centra montessori, v katerem so prostore za pouk in igro dobili učenci Zasebne osnovne 
šole montessori in otroci Vrtca montessori, ki delujeta v okviru Montessori inštituta. Ob tej priložnosti 
je predsednik republike dejal: “Prihajam z obiska gospe Marijane Lavrič, ki danes praznuje stoti rojstni 
dan. Prav verjetno je, da bodo tudi naši otroci dočakali tako starost in doživeli marsikatere velikanske 
spremembe - kot jih je gospa Marijana. Želim si, da bi v šolah otroke vzgajali tako, da bi te spremembe 
razumeli kot upanje in se jih ne bi bali.” V nagovoru je predsednik pojasnil tudi svoj pogled na odnos 
med osnovnim šolstvom in državo. “Država je dolžna poskrbeti za to, da imajo vsi otroci v osnovnih šolah 
zagotovljen enak dostop do znanja,” je poudaril in dodal, da je ob tem prav tako pomembna tudi možnost 
izbire med različnimi in raznolikimi načini vzgoje in izobraževanja. Ob koncu je predsednik republike 
učiteljem, učencem in staršem zaželel veliko lepih in ustvarjalnih trenutkov v novih prostorih. “Živimo v 
najlepši domovini in vsi si želimo, da napreduje, postane pravičnejša, solidarnejša in uspešnejša. To bo v 
prihodnosti odvisno od znanja in vzgoje naših otrok in vsem, ki boste skrbeli zanje, želim vse dobro na vaši 
poti,” je nagovor sklenil predsednik Pahor z željo, da otroci postanejo plemenite osebnosti z občutkom za 
skupnost in z vrednotami, ki jim bodo koristile na poti skozi zahtevno, spreminjajoče se življenje.
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Ustanovitelja Montessori inštituta Melita Kordeš Demšar in Pavel Demšar sta ob odprtju centra predstavila 
zgodbo o nastanku šole, ki se je pričela pred desetimi leti: “Sedaj imamo prostore, o katerih smo sanjali 
in hvaležna sva vsem, ki ste verjeli v nas in nam pomagali stkati to zgodbo,” sta se v svojem nagovoru 
zahvalila staršem in učiteljem, otrokom pa sta čestitala ob popotnici pionirke pedagogike montessori 
Marie Montessori, da je vsaki generaciji dano, da spremeni svet na bolje, zato so otroci obljuba in upanje 
človeštva.

Ste sijajna generacija

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 28. 2. obiskal Osnovno šolo Gradec v Litiji. Z učenci se je 
pogovarjal o aktivnem državljanstvu, kritičnem razmišljanju, demokratičnih vrednotah in argumentirani 
misli. Uvodoma sta predsedniku republike dobrodošlico izrekla učenca David in Nuša, s pesmijo ga 
je pozdravil šolski Mladinski pevski zbor. Učenci prvega in drugega razreda pa so se mu predstavili s 
programom, ki so ga pripravili posebej zanj. Predsednik republike je nato prisluhnil vprašanjem učencev, 
ki sodelujejo v projektu “500 let reformacije”, v okviru katerega so pripravili teze, ideje, misli in predloge, 
kako izboljšati položaj v šoli, občini in Sloveniji. Verjamejo, da so spremembe in reforme nujne za boljšo 
prihodnost. Pogovor je pričel devetošolec Urh z vprašanjem o ideji, ki bi jo predsednik republike, kot je to 
nekoč storil Luther, pritrdil na vrata. “Nikoli ne stori drugemu ničesar, kar ne bi želel, da nekdo stori tebi,” 
je odgovoril predsednik republike, pogovor pa nadaljeval o odnosu mladih do pogosto žaljivih komentarjev 
na spletu. Šestošolko Pino je zanimalo mnenje predsednika republike o tem, ali smo Slovenci pogumen 
narod. “Seveda smo. Za to imamo tudi dokaz, svojo državo. Bili smo dovolj pogumni, drzni, pametni in 
vztrajni, da smo jo ustanovili in jo danes imamo,” je odgovoril predsednik republike in se v nadaljevanju 
navezal na vprašanje devetošolke Aline o tem, kaj mladim prinaša Evropska unija. “Mir. Ne rečem, da je 
to vse, ampak vse drugo je brez miru nič,” je dejal predsednik Pahor in poudaril pomen izobraževanja, 
študijskih in poklicnih izmenjav ter štipendij, ki so v Evropski uniji možnost, kakršna mladim prej ni bila na 
voljo. “Ste sijajna generacija, sledite svojim sanjam in srcu,” je pogovor zaključil predsednik Pahor. 
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Predsednik republike se je odzval tudi na prošnjo učencev glede pomoči pri prenovi šolskega igrišča. 
Šoli namreč za prenovo manjkajo finančna sredstva. Obljubil jim je, da bo delal skupaj z njimi, če mu 
bodo predstavili zamisel, kako bi lahko manjkajoča sredstva zbrali skupaj.V zahvalo za obisk in pogovor 
so učenci predsedniku Pahorju podarili 10 tez, v katere so zapisali, kaj od njega pričakujejo in kakšne 
so njihove želje, da bo lahko še naprej “skrbel za nas in našo državo”. Predsednik republike pa jim je 
v zahvalo, ob letošnjem Cankarjevem letu, podaril knjižno trilogijo “Cankar v stripu” po treh vrhunskih 
avtorjev in ilustratorjev.

Poiščite svoje sanje, bodite pogumni in vztrajni

Predsednik republike se je 27. 3., na povabilo učencev 8. razreda, udeležil slovesnosti ob 60. obletnici 
Osnovne šole Staneta Žagarja Lipnica. V vabilu so učenke in učenci zapisali, da bi z veseljem prisluhnili 
predsednikovim življenjskim izkušnjam in njegovim spominom na šolska leta. Zato jim je namenil 
naslednje misli: “Kot predsednik republike imam prijetno dolžnost, da lahko z najvišjimi državnimi 
odlikovanji odlikujem najuspešnejše ljudi za največje dosežke. Sprašujem se, kaj jih loči od tekmecev? 
Znanje? Talent? Oboje imajo tudi tekmeci. Tisto, kar te uspešne posameznike, ki ustvarjajo velike stvari, 
loči od drugih, sta njihova pogum in vztrajnost. Poiščite svoje sanje, razvijte strast do tistega, kar vas 
veseli, sledite svojemu srcu, bodite pogumni in vztrajni.” Predsednik Pahor je navzočim izrekel čestitke 
ob praznovanju visokega jubileja šole in najboljše želje za njeno prihodnost. “Posebno zahvalo izrekam 
vsem generacijam pedagoških delavcev, ki že šestdeset let mladih ne opremljate le z znanjem, temveč 
z vrednotami, življenjskimi spoznanji in modrostjo. Te vrednote bodo mlade oblikovale v osebnosti, ki se 
bodo vedoželjno in pogumno spopadale z izzivi življenja,” je govor sklenil predsednik republike. 
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Predsednik republike je 9. 4. na 28. Nacionalnem otroškem parlamentu podprl mlade parlamentarce v 
njihovih razmišljanjih na temo “Šolstvo in šolski sistem”. Mladi so na medobčinskih otroških parlamentih 
razpravljali o odnosih v šoli, o metodah in načinu poučevanja/učenja, o učnih vsebinah in šoli za življenje 
ter digitalnem svetu v katerem živijo.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 20. 4. v Lukovici z učenci Osnovne šole Janka Kersnika 
udeležil osrednje prireditve ob Dnevu odprtih vrat slovenskih čebelarjev. Prireditev je potekala 
v Čebelarskem centru Slovenije. Letošnji dogodek je bil povezan z zaključkom natečaja »Polepšajmo 
čebelam domovanje in spoznajmo čebelarje«, v katerem so osnovnošolci izdelovali panjske končnice in 
na tak način simbolno ‘posvojili’ čebelje družine. Osnovnošolci so predsedniku Pahorju predstavili svoje 
izdelke, predsednik republike pa je z njihovo pomočjo z glasovanjem izbral panjsko končnico, ki sedaj 
krasi čebelnjak Čebelarskega društva Lukovica. Predsednik republike je v zahvalo za sodelovanje na 
natečaju učence povabil v Predsedniško palačo. V projektu je sodelovalo več kot 1300 osnovnošolcev iz 
vse Slovenije, izdelali pa so več kot 1500 panjskih končnic. 
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Danes praznujemo vašo mirno in lepo prihodnost

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor 
se je 8. 5. v Celju udeležil zaključne prireditve 
projekta Evropska vas, kjer je nagovoril otroke, 
ki so sodelovali v projektu. Zahvalne besede je 
predsednik republike uvodoma namenil županu 
Mestne občine Celje in ravnatelju III. Osnovne 
šole Celje, učiteljem in mentorjem, ki na različne 
načine spodbujajo navdušenje mladih do Evrope, 
kar je, tako predsednik Pahor, neprecenljive 
vrednosti: »Vzgojili boste ljudi, ki bodo v Evropi 
videli upanje in ne strahu, v sobivanju skupnost, 
v radovednosti za spoznavanje različnosti pa 
priložnost in ne nekaj, kar bi jih ogrožalo.” 
Otrokom, ki so sooblikovali prireditev, je 
predsednik republike dejal: »Vaša naloga je, da 
se po najboljših močeh trudite, da ideja o Evropi postane še bolj močna in mogočna, da bodo tudi vaši 
otroci z upanjem gledali v prihodnost. Danes praznujemo vašo mirno in lepo prihodnost.” Predsednik 
Pahor je povedal tudi, da bo letošnji praznik Evrope še posebej obeležil z mladimi, saj bo v Predsedniški 
palači pripravil sprejem ob dnevu Evrope in je zato mlade pozval, naj mu s svojimi idejami pomagajo 
pripraviti jutrišnjo poslanico. 

Na zaključni prireditvi se je na stojnicah z izdelki, na odru pa s pesmijo, plesom in glasbo predstavilo vseh 
32 (dvaintrideset) sodelujočih vzgojno - izobraževalnih zavodov (vrtci, osnovne in srednje šole ter drugi 
zavodi). Projekt Evropska vas poteka že trinajsto leto. Cilj in namen projekta je spodbuditi medkulturno 
razumevanje, toleranco, solidarnost, spoznavanje drugih narodov in držav v Evropski uniji ter hkrati 
povečati zavedanje lastne kulturne identitete. Projekt je namenjen osnovnošolcem, ki z njim na inovativen 
način spoznavajo države Evropske unije, njihove značilnosti in tako obeležijo dan Evrope.

Predsednik republike Borut Pahor je 10. 5. obiskal tradicionalno študentsko prireditev Škisova tržnica 2018.
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Želim vam, da vas življenjska pot vodi do poklica, ki bo odsev vaših sanj in ga boste opravljali z 
ljubeznijo

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 15. 5. na povabilo devetošolca Marka Djuraševića obiskal 
Osnovno šolo Antona Ukmarja Koper. Z Markom in drugimi šolarji se je pogovarjal in sproščeno odgovarjal 
na zanimiva vprašanja, ki so jih posebej ob tej priložnosti zanj pripravili učenci iz vseh razredov. Uvodoma 
je ravnateljica Gabrijela Dolinšek predsedniku republike izrekla dobrodošlico na šoli, ki jo trenutno 
obiskuje 678 učencev in ki “nenehno išče nove izzive in je na trenutke tudi drzna v želji, da svojim 
učencem ponudi inovativen, pester in sodoben pouk.” Pogovor je otvorila šestošolka Helena Birsa s 
predstavitvijo svojega spisa z naslovom “Predsedniki” - v njem je razmišljala o lastnostih predsednika 
in njegovi povezovalni vlogi in položaju v družbi. “Predsednik povezuje ljudi in si mora prizadevati za 
mir in varnost,” je s Heleninim razmišljanjem soglašal predsednik republike. “Kar delam, delam rad in 
tega ne bi zamenjal za nič na svetu,” je povedal učencem in poudaril, da nobeno delo ni težko, če ga 
opravljamo z ljubeznijo, izpostavil pa je tudi pomembnost usklajevanja dela s prostočasnimi dejavnostmi, 
ki so pomembne za našo osebnostno rast. “Želim vam, da vas življenjska pot vodi do poklica, ki bo odsev 
vaših sanj in ga boste opravljali z ljubeznijo,” je učencem zaželel predsednik Pahor, ki je učencem od 
prvega do devetega razreda odgovarjal na različna vprašanja, povezana z njegovimi prigodami v osnovni 
šoli, začetki njegove kariere, vlogo predsednika republike v državi in svetu ter prostočasnih dejavnostih. 
Med drugimi je devetošolec Lendrit Berisha, ki prihaja iz Prištine, predsedniku republike zastavil vprašanje 
o življenju v tujini. Predsednik Pahor mu je odgovoril, da tujina za človeka lahko pomeni novo življenjsko 
priložnost, gotovo pa občuti tudi tesnobo, ker je na tujem in v drugem okolju. Obenem pa imamo ljudje 
tudi odgovornost, je dejal predsednik Pahor, da se deloma prilagodimo in spoštujemo novo okolje in ljudi 
v njem, hkrati pa ohranimo tudi del svoje identitete. “Pomembna je harmonija med tujcem, prišlekom, in 
okoljem, ki ga sprejme,” je v odgovoru poudaril predsednik republike in dodal, da je najpomembneje biti 
odgovoren in prijazen do vseh ljudi.

Prireditev so pripravili učenci, ki so se predstavili z glasbenimi in športno-akrobatskimi nastopi, v znak 
hvaležnosti za njihov topli sprejem in za vabilo pa je predsednik Pahor šoli podaril tridelno zbirko Cankar 
v stripu, ki je izšla posebej ob letošnjem Cankarjevem letu.

Znanje tujega jezika vas dela velike svetovljane

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 17. 5. udeležil otvoritve 17. Frankofonskega festivala. 
Letos je na festivalu sodelovalo več kot petstopetdeset (550) učencev in petdeset (50) mentorjev, ki jih 
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povezuje ljubezen do francoščine in francoske kulture. V festivalskem programu so se učenci iz petintridesetih 
(35) slovenskih šol predstavili z glasbo, poezijo, recitacijo in gledališkimi točkami v francoskem jeziku. 
Osnovnošolce je nagovoril predsednik republike. Dejal jim je, da je eden izmed najplemenitejših kriterijev, 
s katerim merimo bogastvo, in hkrati govori o osebnosti, njeni rasti in ustvarjalnosti, prav znanje tujih 
jezikov. Zaupal jim je svoje izkušnje učenja tujih jezikov in dejal, da še danes obžaluje, da se v gimnaziji ni 
odločil, da bi se naučil še kakšnega več, zlasti jezika poezije in ljubezni - francoščine. Zahvalil se je učiteljem 
in mentorjem, ki svoj čas namenjajo mladim in jim posredujejo neprecenljivo znanje tujih jezikov: “Sadove 
vaših prizadevanj bomo lahko občudovali v naslednjih letih, ko bo ta generacija z znanjem francoskega 
jezika razveselila in osvojila svet.” Osnovnošolcem je predsednik republike dejal, da jih občuduje, saj se 
učijo ta čudovit in velik jezik, poln kulture in tradicije: “V življenju boste marsikaj obžalovali. A nikoli tega, 
da imate znanje tujih jezikov in da lahko z nekom govorite v njegovem maternem jeziku. To vas dela 
velike svetovljane. Izborili si boste prihodnost, ki bo prekrasna.”

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor si je 18. 5. ogledal maturantsko ulično četvorko v Mariboru 
in maturante tudi nagovoril.

Nihče ne more nadomestiti šolskega vzgojnega procesa

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 25. 5. udeležil slovesnosti ob 210. obletnici šolstva v 
Staršah. “Otroke je v času šolanja potrebno opremiti z znanjem, da zrastejo v svobodne in ustvarjalne 
osebnosti,” je nagovor pričel predsednik republike in dodal, da zaposleni v vzgojno-izobraževalnih zavodih 
nase prevzemajo veliko odgovornost vzgoje mladih, da bodo kos izzivom in problemom prihodnjega časa. 
“Mlade spodbujate, da pri sebi poiščejo tisto, kar jih posebej navdihuje. Da bodo na velikanske spremembe 
prihodnosti pripravljeni in nanje gledali z upanjem in ne s strahom. Nihče ne more nadomestiti šolskega 
vzgojnega procesa,” je dejal predsednik republike in se vsem, ki mlade vzgajajo v solidarne in poštene 
osebnosti, zahvalil: “Svoje delo opravljate predano, to je plemenito poslanstvo.” Učenkam in učencem, 
ki so pripravili glasbeno-kulturni program ob slovesnosti, je predsednik Pahor dejal: “Želim, da si med 
seboj pomagate, se spodbujate in se do uspehov dokopljete na svoj račun, ne na račun nekoga drugega.” 
Nagovor pa je predsednik republike zaključil z željo, da bi vsi naši otroci živeli v miru - in s popotnico, 
naj zaupajo vase in v svoje sposobnosti. Predsednik republike je devetošolki Lani v zahvalo za vabilo na 
slovesnost in ob letošnjem Cankarjevem letu podaril knjižno trilogijo “Cankar v stripu” treh vrhunskih 
avtorjev in treh vrhinskih ilustratorjev.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 5. 6. udeležil osrednje zaključne prireditve 35. 
Tekmovanja za čiste zobe ob zdravi prehrani. “Vi ste svetovni prvaki! Nobeni otroci v nobeni drugi 
državi na svetu nimajo bolj čistih zob kot vi,” je blizu tri tisoč otrokom čestital predsednik republike in se 
skupaj z njimi zahvalil vsem strokovnjakom, ki so pripomogli k uspehu tekmovanja s 35-letno tradicijo. 
“Le tako naprej,” je sklenil predsednik Pahor. Tekmovanje je lani prejelo najvišje priznanje Svetovnega 
zobozdravniškega združenja za program »Tekmovanje za čiste zobe ob zdravi prehrani«. Še posebej 
izjemen uspeh je, da so v program vključeni prav vsi slovenski osnovnošolci.

Predsednik republike Borut Pahor se je 7. 6. udeležil slovesnosti ob 140. obletnici Glasbene šole Karol 
Pahor Ptuj. V slavnostnem nagovoru je predsednik Pahor ravnatelju in zaposlenim glasbene šole izrekel 
čestitke ob praznovanju visokega jubileja. Spomnil je na sijajno sodelovanje urada predsednika republike in 
Zveze slovenskih glasbenih šol, ki je vrhunec doseglo v letu, ko smo praznovali 25. obletnico samostojnosti 
Republike Slovenije in hkrati 200 let javnega glasbenega šolstva pri nas. Takrat je več kot petsto mladih 
glasbenih virtuozov na Kongresnem trgu predstavilo svoje glasbeno znanje, štiriinpetdeset glasbenih šol 
po celi Sloveniji pa se je vključilo v izjemni projekt “Zapojmo Sloveniji za rojstni dan”. Novembra 2016 
je predsednik Pahor Zvezi glasbenih šol vročil odlikovanje za izjemne zasluge pri utrjevanju znanja in 
razvoju slovenske glasbene kulture. Ob 
tokratni priložnosti je predsednik Pahor 
ravnatelju glasbene šole podaril posebno 
protokolarno darilo - zastavo Republike 
Slovenije, simbol naše enotnosti, v znak 
hvaležnosti za pomembno poslanstvo 
- ohranjanje tradicije glasbenega 
izobraževanja, navdihovanje mladih 
talentov in spodbujanje ljubezni 
do glasbe. Slavnostni nagovor je 
predsednik republike zaključil z željo, da 
naj glasbena šola še naprej predstavlja 
prostor, kjer nas čarobnost glasbe 
združuje. Na slovesnosti so premierno 
uprizorili avtorski muzikal glasbene šole 
z naslovom Domišljije iz Harmonije.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 15. 6. na povabilo sedmošolk Lie in Ajde iz OŠ Duplek 
udeležil svečane akademije z naslovom “Spomini gradijo prihodnost”, ki so jo pripravili ob 40-letnici 
Osnovne šole Duplek, 120-letnici podružnične šole Žitečka vas ter 125-letnici podružnične šole 
Dvorjane. Predsednik republike se je v slavnostnem nagovoru najprej učenkama zahvalil za prijazno pismo 
in vabilo ter navzočim čestital ob visokem jubileju, ki ga praznuje šolstvo v tem delu Slovenije. Predsednik 
Pahor je ob tem povedal, da z veseljem obiskuje šole po Sloveniji, saj ga samozavestne, duhovite in 
ustvarjalne mlade generacije vedno navdajo z optimizmom za prihodnost. “Ustvarjalnost mladih je znak 
uspešne in lepše prihodnosti,” je dejal predsednik republike in dodal, da so bile šole že od nekdaj središče 
življenja. “Šola je postala več kot učilnica. Je tudi hiša vzgoje, nosi veliko breme in odgovornost ter 
poslanstvo, da mlade pripravi na velike spremembe, na izzive in težave, ki jih morda danes še niti ne 
slutimo,” je poudaril predsednik Pahor in se zahvalil vsem zaposlenim v vzgojno-izobraževalnem sistemu, 
ki otroke v času šolanja opremijo z znanjem in vrednotami, da zrastejo v svobodne in ustvarjalne osebnosti. 
“Vsak od njih ima vsaj en talent,” je sklenil predsednik republike in učenkam in učencem zaželel, da bi si 
med med seboj pomagali in se spodbujali, spoštovali in navdihovali. 

Predsednik Pahor je ob tej priložnosti učenkam in učencem v zahvalo za vabilo na njihovo prireditev v luči 
Cankarjevega leta podaril knjižno zbirko “Cankar v stripu” treh vrhunskih avtorjev in ilustratorjev. V znak 
hvaležnosti, da svoje poslanstvo opravljajo s širokim srcem, veseljem in strastjo, je predsednik republike 
posebno protokolarno darilo - zastavo Republike Slovenije, ki je simbol naše enotnosti, poklonil ravnatelju 
OŠ Duplek Đanu Novaku. Bogat kulturni program so za današnjo prireditev sooblikovali nekdanji in 
zdajšnji učenci ter učitelji Osnovne šole Duplek in podružničnih šol, ki so posebej za to priložnost pripravili 
predstavo o zgodovinskem razvoju šolstva. Ravnatelj Đano Novak in župan Občine Duplek Mitja Novak sta 
se predsedniku republike zahvalila, da je s svojo prisotnostjo obogatil praznovanje treh visokih jubilejev.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 11. 7.  udeležil slovesnosti Zlati maturant Gimnazije 
Nove Gorica. Na slovesnosti, posvečeni najboljšim gimnazijcem, maturantom v letu 2018, so podelili 
nagrade najboljšim: tisim, ki so bili vsa štiri leta odlični, in prejemnikom najvišjih priznanj na državnih 
tekmovanjih. Predsednik republike pa je sedmim zlatim maturantom generacije 2018 izročil maturitetna 
spričevala. Letošnjo generacijo je nagovorila Jasna Rojc, ravnateljica gimnazije, ki je vsem dijakom 
čestitala za opravljeno maturo in dejala, da je matura velik uspeh in mejnik v življenju vsakega 
posameznika. Predsednik republike je novogoriškim maturantom in maturantkam 2018 zaupal nekatere 
svoje življenjske izkušnje. Spregovoril je o zadoščenju in obžalovanju, vztrajnosti, strasti in pogumu. 
»Laže živim z napačnimi odločitvami, kot s tistimi, ki jih nisem sprejel,« je dejal predsednik Pahor in 
dodal, da je zanj največji občutek notranjega miru zavedanje, da je naredil nekaj dobrega zase, družino 
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in skupnost, ki ji služi. »Strast poskušajte poiskati, ko se zazrete vase. Kaj je tisto, kar vas navdihuje, 
osrečuje in s čimer osrečujete ljudi okrog vas. Temu sledite v svojem osebnem in poklicnem življenju,« je 
predsednik Pahor položil na srce mladim, ki danes odpirajo vrata novega poglavja v življenju. Vztrajnost je 
po predsednikovem mnenju ob vrhunskih rezultatih pogosto spregledana: »Vrhunski posamezniki so prvič 
naleteli na neuspeh, nato na poraz in razočaranje. Iskali so naprej in uspeli. Soočali so se s porazom do 
končne zmage.« »V okviru razumnega tveganja, ki je povezano samo z vami, poiščite notranjo energijo in 
voljo ter razmislite ali ste dovolj močni, da storite nekaj, kar je neobičajno. Pojdite po neprehojeni poti. Če 
želite pustiti sledi, vztrajajte in bodite pogumni,« je govor zaključil predsednik republike in vsem zaželel, 
naj jih na tej poti spremljajo vrline, ki odločajo o zmagovalcih. 

Glasbeni program so pripravili gimnazijci. Najdragocenejše spomine na svoja gimnazijska leta pa je z njimi 
delil nekdanji dijak novogoriške gimnazije Rok Prašnikar, študent Akademije za gledališče, radio, film in 
televizijo, ki ga poznamo po naslovni vlogi v slovensko-italijanskem filmu Zoran, moj nečak idiot.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 24. 7. obiskal Kajuhov tabor v Ribnem pri Bledu. Tema 
letošnjega taborjenja, ki ga organizira taborniški rod Hudi potok iz Šmartnega ob Paki, je spoznavanje 
nekaterih starih ljudskih, državnih in verskih praznikov Slovenije. Današnji dan je bil posvečen dnevu 
državnosti. Predsednik republike se je z več kot sto otroki, ki se tabora udeležujejo, pogovarjal o zgodovini, 
tradiciji in običajih državnega praznika dneva državnosti. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je v Šentjerneju 7. 9. udeležil slovesnosti ob otvoritvi 
novega Vrtca Čebelica. V slavnostnem nagovoru je predsednik republike izrazil hvaležnost, da je lahko z 
otroki, starši, vzgojitelji in gosti svečanosti doživel ta čudovit trenutek. “Imate zelo nadarjene otroke, polne 
zanimivih idej,” je predsednik Pahor, navdušen nad prikupnimi nastopi otrok, dejal staršem in vzgojiteljem 
ter poudaril, da morajo otroci v tem obdobju odraščanja predvsem brezskrbno uživati otroštvo. Predsednik 
republike je posebne besede zahvale namenil ravnateljici in vzgojiteljem: “Starši vam zaupajo in zaslužite 
si iskreno zahvalo in poklon za vse, kar storite za naše otroke.” 

V sklepnem delu slavnostnega nagovora je predsednik Pahor v znak hvaležnosti županu Občine Šentjernej 
Radku Luzarju podaril zastavo Republike Slovenije, simbol naše enotnosti: “Povezovali ste skupnost in 
gradili na tistem, kar nam je skupno. Ne samo za postavitev vrtca, temveč za izgradnjo vseh mostov, vam 
to priznanje izročam v trajen spomin z izrazi naše hvaležnosti za vse, kar ste storili za skupnost,” je ob 
navdušenem odzivu občanov slavnostni nagovor sklenil predsednik Pahor.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 3. 10. udeležil slavnostne otvoritve novozgrajenega 
vrtca Ringaraja na Vidmu v Občini Dobrepolje. Otvoritev vrtca je potekala v okviru Tedna otroka 2018, 
tema letošnjega Tedna otroka pa je bil prosti čas. Predsednik republike je bil na otvoritvi slavnostni 
govornik. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 4. 10. udeležil osrednje slovesnosti ob 70. obletnici 
delovanja Glasbene šole Koper. V slavnostnem nagovoru je predsednik republike nekdanji in sedanji 
generaciji učencev in pedagogov čestital, z najboljšimi željami za čudovito glasbeno prihodnost. Predsednik 
Pahor se je spomnil svojih otroških let v glasbeni šoli ter izrazil obžalovanje, da so ga starši na njegovo prošnjo 
izpisali: “To me je v življenju zelo osiromašilo. Glasbo sem pogrešal.” Tudi zato je predsednik republike 
starše pozval, naj pri otrocih spodbujajo ljubezen do glasbe, jih zanjo navdihujejo in jim pomagajo, da bodo 
lahko razvili svoje talente. Predsednik republike se je zahvalil glasbenim pedagogom, ki svoje glasbeno 
znanje prenašajo na mlade in jih navdušujejo za glasbeno izobraževanje. Številne šolske prireditve, je 
dejal, lahko po kakovosti glasbenega 
programa primerjamo z državnimi 
oziroma drugimi vrhunskimi 
slovesnostmi: “To so slovesnosti, ki 
bogatijo našo kulturno dediščino.” 
Slavnostni nagovor je predsednik 
Pahor zaključil z mislijo: “Glasba 
razume čustveno stanje posameznika 
ali skupnosti bolje kot besede.” Ob 
visoki obletnici je predsednik Pahor 
ravnatelju glasbene šole poklonil 
posebno protokolarno darilo - 
zastavo Republike Slovenije, simbol 
naše enotnosti, v znak hvaležnosti za 
ohranjanje pomembnega poslanstva 
glasbenega izobraževanja.

Predsednik Republike Slovenije Borut 
Pahor se je 5. 10. udeležil prireditve 
»Gorenjska veriga - festival srca«, kjer je sodelujoče tudi nagovoril.  Več kot pettisoč (5000) otrok, dijakov 
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in zaposlenih v osnovnih in srednjih šolah na Gorenjskem se je postavilo tako, da so oblikovali veliko 
srce. S projektom želi Osnovna šola Tržič, pobudnica projekta, poudariti medgeneracijsko sodelovanje, 
prostovoljstvo, strpnost, ljubezen do domovine, predvsem pa zavedanje, da živimo drug ob drugem in da 
drug drugega potrebujemo.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 11. 10. udeležil otvoritve bobnarske šole Marka 
Soršaka - Sokija “Sokijeva bobnarska šola” v Mariboru. Marko Soršak - Soki je prejemnik Jabolka 
navdiha - predsednik Pahor mu je priznanje vročil leta 2015 za njegov glasbeni projekt »20 za 20 – za šole 
s posluhom«. Predsednik republike je imel na otvoritvi nagovor.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 20. 11., ob Svetovnem dnevu otrok, obiskal RTV center 
Maribor in podjetje Mikro+Polo. V obeh so namreč na pobudo organizacije UNICEF otroci od odraslih za en 
da prevzeli vodilne vloge.  Predsednik republike je najprej obiskal Radio Maribor. Pozdravil je najmlajše, ki 
so v delavnici “Zaspančkov” ustvarjali likovna dela na temo pravic otrok. Nato je obiskal učence in učenke, 
ki pripravljajo oddajo “Koristnice” - kako se učiti, ter pozdravil tehnično ekipo, ki je pripravljala prenos 
novic. Otroci, ki so na ta dan soustvarjali program radijske postaje, so imeli s predsednikom Pahorjem 
pogovor v živo. V pogovoru so izrazili želje in pričakovanja, predsednika republike pa je najbolj presenetila 
njihova odločenost glede izbire poklica. Otroke iz Osnovne šole Bojana Ilicha, ki so soustvarjali današnji 
program, je ob zaključku obiska predsednik republike povabil na obisk v Predsedniško palačo.

Nato je predsednik Pahor obiskal podjetje Mikro+Polo, kjer so otroci, stari med 6 in 13 let, zasedli sedem 
vodstvenih delovnih mest v podjetju. Obisku v podjetju sta se pridružila Tomaž Bergoč, izvršni direktor 
UNICEF-a Slovenije, in sedemnajstletni Gašper, ki je za danes prevzel njegovo vlogo v UNICEF-u. Otroci 
so v pogovoru s predsednikom republike opisovali izkušnje današnjega dne. Ker gre za globalno pobudo 
organizacije UNICEF, je osemletna Alina, danes generalna direktorica podjetja, opravila tudi pogovor s 
šestletnim Arianom, ki je bil danes generalni direktor hčerinskega podjetja v Sarajevu, in desetletnim 
Makom Noelom, njegovim pomočnikom. Na ta pomemben dan so otroci odrasle pozvali, naj poskrbijo, da 
bodo lahko živeli v svetu, v katerem bo imel prav vsak otrok dostop do zdravja, izobrazbe, zaščito pred 
nasiljem in izkoriščanjem ter enake možnosti za razvoj.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 29. 11. 2018 udeležil slovesnosti ob 70. obletnici 
Glasbene šole Nova Gorica. Voditelj je prireditev povezoval v rimah zato je predsednik začel svoj govor: 
“Če nocoj bi hotu, da vse štima, moj govor bi bil ena sama rima. Ker pa se na to nisem prirpravu, bo 
namesto mene voditelj to opravu.”
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SPODBUJANJE ODLIČNOSTI
Poleg državnih odlikovanj predsednik republike Borut Pahor spodbuja odličnost tudi na drugačne načine. 

1. Jabolko navdiha

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je v drugem mandatu nadaljeval s spodbujanjem odličnosti 
na različne načine. Poleg državnih odlikovanj je tako najbolj prepoznano »Jabolko navdiha«, izvirno in 
posebno priznanje predsednika republike Boruta Pahorja, ki ga prejmejo posamezniki in organizacije, 
ki s svojimi izjemnimi dosežki ali delovanjem izkazujejo svojo odličnost, družbi pa predstavljajo zgled in 
navdih.

Priznanje je upodobljeno kot izvirna bronasta skulptura priznanega slovenskega kiparja Boštjana Štineta.

V prvem letu drugega mandata je predsednik Pahor na posebnih slovesnostih v Predsedniški palači vročil 
šest (6) Jabolk navdiha. 

Letošnji prejemniki in utemeljitve:

»Jabolko navdiha« Bernardi Avsenik in Alenki Fajfar Gnezda, mentoricama na Osnovni šoli Bičevje, 
ki s svojim pedagoško-vzgojnim delom spodbujata učence k ustvarjanju mednarodno nagrajenih 
filmov s ciljem ozaveščanja o človekovih pravicah in sprejemanju raznolikosti (15. februar 2018)

Delo Bernarde Avsenik in Alenke Fajfar Gnezda presega šolske klopi osnovne šole Bičevje v Ljubljani, kjer 
Bernarda Avsenik poučuje angleščino, zgodovino ter domovinsko in državljansko kulturo in etiko, Alenka 
Fajfar Gnezda pa je zaposlena kot pedagoška delavka in svetovalka. »Najina vloga je spodbujanje in 
podpora mladih k spreminjanju sveta na bolje,« o sebi pravita Bernarda Avsenik in Alenka Fajfar Gnezda, 
ki skozi lastne projekte in s sodelovanjem z raznimi institucijami in posamezniki že dolga leta učence 
ozaveščata o pomembnosti trajnostnega razvoja in varovanja okolja, spoštovanja človekovih in otrokovih 
pravic, humanitarnosti in ustvarjanja boljše, strpnejše, vključujoče družbe.

Bernarda Avsenik in Alenka Fajfar Gnezda učence spodbujata k ustvarjalnosti in jim s tem pomagata, da se 
njihov glas sliši. Da tudi sami vidijo, da z njim lahko izboljšujejo prihodnost. Njun pedagoški pristop zato ni 
le klasično poučevanje predpisanih vsebin in svetovanje mladim. Oblikovali sta ga z lastnimi, domiselnimi 
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vsebinami, tako da učenci z njimi na najrazličnejše načine razmišljajo o družbi, okolju, svetu.

Od leta 2013 z učenci ustvarjata na področju filma o filmu pravita, da je med mladimi zelo odmeven in 
sporočilen medij, zato jim z njim omogočata razmišljanje o aktualnih družbenih temah. V zadnjih letih 
sta samostojno ali kot mentorici ustvarili več deset krajših filmov, ki širijo sporočila ljubezni, sodelovanja, 
spoštovanja in strpnosti ter so bili odmevni tako v Sloveniji kot tujini. Med njimi posebej izstopa zadnji 
film z naslovom Majhen korak za človeka, velik nasmeh za človeštvo. Prepričuje nas, da lahko vsak človek 
prispeva svoj dragoceni del, da bo prihodnost boljša in lepša za vse. Z odkritosrčnimi zgodbami nastopajočih 
so se poistovetili gledalci po vsem svetu, film pa je prejel številna priznanja in nagrade, med katerimi 
najbolj izstopa mednarodna nagrada odličnosti leta 2016 na Mednarodnem festivalu dokumentarnega in 
kratkega filma in komedije na Baliju v Indoneziji.

»Odrasli se moramo zavedati, da nas mladi dnevno opazujejo in da naša dejanja vplivajo na njihov 
odnos do sveta,« poudarjata Bernarda Avsenik in Alenka Fajfar Gnezda, mentorici, ki s svojim pedagoško-
vzgojnim delom spodbujata učence, da si želijo več in upajo bolj smelo. Njuno delo je morda res majhen 
korak za človeka, vendar pomeni dragocen zaklad za človeštvo. Mlade na začetku njihove poti usmerja in 
jih spodbuja, da bodo aktivno in odgovorno ustvarjali družbo medsebojnega spoštovanja, vključevanja, 
sodelovanja, ljubezni, sočutja in strpnosti. Bernarda Avsenik in Alenka Fajfar Gnezda sta svojim učencem 
vzor in opora, družbi pa navdih in potrditev, da je vsakdo odgovoren za brezskrbno otroštvo in prihodnost 
naslednjih rodov.

»Jabolko navdiha« pevskemu zboru OŠ Nove Jarše Rock mulčki za dragocen prispevek h krepitvi 
človekoljubja in dobrodelnosti (21. junij 2018)

Prvo leto so Rock mulčki napolnili dvorano Španskih borcev. Drugo in tretje leto so napolnili dvorano 
Cankarjevega doma. Letos so osvojili že Kongresni trg. Vsakokrat znova so očarali s svojim glasbenim 
žarom, vitalnostjo in človekoljubnim delovanjem.

Ko je zborovodja in razredni učitelj Emir Jušič prevzel pevski zbor Osnovne šole Nove Jarše, je ta štel deset 
ust. Danes jih šteje več kot 100. Prisluhnil je željam otrok, ki so si razen otroških pesmic želeli peti še kaj. 
Zdaj se lotevajo zelo različnih glasbenih žanrov, od zimzelenih do pop in rock skladb, bluesa, jazza, tudi 
klasične in narodno-zabavne glasbe.



120

Prepevajo pesmi, ki so otrokom blizu, in iščejo svoj glasbeni izraz. Pri tem se veliko pogovarjajo. Tudi o 
sporočilih pesmi, ki jih prepevajo. Včasih jim analiza besedila vzame tudi po več dni. Predvsem, če gre za 
aktualna družbena vprašanja: sovraštvo, mobing, droge, vojno, mir. Pa tudi, če pesmi obravnavajo večna 
vprašanja človekovega bivanja. Ko v času odraščanja iščoči duh mladih pevcev potrebuje smerokaze za 
temeljna vprašanja, jih najde tudi v pesmih. Pa seveda v ustvarjalnem druženju in prijateljevanju.

Na njihovem glasbenem potovanju se je mulčkom porodila želja, da bi naredili nekaj dobrega za tiste 
sovrstnike, ki jim življenjska stiska staršev onemogoča mnoge otroške radosti. Odločili so se pripraviti 
dobrodelni koncert. Po prvem velikem koncertu so dobili ime: Rock mulčki. Združili so moči s svojimi 
vzorniki iz sveta glasbe in osvojili koncertne odre.

Povezani z Zvezo prijateljev mladine Slovenije, ki s svojo akcijo Pomežik soncu financira letovanja otrok iz 
socialno ogroženih družin, so tudi letos pripravili odmeven dobrodelni koncert. Zveneča imena slovenske 
pop in rock glasbe s pevsko spremljavo Rock mulčkov so dokazano porok za dobro glasbo, vrhunsko 
energijo, navdušeno občinstvo in iskreno dobrosrčnost.

Rock mulčki so si postavili cilje, ki na novo osmišljajo njihova življenja. Dokazali so, da tudi mladi lahko 
najdejo poti za človekoljubno pomoč svojim vrstnikom. Njihovo dobrodelno delovanje je danes vir navdiha, 
ki slovenski družbi postavlja visoke standarde medsebojne pomoči, solidarnosti in sodelovanja. Prav zato 
si Rock mulčki zaslužijo priznanje, podporo in naše iskrene čestitke.

»Jabolko navdiha« ustvarjalcem in ustvarjalkam literarnega projekta »Cankar v stripu«, ki so z 
domiselnim, drznim in svežim pristopom dragoceno prispevali k popularizaciji dediščine Ivana 
Cankarja (3. september 2018)

Cankarjevo leto je čas spominjanja in spoznavanja –- spominjamo se življenja enega največjih slovenskih 
literarnih ustvarjalcev in spoznavamo, kako je njegovo delo tudi po sto letih še vedno vznemirljivo. Trije 
izjemni pisatelji in trije izjemni ilustratorji nam to dokazujejo s projektom Cankar v stripu.

Na pobudo Uroša Grilca in Lane Jevnik je zamisel povezala tri pare priljubljenih slovenskih ustvarjalcev. 
Andrej Rozman-Roza in Damijan Stepančič sta po dramski predlogi izdelala strip Hlapci - s podnaslovom Ko 
angeli omagajo. Boštjan Gorenc-Pižama in Tanja Komadina sta povest Moje življenje prestavila v sodobne 
besede in slike stripa Moj lajf. Žiga X. Gombač in Igor Šinkovec pa sta sodelovala v stripovski basni Hlapec 
Jernej in pasja pravica. Stripe so s spremnimi besedili o izvirnikih dopolnili Mladen Dolar, Ana Perne, Matic 
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Kocijančič in Ženja Leiler, ki je zbirko tudi uredila. Podoba zbirke in celotne izdaje Cankar v stripu je delo 
oblikovalke dr. Petre Černe Oven.

Cankar v stripu pa je precej več kot le knjižna poslastica. Hkrati s stripi sta nastali še razstava, ki je v 
desetih mesecih Cankarjevega leta obiskala deset krajev v Sloveniji in zamejstvu, in gledališki performans 
Cankar strip, ki so ga doslej že 14-krat ponovili pred navdušenimi, zlasti mlajšimi, gledalci. Na slovenskem 
knjižnem sejmu je bila zbirka nagrajena za najlepše oblikovano knjigo v kategoriji strip in karikatura.

Literarni projekt Cankar v stripu pa se razvija in raste še naprej: pred mesecem je Hlapec Jernej in pasja 
pravica izšel v nemškem prevodu, že to jesen bo Lutkovno gledališče Maribor razveselilo mlado občinstvo 
s predstavo Moj lajf in očitno je, da se je Cankar po sto letih vrnil med nas, ker ga sprejemamo in 
potrebujemo.

Brezčasnim vprašanjem, ki jih Ivan Cankar obravnava v svojih delih, so avtorji dali sodobno besedo in 
podobo, a tudi mesto. Na nekatera morda dajejo celo odgovore sodobnega časa. S stripovskimi pripovedmi 
in ilustracijami so mladim, pa tudi vsem drugim bralcem iskreno in priljudno približali Cankarjeva dela ter 
jih spodbudili k razmišljanju o njegovih sporočilih za naše razmere in potrebe. Sto let po svoji smrti je Ivan 
Cankar tako postal del današnje popularne kulture. Legenda, bi rekli njegovi mladi bralci in bralke.

Ustvarjalci projekta Cankar v stripu so z domiselnim, drznim in svežim pristopom dragoceno prispevali 
k popularizaciji dediščine Ivana Cankarja. Njihovo delo je navdih mladim in vsem novim spoznavalcem 
Cankarjeve misli in edinstven poklon velikanu slovenske literature.

»Jabolko navdiha« prof. dr. Urošu Ahčanu in prim. Vojku Didanoviču za inovativno metodo popolne 
rekonstrukcije nosu, ki postavlja nove mejnike v obrazni rekonstrukcijski kirurgiji (22. oktober 2018)

Kar sta storila Uroš Ahčan in Vojko Didanovič, se zdi onkraj meje mogočega. S skupino sodelavcev 
Univerzitetnega kliničnega centra Ljubljana sta izvedla drzno in inovativno metodo rekonstrukcije nosu, 
navdušila mednarodno zdravstveno javnost in se vpisala v zgodovino medicine. Klinični oddelek za 
plastično, rekonstrukcijsko, estetsko kirurgijo in opekline ljubljanskega kliničnega centra je v zakladnico 
svojih prelomnih dosežkov vpisal novo dragotino.

»Življenje je poklic in poklic je življenje,« je dejal profesor doktor Ahčan in to je misel, s katero vodi 
skupino sodelavcev in jih venomer spodbuja, da stopajo čez meje znanega in preizkušenega. Prepričan 
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je, da je prenašanje znanja iz roda v rod najboljši recept za odličnost, pa tudi najbolj trdna podlaga za 
samozavest in pogum. Sam je učenec Zorana Arneža in Marka Godine, od njiju je prevzel ne le znanje, 
marveč predvsem strast do zdravniškega poklica. Oboje, ob tem pa še vztrajnost in pogum za iskanje 
novih poti, sedaj predaja mlajšim generacijam. Izobrazil je več kot sto kirurgov po celem svetu. Je izjemen 
učitelj, strokovnjak, predavatelj, predan posvečenemu poslanstvu - pomagati sočloveku. Ta operacija je 
bila njegov največji izziv doslej in o sodelovanju s primarijem Didanovičem je dejal: »Bila sva kot dva 
veslača na olimpijski progi, kjer je zamah vsakega posameznika ključen za končni rezultat.«

Skupaj s sodelavci sta se lotila na prvi pogled neverjetnega, nemogočega izziva. Bolnici, ki je zaradi 
invazivne oblike kožnega raka pred leti izgubila nos, je plastična proteza, ki je prekrivala odprtino, zadajala 
izjemne bolečine in jemala voljo do življenja. Danes pravi, da se počuti, »kot bi se znova rodila«. Zahvala 
gre profesorju doktorju Ahčanu in primariju Didanoviču, ki nista pristala na to, da ni rešitve. Zasnovala 
sta načrt, kako narediti rekonstrukcijo nosu in se povezala z inženirjem Tomažem Tušarjem, ki je izdelal 
tridimenzionalni model. Na podlagi tega modela so skonstruirali nos iz kosti in mehkih tkiv na podlakti 
bolnice. Po dveh zahtevnih operacijah, že pol leta po zadnji, bolnica danes živi novo življenje. Slovenska 
javnost pa se navdušuje nad strokovnjakoma, ki se nista zadovoljila z že znanim, marveč sta se s sodelavci 
kot prva na svetu podala v podvig, ki bo poslej v navdih mnogim.

Njun vrhunski uspeh je najprej njun in uspeh skupine sodelavcev, ki so verjeli v čudež in ga soustvarili. Je 
pa to tudi izjemen uspeh slovenskega zdravstva, ki potrjuje, da imamo odlične in ambiciozne strokovnjake. 
Dokazuje, da je slovensko zdravstvo lahko izjemno, da na določenih področjih prestavlja mejnike in piše 
prelomne in čudovite zgodbe. Odzivi bolnikov so neprecenljive nagrade, ki nimajo denarne enote in zato 
je za profesorja doktorja Ahčana in primarija Didanoviča medicina najlepši poklic na svetu.

Takšnim posameznikom, njihovi predanosti in neomajni vztrajnosti gredo iskrene čestitke in zahvala. 
Ob njih se zavemo, da lahko slovenski znanstveniki, raziskovalci, strokovnjaki enakopravno vstopajo v 
mednarodno skupnost in se v njej uspešno uveljavljajo. Njihov uspeh je navdih in spodbuda za prihodnost, 
za pogum, za vztrajanje.

»Jabolko navdiha dr. Marku Joštu, dr. Stevu Albrechtu, dr. Benjaminu Lipovšku, prof. dr. Janezu Krču, 
prof. dr. Berndu Rechu in prof. dr. Marku Topiču, znanstvenikom, ki so razvili rekordno tandemsko 
sončno celico (19. december 2018)

V svetu, kjer zavedanje o pomembnosti obnovljivih virov energije in njene učinkovite rabe, utegne odločati 
o naši prihodnosti na planetu, je družbena odgovornost znanosti in znanstvenikov iskati nove in razvijati 
obstoječe nizkoogljične obnovljive vire energije. Mednje nedvomno sodi sončna energija.

Proučevanju učinkovitejšega pretvarjanja in izrabe sončne energije se posveča mladi slovenski znanstvenik 
dr. Marko Jošt, član Laboratorija za fotovoltaiko in optoelektroniko Fakultete za elektrotehniko Univerze 
v Ljubljani, ki po zaključenem doktorskem študiju v Ljubljani usposabljanje nadaljuje v Centru Helmholtz 
v Berlinu. Med usposabljanjem je skupaj z domačimi in nemškimi sodelavci razvil rekordno monolitsko 
tandemsko peroskitno-silicijevo sončno celico, ki je s 25.5-odstotno učinkovitostjo pretvorbe sončne 
energije v električno postavila nov mejnik v svetovni tekmi za prestižni prestol v fotovoltaiki.

Znanstveniki so izkoristek pretvorjene sončne energije v električno povečali z inovativno folijo, ki so jo 
razvili v Laboratoriju za fotovoltaiko in optoelektroniko v Ljubljani. Sončno celico so nadgradili s teksturirano 
folijo z nanostrukturami ter tako odločilno zmanjšali odboj vpadne sončne energije s sipanjem svetlobe, 
kar je povečalo absorpcijo v tandemski celici. 

Posebno mednarodno priznanje pomenu raziskave izpričuje tudi objava rezultatov v prvouvrščeni znanstveni 
reviji s področja energetike na svetu Energy and Environmental Science, pod katero so se podpisali dr. 
Marko Jošt kot prvi avtor, dr. Steve Albrecht kot vodilni avtor, dr. Bernd Rech s sodelavci Centra Helmholtz 
v Berlinu ter dr. Benjamin Lipovšek, dr. Janez Krč in dr. Marko Topič kot soavtorji, vsi sodelavci Fakultete 
za elektrotehniko na ljubljanski univerzi. Predano delo in odlično bilateralno sodelovanje med obema 
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raziskovalnima skupinama, ki sta ga ustvarila profesorja Rech in Topič, je dokaz, da hočemo, zmoremo 
in uspevamo. Imeniten dosežek ima širši pomen za okolje in družbo, saj napoveduje pomembno vlogo 
nizkoogljične fotovoltaične tehnologije pri spremembi energetskega sistema in v boju proti podnebnim 
spremembam.

Znanost in odkritja se ne boje leteti preblizu Soncu. Vrhunsko bilateralno sodelovanje je zdaj navdih 
drugim, doma in po svetu, za nadaljevanje ambicioznega iskanja rešitev za izkoriščanje sonaravnih virov 
energije, ki bodo omogočili trajnejši in varnejši razvoj našega planeta. Dr. Marko Jošt s sodelavci potrjuje, 
da so znanstveniki lahko svetovni rekorderji, da premikajo obstoječe mejnike v znanosti ter utrjujejo nove 
za boljši jutri.

2. Dobre prakse, podjetniški dosežki

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor posebno pozornost namenja spodbujanju dobrih poslovnih 
praks, podjetniških dosežkov in uspešnosti posameznih gospodarskih druž ter v okviru svoje mednarodne 
dejavnosti sodeluje na različnih gospodarskih forumih oz. konferencah. Hkrati se udeležuje drugih 
pomembnih prireditev ali dogodkov, ki promovirajo gospodarske dosežke, obeležujejo častitljive obletnice 
ali pa se preprosto pohvalijo s svojo odličnostjo in dobro prakso.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 15. 1. v Postojni udeležil odprtja foruma SBC (Slovenian 
Business Forum) z naslovom “Povezovanje brez primere: Slovenija in Nemčija”. Na forumu so 
podpisali tudi sporazum o sodelovanju z nemškim združenjem malih in srednjih podjetij BVMW. Gre za 
eno največjih tovrstnih združenj na svetu, od sodelovanja pa si obetajo nadaljnjo poglobitev že tako 
dobrih poslovnih odnosov z Nemčijo. V pozdravnem nagovoru je predsednik Republike Slovenije izpostavil 
pomembnost podpisa sporazuma, ki bo dal nemško-slovenskemu sodelovanju nov zagon. Ob tem je dodal, 
da ta podpis ni dragocen le v poslovnem smislu, temveč predstavlja tudi podlago za prenos vrednostnih 
vzorcev, ki so zelo pomembni za prihodnji razvoj naše države. Glede priložnosti Slovenije pa je predsednik 
dejal, da je dozorel čas za velik dogovor socialnih partnerjev, države, delodajalcev in sindikatov. »Vsi 
omenjeni bi se morali nečemu odreči, da bi vsi skupaj dolgoročno pridobili; formula je: višje plače, nižji 
davki in večja prožnost trga dela,« je poudaril predsednik. 
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Ste navdih mladim in vsem, ki iščejo svojo poslovno pot

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 23. 2. v Mariboru odprl nove poslovne prostore 
visokotehnološkega podjetja FlawlessCode. “Imenitno je opazovati, kaj ste dosegli v petih letih, odkar 
smo se prvič srečali,” je ob tej priložnosti dejal predsednik republike in spomnil na začetke poslovne poti 
podjetja leta 2012, ko je v družbi mladih podjetnikov preživel dan. “Takrat ste mi dali jasen signal, da 
najmlajša generacija rešitve išče pri sebi in ne pri drugih,” je poudaril predsednik Pahor, ki ocenjuje, da ima 
generacija mladih vizije in potrebna znanja, obenem pa je poslovno usmerjena, inovativna in pogumna, kar 
se obrestuje pri njihovem delu in razvoju. “Ste navdih mladim in vsem, ki iščejo svoje poslovne priložnosti 
in svojo pot,” je mlademu kolektivu ob pričetku dela v novih prostorih čestital predsednik republike. “Nič 
ni prinešeno na srebrnem pladnju in ni zagotovila, da bo uspelo že prvič, vendar do zvezd in nebes vodi 
trnova pot,” je nagovor sklenil predsednik Pahor. Podjetje FlawlessCode v Mariboru trenutno zaposluje 
dvaindvajset (22) sodelavcev, ki se ukvarjajo z razvojem najzahtevnejših rešitev na področju sodobne 
programske opreme in umetne inteligence. Leta 2012 je predsednik Pahor v okviru projekta “SKUPAJ 
- Spodbujajmo drug drugega” preživel dan s štirimi študenti, ki so razvili aplikacijo LifeSal. Aplikacija je 
predstavljala osnovo za razvoj podjetja, ki danes slovensko znanje in rešitve uspešno trži na evropskih 
trgih. V času prve predsedniške kampanje Boruta Pahorja so razvili tudi posebno aplikacijo, preko katere 
so lahko uporabniki spremljali potek volilne kampanje 2012.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 1. 3. udeležil otvoritve novih prostorov zagonskega 
podjetja Eurosender, slovenskega globalnega podjetja, ki bo letos z novimi zaposlitvami izdatno povečalo 
svojo slovensko ekipo. Predsednik republike je spomnil je na čas v letu 2008, ko je Slovenijo prizadela 
največja socialna in ekonomska kriza. »Takrat je bilo jasno, da se mora zgoditi nekaj prelomnega, silovitega, 
da se iz te krize izvlečemo in postanemo zmagovalci,« je dejal predsednik republike in dodal, da je to bil 
čas, ko smo morali razmišljati, kako najti pot v prihodnost in ne do vrnitve v čas pred krizo. »Zdaj beležimo 
visoko stopnjo gospodarske rasti in želim si, da bi bili bolj pogumni in pristopili k nekaterim reformam, 
s katerimi bi obstoječe poslovno okolje naredili bolj prijazno podjetništvu.« Prav mladi podjetniki, tako 
predsednik Pahor, so s svojimi svežimi in inovativnimi idejami pripomogli k napredku v gospodarstvu, zato 
so »navdih in zgled za mlade ljudi, ki želijo stopati po njihovi poti, saj jih odlikujeta pogum in vztrajnost.« 
Podjetje Eurosender je razvilo spletno platformo, preko katere lahko uporabniki pošiljajo paket ali paleto. 
Trenutno v Ljubljani zaposluje okoli trideset (30) ljudi, izpostave pa ima tudi v nekaterih drugih evropskih 
prestolnicah. Center svoje dejavnosti pa še naprej ohranjajo v Ljubljani.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor 
je bil 26.  3., slavnostni govornik na jubilejni 
50. podelitvi nagrad Gospodarske zbornice 
Slovenije, ki se podeljujejo gospodarstvenicam 
in gospodarstvenikom, ki trajnostno ustvarjajo 
presežke in s svojim delovanjem in aktivnostmi 
dokazujejo, da je mogoče odlične rezultate v 
zadovoljstvo kupcev, lastnikov, zaposlenih in 
okolja doseči tudi v najzahtevnejših pogojih 
poslovanja.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 28. 
3. v sodelovanju z Obrtno-podjetniško zbornico 
Slovenije gostil pogovor o priložnostih za razvoj 
malega gospodarstva, obrti in podjetništva. V 
začetku letošnjega leta je predsednik republike 
na vljudnostnem obisku sprejel gospoda Branka 

Meha, predsednika Obrtno-podjetniške zbornice Slovenije, s katerim sta spregovorila o razmerah in 
odnosu do obrtnikov in podjetnikov v Sloveniji. Na pobudo predsednika Pahorja sta se dogovorila, da 
bo Predsednik letos v Predsedniški palači gostil pogovor, v katerem bodo imeli obrtniki in podjetniki 
priložnost predstaviti izzive in priložnosti, s katerimi se srečujejo. Pogovora pri predsedniku republike se 
je udeležilo več kot sto (100) članic in članov Obrtno-podjetniške zbornice. Pogovor je vodil gospod Danijel 
Lamperger, direktor Obrtno-podjetniške zbornice Slovenije. Sodelovali so: 

• Srečko Skubic, Gradbena hiša Skubic, gradbeništvo in arhitektura, d.o.o., Ljubljana 

• Matjaž Cajhen, Cajhen d.o.o., Laško 

• David Pizzoni, Veltra d.o.o., Ajdovščina 

• Veronika Grešak s.p., Frizerski studio Veronika, Veronika Grešak s.p., Žalec 
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 11. 4. udeležil slovesnosti ob 70. obletnici Splošne 
bolnišnice Jesenice.

Vaše delo cenimo in se zanesemo na vas

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 12. 4. udeležil posebne slovesnosti v Postojni, na kateri 
so zaposlene in zaposleni na Tržnem inšpektoratu Republike Slovenije obeležili 70. obletnico delovanja. 
“Ljudje vaše delo in poslanstvo cenimo in se zanesemo na vašo poklicno profesionalnost in sposobnost 
subjektivne presoje, kaj je prav in kaj narobe,” je v slavnostnem nagovoru predsednik republike poudaril 
nenadomestljivo in odgovorno vlogo tržnih inšpektoric in inšpektorjev ter se jim zahvalil za vestno 
opravljanje dela s čestitkami ob visokem jubileju.

Predsednik Republike Slovenije se je 17. 4. udeležil zaključne prireditve vseslovenskega inovativno-
podjetniškega tekmovanja “Popri 2018”, na kateri so podelili nagrade najboljšim ekipam osnovnošolcev, 
dijakov in mladih do 29. leta. “Čestitam organizatorjem in vsem, ki sodelujete v tem čudovitem projektu,” 
je zbrane nagovoril predsednik republike. “Podjetniki ste pripravljeni razmišljati izven okvirjev in vidite 
rešitve, ko jih drugi ne vidijo,” je dejal in poudaril, da sta pomembni in ključni lastnosti zmagovalcev 
tudi pogum in vztrajnost pri težkih odločitvah, pri vzgoji pa znanje in navdih, ki ga moramo najti v 
sebi. “Navdušen sem, da je slednjega ogromno,” je predsednik republike izrazil veselje in nadaljeval: 
“Vidim, da se med mladimi v Sloveniji širi samozavest, ambicioznost in uspeh - vidim ponos.” Slovenija se 
spreminja na bolje in četudi se srečuje s problemi, jih bodo mladi, ustvarjalni posamezniki in ekipe lahko 
rešili, je prepričan predsednik Pahor, ki je mladim zaželel veliko uspeha in znanja pri njihovem nadaljnjem 
ustvarjanju. 

Predsednik Republike Slovenije se je 17. 4. udeležil zaključne prireditve vseslovenskega inovativno-
podjetniškega tekmovanja “Popri 2018”, na kateri so podelili nagrade najboljšim ekipam osnovnošolcev, 
dijakov in mladih do 29. leta. “Čestitam organizatorjem in vsem, ki sodelujete v tem čudovitem projektu,” 
je zbrane nagovoril predsednik republike. “Podjetniki ste pripravljeni razmišljati izven okvirjev in vidite 
rešitve, ko jih drugi ne vidijo,” je dejal in poudaril, da sta pomembni in ključni lastnosti zmagovalcev tudi 
pogum in vztrajnost pri težkih odločitvah, pri vzgoji pa znanje in navdih, ki ga moramo najti v sebi. “Navdušen 
sem, da je slednjega ogromno,” je predsednik republike izrazil veselje in nadaljeval: “Vidim, da se med 
mladimi v Sloveniji širi samozavest, ambicioznost in uspeh - vidim ponos.” Slovenija se spreminja na bolje 
in četudi se srečuje s problemi, jih bodo mladi, ustvarjalni posamezniki in ekipe lahko rešili, je prepričan 
predsednik Pahor, ki je mladim zaželel veliko uspeha in znanja pri njihovem nadaljnjem ustvarjanju. 
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 20. 4. sprejel predstavnice in predstavnika Sekcije za 
primarno pediatrijo, ki deluje v okviru Združenja za pediatrijo Slovenskega zdravniškega društva, ter 
predstavnico Projekta Imuno Društva študentov medicine Slovenije. Pogovor o problematiki cepljenja 
v Sloveniji je bil pripravljen ob evropskem in svetovnem tednu cepljenja aprila pod globalnim geslom 
“Cepljenje deluje – za zaščito zdravja v vseh starostnih obdobjih”. Predsednik je v pogovoru izrazil podporo 
in naklonjenost prizadevanjem zdravniške stroke, ki je enotna glede pomena cepljenja v sodobnem času. 
Sogovorniki so se strinjali, da so otroci posebna družbena skupina, saj so v celoti odvisni od odraslih, kar 
pomeni, da nimajo možnosti sami vplivati na svoj položaj. Zato so izjemno ranljivi in potrebujejo posebno 
skrb in zaščito. “Naloga države je, da pripravi ustrezno zakonodajo in ukrepe in tako najbolje poskrbi 
za zaščito in varnost otrok ter pogoje za njihov zdrav razvoj. Ključno pa je, da se zaskrbljenim staršem 
ponudi ustrezne strokovno argumentirane odgovore na njihove skrbi in dileme,” je dejal predsednik 
Pahor. Predstavniki in predstavnice primarnih pediatrov so potrdili, da ima Slovenija še vedno enega 
najboljših sistemov za zagotavljanje zdravstvene oskrbe otrok in mladostnikov, tako v preventivnem kot 
v kurativnem smislu. Izpostavili pa so, da je še posebej potrebno graditi na osveščenosti javnosti o potrebi 
po cepljenju kot učinkoviti zaščiti skupnosti kot celote.

 Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 24. 4. v Srpenici udeležil otvoritve novega logističnega 
centra TKK Srpenica. Otvoritev sovpada z zaključkom praznovanj ob 70. obletnici podjetja, ki nosijo 
naslov “70 let kemije med nami”. Predsednik republike je slavljencem čestital za visok jubilej. Dodal 
je, da je ob obisku predsednika Slovaške Andreja Kiske, s svojim gostom obiskal Pospeševalnik ABC: ob 
predstavitvi zagonskih podjetij, ki tam začenjajo svoje poslovne poti, so jima mladi podjetniki dejali, da 
je uspeh, če uspe ena izmed stotih idej in se nato obdrži na trgu. “Vaša dolga tradicija sedemdesetih let 
je torej imenitna novica. Vaša zgodba ustreza opisu ljudi presežnih uspehov, ki so ta uspeh dosegli zato, 
ker imajo srce, strast, so pogumni in vztrajni. Vztrajati sedemdeset let na zahtevnem in kompleksnem 
globalnem trgu, je uspeh.” Širitev poslovanja podjetja TKK, ki jo ponazarja otvoritev novega logističnega 
centra, ne bi bila možna brez jasne vizije, ambicij in pripadnosti zaposlenih, je prepričan predsednik Pahor. 
“Če ne bi bili konkurenčni, ne bi bili uspešni. To zahteva vizijo in znanje, pripadnost in predanost ljudi,” je 
dejal predsednik republike in poudaril, da prav izvozna podjetja ob domači potrošnji ustvarjajo presežek, 
ki poganja gospodarsko rast, znižuje brezposelnost in ima druge ekonomske in socialne učinke. 

Predsednik republike se je 21. 5. udeležil otvoritve novega plinskega bloka Termoelektrarne 
Brestanica. V svojem nagovoru je predsednik republike čestital vodstvu družbe za novo pridobitev ter 
pohvalil pogumno odločitev za gradnjo in uspešno izvedeni projekt, ki bo pripomogel k temu, da se bomo 
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na naš energetski sistem v prihodnje lahko še bolj zanesli. “Novi blok je podaljšek rezervne klopi naše 
energetske reprezentance,” je dejal predsednik republike. S to prispodobo o vlogi novega plinskega bloka v 
slovenskem energetskem sistemu se je navezal na besede Tomislava Malgaja, direktorja Termoelektrarne 
Brestanica, ki se je zahvalil svoji “košarkarski ekipi”, torej zaposlenim v podjetju, da so uspešno pripeljali 
projekt do današnje otvoritve. “Država, ki ima varen in zanesljiv sistem energetske oskrbe, je varna 
država. In Slovenija je v tem pomenu varna država,” je poudaril predsednik republike in pozval strokovno 
in politično javnost k oblikovanju prihodnosti energetske politike. Predvsem je potrebno, tako predsednik 
republike, sprejeti odločitev glede prihodnosti uporabe jedrske energije. “Zanesljiva in varna energetska 
oskrba je eden pomembnih stebrov suverenosti naše države”, je zaključil predsednik republike.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 5. 6. udeležil osrednje slovesnosti ob Tednu Kemijskega 
inštituta. Na dogodku so podelili prestižne Preglove nagrade za izjemne raziskovalne dosežke in doktorsko 
štipendijo Janka Jamnika za perspektivnega mladega raziskovalca ali raziskovalko. Preglovo nagrado za 
izjemne dosežke na področju kemije in sorodnih ved sta prejela izr. prof. dr. Mojca Benčina in prof. dr. 
Gvido Batina. Doktorsko štipendijo Janka Jamnika pa je iz rok predsednika republike prejela štipendistka 
Vesna Štih. 
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 18. 6. v podjetju Iskraemeco v Kranju udeležil 
slovesnosti ob praznovanju desetletnice lastništva Elsewedy Electric in skupaj z lastnikom podjetja 
odprl novo proizvodno linijo trifaznih pametnih števcev. “Počaščen in vesel sem, da ste me danes, ko 
slovesno praznujete prehojeno pot, povabili medse,« je ob tej priložnosti dejal predsednik republike in 
spomnil na začetke poslovne poti podjetja, ki ni bila lahka, saj se je začenjala v istem letu kot svetovna 
finančno-bančna kriza. »Danes, deset (10) let kasneje, pa slavimo odločenost, odlično poslovno politiko, 
dobre odnose z zaposlenimi in poslovni projekt, ki ima odlično priložnost za nadaljnji razvoj,« je povedal 
predsednik in dodal, da poslovni rezultati podjetja govorijo sami zase in so nadvse pomemben del 
prispevka k skupnemu uspehu države. Ob tem je spomnil, da je za stabilno poslovno okolje pomembna 
tudi politična stabilnost. »Podjetje mora uspevati na globalnem konkurenčnem trgu, naloga politike pa je, 
da poskrbi za konkurenčno poslovno ter solidarno družbeno okolje,« je poudaril predsednik.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je v sodelovanju z Ustvarjalnikom - Pospeševalnikom 
mladinskega podjetništva, 28. 8. priredil sprejem ob ustanovitvi Fundacije za ustvarjalne mlade. 
Fundacijo za ustvarjalne mlade skupaj z desetimi uglednimi slovenskimi podjetji ustanavlja Ustvarjalnik 
- pospeševalnik mladinskega podjetništva. Namenjena je najbolj izstopajočim mladim v Sloveniji, 
ki navdihujejo s svojimi inovativnimi in drznimi poslovnimi idejami. Vsako leto bo deset mladih z 
ambicioznimi obšolskimi projekti za obdobje enega leta prejelo mesečno štipendijo, mentorsko ekipo in 
vso potrebno podporo, da svoje ambiciozne projekte tudi udejanijo. Predsednik republike je dolgoletni 
podpornik programov Ustvarjalnika. Med drugim je leta 2015 odprl vrata Predsedniške palače mladim 
inovatorjem, podjetnikom, ki so razvijali svoje poslovne ideje od prve zamisli do dejanske izvedbe. 
Predsednik republike je 24. 10. priredil sprejem za prvo generacijo štipendistov Fundacije za ustvarjalne 
mlade, kjer je prvi generaciji desetih štipendistov podelil listine o prejemu štipendije.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 11. 9. udeležil odprtja 51. Mednarodnega obrtnega 
sejma MOS 2018, kjer je imel slavnostni otvoritveni nagovor. Po otvoritvi si je predsednik republike 
ogledal razstavni prostor te največje poslovno-sejemske prireditve v regiji. Predsednik republike je v 
slavnostnem govoru ob otvoritvi spomnil na čas pred desetimi leti, ko je stečaj banke Lehman Brothers 
naznanil prihod velike gospodarske in finančne krize, ki je posebej močno prizadela Evropo in Slovenijo. 
“Takrat slabih znakov nismo želeli videti,” je dejal predsednik Pahor in izrazil upanje, da smo se iz preteklih 
izkušenj krize naučili dovolj, da imamo jasno sliko o trenutnem stanju in obetih za prihodnost. 
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“Krizo smo obvladali in k temu je pomembno prispevala politična stabilnost. Ustvarilo se je predvidljivo 
gospodarsko okolje, priča smo gospodarski rasti in strukturni spremembi v filozofiji vodilnih v podjetjih. 
To je omogočilo, da smo se znašli v položaju, ko nam kaže dobro, kar potrjujejo tudi statistični kazalci. 
Gospodarska klima se je po strmem padcu leta 2009 umirila,” je ocenil predsednik republike, vendar je 
ob tem izrazil skrb nad nekaterimi trenutnimi razmerami na mednarodnih finančnih trgih in v trgovinskih 
odnosih, ki v političnem smislu pomenijo večjo ranljivost oz. nevarnost za destabilizacijo ugodnih razmer. 
Tudi zaradi izkušnje krize se zavedamo svoje “odgovornosti, da uredimo, kar je v naši moči, in se pripravimo 
na zahtevnejše gospodarske razmere,” je dejal predsednik Pahor. “V politiki mora prevladati dialog. 
Za oblikovanje politične stabilnosti bo v prihodnje odločilna zmožnost političnega dialoga,” je pozval 
predsednik republike in ob tem spomnil, da je v začetku leta v Postojni na srečanju s podjetniki poudaril, 
da se mu zdi pomembno, da do novega socialnega dogovora pride v času, ko so razmere za to ugodne. 
“Danes se na tem sejmu zavzemam za splošen dialog med vsemi političnimi protagonisti in socialnimi 
partnerji - za to, da se iščejo pravi kompromisi za konkurenčno gospodarstvo in urejen socialni dialog,” 
je bil jasen predsednik Pahor in dodal, da bodo za beleženje dobrih rezultatov pomembni potrpežljivost, 
vztrajnost in medsebojno spoštovanje. V sklepnem delu nagovora je predsednik republike pojasnil, da se 
je struktura poslovnega sveta pomembno spremenila - postal je bolj odporen na pretrese, zato je ključna 
naloga in odgovornost politikov narediti vse, da te ugodne razmere ohranijo. “Vztrajajmo v dialogu,” je 
slavnostni govor sklenil predsednik Pahor.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 12. 9. sprejel na pogovor predstavnike Kluba slovenskih 
podjetnikov - SBC. Srečanje, ki so se ga udeležili predsednik SBC Marjan Batagelj, izvršni direktor Goran 
Novkovič in člani UO Jure Knez, Marko Lotrič in Ema Pogačnik, je bilo namenjeno podrobnejši predstavitvi 
odprtega pisma gospodarstvenikov, ki so ga le-ti naslovili na visoke predstavnike države. 

Predsednik Pahor je na predvečer oblikovanja nove vlade poudaril, da v sedanjih razmerah potrebujemo 
povrnitev zaupanja in sodelovanja v politiki ter povrnitev zaupanja in sodelovanja politike s socialnimi 
partnerji. Po njegovem bo moralo biti več argumentiranega in spoštljivega dialoga med vsemi udeleženci, 
kajti le taka diskusija vodi k napredku in relativnemu zadovoljivemu izpolnjevanju različnih pričakovanj. Za 
oblikovanje politične stabilnosti bo v prihodnje odločilna zmožnost političnega dialoga, je dejal predsednik 
in ob tem spomnil, da je letos januarja ravno na odprtju SBC foruma v Postojni dejal, da se mu zdi 
pomembno, da do novega socialnega dogovora pride v času, ko so razmere za to ugodne. Predstavniki 
SBC so na pogovoru predsedniku republike predstavili tudi peticijo Za podjetno Slovenijo, ki jo je podpisalo 
nekaj čez tisoč podjetij.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 6. 11. na Gradu Sevnica udeležil slovesnosti Zdravstvenega 
doma Sevnica ob prejetju certifikata ISO 9001-2018 in mednarodnega akreditacijskega standarda za 
zdravstvene organizacije AACI. Ob tej priložnosti so na slovesnosti predstavili  knjigo v spomin prim. Pesku.

Izpisali ste imenitno zgodbo o nesebični pomoči vsem, ki jih prizadene rak

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 23. 11. udeležil udeležil slovesnosti v počastitev 80. 
obletnice delovanja Onkološkega inštituta Ljubljana. Predsednik republike je bil častni pokrovitelj dogodkov, 
ki so obeležili jubilej. Sklepna slovesnost praznovanja je bila počastitev življenja kot temeljne vrednote ter 
plemenitih zdravnikov in zdravstvenega osebja, ki nesebično pomagajo obolelim. V slavnostnem govoru 
je predsednik Republike Slovenije vsem zaposlenim na Onkološkem inštitutu čestital ob visokem jubileju 
z najboljšimi željami za uspešno delo v prihodnje. “Kot predsednik republike in v imenu ljudi, ki jih imam 
čast predstavljati, se želim zahvaliti vsem vam, ki tvorite Onkološki inštitut in ste izpisali imenitno in 
profesionalno zgodbo o nesebični pomoči vsem, ki jih bolezen prizadene,” je dejal predsednik republike. 
“Zlasti na nocojšnji večer si zaslužite javno priznanje vsi, ki s svojo profesionalnostjo, dobrim srcem in 
pozornostjo skrbite za ljudi, ki so v stiski,” je poudaril predsednik Pahor in ob tej priložnosti gospe Zlati 
Štiblar Kisić, generalni direktorici Onkološkega inštituta Ljubljana, podaril zastavo Republike Slovenije, 
posebno protokolarno priznanje in simbol naše enotnosti. “Onkološki inštitut si zasluži ta izkaz hvaležnosti. 
Ljudje vam zaupamo in razumemo, da se včasih znajdete v profesionalnih dilemah, a se zanesemo na 
vašo profesionalnost in etičnost,” je z besedami hvaležnosti slavnostni govor sklenil predsednik republike.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 27. 11. v Linhartovi dvorani Cankarjevega doma udeležil 
slovesnosti ob podelitvi nagrad in priznanj za izjemne dosežke v znanstveno-raziskovalni in razvojni 
dejavnosti v Sloveniji. Predsednik republike je bil slavnostni govornik. Na slovesnosti so razglasili 
letošnje prejemnike Zoisove in Puhove nagrade, Zoisovih in Puhovih priznanj ter priznanja Ambasador 
znanosti Republike Slovenije. Ambasador znanosti Republike Slovenije 2018 je postal dr. Bogdan Povh. 
Puhovo priznanje je prejel Leon Kralj, Zoisovo priznanje pa dr. Mojca Benčina, dr. Saša Prelovšek Komelj, 
dr. Andreja Kutnar, dr. Nina Gunde Cimerman, dr. Janez Košmrlj in dr. Tadej Rojac. Puhov nagrajenec za 
vrhunske dosežke je postal Marjan Pipenbaher, Zoisovo nagrado za vrhunske dosežke pa sta prejela dr. 
Matjaž Perc in dr. Robert Dominko. Tokrat so prvič v zgodovini podelili tudi Puhovo nagrado za življenjsko 
delo, ki jo je prejel dr. Franc Vodopivec. Letošnja prejemnika Zoisove nagrade za življenjsko delo sta 
dr. Milica Kacin Wohniz in akad. dr. Boštjan Žekš, nekdanji predsednik Slovenske akademije znanosti in 
umetnosti in sedanji svetovalec predsednika republike.
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Govor predsednika republike

Spoštovane znanstvenice in znanstveniki, ekscelence, visoki gostje, dame in gospodje.

Nocoj je praznik slovenske znanosti. Nocoj ste slavne in oboževane osebnosti vrhunski slovenski 
znanstvenice in znanstveniki. Zaradi vaše prislovične skromnosti tvegam nejevoljo, ko vas imam za 
narodne heroje. Ampak v bistvu, najboljši med najboljšimi, to tudi ste. Ne na vojaškem - na znanstvenem 
polju dobivamo bitko s prihodnostjo. In imamo junake, zaradi katerih lahko gledamo na to prihodnost z 
upanjem in ne s strahom. Od vaših znanstvenih iskanj in podvigov je naš narodni razvoj in obstoj odvisen 
bistveno bolj, kot se tega običajno zavedamo. 

Za Slovence kot nacijo in za Slovenijo kot državo so vrhunski znanstveni dosežki elementarnega, 
življenjskega značaja in pomena. Mi smo narod slavnih športnikov, umetnikov, generalov, a tudi narod 
slavnih znanstvenic in znanstvenikov. Njihov pomen seže daleč čez naše meje in njihovi izsledki, dognanja 
in izumi so del svetovne znanstvene dediščine. Kot je slovenska znanost predpogoj obstoja in razvoja 
Slovenije, tako je svetovna znanost predpogoj obstoja in razvoja sodobnega človeštva. Samo z njeno 
pomočjo nas lahko na tem majhnem planetu preživi sedem milijard. 

Na tej slavni tradiciji slovenske znanosti, ki je sicer premalo opažena v našem kolektivnem zgodovinskem 
spominu, zdaj raste rod novih znanstvenih zanesenjakov. Za njihove dosežke je pomembno, kakšne 
pogoje za delo in ustvarjanje imajo. V tem smislu se mora država vselej zavedati svoje odgovornosti. 
Glede na podpovprečen finančni vložek države so rezultati slovenske znanstvene skupnosti zavidljivo 
nadpovprečni. Vendar gre, se mi zdi, tudi za širše družbeno vzdušje, ki naj spodbuja, navdihuje, slavi in 
nagrajuje znanstveno delo, zlasti pa vrhunske znanstvene dosežke. Zato se mi ne zdi odveč, če poleg 
športnih junakov in kulturnih junakov in vojaških junakov slavimo in častimo tudi znanstvene junake. 

Najboljše med najboljšimi odlikujeta poleg talenta in dela tudi pogum in vztrajnost. Gledate in vidite 
onkraj običajnih horizontov. In na poti do tja in čeznje stokrat padete in se stoenkrat poberete. Tu gre za 
karakter. Gre za zmagovalno mentaliteto. Toda prav od tega vašega poguma in vztrajnosti, razmišljanja 
izven ustaljenih okvirjev, ustvarjanja novega vedenja, tehnološkega ali družbenega, je nenadomestljivo 
odvisna naša razvojna moč. Zato jo je potrebno na vse mogoče načine, denarno in vrednostno, vzpodbujati 
in vzgajati - od otroških let naprej. 

Dame in gospodje,

ko po naši domovini obiskujem velika podjetja z razvojnimi oddelki ali ko obiščem majhna, prodorna 
zagonska podjetja, srečujem v njih vse več mladih znanstvenic in znanstvenikov. Zavzeto nadgrajujejo 
svoje teoretsko znanje in z njim snujejo nove izboljšave ali celo izume. Verjetno ne bodo prav vsi postali 
naši novi znanstveni junaki. Vendar mnogi sanjajo o tem. S sanjami in s srcem se vse začne. Kot je nekdo 
rekel, merijo na luno, ker če tudi zgrešijo tako ali tako končajo med zvezdami. Ta raziskovalna in podjetna 
mentaliteta sta nas končno zajeli kot menda nikoli prej. To me navdaja z izjemnim ponosom in velikim 
upanjem. 

Izkoriščam to priložnost za iskrene izraze hvaležnosti vsem, ki tako ali drugače ustvarjate ta čudoviti 
mozaik slovenske in svetovne znanosti. Deležen sem velike časti, da vam lahko v imenu države in vseh 
naših ljudi izrazim naše občudovanje. Sprejmite, prosim, ob nocojšnjem prazniku znanosti najbolj iskrene 
čestitke.

3. Častna pokroviteljstva predsednika republike

Namen častnega pokroviteljstva je izkaz podpore predsednika republike delu in prizadevanjem 
prirediteljem dogodka in daje dogodku prav poseben pomen. Častno pokroviteljstvo predsednika 
pomeni, da predsednik spodbuja ideje organizatorja, se zavzema za stvari, s katerimi se ta ukvarja in 
podpira njegova prizadevanja. Uporaba častnega pokroviteljstva je javnega značaja, kar pomeni, da se 
pokroviteljstvo navaja na morebitni tiskovni konferenci, pri promociji dogodka itd.
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V letu 2018 je predsednik podelil 155 častnih pokroviteljstev nad humanitarnimi, kulturnimi, športnimi 
in drugimi prireditvami in projekti. Ob posebnih priložnostih se predsednik republike odloči, da listino o 
častnem pokroviteljstvu organizatorjem dogodka vroči osebno, na sprejemu v Predsedniški palači ali na 
posebnem dogodku ter s tem izkaže dogodku ali projektu posebno odličnost.  

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 26. februarja priredil sprejem ob vročitvi listin o častnem 
pokroviteljstvu nad obeležitvijo obletnic Društev Sožitje, ki so v letošnjem letu praznovala visok 
jubilej. Zveza Sožitje je slavila 55. obletnico delovanja, nekatera njena društva pa so obeleževala 50 
oziroma 30 let delovanja in dokazala, da brez vrednot, kot so človekove pravice, strpnost, solidarnost in 
socialna pravičnost, naša družba ne bi obstala. Spoštovanje teh vrednot je znak zrelosti naroda. Predsednik 
republike je članom in članicam društev Sožitje  izrekel čestitke ob jubilejih, ki jih letos obeležujejo. 
Poudaril je, da je v svojem prvem mandatu največkrat obiskal dogodke in slovesnosti, ki so jih priredila 
društva Zveze Sožitje. »Vedno znova sem se lahko prepričal, da ste v zadnjega pol stoletja v Sloveniji 
preoblikovali vzdušje v družbi. Društvo Sožitje je prispevalo k temu, da je Slovenija boljša družba,« je 
dejal predsednik Pahor in posebno zahvalo izrekel zaposlenim in prostovoljcem, ki delajo z osebami s 
posebnimi potrebami. »To ni poklic, to je plemenita človeška nagnjenost, ki jo je potrebno spoštovati, 
spodbujati in z njo navdihovati druge,« je govor zaključil predsednik republike. 

Listino o častnem pokroviteljstvu so tako iz rok predsednika republike prejela naslednja društva: 

• Društvo Sožitje Bela Krajina

• Društvo Sožitje Kranj

• Društvo Sožitje Krško 

• Društvo Sožitje Obalnih občin 

• Društvo Sožitje Šentjur

• Društvo Sožitje Škofja Loka 

• Društvo Sožitje Velenje
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 3. 4. priredil sprejem ob vročitvi listine o častnem 
pokroviteljstvu nad triatlonsko tekmo v polovičnem ironmanu v slovenski Istri. »Danes smo priča 
začetku čudovite zgodbe, ki jo bomo napisali jeseni in nato naprej vsako leto,« je dejal predsednik republike. 
Dodal je, da Slovenija postaja športna rekreativna velesila in poudaril, da so k temu veliko pripomogle 
organizirane športne prireditve, ne le za vrhunske športnike, temveč in predvsem za rekreativne.  Tako 
je, je dejal predsednik, vrhunski šport ponudil roko rekreativnemu, ta pa je objel vrhunskega, in zdaj se 
vse več ljudi pridružuje navdušenju nad športom in zdravim življenjskim slogom. Predsednik republike se 
je zahvalil vsem, ki sodelujejo pri organizaciji različnih športnih prireditev, in ob tej priložnosti posebej pa 
organizatorjem polovičnega ironmana, ki so s svojo pogumno odločitvijo omogočili, da smo jeseni lahko 
tudi v Sloveniji uživali v tem velikem športnem dogodku. V imenu organizacijskega odbora se je za listino 
o častnem pokroviteljstvu predsedniku republike zahvalil Milan Eržen, direktor tekme. 

Zgodovinski športni dogodek “I FEEL SLOVENIA - IRONMAN 70.3 Slovenian Istra” so prvikrat skupaj gostile 
štiri obalne občine: Občina Koper, Občina Piran, Občina Ankaran in Občina Izola. Organizacija tega dogodka 
ni izjemnega pomena le za športnike in tekmovalce, temveč tudi za turistično in gospodarsko promocijo 
Slovenije v mednarodnem okolju. Poseben del tekmovanja v Izoli je bil namenjen otrokom. IRONKIDS ima 
dolgo tradicijo v več državah, kjer je prisoten IRONMAN, in sovpada s filozofijo promocije zdravega načina 
življenja. Nekaj simbolnih vstopnic za tek do 500 m so organizatorji pripravili za najboljše mlade tekače, ki 
sta jih simbolno prevzela mlada športnika Aleksej in Tia Tonia. Kulturni program pa so pripravili učenke in 
učenci Osnovne šol Prežihovega Voranca. Sprejema so se udeležili tudi slovenski športniki, ki so v zadnjih 
treh letih opravili najmanj eno tekmovanje Ironman.

Kot častni pokrovitelj se je predsednik Republike Slovenije Borut Pahor 9. marca v Mariboru udeležil 
znanstvene konference z naslovom “Za človeka gre: izzivi za znanost in izobraževanje”. Znanstveno 
konferenco z mednarodno udeležbo prireja Alma Mater Europea - Evropski center, ki deluje pod patronatom 
Alma Mater Europea iz Salzburga. 
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Na konferenci so ugledni udeleženci iz evropskih držav poudarili pomen znanja in raziskovalnih dognanj 
ter izpostavili izzive zaposljivosti in spregovorili o implementaciji in uporabnosti znanstveno-raziskovalnih 
dosežkov, etiki v visokem šolstvu in relevantnosti študijskih programov. Ob tej priložnosti je predsednik 
republike otvoril razstavo “Evropski univerzitetni mostovi”. Predsednik republike je bil kot častni pokrovitelj 
konference na znanstveni konferenci tudi slavnostni govornik.

4. Zastava Republike Slovenije, simbol naše enotnosti

Predsednik republike se je ob 25. obletnici slovenske samostojnosti, ki smo jo praznovali leta 
2016, odločil, da bo ob pomembnih obletnicah delovanja in vidnih prelomnicah podaril zastavo 
Republike Slovenije posameznikom, organizacijam ali institucijam, ki si zaslužijo našo pozornost. 
To posebno protokolarno priznanje predsednika republike, simbol naše enotnosti, je izkaz hvaležnosti in 
spoštovanja države in ljudi do posameznikov, organizacij in institucij, ki delujejo povezovalno in s tem 
krepijo skupnost.
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SPODBUJANJE SOCIALNE POVEZANOSTI

Predsednik republike s svojimi dejavnostmi spodbuja solidarnost in čim boljše sodelovanje države in 
nevladnega sektorja pri zagotavljanju pomoči ranljivim skupinam. Vsem, ki za svoje življenje, šolanje in 
delo potrebujejo posebno pomoč, posveča predsednik posebno pozornost. Udeležuje se njihovih prireditev, 
povabi jih v Predsedniško palačo ali pa je pobudnik akcij, s katerimi skuša izboljšati skrb in občutljivost za 
čim večjo socialno vključenost vseh skupin. Predsednik hkrati podpira prizadevanja zavodov, centrov ali 
društev in prostovoljcev, ki z različnimi projekti socialno povezanost spobdujajo.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor in gospa Tanja Pečar sta se 31. 12. 2017 na povabilo 
Društva prostovoljcev Vincencijeve zveze dobrote tradicionalno, že petič zapovrstjo, udeležila začetka 
tradicionalnega silvestrovanja z brezdomci. Ob tej priložnosti je predsednik Pahor zbranim voščil 
srečno in zdravo novo leto ter se zahvalil vsem prostovoljcem in prostovoljkam, ki tudi na zadnjo noč v 
letu nesebično pomagajo ljudem, ki so se znašli v stiski.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 19. 1. udeležil slovesnosti ob 70. obletnici delovanja 
Občinske organizacije Rdečega križa Benedikt, katere je bil  častni pokrovitelj. V slavnostnem nagovoru 
je predsednik republike organizaciji in prostovoljcem izrekel iskrene čestitke za njihovo požrtvovalno in 
humano poslanstvo z najboljšimi željami za enako zavzeto delo v prihodnje. “Potrebujemo eden drugega. 
Ne le v času krize. Eden drugega potrebujemo tudi takrat, ko je klima okoli nas manj zahtevna. Potrebujemo 
zavedanje, da prostovoljstvo v Rdečem križu in drugih humanitarnih organizacijah ni samoumevno,” 
je dejal predsednik Pahor ter še posebej izpostavil solidarnost krvodajalstva, ki je posebnost Rdečega 
križa, ter ob tem spomnil na medaljo za zasluge, s katero je leta 2013 odlikoval Rdeči križ Slovenije 
ob 60. obletnici organiziranega krvodajalstva za sistematično graditev krvodajalske mreže Slovenije 
in skrb za prihodnost krvodajalstva kot najbolj množične in plemenite oblike solidarnosti v Sloveniji. 
V nadaljevanju nagovora je predsednik republike poudaril tvorno sodelovanje ne le z Rdečim križem, 
temveč s humanitarnimi organizacijami nasploh, s katerimi bo v prihodnjem mesecu nadaljeval dialog 
z decembrskega tradicionalnega srečanja humanitarnih organizacij. “Humanitarne organizacije so v času 
krize prevzele naloge države in odigrale nenadomestljivo vlogo. Paziti moramo, da se to v prihodnje ne 
bi več pripetilo,” je dejal predsednik Pahor ter se prostovoljcem zahvalil za njihovo srčnost, predanost in 
nudenje pomoči sočloveku - za kar, je dejal, razen lastnega zadoščenja, ne pričakujejo nobene nagrade. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 3. 3. udeležil slovesnosti ob 50. obletnici Društva 
Sožitje Bela krajina. Predsednik republike je bil častni pokrovitelj slovesnosti. Prireditev, ki so jo usmerjale 
misli na belokranjskega rojaka Otona Župančiča ob 140. obletnici njegovega rojstva, sta pričeli s plesom 
folklorna skupina Varstveno delovnega centra Črnomelj, s pesmijo pa Ema Brodarič, učenka Osnovne šole 
Milke Šobar Nataše. Šolo obiskuje nekaj najmlajših članov Sožitja. Predsednik Pahor je nagovor začel s 
svojo osebno izkušnjo iz mladosti - ker je imel tedaj priložnost spremljati odnos do oseb s posebnimi 
potrebami, je primerjal, kaj se je spremenilo med nekoč in danes. “Drugačnost je nekoč predstavljala oviro 
med osebami s posebnimi potrebami in veliko večino drugih. V petdesetih letih se je ta odnos javnosti 
do oseb s posebnimi potrebami v veliki meri spremenil prav zaradi Društev Sožitje. Danes z veseljem 
in s ponosom opazujem, da je Slovenija zaradi tega lahko zgled drugim družbam,” je dejal predsednik 
republike in se zahvalil vsem, ki so v petdesetih letih sooblikovali podobo društva in pustili viden pečat 
v Beli krajini. “Živimo v bogati družbi, kjer je dovolj prostora za vse. V družbi, v kateri lahko tudi osebe s 
posebnimi potrebami razvijajo svoje talente. A lahko smo še bolj bogata družba z ambicijo, da imamo, 
ne glede na drugačnost, vsi ljudje pravico do dostojanstva in enakih možnosti. Naša odgovornost pa je, 
da tisti, ki težav nimamo, pomagamo tistim, ki jih imajo, da skupaj ustvarjamo boljšo družbo,” je govor 
zaključil predsednik republike. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 21. 3. priredil sprejem ob svetovnem dnevu Downovnega 
sindroma. V nagovoru se je zahvalil vsem, ki si po svojih najboljših močeh plemenito prizadevajo za 
zagotavljanje enakih možnosti oseb z Downovim sindromom v družbi. Izpostavil je izziv vključevanja 
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otrok in mladostnikov v šolski sistem, saj se z razvojem medicine in pedagogike postavlja vprašanje, 
kako in kdaj jih vključiti v običajni učni proces: »To je zahtevno vprašanje in ne želim, da ga danes 
spregledamo, saj vem, da to starše najbolj zanima.« V nadaljevanju nagovora je predsednik Pahor dejal, 
da lahko osebe z Downovim sindromom živijo polno in človeka vredno življenje le, če in v kolikor jim 
je omogočeno enakovredno vključevanje v družbo. Kulturni program sprejema so izvedli mladi plesni in 
likovni umetniki, ki svoje talente odkrivajo in razvijajo pod okriljem Centra za Downov sindrom – Planet 
47, razvojnoraziskovalnega centra za otroke in mladino z Downovim sindromom.

Boriti se moramo za enake pravice, iz teh enakih pravic pa izhajajo tudi enake dolžnosti

Predsednik Republike Slovenije se je ob prihajajočem svetovnem dnevu Romov 6. 4. v Lendavi udeležil 
slovesnosti z naslovom “Tudi mi smo otroci sveta”.  Predsednik republike je v slavnostnem nagovoru opozoril 
na posebnost te slovesnosti, ko so navzoči prisluhnili trem himnam, slovenski, madžarski in romski. 
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Zahvalil se je za lepe misli govornikom, ki so pred njim nagovorili zbrane, in povzeli bistvo današnjega 
slavja: multikulturnost v občini dviguje kakovost življenja, Romi so ponosni na svoje korenine, imajo 
svoj jezik in kulturo, a Slovenijo čutijo kot svojo domovino. “Vaše misli naj nam bodo v navdih, ko nam 
raznolikost v vsakdanjem življenju predstavlja izziv. Razvoj človeške civilizacije je pluralizacija identitet. 
Zaradi razvoja identitet pa je tudi veliko nestrpnosti,” je dejal predsednik Pahor in dodal, da imamo kot 
skupnost pravico in dolžnost, da se potrudimo za strpno sobivanje, ki bo vsakomur omogočalo, da se 
oblikuje v svobodno in ustvarjalno osebnost. “Menim, da nas različnost plemeniti. Če si bomo le med 
seboj pomagali, se spoštovali, cenili dostojnost in dostojanstvo posameznika in se medsebojno spodbujali. 
Boriti se moramo za enake pravice, iz teh enakih pravic pa izhajajo tudi enake dolžnosti,” je govor zaključil 
predsednik republike in izrekel najlepše želje in voščila ob prihajajočem svetovnem dnevu Romov. 

Vaš uspeh je navdih za druge. Tudi zame.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 20. 4. udeležil slovesnosti ob 70. obletnici Vzgojno-
izobraževalnega zavoda Višnja Gora. Pozdravne besede v imenu zavoda je zbranim namenil Peter Pal, 
ravnatelj zavoda. “Danes je za nas velik praznik, je dejal, saj praznujemo sedemdeset let zgodb, usod in 
uspehov. Hkrati pa gostimo predsednika republike Boruta Pahorja, ki je kot prvi predsednik republike v 
zgodovini obiskal njihov zavod.” Za to se je predsedniku Pahorju gospod Pal iskreno zahvalil. Predsednik 
republike se je v nagovoru zahvalil ravnatelju, pedagoškemu kadru, sedanjim in bivšim zaposlenim za 
njihovo nenadomestljivo, strokovno in požrtvovalno delo: “S plemenitim srcem ste predani svojemu 
poslanstvu - vzgoji in poučevanju. Mladim predstavljate vzor in želim vam, da bodo vaša pedagoška 
stremljenja uspešna tudi v prihodnje,” je dejal predsednik Pahor in povzel besede ravnatelja, da se 
okoliščine spreminjajo, a poslanstvo vzgojiteljev ostaja enako - pomagati mladim, da se najdejo na poti 
življenja. Mladim je predsednik Pahor dejal, naj na bivanje v vzgojno-izobraževalnem zavodu gledajo kot 
na priložnost, da si bodo ustvarili samopodobo, vrnili vero v življenje in bodo ponosni nase: »Ob sebi imate 
ljudi z velikim srcem, ki vas spodbujajo, da naredite nekaj zase. Vaš uspeh je navdih za druge. Tudi zame. 
V življenju je pomembno dvoje: da imamo sanje in srce. Ob pogumu in vztrajnosti pa ni nič nedosegljivo. 
Dokler obstajajo možnosti, obstaja upanje,« je zaključil predsednik Pahor in dodal, da tokrat praznujemo 
solidarnost in spoznanje, da je družbena vključenost načelo, ki nas kot družbo bogati.
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Predsednik republike se je 25. 5. Udeležil slovesnosti ob 10. obletnici Doma starejših občanov Gornja 
Radgona. Navzoče je najprej pozdravil gospod Marjan Žula, direktor doma, ki se je v imenu stanovalcev in 
vseh zaposlenih zahvalil predsedniku republike, da je s prihodom v Gornjo Radgono počastil praznovanje 
njihovega jubileja. Poudaril je, da sta trud in prizadevanja zaposlenih poplačana z zadovoljstvom 
stanovalcev, dom pa je v desetih letih postal pomemben sooblikovalec kulturnega in družabnega življenja 
v lokalni skupnosti. Predsednik republike se je v nagovoru zahvalil direktorju doma za povabilo na 
slovesnost. Velikokrat obiskuje domove za starejše, je dejal, in ugotavlja, da obnovljeni ali novozgrajeni 
nudijo visok standard bivanja. Kljub temu, da so standardi na področju institucionalnega varstva starejših 
v Sloveniji visoki, pa je predsednik Pahor opozoril na problem sistemskega reševanja dolgotrajne oskrbe 
in skrbi za starejše. “Zavedamo se, da smo starajoča se družba. Naši starši in stari starši si v poznih letih 
zaslužijo le najboljše. Mnogi med njimi premorejo izjemno modrost, ki jo vsi potrebujemo za strpno 
soočanje s problemi in izzivi današnjega časa - da bodo naši otroci lahko živeli mirno in varno življenje,” 
je dejal predsednik Pahor in zaposlenim izrekel zahvalo za njihovo skrb ter za spodbujanje stanovalcev k 
aktivnemu življenju in vključevanju v lokalno okolje. Dom starejših občanov Gornja Radgona je pomemben 
center medgeneracijskega sodelovanja, zato so kulturni program slovesnosti skupaj sooblikovali najmlajši 
iz Vrtca Manka Golarja in stanovalci doma.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 4. 6. priredil slovesnost ob zaključku natečaja in razglasitvi 
najboljših prostovoljcev in prostovoljskih projektov. Natečaj poteka v organizaciji Mladinskega sveta 
Slovenije, predsednik republike pa je tokrat že šestič zapored nad njim prevzel častno pokroviteljstvo. V 
slavnostnem nagovoru je predsednik republike spomnil na čas prvega sklica parlamenta, ko mu je bilo kot 
najmlajšemu poslancu zaupano vodenje komisije za mladinska vprašanja: “Ena izmed pomembnejših nalog 
je bila ustanovitev Mladinskega sveta Slovenije. V tej organizaciji smo videli družbeno angažirane mlade 
ljudi, ki se zavzemajo za pomembne ideale. Iskrene čestitke vam, predsednik mladinskega sveta, in vsem 
vašim predhodnikom za delo, ki ga opravljate. Projekt “Najprostovoljec” je ena izmed bolj odmevnih akcij, 
ki v slovenski javnosti uživa izjemno hvaležnost.” Predsednik Pahor je v nadaljevanju nagovora poudaril, 
da z današnjo prireditvijo izrekamo zahvalo vsem prostovoljkam in prostovoljcem ter tako sporočamo, da 
je njihovo delo v družbi spoštovano in cenjeno. “To nas spodbuja v zmerni optimizem, v vero, da na koncu 
zmaga dobro. Dobrota je tako ultimativna, da bo na koncu premagala sleherne težave,” je govor zaključil 
predsednik republike. 
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 11. 6. na povabilo Ljudske univerze Jesenice udeležil 
akcije “Podari uro”, v kateri prostovoljci uro svojega časa namenijo ljudem iz različnih ranljivih skupin ter 
jim tako pomagajo pri premagovanju ovir, s katerimi se soočajo v vsakdanjem življenju. Predsednik republike 
je uro časa preživel v družbi učencev OŠ Poldeta Stražišarja za otroke s posebnimi potrebami. Pomagal jim 
je pri spoznavanju držav članic Evropske unije in njihovih glavnih značilnosti. Skupaj so izdelali zemljevid EU 
z zastavami držav članic in tako je nastal poseben didaktičen pripomoček, ki ga bodo otroci uporabljali pri 
pouku. Po dogodku je predsednik republike v izjavi za medije povedal, da so se skupaj s pedagogi odločili 
uro posvetiti Evropski uniji in tako otrokom s posebnimi potrebami pomagati bolje spoznati njene glavne 
značilnosti in utrditi njihovo že obstoječe znanje. Predsednik Pahor je poudaril pomembno poslanstvo, ki 
ga med ljudmi širijo prostovoljske akcije, kot je “Podari uro”, saj ljudem na različne načine nudijo pomoč. 
“Solidarnost pomembno drži našo državo skupaj,” je sklenil predsednik republike.

Zaradi vašega dela je Slovenija boljša družba

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je v Veliki dvorani Predsedniške palače 11. 6. priredil sprejem 
ob podelitvi državne nagrade in priznanj na področju prostovoljstva za leto 2017. Gre za najvišji državni 
priznanji za izjemne dosežke na področju prostovoljstva, njegove promocije in razvoja, ki jih prostovoljkam, 
prostovoljcem oziroma prostovoljskih organizacijam vsako leto podeljuje Odbor Republike Slovenije za 
podelitev državnih priznanj na področju prostovoljstva. Predsednica Slovenskega društva hospic gospa 
Renata Jakob Roban, ki je v imenu društva prevzela najvišje državno priznanje - nagrado na področju 
prostovoljstva 2017, se je predsedniku republike zahvalila v imenu vseh prejemnikov državnih nagrad 
in priznanj. Po njenih besedah je priznanje neizmerno pomembno za delo, ki ga opravljajo, saj se bo z 
njim okrepilo zavedanje vseh prostovoljk in prostovoljcev, da opravljajo pomembno delo in sooblikovanju 
bolj humano družbo. Gospa Renata Jakob Roban je predsednika republike povabila, da en dan preživi s 
prostovoljkami in prostovoljci društva.
Predsednik republike je z veseljem sprejel vabilo. Dejal je, da s podporo njihovim prizadevanjem spominja 
in opominja javnost na pomembno delo, ki ga opravljajo člani in članice prostovoljskih društev. Prav 
današnji dopoldan je preživel na Jesenicah, kjer se je udeležil akcije “Podari uro”, v kateri prostovoljci 
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uro svojega časa namenijo ljudem iz različnih ranljivih skupin ter jim tako pomagajo pri premagovanju 
ovir, s katerimi se soočajo v vsakdanjem življenju. “K temu vas ni poklical nihče, razen vaše vesti,” je 
poudaril predsednik. “V Sloveniji je veliko plemenitosti in dobrote, veste pa, da niste sami,” je dejal 
predsednik republike. “Ta sprejem naj ne bo le izraz naše hvaležnosti za vaše delo. Naj bo navdih tudi 
vsem drugim, da se odločijo za prostovoljstvo, ki ne obogati in plemeniti le tistih, ki jim pomaga, temveč 
tudi tiste, ki pomagajo. Z vašim delom je Slovenija boljša družba,” je zaključil predsednik Pahor in čestital 
vsem prejemnikom nagrade in priznanj na področju prostovoljstva 2017. Glasbeni program za sprejem 
sta pripravila dijaka Glasbene šole Konservatorija za glasbo in balet iz Ljubljane Katarina Samobor in Jure 
Slapar pod mentorstvom Iva Špacapana.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 4. 10. v Centru starejših Medvode udeležil prireditve 
»Mobilnost starejših«, s katero so organizatorji opozorili na izzive dolgoživosti, ki Slovenijo čakajo v 
prihodnosti. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 23. 10. udeležil slovesnosti ob 70. obletnici Socialno 
varstvenega Zavoda Hrastovec z naslovom “Različnost nas bogati”. Mihael Cigler, predsednik sveta 
SVZ Hrastovec, se je v nagovoru zahvalil predsedniku Pahorju za dolgoletno podporo, saj je bil prav 
on pobudnik sprememb zakonodaje na področju duševnega zdravja. S tem je Slovenija ohranila status 
države, ki spoštuje tudi človekove pravice tistih, ki živijo ali so nastanjeni v zavodih, kot je SVZ Hrastovec. 
V slavnostnem nagovoru se je predsednik republike spomnil vtisov s svojega prvega obiska v Hrastovcu, 
leta 1974. Takrat je prišel z mamo obiskat teto, ki je bila v varstvu v zavodu, kjer so jo kljub slabim 
bivalnim pogojem sprejeli pridni in dobri ljudje z velikim srcem, kar ju je z mamo pomirjalo. “To, kar 
sem takrat videl, me je kot otroka pretreslo. Bil sem žalosten, teto sem imel rad, kljub temu, da je bila 
posebna,” je dejal predsednik Pahor. V nadaljevanju nagovora je predsednik Pahor poudaril napredek 
znanosti in stroke, ki je v družbi spreminjal odnos do oseb z motnjami v duševnem razvoju: “Naša edina 
naloga je, da z razlikami v družbi živimo, jih sprejemamo, in se trudimo vsakomur omogočiti, da živi svoje 
življenje polno in po svojih najboljših zmožnostih. Ne glede na to, kako drugačni smo - vsakdo mora pod 
skupnim soncem poiskati svoj kanček svobode in pozornosti zase,” je govor sklenil predsednik republike, 
se strokovnemu osebju v SVZ Hrastovec zahvalil za dosedanje delo in zaželel vse dobro za naprej. Na 
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slovesnosti so podelili priznanja zaslužnim, ki s svojim dolgoletnim delom na strokovnem področju ali s 
prostovoljnim delom sooblikujejo izobraževalne programe strokovnega kadra in podpirajo vključevanje 
stanovalcev v lokalno skupnost. Ob zaključku slovesnosti je v imenu stanovalcev gospa Stanka Ačko 
prebrala misli o sobivanju in strpnosti ter s predsednikom republike in direktorico posadila drevo upanja 
na grajskem dvorišču.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 20.11. udeležil slovesnosti, s katero so obeležili 60. 
obletnico delovanja podjetja Bodočnost Maribor. Mariborsko podjetje za rehabilitacijo in zaposlitev 
invalidov Bodočnost je podjetje, ki sodi med uspešnejša tovrstna podjetja v Sloveniji, se ukvarja z grafiko, 
mizarstvom, kovinarstvom, konfekcijo in storitvami.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor, predsednik Državnega zbora Republike Slovenije mag. Dejan 
Židan in predsednik Vlade Republike Slovenije Marjan Šarec so 30. 11. gostili tradicionalni sprejem 
za predstavnike invalidskih organizacij ob mednarodnem dnevu invalidov. Pred sprejemom je 
predsednik republike na pobudo Sveta za invalide Republike Slovenije na pogovor sprejel predstavnike 
sveta. Predsednik Sveta za invalide Dane Kastelic je predsednika republike seznanil z delovanjem in 
funkcijami Sveta za invalide, katerega namen je spodbujati osveščanje o človekovih pravicah invalidov, 
varovati dostojanstvo invalidov in skrbeti za dosledno spoštovanje zavez iz mednarodne konvencije o 
pravicah invalidov. Sogovorniki so ob 10. obletnici ratifikacije spregovorili tudi o poteku implementacije 
Konvencije o pravicah invalidov. Predsednik Kastelic je v pogovoru izpostavil vzpostavitev pozitivne 
državne invalidske politike. Ob tem so se sogovorniki strinjali, da je invalidsko varstvo v smislu družbenega 
podsistema sicer dobro urejeno, vendar prihaja do problemov pri koordinaciji in integraciji različnih 
sestavin tega sistema. Predstavniki Sveta za invalide so izrazili zadovoljstvo, da bo s 1. januarjem 2019 
končno stopil v veljavo Zakon o osebni asistenci in izpostavili željo po temeljiti in usklajeni pripravi Zakona 
o Svetu za invalide, ki naj bi v skladu s konvencijo opredeljeval Svet za invalide kot čimbolj samostojen 
in neodvisen organ. Sogovorniki so se strinjali, da je v Republiki Sloveniji integralna politika invalidskega 
varstva kakovostno strukturirana, posamezni problemi pa se pojavljajo v izvajanju te politike. Razveseljivo 
je tudi dejstvo, da se v zadnjih letih veča tudi zaposljivost invalidov. Predsednik republike je ob podatku 
o skoraj polovičnem zmanjšanju deleža BDP za socialno in invalidsko politiko v času do l. 2016 podprl 
sogovornike v njihovih prizadevanjih, da se ta delež, tako kot v zadnjih dveh letih, ponovno povečuje. Ob 
koncu pogovora je predsednik republike predlagal, da se v prvi polovici naslednjega leta ponovno srečajo 
na daljšem delovnem pogovoru, kjer bodo lahko spregovorili o vseh razsežnostih problemov, s katerimi 
se soočajo invalidske organizacije in kako učinkoviteje pristopiti k njihovemu reševanju.
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MED LJUDMII

1. Po Sloveniji

Danes slavimo Vašo modrost in življenjsko lepoto, ki jo poosebljate

Predsednik Republike Slovenije se je 31. 1. v Domu Taber v Občini Cerklje na Gorenjskem udeležil 
praznovanja 100. rojstnega dne gospe Marijane Lavrič, najstarejše stanovalke v domu, ki ga je predsednik 
slovesno odprl 4. decembra 2015, ko sta se s slavljenko tudi prvikrat srečala. “Ko sem vstopil, sem najprej 
opazil Vaš iskreni nasmeh,” je dejal predsednik republike in slavljenki čestital za visoki jubilej. “Stoletje 
je dolga doba in današnja slavljenka je živa priča velikih sprememb, ki jih je prineslo 20. stoletje,” je 
voščilo nadaljeval predsednik Pahor. “Danes slavimo Vašo dolgoživost, predvsem pa modrost, izkušnje, 
življenjsko lepoto in energijo, ki jo poosebljate,” je še dejal predsednik republike in gospe Lavrič zaželel, 
da bi še naprej bogatila življenja vseh, ki jo obdajajo. “Sprejmite, spoštovana gospa Lavrič, moje iskrene 
čestitke z najboljšimi željami za prihodnja leta,” je nagovor sklenil predsednik Pahor z željo, da bi tudi naši 
otroci po njenem zgledu tako srečni in zdravi dočakali prvo stoletje svojega življenja. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 1. 1. 2018, na novoletni dan, obiskal Splošno bolnišnico 
Jesenice, ki v letu 2018 obeležuje 70. obletnico delovanja. Tam se je srečal z dežurnima ekipama 
zaposlenih, ki sta silvestrovo in novoletni dan preživeli v službi, ob tej priložnosti pa je predsednik republike 
obiskal tudi prvega novorojenčka v jeseniški bolnišnici, ki je na svet prijokal nekaj minut pred poldnevom. 
“Na novoletni dan nič ni bolj novega od rojstva otroka, ki je vedno povezano z upanjem,” je dejal predsednik 
republike in čestital staršema malega Tineta z željo, da bi živel v mirnem svetu, v katerem bi lahko razvijal 
vse talente, ki bi mu omogočali boljše in srečnejše življenje. Zatem si je predsednik republike ogledal 
prenovljeni porodni blok, kjer se je srečal z dežurno ekipo ginekološko-porodniške službe, obiskal pa je 
tudi dežurno ekipo prenovljenega urgentnega centra. Predsednik Pahor se je ob tem podrobneje seznanil 
s strategijo delovanja Splošne bolnišnice Jesenice in se zahvalil medicinskemu in zdravstvenemu osebju, 
da strokovno in predano skrbi za paciente. “Kot predsednik republike se želim zahvaliti vsem dežurnim 
ekipam in posameznikom, povsod po Sloveniji, ki so božične in novoletne praznike preživeli na delu in 
nesebično skrbeli, da smo ostali lahko bili brezskrbni, mirni in varni. Njim gredo besede moje iskrene 
hvaležnosti z željo, da bi v novem letu bili zdravi in uspešni, da bi si medsebojno pomagali in se zanesli 
drug na drugega. Vse dobro,” je obisk sklenil predsednik Pahor.
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Ste navdih in zgled celotni družbi

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 6. 3. v Festivalni dvorani udeležil slovesnosti, na kateri 
so izmed dvanajstih (12) nominirank razglasili prejemnico naziva Ona 365. Predsednik republike je v 
svojem nagovoru poudaril, da na prireditvah, kot je Ona 365, počastimo izjemne posameznice, ki so s 
svojimi dejanji in prizadevanji navdih in zgled celotni družbi. “Tovrstne prireditve potrebujemo, vse dokler 
moški in ženske ne bomo popolnoma enakopravni,” je prepričan predsednik Pahor, ki je znova poudaril, 
da si želi, da bi nekoč prišel čas, ko bi bili ženske in moški popolnoma enakopravni in bi zato lahko 
govorili le o izjemnih osebnostih. “Osnovno sporočilo gibanj za enakopravnost je, da se časi spreminjajo 
in da se moramo z njimi spreminjati tudi mi,” je pojasnil predsednik republike in posebej poudaril, da 
gibanja, kot je Jaz tudi (Me too), opozarjajo, da so nekatere nekoč samoumevne stvari danes napačne in 
nedopustne. “Zaradi družbenih gibanj in tudi prireditev, kot je nocojšnja, se stvari spreminjajo na bolje,” 
je dejal predsednik republike in dodal, da so bili prvaki najpomembnejših družbenih gibanj pogumni 
posameznice in posamezniki, ki so s svojo nesebičnostjo prispevali k izboljšanju družbe. “Vse nominiranke 
ste plemenite, srčne, dobrodelne in poslovno uspešne osebnosti z veliko strasti, poguma in vztrajnosti,” 
je nominirankam čestital predsednik Pahor. “Pravzaprav ste vse zmagovalke,” je svoj nagovor sklenil 
predsednik republike. Naziv Ona 365 je po izboru strokovne komisije prejela Desa Muck, pisateljica, pa 
tudi igralka, televizijska voditeljica, scenaristka in kolumnistka.

Predsednik republike se je 9. 3. v Prvačini udeležil prireditve “Ena vas - devet zdravnikov”. Predsednik 
republike je zbrane na prireditvi nagovoril.  Prireditev poudarja pomen zdravnikov in zdravstva za 
uspešnost in dostojanstvo naše družbe. Prvačina je majhna vas v Vipavski dolini, od koder izhaja kar devet 
(9) zdravnic in zdravnikov. Glede na to, da je v Republiki Sloveniji približno 2,5 zdravnika na prebivalca, je 
Prvačina s 1.200 prebivalci in devetimi zdravniki prav gotovo statistična posebnost. 

Živite na čudovitem koščku naše domovine

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 16. 3. udeležil svečane akademije ob prazniku Občine 
Mokronog-Trebelno, na kateri je imel slavnostni nagovor. “Sprejmite, prosim, moje iskrene čestitke ob 
občinskem prazniku z najboljšimi željami za prihodnost,” je slavnostni nagovor pričel predsednik republike 
in se zahvalil županu Občine Mokronog-Trebelno Antonu Mavru za vabilo na svečanost. Predsednik Pahor 
se je v nadaljevanju ozrl v lansko poletje, ko je nekega čudovitega, sončnega petka prehodil pot od 
Sevnice do Trebnjega: “Takrat sem v zanosu ugotovil, da živite na čudovitem koščku naše domovine, zato 
gredo posebne besede zahvale vsem, ki imate zasluge za to, da ta košček Slovenije ni zgolj lep, ampak 
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tudi zelo urejen - o tem sem se lahko prepričal tudi sam. Vaša občina je urejena, kaže znake vitalnosti, ljudje 
pa ste zelo prijazni in o občini in njenem razvoju govorite s posebnim zanosom.” V nadaljevanju nagovora 
je predsednik Pahor izrazil hvaležnost, ker so na slovesnosti posebej počastili predsednika prve slovenske 
demokratično izvoljene vlade Alojza Peterleta, od danes častnega občana občine Mokronog-Trebelno. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 20. 4. udeležil slovesne obeležitve 10. obletnice 
državnega presejalnega programa za raka dojk DORA. Predsednik republike je bil častni pokrovitelj 
slovesnosti in je imel ob tej priložnosti nagovor.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 1. 5. udeležil tradicionalnega prvomajskega srečanja 
ob prazniku dela na Šmohorju. V nagovoru se je predsednik Pahor zavzel za sklenitev novega družbenega 
dogovora med državo, delodajalci in sindikati, ki bi zagotavljal fleksibilnejši trg dela, spremembo davčne 
politike, vzdržno in konkurenčno gospodarstvo ter socialno varnost. Zavzel se je tudi za višje plače 
zaposlenih, nižje davke in večjo fleksibilnost trga dela. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 20. 5. udeležil slovesnosti ob prvi obeležitvi svetovnega 
dneva čebel v Breznici, kjer je zbrane tudi nagovoril. Pobuda za razglasitev svetovnega dne čebel je 
nastala na predlog Čebelarske zveze Slovenije. Predsednik republike je bil v oktobru 2014 med prvimi, 
ki je pobudo podprl. Na predlog Republike Slovenije so lani decembra države članice Združenih narodov 
sprejele Resolucijo in 20. maj razglasile za svetovni dan čebel. Dan je namenjen krepitvi zavedanja o 
izjemni pomembnosti čebel za preživetje človeka.  Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je tudi 
častni pokrovitelj dogodka.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 26. 5. udeležil slovesnosti ob prazniku Občine Veržej.

Glas miru naj ne zamre.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 2. 6. udeležil sklepne prireditve ob 750-letnici Slovenj 

Gradca. »Iskrene čestitke ob četrt tisočletnici obstoja z najboljšimi željami za vašo prihodnost,« je nagovor 

pričel predsednik republike in dodal, da je Slovenj Gradec eno redkih svetovnih mest, ki ima -  poleg 

drugih identitet - tudi imenitno, plemenito poslanstvo in sicer da je glasnik miru. Predsednik Pahor se 

je občankam in občanom zahvalil za njihov doprinos ter jih prosil, da to plemenito poslanstvo z največjo 

možno navdušenostjo nadaljujejo tudi poslej. »Živimo v svetu, ko je pomembno, da glas miru ne zamre,« 

je poudaril predsednik. Skozi izjemno glasbeno-scensko predstavo so ustvarjalci predstavili zgodovino, 

ki se, po besedah predsednika zdi kot čas izmenjave miru in vojne. »Zdi se, kot da je naravno stanje 
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človeške družbe in civilizacije, da vojni sledi mir ter da miru sledi vojna,« je dejal predsednik in poudaril, 

da se ne smemo vdati v tako usodo, temveč: »Moramo vsak dan storiti vse, tako na ravni posameznika, 

kot tudi skupnosti, nenazadnje tudi na ravni Slovenj Gradca kot pomembnega mesta – glasnika miru, da 

mir obstane.« Ob tej priložnosti je predsednik Pahor županu občine Slovenj Gradec Andreju Času podaril 

posebno protokolarno darilo - zastavo Republike Slovenije, simbol naše enotnosti, v znak hvaležnosti za 

pomembno poslanstvo, ki ga ima mesto Slovenj Gradec kot glasnik miru. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 16. 6. udeležil svečanosti Prostovoljnega gasilskega 
društva Žiberci, na kateri so proslavili 140-letno tradicijo delovanja društva in nakup nove prenosne 
črpalke, ki so jo pridobili s pomočjo donatorskih sredstev vaščanov in Občine Apače. V svojem nagovoru 
je predsednik republike gasilkam in gasilcem zahvalil, da so ga ob visokem in pomembnem jubileju 
povabili medse. “V veliko čast mi je, da lahko z vami delim te ponosne trenutke,” je dejal predsednik 
Pahor ter gasilkam in gasilcem čestital v imenu države in ljudi, ki jih ima čast predstavljati. “Prostovoljno 
gasilstvo je del naše kulturne in nacionalne identitete,” je ob tej priložnosti s ponosom povedal predsednik 
republike in poudaril, da si življenja brez gasilcev, njihove pomoči in povezovalnosti pravzaprav sploh ne 
znamo predstavljati. “Ta slavna in dolga tradicija kaže na plemenitost poslanstva, ki ga opravljate,” je 
dejal predsednik Pahor in ocenil, da bodo številčne generacije mladih gasilcev širom Slovenije to slavno 
tradicijo nadaljevale. Predsednik republike je ob tem posebej poudaril, da se ljudje na gasilce trdno 
zanesemo, hkrati pa nas navdihujejo, ker svoje delo opravljajo prostovoljno, dobrosrčno in požrtvovalno. 
Predsednik Pahor je ob visokem jubileju društva v znak hvaležnosti predsedniku PGD Žiberci Sašu Pečku 
podaril posebno protokolarno priznanje - zastavo Republike Slovenije, simbol naše enotnosti, kot izraz 
občudovanja in hvaležnosti za njihovo nenadomestljivo in plemenito poslanstvo, ki nas povezuje in 
navdihuje, da si stojimo ob strani in pomagamo drug drugemu. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 17. 6. v Cerkvenjaku udeležil slovesnosti v počastitev 
20. občinskega praznika. Predsednik republike je v slavnostnem nagovoru Cerkvenjačanom čestital ob 
jubileju in se jim zahvalil, da so ga ob tej priložnosti povabili medse in ga tako toplo sprejeli: “Zame je 
velik privilegij, da imam priložnost obiskovati kraje po Sloveniji in opazovati, kako čudoviti in urejeni 
so,” je dejal predsednik Pahor in dodal, da danes skorajda ni občine, ki ne bi bila uspešna. V nagovoru je 
predsednik republike ocenil, da je bil projekt ureditve lokalne samouprave uspešen, saj je ljudem omogočil 
neposredno odločanje o lokalnih zadevah, kar je odločilnega pomena za uspešen razvoj slovenskega 
podeželja, kjer je kakovost življenja podobna kot v urbanih naseljih. “Pomembno je, da imajo naši otroci 
povsod enake možnosti za kvalitetno življenje in razvoj vseh svojih talentov,” je poudaril predsednik Pahor 
in se zahvalil vsem, ki vzorno vodijo občine ter svoje delo opravljajo z velikim občutkom za skupnost, kar 
je po besedah predsednika republike nenadomestljivega pomena za našo domovino. 
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 14. 7. udeležil tradicionalne prireditve Pivo in cvetje 
v Laškem.

Predsednik republike se je 15. 7. udeležil slovesnosti ob občinskem prazniku Občine Žužemberk, ki je 
potekala v okviru prireditve Trški dnevi 2018.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 5. 8. v Ljutomeru udeležil posebne slovesnosti 
ob 150. obletnici prvega slovenskega tabora. Predsednik republike je bil slavnostni govornik na 
slovesnosti. Navzočim je čestital ob slavju slovenstva in se zahvalil našim vizionarskim narodnozavednim 
prednikom za dediščino, ki je oblikovala prihodnost našega naroda. Predsednik Pahor je poudaril pomen 
in vlogo slovenskega taborskega gibanja na poti do samostojne države, “najpomembnejšega rezultata 
naših dosedanjih zgodovinskih stremljenj in glavnega orodja našega prihodnjega narodnega razvoja.” 
V slavnostnem govoru je predsednik republike pozval k medsebojnemu spoštovanju, upoštevanju in 
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strpnosti, kar je osnovno za sodelovanje in narodno enotnost. “Gojiti moramo spoštovanje in se otepati 
sleherne sovražnosti znotraj narodovih vrst in do drugih,” je dejal predsednik Pahor in poudaril, da nam 
edinole medsebojno spoštovanje zagotavlja svobodo in dostojanstvo. “Upamo lahko, da smo Slovenci 
zgodovinsko usposobljeni razbrati okoliščine, ko mora običajno politično prerekanje prerasti v sodelovanje, 
to pa v narodno enotnost, če gre za elementarne zadeve naroda in države,” je še dejal predsednik 
republike.

150. jubilej prvega slovenskega tabora so v Ljutomeru počastili s posebnim spominskim obeležjem, ki so 
ga odkrili ob tej priložnosti. Na svečanosti so vročili tudi plaketo I. slovenskega tabora, posebno priznanje, 
ki ga občina podeli le enkrat na deset let. Prejel jo je akademik dr. Stanko Kristl, ki mu je predsednik Pahor 
aprila letos vročil odlikovanje Republike Slovenije srebrni red za zasluge za prispevek k razvoju slovenske 
arhitekture in izjemen ustvarjalni opus. 

Govor predsednika Republike Slovenije

Paziti moramo eden na drugega in na našo samostojno državo. Vsestranski razvoj naše državnosti 
je bistven za vsestranski razvoj našega naroda.

Spoštovana gospa županja, 

drage Slovenke in Slovenci doma in povsod po svetu, 

gospe in gospodje,

zelo sem vesel, da smo danes skupaj. Praznujemo imenitno, 150. obletnico prvega slovenskega tabora. 
Počaščen sem, da vas ob tem posebej čudovitem slavju slovenstva lahko nagovorim.
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Gospe in gospodje,

vzemimo si danes to svobodo, da sežemo z zgodovinskim spominom 150 let nazaj, da bi smeleje razmišljali 
150 let naprej. Ne gre za to, da bi slepo ugibali ali prazno sanjali o prihodnosti. Za marsikatero reč ne 
moremo reči niti, kako bo jutri.

Toda za potrebe in priložnosti današnje slovesnosti smemo tvegati eno pomembno presojo. Ustanovitev 
samostojne slovenske države je bil najpomembnejši rezultat naših dosedanjih zgodovinskih stremljenj 
in bo glavno orodje našega prihodnjega narodnega razvoja. Samostojna država bo osrednji vzvod naše 
narodne prihodnosti.

Ne vemo, kaj in kako bo s slovenstvom in s svetom okoli nas čez 150 let, vendar si naš prihodnji razvoj 
lahko predstavljamo edinole v okviru državne suverenosti. To pomeni, da ohranimo pravico in dolžnost, 
da o sebi odločamo svobodno po svoji volji. Ne vemo torej, kako bo izgledal svet čez poldrugo stoletje, 
vemo pa, da lahko v njem le z lastno državo zavarujemo in uveljavimo naše narodne interese. Samo v 
tem primeru bo svet sooblikovan tudi po naši volji.

Ne vemo, recimo, ali bo Evropska unija trajna ali prehodna zgodovinska tvorba. Zaradi miru in varnosti, ki 
ju zagotavlja, si močno prizadevamo, da bi bila trajna. V našem nacionalnem interesu je, da EU obstane 
in se okrepi. Vendar njena usoda ni odvisna predvsem od nas. Naj bo po naši volji ali proti njej, naj 
bo glede prihodnosti Evropske unije tako ali drugače, Slovenija mora kot samostojna država v vsakem 
primeru ostati in varovati naš narodni razvoj. Njen obstoj in razvoj je odvisen predvsem od nas in je 
eksistencialnega pomena za obstoj in razvoj slovenskega naroda.

Gospe in gospodje,

pomlad narodov sredi 19. stoletja je dala tudi slovenskemu moč in zagon za politično zorenje in osvobajanje. 
Oblikoval se je naš narodni program. Njegovi osrednji zahtevi sta bili Zedinjena Slovenija in pravica do 
uradne rabe slovenščine. 

Celo iz današnje zgodovinske razdalje je komaj mogoče dovolj močno poudariti važnost teh takratnih 
stremljenj. Na taborih, začenši s Taborom v Ljutomeru pred 150 leti, so dobivala plebiscitarno ljudsko 
podporo. Slovensko taborsko narodno gibanje je bilo z vidika legitimnosti programa Zedinjene Slovenije 
neprecenljive vrednosti.

Nenazadnje je Janez Bleiweis, na enem izmed taborov, ob koncu govora vzkliknil »Dajte nam Slovenijo!«. 
V polni meri smo si jo sicer vzeli šele dolgo, dobro stoletje kasneje. Toda seme upanja in hrepenenja, 
snovanj in ravnanj, to seme narodne samobitnosti in celo državnosti, je bilo dokončno vrženo.

Gospe in gospodje, 

posebej se mi zdi vredno podčrtati, kako so že takrat razumeli pomen narodne enotnosti. Slovenci smo bili 
in bomo običajno, normalo, politično vsaksebi. Tako je bilo že tedaj in tako bo, upajmo, tudi čez 150 let. 
Vendar je že takrat opazno zavedanje, da moramo za velike zgodovinske dosežke - ne za vsakodnevne 
potrebe - stopiti skupaj. V vabilu na Tabor v Ljutomeru je skoraj preroško zapisan pomen sloge: »Samo če 
bomo iz vseh stanov združeni sklepali in sklenoli, potem bomo kaj dosegli, da nam bo boljše šlo, nego 
zdaj«.

Program Zedinjene Slovenije in taborsko narodno gibanje pomeni v tem smislu prvi velik in precej uspešen 
poskus preseganja običajnih političnih delitev, ki jih pozna slovenski narod in vsi demokratični narodi. 
Ideja Zedinjene Slovenije je bila velika zgodovinska ideja, ki je povezovala. Tudi izkušnja glede tega je 
bila vržena.
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Kljub temu pa Slovenci kasneje nismo izkusili samo običajnega političnega nasprotovanja, temveč pravi, 
tragični narodni razkol sredi druge svetovne vojne. Toda iz izkušenj se očitno učimo. Za ustanovitev 
lastne države smo pol stoletja kasneje stopili skupaj. Potemtakem lahko upamo, da smo zdaj Slovenci 
zgodovinsko usposobljeni razbrati zgodovinske okoliščine, ko mora običajno politično prerekanje prerasti 
v sodelovanje, to pa v narodno enotnost, če gre za elementarne zadeve naroda in države.

Kdaj in kako se utegne to znova zgoditi, ne vemo. Morda nikoli več, čeprav je to le malo verjetno. 
Potemtakem moramo za našo prihodnjo narodovo usodo razumeti, prvič (1.), odločilni pomen samostojne 
slovenske države in drugič (2.), nenadomestljivost naše politične enotnosti, ko gre za zgodovinske 
prelomnice. Zgodovinsko gledano je jasno, da moramo paziti na našo državo in eden na drugega. Kot je 
bilo tudi zapisano v že citiranem vabilu za Tabor v Ljutomeru, »ako si ne bomo sami pomagali, nam nihče 
na tem svetu ne bo pomagal«.

Spoštovane gospe in gospodje,

kondicijo za narodno enotnost, ki je potrebna ob velikih prelomnicah, ohranja politično sodelovanje. Jasno 
je, da je sodelovanje pomembno prav zaradi političnih in drugih razlik med nami. Ni pomembno samo to, 
da imamo lastno državo, pač pa tudi to, da je demokratična, pravna, socialna in kulturna. Naš politična 
skupnost pa se mora truditi za svojo zrelost in za zaupanje vanjo. Hočem reči, politični prepiri in spori in 
take reči niso nič posebnega, če se vedno znova izkaže tudi sposobnost za sodelovanje. Osnova vsega 
pa je medsebojno spoštovanje, upoštevanje in strpnost. Kot sem dejal, moramo paziti eden na drugega.

Ta hip ni upravičenih razlogov, da bi sami sebe strašili z napovedmi glede razmer doma in v svetu. Razmere 
v mednarodnem okolju so sicer manj predvidljive, kot bi si želeli, vendar, vsaj zaenkrat, obvladljive. 
Posledično tudi ni razlogov h klicanju take enotnosti, kot je bila ob ustanovitvi lastne države. Moramo 
pa vzdrževati kondicijo zanjo, če bo morebitni nenaklonjen razvoj evropskih in svetovnih procesov to 
zahteval od nas.

V tem smislu bi bilo pomirjujoče za vse, če bi se ob pomembnejših političnih zadevah vsaj praviloma 
izkazalo, da zmoremo politično nasprotovanje zamenjati s političnim sodelovanjem. V vsakem primeru pa 
se moramo otepati slehernega sovraštva in gojiti vsako spoštovanje. Sovražnost, znotraj narodovih vrst in 
do drugih, bi bila za našo usodo pogubna. Spoštovanje, med nami in do vseh drugih, nam edino zagotavlja 
svobodo in dostojanstvo. 

Spoštovane gospe in gospodje,

jasno je, da pred 150 leti ni bilo pogojev za odnos programa Zedinjene Slovenije in taborskega narodnega 
gibanja do združene Evrope, saj je takrat še ni bilo.

Evropska unija je nastala je iz pepela in solz druge svetovne vojne na osnovi sprave tradicionalnih 
sovražnikov. Po svoji volji smo se ji po osamosvojitvi pridružila tudi Slovenija.

Takrat in danes smo Slovenci povezovali našo narodno usodo z evropsko idejo. Želimo si in iskreno si 
bomo prizadevali, da bo ta ideja ostala živa in privlačna. Vendar, kot rečeno, njena usoda ni odvisna samo 
od nas, temveč od vzajemnega ravnanja vseh držav članic. Glede tega imam glede sedanjih razmer nekaj 
skrbi. Namreč. Če se bo vse bolj udomačevalo vračanje k nacionalnim politikam z zaničevanjem dosežkov 
skupne Evrope, se zavedam, da se bomo v nezavidljivem položaju znašli tudi Slovenci.

Po eni strani bomo vedeli, da je v našem interesu, da združeni Evropi uspe in da napreduje. Po drugi strani 
pa nas bodo procesi morebitnega zastoja silili, da se bomo tudi mi prisiljeni vse bolj zanašati na domačo 
politiko in vse manj na skupno. Ta začarani krog je največja evropska preizkušnja ta hip. Slovencem ni 
vseeno in se bomo potrudili, da se skupaj izvlečemo iz njega in ohranimo mirno in varno prihodnost naših 
otrok in vnukov.
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Gospe in gospodje, 

naj sklenem. Pred 150 leti je bil v Ljutomeru Tabor in pravi vsenarodni praznik skupnih zahtev in načrtov 
za prihodnost. Našim vizionarskim in narodno zavednim prednikom smo iskreno hvaležni za to važno 
dediščino, ki nas je oblikovala.

Zdaj je na nas odgovornost, da uvidimo naša prihodnja stremljenja. Iz naših izkušenj in dosežkov pa 
je jasno, da moramo predvsem paziti eden na drugega, na našo samostojno državo in skupno Evropo. 
Glede Evrope si odgovornost delimo z drugimi, glede medsebojnega spoštovanja in skrbi za našo državo 
povezanosti ter razvoja naše državnosti pa je odgovornost tako rekoč v celoti na naših plečih. Razvoj naše 
državnosti, pri čemer mislim na državo v najširšem smislu, torej razvoj politične države, pravne države, 
socialne države in kulturne države, je osnovni vzvod našega prihodnjega narodnega obstanka in razvoja.

Z upanjem, da bodo s ponosom na tem kraju proslavljali tudi prihodnje jubileje, vas prisrčno pozdravljam 
in vam želim vse dobro.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 11. 8. udeležil osrednje slovesnosti ob 110. obletnici 
Prostovoljnega gasilskega društva Materija. Predsednik republike je bil častni pokrovitelj slovesnosti.  
Predsednik republike Borut Pahor je v slavnostnem nagovoru gasilkam in gasilcem čestital ob njihovem 
prazniku z najboljšimi željami za uspešno prihodnost. Na poti v Materijo je predsednika Pahorja ustavil 
domačin, ki mu je, ne vedoč, kam se odpravlja, povedal nekaj svojih misli o materskih gasilcih. Predsednik 
Pahor jih je prenesel jubilantom: “Spoštovani, gospod Stojan je dejal: Ljudje tukaj imajo neizmerno srečo. 
Gasilke in gasilci so zlati fantje in zlata dekleta. Vedno priskočijo na pomoč in so nenadomestljiv steber 
kulturnega in vsega življenja lokalne skupnosti.” 

Pred slovesnostjo si je predsednik Pahor ogledal gasilsko parado, v kateri so sodelovali 300 gasilcev iz 
25 gasilskih enot, mažoretke iz Povirja in Brkinska godba 2000. Uvodoma je zbrane pozdravil dr. Valter 
Fabjančič, predsednik PGD Materija, ki se je članicam in članom društva zahvalil za njihovo humanost, 
požrtvovalnost in nesebičnost. Saša Likavec Svetelšek, županja občine Hrpelje Kozina, pa je dejala, da je za 
ustanovitev, delovanje in obstanek društva potreben pogum in se zahvalila vsem gasilkam in gasilcem za 
njihovo nesebično delo. Predsednik Gasilske zveze Slovenije, Janko Cerkvenik, se je predsedniku Pahorju 
zahvalil za nedavni sprejem, ki ga je v predsedniški palači pripravil za gasilce in prostovoljce, ki so se 
odlikovali pri odpravljanju posledic neurja s točo v Beli krajini.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 12. 8. udeležil dogodka “Košna u snežet”. Sodelujočim 
se je pridružil v poskusu postavitve Guinessovega rekorda v ročni košnji. Predsednik republike se je 
pridružil 564 koscem in kosicam iz vse Slovenije in tujine, ki so vsi hkrati kosili z ročno koso in se tako 
vpisali v Guinnessovo knjigo rekordov kot najbolj številčna skupina koscev na svetu.

Naj prevlada duh sodelovanja, ne delitev duha.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 16. 8. udeležil osrednje regijske slovesnosti ob prazniku 
združitve prekmurskih Slovencev z matičnim narodom. Predsednik republike je imel na osrednji regijski 
slovesnosti, ki nosi naslov “Spominčice”, slavnostni govor. Pred tem je položil venec k spomeniku Jožefa 
Klekla v Črenšovcih. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 2. 9. udeležil osrednje prireditve “Doma pod Triglavom”, 
ki je svečano obeležila 240-letnico prvega zabeleženega uspešnega vzpona na Triglav. Predsednik 
republike je bil slavnostni govornik na slovesnosti, ki je potekala pod njegovim častnim pokroviteljstvom.

Govor predsednika republike. 

Spoštovane gospe in gospodje, dragi rojaki!

Triglav je največ. Triglav je simbol. Je naš osrednji simbol, simbol slovenstva. Je simbol naše samobitnosti 
in preživetvene moči. Mnogi simboli so nas v preteklosti razdvajali in celo ločevali. Triglav pa nas je vedno 
povezoval. Triglav je simbol vseh Slovencev.

Od vzhodnih ravnin ob Dravi in Muri, Gorjancev, koroških dolin Zile, Roža in Podjune, do Soče in čez, tja do 
morja, je Triglav, ta naš božanski gorski očak, naš skupni nesporni simbol. Vse od davnih časov, ko so ga 
prvič ugledali naši predniki in ga povezovali s svetom bogov, pa vse do danes. Triglav nas bo povezoval 
dokler bo tu, na teh tleh, slovenski človek.
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Triglavi gorski kralj ima za nas skoraj mitološki pomen. Občudovan je. Prisluhnimo vznesenemu, čudovitemu 
opisu dr. Julijusa Kugya.

»Iz tisočerih navdušenih, hvaležnih src in globin osrečujočih spominov mu v vročem upanju na svidenje 
zveni naproti vriskajoč klic: Triglav!«

Luka Korošec, Matevž Kos, Štefan Rožič in Lovrenc Willomitzer so pred 240 leti slišali ta klic. Štirje domačini, 
Bohinjci, so šli za njim na njegov vrh. Triglav je bil osvojen. V času, ko so drugi alpski narodi osvajali svoje 
vrhove, so ta raziskovalni zagon zmogli tudi Slovenci.

Triglav je bil osvojen od Bohinjcev, Slovencev, približno v istem času, celo nekaj prej, kot sta bila Mont 
Blanc in Grossglockner. Za razliko od številnih drugih, tudi veliko večjih narodov od našega, ni bilo treba, 
da bi se na našo najvišjo goro povzpele kot prve tuje odprave. Ne pravim, da je bilo tu posredi prav 
domoljubje, govorim pa o kreposti in pogumu slovenskega človeka, da se je odpravil na vrh svojega sveta.

Slovenci smo se pred 240 leti in kasneje, povzpeli na Triglav in vrhove številnih gora in gorskih sten, doma 
in v svetu - od Alp do Kavkaza, od Himalaje do Andov. V alpinizmu in pri odkrivanju gorstev smo dali svoj 
neprecenljiv prispevek skupnim prizadevanjem človeštva. 

A Slovenci se nismo vzpenjali le na domače in tuje gorske vrhove. Od tistih časov, ko so vrli Bohinjci 
stali vrh Triglava, smo se Slovenci vzpeli v narod v polnem pomenu te besede, z ustvarjalnostjo na vseh 
pomembnih področjih človeške ustvarjalnosti, od kulture in znanosti, gospodarstva in tehnologije, do tega, 
da smo del modernega, razvitega sveta z lastno državo, del moderne Evrope. 

Spoštovane gospe in gospodje, 

to je zagotovilo naše bodočnosti, naše ustvarjalnosti, naše vzpenjanje k vrhovom človeškega ustvarjanja. 
Ni več strahu, da bi nas kdo drug ali mi sami mogel zriniti v nekakšen folklorni rezervat. Naše mesto 
je nad enakopravnimi, razvitimi narodi, skupaj z njimi se vzpenjamo k novemu, še bolj svobodnemu in 
ustvarjalnemu, tudi bolj pravičnemu svetu. 

Veličasten, čeprav težak, celo tvegan, je bil vzpon pred 240 leti na vrh Triglava, pravzaprav je to bil 
vzpon v neznano, k bogovom. Veličasten, zahteven je tudi vzpon, ki smo ga začeli z lastno državo, vzpon 
k svobodni ustvarjalnosti, blagostanju in varnosti našega naroda. Četverici je takrat uspelo s skupnimi 
močmi. Prepričan sem, da bo, vselej, ko bomo znali združiti moči, uspevalo tudi nam.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je bil slavnostni govornik na slovesnosti ob otvoritvi novega 
Gasilsko-reševalnega centra v Postojni, ki je 15. 9. potekala pod njegovim častnim pokroviteljstvom. V 
slavnostnem govoru je predsednik Pahor ob prazniku vrnitve Primorske k matični domovini čestital vsem 
državljanom in državljankam, vsem Slovenkam in Slovencem, doma in po svetu. Poudaril je, da je vsak 
posameznik edinstven in da so razlike med nami del identitete naše domovine. “Naučili smo se, da lahko 
sodelujemo ali pa smo sprti. Če smo sprti, dosežemo malo ali celo nazadujemo,” je opozoril predsednik 
republike in dodal: “Če smo povezani, če stopimo skupaj, pa lahko dosežemo nepredstavljivo.” Predsednik 
Pahor je v svojem govoru pozval, naj storimo, kar je v naši moči, da različnost spoštujemo in jo razumemo 
kot bogastvo; naj si med seboj pomagamo in se navdihujemo. Tako se bodo med nami krepile lastnosti 
in vrednote, s katerimi bomo uspešno odgovorili na vsako vprašanje naše prihodnosti, na izzive in na 
priložnosti. “Če bomo stopili skupaj, bomo zavarovali srečno otroštvo naših otrok,” je poudaril predsednik 
Pahor. Slavnostni govor je predsednik republike zaključil z zahvalo vsem gasilcem in gasilkam, predvsem 
prostovoljnim, ki nam pomagajo ne le stvarno, temveč tudi simbolno, saj opravljajo tudi vlogo povezovalca, 
ki izkazuje vso pestrost naše družbe in domovine. “Z vašo pomočjo smo bolj odporen in solidaren narod,” 
se je gasilcem zahvalil predsednik republike.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 30. 10. udeležil slovesnosti ob otvoritvi obeležja ob 100. 
obletnici potrditve Narodne vlade SHS, prve slovenske vlade, in začetka proslavljanja 100. obletnice 
Pravne fakultete Univerze v Ljubljani. Predsednik republike je odkril obeležje skupaj z dekanom Pravne 
fakultete prof. dr. Gregom Strbanom.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor in gospa Tanja Pečar sta se 31. 10. udeležila osrednjega 
svečanega bogoslužja ob dnevu reformacije.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 5. 11. udeležil sprejema, ki ga je ob regionalni 
konferenci Svetovne luteranske zveze v Sloveniji priredila Evangeličanska cerkev v Sloveniji. Sprejema 
so se udeležili najvišji predstavniki vseh evropskih luteranskih cerkva in vodstvo Svetovne luteranske 
zveze. Predsednik republike je udeležence sprejema nagovoril.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 15. 11. udeležil edinstvene slovesnosti v Koncertni 
dvorani Postojnske jame, na kateri so obeležili dve stoletji, odkar je Luka Čeč odkril njene najlepše 
dele. Predsednik republike je bil slavnostni govornik na slovesnosti, ki je potekala pod njegovim častnim 
pokroviteljstvom.

Govor predsednika republike

Spoštovane dame in gospodje,

pozdravljena lepotica,

vedno, ko vstopim v ta jamski svet, me osupne njegova lepota. Človeka v njem prevzame močan občutek, 
da ga je mogočna narava za hip pripustila v svojo notranjost, v svojo dušo. Še dvesto let po tem, ko so 
bili odkriti najlepši deli te jame, še dve stoletji neverjetnih izumov, tehnološkega napredka, plemenitih 
dosežkov človeštva in njegovih najbolj žalostnih dni, še dve stoletji po vsem tem spominja vstop v jamo na 
vstop v najbolj mogočno katedralo naravnih čudes. Še danes deluje nekako čudežno. Človeka dobesedno 
prizemlji, ga na nek način naredi ponižnega - ne ponižanega - ponižnega v občudovanju te čudovite igre 
kamna in vode. Hvaležni smo svetilničarju Luki Čeču, da je posvetil v ta kraški biser. Hvaležni smo vsem, ki 
od takrat naprej skrbite, da se ta biser sveti po naravnih zakonih, in da ga človek lahko občuduje le toliko 
in tako, da bo njegov sijaj navduševal še rodove za njim. 

Tvegam oceno, da se človeštvo ni nikoli toliko zavedalo odgovornosti do varovanja narave kot zdaj. Zame je 
ena najbolj čudovitih fotografij, ki je bila kdajkoli posneta, fotografija modrega planeta iz vesolja. V bistvu 
se šele iz vesolja dobro vidi, kako majhen je ta planet in kako je skrb zanj skupna. Šele iz vesolja se dobro 
vidi potreba po tem, da več milijard ljudi na njem lahko živi le v složnosti. Zemlja je čudovit planet. Toda iz 
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vesolja se ni vidi njegovih jam. Kot bi bile neka skrivnost, privarčevana za tiste, ki jih zanima pravljičnost 
narave. Tudi človeška ribica ne vidi jame in vendar je njen čudovit del. Morda lepote ni mogoče vselej niti 
videti. Ali, kot bi rekel mali princ, je bistvo očem skrito. Naj bodo pogoji za življenje še tako težki ali malone 
nemogoči, se jim življenje prilagodi. 

O vseh teh rečeh sme razmišljati bežni obiskovalec, ki ga prevzameta lepota in edinstvenost tega 
podzemnega kraškega sveta. Ta svet, ta planet, tako čudovit je tudi od človeka tako ranljiv. Mi ga lahko 
uničimo ali ohranimo. Nikoli prej nismo bili na tako brezkompromisnem, ultimativnem križišču. Ta svet, ta 
planet, je tako skupen, da ga lahko očuvamo za prihodnje rodove le skupaj. Naposled je nastopil ta čas. 

Nocoj ne praznujemo samo 200-letnice odkritja najlepših delov Postojnske jame, ne slavimo samo skrbnih 
ljudi, ki pazijo nanjo, ki nam jo navdušujoče razkažejo. Nocoj na posebej umetniško doživet način izražamo 
svojo privrženost skupni skrbi za naš svet, za naš planet, tistega, ki se ga vidi iz vesolja, in tistega, v 
katerega moramo pokukati pod zemljo.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 16. 11. udeležil otvoritve praznika kakijev, ki ga že 
osemnajsto leto zapored organizira Turistično društvo Solinar Strunjan.

“Sprejmite, prosim, moje iskrene čestitke ob občinskem prazniku z najboljšimi željami za prihodnost,” 
je občankam in občanom ob prazniku Občine Metlika 26. 11. čestital predsednik republike in izrazil 
hvaležnost za njihov trud pri povezovanju ljudi v skupnost. “Na izzive prihodnosti se bomo lažje odzvali kot 
skupnost in v kolikor se bomo med seboj bodrili, si pomagali in se spoštovali,” je dejal predsednik Pahor 
in ob tej priložnosti županu Občine Metlika Darku Zevniku podaril zastavo Republike Slovenije, simbol naše 
enotnosti. “V Metliki gradite skupnost in zato vam izrekam izraze hvaležnosti z željo, da tako nadaljujete 
tudi v prihodnje,” se je županu za njegovo dosedanje delo zahvalil predsednik republike. 

2. Dan odprtih vrat Predsedniške palače

PREDSEDNIŠKA PALAČA, PALAČA VSEH DRŽAVLJANK IN DRŽAVLJANOV 

Dnevi odprtih vrat Predsedniške palače so se od prvega mandata predsednika Republike Slovenije Boruta 
Pahorja nadgradili in danes vsem generacijam obiskovalcev pomenijo priljubljen način praznovanja in 
počastitve državnih praznikov.

Dan odprtih vrat poteka na pobudo predsednika republike Boruta Pahorja na dan državnega praznika 
z izjemo novega leta, 2. maja in dneva spomina na mrtve. Obiskovalci si pod strokovnim vodstvom 
uslužbencev Protokola Republike Slovenije ogledajo delovne in protokolarne prostore predsednika republike 
in nekaterih njegovih najtesnejših sodelavcev. Včasih z dnevi odprtih vrat sovpadajo tudi protokolarni 
dogodki predsednika republike, zato imajo takrat obiskovalci edinstveno priložnost, da so navzoči tudi na 
samem dogodku.

Predsednik republike se, upoštevajoč delovne obveznosti, vselej potrudi, da obiskovalce nagovori ob 
pazniku in jih kasneje sprejme tudi v svoji pisarni, kjer sproščeno odgovarja na njihova vprašanja, povezana 
z njegovim delovnikom, pristojnostmi in zanimivimi prigodami z dogodkov doma in na tujem. V počastitev 
praznika je med 9. in 21. uro na glavnem protokolarnem vhodu v Predsedniško palačo postrojena častna 
straža Garde Slovenske vojske.

V prvem letu drugega mandata predsednika republike Boruta Pahorja je Urad predsednika Republike 
Slovenije obiskalo več kot pet tisoč (5.000) ljudi vseh starostnih skupin, doma in iz tujine. V letu, ko hkrati 
obeležujemo tudi 120. obletnico izgradnje Predsedniške palače, smo se tako približali dvajsettisočemu 
(20.000.) obiskovalcu dneva odprtih vrat Predsedniške palače.
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Poseben dan odprtih vrat ob nastopu predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja

Po prisegi v Državnem zboru Republike Slovenije je predsednik Pahor 23. decembra 2017 tudi uradno 
nastopil svoj drugi predsedniški mandat. Skladno s protokolarnim običajem je nastop mandata naznanil 
poseben sprejem z vojaškimi častmi pred Predsedniško palačo, ki je tokrat prvič potekal na Prešernovi 
cesti. Predsednik republike je – prvič v zgodovini samostojne države – na slovesnost povabil državljane, ki 
sta jih skupaj z gospo Tanjo Pečar kasneje tudi sprejela v Veliki dvorani Predsedniške palače, kjer je ob tej 
priložnosti potekal poseben dan odprtih vrat.

»Ker sem izvoljen od ljudi in vam zato tudi služim, sem se odločil, da vrata Predsedniške palače 
odprem tudi danes,« je takrat pojasnil predsednik Pahor in se zahvalil blizu petstotim (500) 
obiskovalcem, v prisotnosti katerih je nastopil svoj drugi predsedniški mandat. »Smo na pravi poti, 
da skupaj dosežemo marsikaj,« je vsem, ki so mu prišli izkazat podporo, dejal predsednik republike. 
Na posebno željo Njegovega veličanstva japonskega cesarja Akihita je japonski veleposlanik Keiji Fukuda 
ob nastopu drugega mandata predsedniku republike Borutu Pahorju predal cesarjevo osebno čestitko.

V kulturno-umetniškem delu so nastopile pevke ženskega pevskega zbora Carmen manet, ki so pod 
vodstvom Primoža Kerštajna na tekmovanju Evrovizijskih pevskih zborov v Latviji osvojile prestižen naziv 
“Evrovizijski zbor leta 2017”. “Ko sem vas prvič slišal peti, sem osupnil ob vaši izvedbi in zelo sem vesel, 
da ste nas danes počastile s svojim nastopom,” se jim je zahvalil predsednik Pahor. 
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Dnevi odprtih vrat v Uradu predsednika Republike Slovenije ob državnih praznikih

Dan samostojnosti in enotnosti je z obiskom Predsedniške palače počastilo več kot petsto (500) 
obiskovalcev, ki sta jih sprejela predsednik republike in gospa Tanja Pečar.

»Želim, da bi se ponosno spominjali na velik dogodek pred sedemindvajsetimi leti in nadaljevali z 
uresničevanjem velikih sanj, ki so bile povezane z ustanovitvijo lastne države,« je državljankam in 
državljanom ter rojakom doma in po svetu čestital predsednik Pahor in jih pozval k sodelovanju in enotnosti 
po vzoru tiste, ki smo ji bili priča ob ustanovitvi lastne države. »Paziti moramo na to, da kljub naši različnosti 
naše medsebojno zaupanje nikoli ne pade pod raven, ki bi nam onemogočala enotnost, če bi jo zahtevale 
zgodovinske okoliščine,« je ob tem opozoril.

V luči odločitve Generalne skupščine Združenih narodov, da na pobudo Slovenije razglasi 20. maj za svetovni 
dan čebel, je predsednik republike na državni praznik priredil tudi sprejem za slovenske čebelarke in 
čebelarje. V slovesnem vzdušju je Boštjan Noč, predsednik Čebelarske zveze Slovenije, iz rok predsednika 
Pahorja prejel zastavo Republike Slovenije, simbol naše enotnosti, kot znak zahvale za njegova osebna 
prizadevanja za razglasitev svetovnega dne čebel. “Velike ideje uspejo, če vanje trdno verjamemo in 
si zanje vsi skupaj prizadevamo. Sprejmite, prosim, izraze moje hvaležnosti v imenu vseh navzočih, da 
niste nikoli oklevali pri uresničevanju te velike zamisli. Slovenci bomo 20. maja prihodnje leto še posebej 
ponosni, za kar ste zaslužni tudi vi,” je gospodu Noču sporočil predsednik republike.
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Sprejem sta obogatila tenorist Janez Triler, član Slovenskega okteta, in njegova hči, sopranistka Maja Triler, 
ki se je na Mednarodnem tekmovanju solopevcev v Hannovru kot najmlajša tekmovalka uvrstila v finale in 
osvojila nagrado za perspektivno mlado pevko.

Prešernov dan, slovenski kulturni praznik, je bil številčno najbolj obiskan dan odprtih vrat v letu 2018. 
Urad predsednika republike je tedaj obiskalo več kot tisoč sto (1.100) obiskovalcev, ki so uvodoma z 
navdušenim aplavzom pozdravili tudi prisotnega Prešernovega nagrajenca za leto 2018, baletnega 
solista, koreografa in režiserja Janeza Mejača. »Ples je ples, um in telo, telo in um. Sodelujeta vedno. 
Kdor ne pleše, ne ve, kaj je življenje,« je navzočim sporočil Prešernov nagrajenec. Počastitve kulturnega 
praznika v Predsedniški palači so se udeležili tudi nagrajenka Prešernovega sklada, koreografinja Valentina 
Turcu, tedanji minister za kulturo Anton Peršak in Vincencij Möderndorfer, predsednik Upravnega odbora 
Prešernovega sklada.

Predsednik republike je kot običajno vsem čestital ob državnem prazniku in posebej poudaril, da Slovenci 
živimo s kulturo, saj smo eden redkih svetovnih narodov, ki jo proslavimo s praznikom. Predsednik Pahor je 
ob tem izpostavil kulturne prireditve mladih, saj zlasti mladi skozi kulturo najbolje doživljajo našo domovino 
in skupnost. Odzval se je tudi na kritične besede, izrečene na osrednji proslavi ob slovenskem kulturnem 
prazniku: »Mislim, da bi nas smelo bolj od tega skrbeti samo, če takih kritičnih besed ne bi bilo. Prav je, 
da tisti, ki smo za to odgovorni, tem besedam prisluhnemo in skušamo storiti vse, kar je v naši moči, da 
kultura ostane to, kar je vedno bila za Slovence v dobrih in v slabih časih – navdih za naše sanje.« 

Na Prešernov dan so v palači nastopili člani okteta Raskovec iz Vrhnike in gospod Franci Bozovičar. Program 
je bil posvečen velikanu slovenske književnosti Ivanu Cankarju, katerega stoletnico smrti obeležujemo s 
Cankarjevim letom 2018.

Ob dnevu upora proti okupatorju je predsednik Republike Slovenije skupaj z gospo Tanjo Pečar poleg 
zunanjih obiskovalcev gostil tudi članice in člane Zveze združenj borcev za vrednote narodnoosvobodilnega 
boja Slovenije. Sprejema so se udeležili člani vodstva Zveze združenj borcev NOB Slovenije in Ljubljane, 
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članice in člani taboriščnega odbora Ravensbrück-Auschwitz in nekdanje interniranke, Društvo izgnancev 
Severno Primorske ter članice in člani Zveze združenj borcev za vrednote NOB iz Nove Gorice. Na dan 
praznika smo tako našteli več kot štiristo (400) obiskovalcev, ki jih je nagovoril predsednik Pahor.

Praznik je pospremil nastop ansambla pod vodstvom Viktorja Grošičarja, katerega šestčlanska družina je 
bila aprila 1942 izgnana v Nemčijo, po upokojitvi pa se je s kolegi posvetil slovenski narodni in zabavni 
glasbi.

Tudi štiri dni kasneje, na praznik dela, sta obiskovalce vnovič sprejela predsednik republike in gospa 
Tanja Pečar. “Zelo sem vesel, da ste si danes vzeli čas in obiskali prostore, ki predstavljajo nas in našo 
domovino,” se je obiskovalcem zahvalil predsednik Pahor in še posebej pozdravil najmlajše državljančke, 
ki so z družinami na praznični dan obiskali palačo. Z zimzelenimi melodijami so nastopili člani trobilnega 
kvinteta Policijskega orkestra, ki ga je aprila letos predsednik republike odlikoval z redom za zasluge za 
vrhunski prispevek k utrjevanju tradicije slovenske pihalne glasbene umetnosti.
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Dan Primoža Trubarja sta v Predsedniški palači skupaj z obiskovalci praznovala gospa Tanja Pečar in 
predsednik Pahor, ki je v čestitki ob prazniku poudaril, da se dneva Primoža Trubarja Slovenci premalo 
zavedamo, čeprav obeležuje eno izmed najdaljših tradicij slovenstva. »Trubar nam je dal besedo in knjižni 
jezik,« je dejal predsednik republike in opozoril na pomembnost zavedanja pomena naše dolge in slavne 
kulturne tradicije. »Že pol tisočletja smo narod kulture, ki je znal zavarovati svoje pravice. Danes se 
spominjamo te slavne preteklosti in se veselimo prav tako slavne prihodnosti,« je je obiskovalcem sporočil 
predsednik Pahor.

Praznični kulturni program so učenke in učenci Osnovne šole Primoža Trubarja ter velikolaške enote 
Glasbene šole Ribnica posvetili spominu na utemeljitelja slovenskega knjižnega jezika in evropskemu letu 
kulturne dediščine 2018.

Praznovanje dneva državnosti v Predsedniški palači je bilo prav posebno in obenem težko pričakovano, 
saj je na osrednji slovesnosti ob prazniku predsednik Republike Slovenije slovenski moški košarkarski 
reprezentanci vročil odlikovanje zlati red za zasluge za izjemen športni dosežek, uveljavljanje Slovenije na 
svetovnem športnem prizorišču, krepitev nacionalnega ponosa ter navdih ljudem. Skupaj s predsednikom 
republike in gospo Tanjo Pečar se je evropskim prvakom v košarki vnovič poklonilo blizu tristo petdeset 
(350) obiskovalcev.
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Zaradi obnove prostorov Urada predsednika Republike Slovenije dnevov odprtih vrat ob državnem prazniku 
združitve prekmurskih Slovencev z matičnim narodom in vrnitve Primorske k matični domovini ni bilo 
mogoče izvesti, saj so v protokolarnih in delovnih prostorih predsednika republike potekala intenzivna 
obnovitvena dela. 

Po krajšem premoru je Uradu predsednika republike ponovno odprl svoja vrata na dan suverenosti, 
naš najmlajši državni praznik, ki ga praznujemo od leta 2015. »Čudovito je spet imeti dan odprtih vrat 
ob državnem prazniku,« je predsednik Pahor takrat nagovoril predstavnike treh generacij državljank in 
državljanov, ki so obiskali Predsedniško palačo. »V letu dni se z državnimi prazniki nekajkrat spomnimo 
prelomnih dogodkov in mejnikov, ki so v letih 1990 in 1991 pomembno zaznamovali ustanovitev, razglasitev 
in ubranitev samostojne slovenske države. Oktobra leta 1991 je našo domovino zapustil še zadnji vojak 
agresorske armade in Slovenija je tudi dejansko postala samostojna in neodvisna država, katere oblast 
je imela popolno suverenost nad celotnim ozemljem,« je ob prazniku spomnil predsednik republike. »Ko 
smo Slovenci priborili svojo državnost, smo dobili najpomembnejši instrument, ki bo v nepredvidljivih 
okoliščinah tega in bodočih stoletij obvaroval slovenski narod, da se bo ohranil in se razvijal. Slovenska 
državnost je zato neprecenljivega pomena,« je posebej poudaril predsednik Pahor in spomnil na stoletja 
vztrajnih prizadevanj naših rojakov, ki so nas privedla do samostojne in neodvisne države. »Ne glede na 
to, kaj se bo zgodilo - tudi proti naši volji -, imamo svojo državo, ki nam daje varen in predvidljiv okvir za 
naše ravnanje, da ostanemo mirni, varni in se lahko razvijamo,« je nagovor sklenil predsednik republike.

Med obiskovalci je bila tudi gospa Marijana Lavrič, ki je januarja letos praznovala svoj 100. jubilej, ki 
se ga je udeležil tudi predsednik Pahor. »Spominjate nas, koliko sprememb se zgodi v času življenja 
enega človeka. Človek ima priložnost, odgovornost in možnost, da odloči, po kateri poti bo stopal. 
Nič ni usojenega - vojne niso usojene, zanje se ljudje odločimo, zato se lahko odločimo tudi za 
mir,« je vse pozval predsednik Pahor v luči obeležitve 100. obletnice konca prve svetovne vojne. 
Praznik so z glasbo počastili mladi virtuozi kvarteta saksofonov Dolce Sandra Rijavec, Matevž Zupančič, Jurij 
Bregar in Tadej Pance - dijaki 3. in 4. letnika Konservatorija za glasbo in balet Ljubljana pod mentorstvom 
mladega profesorja Jana Gričarja.
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Na dan Rudolfa Maistra smo se v 
Predsedniški palači spomnili prelomnega 
dne izpred natanko sto let, ko je 
general Maister 23. novembra 1918 
prevzel vojaško oblast v Mariboru ter 
s tem preprečil priključitev Maribora 
in štajerskega Podravja avstrijskemu 
ozemlju. Blizu tisoč (1.000) obiskovalcev 
je Predsedniško palačo obiskalo v dveh 
terminih. V dopoldanskem ogledu so 
obiskovalci imeli edinstveno priložnost, 
da si ogledajo posebno slovesnost ob 
povišanju brigadirke Alenke Ermenc v 
čin generalmajorke Slovenske vojske ter 

vročitev državnega odlikovanja red za zasluge Zvezi društev general Maister in mag. Milanu Lovrenčiču.

Obiskovalci so se srečali s predsednikom Republike Slovenije Borutom Pahorjem in gospo Tanjo Pečar. »Danes 
mineva sto let, odkar je general Rudolf Maister s svojim vojaškim pogumom in narodno zavednim srcem 
ohranil Maribor in Spodnjo Štajersko kot Slovensko. Ob današnjem državnem prazniku izražam najbolj trdno 
prepričanje, da smo se sposobni Slovenci kot nacija in Slovenija kot država aktivno vključiti v najbolj napredna 
politična, tehnološka, znanstvena in kulturna stremljenja sodobnega sveta,« je v osrednjem govoru ob državnem 
prazniku dejal predsednik Pahor in ob tem spomnil tudi na ostale pomembne obletnice v letošnjem letu, 
med drugim sto let tradicije zametkov Maistrove vojske, kjer se je poveljevalo v slovenščini, stoto obletnico 
ustanovitve prve slovenske narodne vlade in stoto obletnico konca prve svetovne vojne. »Sto let kasneje 
imamo samostojno slovensko državo, ki je ena najbolj varnih držav na svetu,« je sporočil predsednik republike. 
Praznični kulturni program so pripravili flavtistke Orkestra Slovenske vojske in učenci Osnovne šole Draga 
Kobala iz Maribora. »Junak našega mesta, general Rudolf Maister, je pred sto leti z odločno akcijo pripomogel, 
da mi lahko danes govorimo in nastopamo v Predsedniški palači v maternem jeziku,« so poudarili učenci, 
praznični program pa so sklenili najmlajši državljančki, otroci vrtca Čebelica iz Šentjerneja, ki so v en glas 
zapeli pesem Gradimo prijateljstvo. Na praznik, sto let po koncu prve svetovne vojne in Maistrovega boja 
za severno mejo, ter v luči nedavnega svetovnega dne otroka, so otroci skupaj iz Predsedniške palače v 
svet ponesli sporočilo miru in prijateljstva med ljudmi.

Zadnji dan odprtih vrat v letu 2018 bo potekal 26. decembra, na dan samostojnosti in enotnosti.
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Poseben obisk mladih argentinskih Slovencev v Predsedniški palači

V preteklem letu ne moremo prezreti obiska dijakinj in dijakov, ki v Buenos Airesu obiskujejo Slovenski 
srednješolski tečaj ravnatelja Marka Bajuka. Poleti so se mudili na obisku v domovini, zato jih je v Vili 
Podrožnik sprejel tudi predsednik republike. Posebej za sprejem so mladi pripravili presunljiv nastop, 
v katerem so s pesmijo in poezijo predstavili, kako občutijo domovino. »Veselimo se vseh vas, ki ste 
nas sprejeli, ki nas sprejmete in nam pomagate še bolj ljubiti drago Slovenijo. Uresničile so se nam 
dolgoletne želje s sošolci čutiti Slovenijo. Hvala vsem,« so v en glas odmevale njihove besede hvaležnosti. 
»Imamo eno domovino in zelo cenim, da s takšno energijo, zavzetostjo, srčnostjo in človeško dobroto 
čuvate slovenski jezik,« je mlade Slovence iz Argentine nagovoril predsednik Pahor. Ob obisku jim je 
podaril zastavo Republike Slovenije, simbol naše enotnosti, v znak hvaležnosti za neprecenljivo poslanstvo, 
ki ga opravljajo pri učenju slovenskega jezika v Argentini in krepitvi domoljubja tam živečih Slovencev.

V luči Cankarjevega leta je predsednik republike vsem slovenskim osnovnim šolam v Argentini podaril 
knjižno zbirko Cankar v stripu vrhunskih slovenskih avtorjev in ilustratorjev, srednješolskemu tečaju pa 
Cankarjevo delo Podobe iz sanj. V Argentini deluje osem osnovnih šol, ki jih je lani obiskovalo 258 (dvesto 
oseminpetdeset) otrok. Na srednješolki ravni deluje Slovenski srednješolski tečaj ravnatelja Marka Bajuka, 
ki ga obiskuje okoli 100 (sto) dijakov. V Argentini po ocenah živi približno 30.000 (trideset tisoč) slovenskih 
izseljencev in njihovih potomcev, ki so se tja preseljevali v treh obdobjih, glavnina v obdobju med obema 
svetovnima vojnama. Slovenskih državljanov je v Argentini okoli 5.000 (pet tisoč). Naj spomnimo, oktobra 
2016 se je predsednik republike Borut Pahor mudil na uradnem obisku v Argentinski republiki, ki je bil prvi 
uradni obisk predsednika Republike Slovenije v Argentini.

Izobraževalni obiski v Predsedniški palači

Ogledi Predsedniške palače izjemoma potekajo tudi na prošnjo različnih ustanov, organizacij in društev. 
V tem letu so si tako obiskovalci pod strokovnim vodstvom uslužbencev Urada predsednika Republike 
Slovenije ali Protokola Republike Slovenije ogledali delovne in protokolarne prostore predsednika Republike 
Slovenije ter se podrobneje seznanili z delom predsednika republike, njegovih sodelavcev in protokolarnimi 
dogodki, ki potekajo v Predsedniški palači. V kolikor so mu to dovoljevale obveznosti, je goste osebno 
pozdravil tudi predsednik Pahor, v njegovi odsotnosti pa jih je sprejela Nataša Kovač, generalna sekretarka 
Urada predsednika republike.
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3. Gostje v predsedniški palači

Predsednik republike vsako leto gosti zanimive ljudi iz različnih področij življenjskega udejstvovanja. V 
Predsedniški palači se srečuje z nadarjenimi, uspešnimi, pridnimi, vztrajnimi. Gre za druženje v vzpodbudo, 
skrb za sočloveka, pogovore o vlogah v družbi, izobraževanju, znanosti in najpomembnejše o priložnostih 
in delitvah izkušenj.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 28. 12. sprejel prostovoljce Stične mladih, ki pripravljajo 
vsakoletno srečanje katoliške mladine v Stični. Z njimi so bili tudi člani Stična benda in predstavniki Skupnosti 
katoliške mladine SKAM.

Za preživetje vsake skupnosti je pomembno, da se lahko zanesemo drug na drugega

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 5. 1. v Predsedniški palači sprejel skupino kolednikov iz 
župnije Kranj - Šmartin in predstavnike Misijonskega središča Slovenije, ki ohranjajo star običaj koledovanja 
in od vrat do vrat prinašajo praznično radost in veselje. Predsednik Pahor je ob tej priložnosti otrokom 
dejal, da s koledovanjem ne ohranjajo le starega slovenskega običaja, temveč tudi zgled, kako si lahko 
medsebojno pomagamo. “Misijonarji pomagajo ljudem, ki so v stiski, in jim spremenijo življenje na bolje, 
zato smo nanje posebej ponosni,” je besede zahvale sklenil predsednik Pahor. V letošnji Trikraljevski akciji 
zbirajo sredstva za vrtce, šole, igrišča, centre in cerkve v Mozambiku, Albaniji, Ukrajini, Braziliji, Zambiji, 
Slonokoščeni obali, Ugandi, na Madagaskarju in v Malaviju.

Ta sprejem je izraz naše hvaležnosti za vaše delo in vaše dosežke

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 11. 1. v Predsedniški palači priredil svečani sprejem za 
slovenske znanstvenike in znanstvenice. V svojem nagovoru je predsednik republike dejal, da želi s 
sprejemom počastiti delo in uspehe slovenskih znanstvenic in znanstvenikov, izraziti hvaležnost za 
njihove številne dosežke, pridobiti tudi pozornost javnost za njihovo delo in navdihniti mlade, da gledajo 
v prihodnost.  Dodal je še, da želi državo opomniti na njeno soodgovornost za vzpostavljanje pogojev 
za delo, razvoj in dosežke znanstvenic in znanstvenikov. Na sprejemu so štirje slovenski znanstveniki/
znanstvenice na kratko spregovorili o svojih znanstvenih poteh in odločitvi za to, da življenje posvečajo 
znanosti: prof. dr. Andreja Gomboc, profesorica astronomije na Univerzi v Novi Gorici, prof. dr. Matevž 
Dular, profesor na Fakulteti za strojništvo Univerze v Ljubljani, ki raziskuje med drugim tudi s podporo 
Evropskega raziskovalnega sveta, prof. dr. Slobodan Žumer, profesor na Fakulteti za matematiko in fiziko 
Univerze v Ljubljani in prejemnik Zoisove nagrade v letu 2017 in prof. dr. Marta Verginella, profesorica na 
Oddelku za zgodovino Filozofske fakultete Univerze v Ljubljani in vodja pri nas edinega projekta Evropskega 
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raziskovalnega sveta s področja humanistike. To je prvi sprejem take vrste, z namenom, da bi postal 
tradicionalen. Predsednik Pahor je namreč prepričan, da je znanost za razvoj ključna in si zasluži pozornost 
in priznanje.

Imejte čudovito ustvarjalno in drugačno življenje

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 1. 2. v Predsedniški palači gostil pogovor dijakov z ljudmi, 
ki opravljajo poklice prihodnosti. Pogovor je potekal ob 3. vseslovenskem Kariernem dnevu 2018, ki ga 
pripravlja Zavod Nefiks. 
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Dijakom Biotehniškega izobraževalnega centra Ljubljana, Srednje šole za kemijo, elektrotehniko in 
računalništvo Celje ter Gimnazije Novo mesto so svoje poklice prihodnosti predstavili: Urška Stanovnik, 
Chief Happiness Officer v podjetju Optiweb; Srdjan Trifunović, vodja 505VR na področju virtualne 
resničnosti; Andrej Orožen, soustanovitelj in direktor podjetja Dewesoft in Matic Vizjak, inovativni 
mladi kmet 2017. Pogovor pa je s svojimi izkušnjami na področju popularizacije znanosti in razvoja 
dopolnil dr. Sašo Dolenc, fizik in filozof, soustanovitelj spletnega časopisa za tolmačenje znanosti 
Kvarkadabra. Predsednik republike je mladim povedal, da prav v tej dvorani, Veliki dvorani Predsedniške 
palače, potekajo vročitve odlikovanj in priznanj ljudem, ki dosegajo izjemne uspehe in so na svojem 
področju najboljši v Sloveniji. Običajno sta znanje in talent tista, zaradi katerih so na svojem področju 
naredili presežek. A tisto, tako predsednik Pahor, kar naredi razliko, sta po njegovem mnenju pogum 
in vztrajnost: »Pogum, da se stori korak v neznano, in vztrajnost, da ne omagaš pri tem koraku.«  
S pogovorom so prisotni mlade spodbudili k aktivnemu razmišljanju o njihovi karierni poti ter osvetlili 
pomen sprememb za oblikovanje poklicev prihodnosti. V današnjem času se zaradi tehnološkega razvoja 
že pojavljajo potrebe po novih znanjih, te pa bodo zahtevale preoblikovanje delovnih mest in pojav povsem 
novih poklicnih profilov.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je v Predsedniški palači 9. 3. sprejel ameriškega astronavta 
slovenskih korenin Randyja Bresnika in njegovo družino. Astronavt Bresnik se je predsedniku Pahorju 
zahvalil za sprejem in mu predstavil svojo življenjsko pot, ki ga je kot astronavta ameriške vesoljske 
agencije NASA že dvakrat vodila na mednarodno vesoljsko misijo. Orisal je začetke svoje kariere na agenciji 
NASA, ko je imel srečo in neponovljivo čast, da je na prvi dan službe spoznal Neila Armstronga, človeka, 
ki je prvi stopil na Luno. Predsednik republike in astronavt Bresnik sta spregovorila o gostovih izkušnjah v 
vesolju in izmenjala stališča o znanstvenih prebojih v zadnjih nekaj letih, ki lahko tudi zaradi sodelovanja 
zasebnega in državnega sektorja po mnenju g. Bresnika do leta 2030 pripeljejo do prve misije na Marsu 
oziroma pošljejo prvega človeka na Mars. Ob tej priložnosti je Randy Bresnik slovenskemu predsedniku 
podaril plaketo s slovensko zastavo, ki jo je imel na lanski misiji s seboj v vesolju, predsednik Pahor pa 
je astronavtu podaril Kogojevo ptico hvaležnosti v spomin na obisk. Randy “Komrade” Bresnik je bil v 
astronavtsko ekipo ameriške vesoljske agencije NASA sprejet leta 2004, doslej pa je bil na dveh misijah na 
Mednarodni vesoljski postaji: leta 2009 in 2017. Z ekspedicije 52/53, ko je v vesolju preživel 139 dni, se 
je vrnil decembra lani. Rodil se je leta 1967 v FortKnoxu v Kentuckyju. Je strasten fotograf in med zadnjo 
misijo je iz vesolja fotografiral tudi Bled.
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Predsednik republike je 11. 3. priredil sprejem ob 20. obletnici ITF Ustanove za krepitev človekove 
varnosti.  ITF ustanova je bila ustanovljena 12. marca 1998. Prvotni namen ustanovitve ITF je bil pomagati 
Bosni in Hercegovini pri uveljavljanju mirovnega sporazuma in zagotavljati njenim prebivalcem pomoč 
in podporo v času po koncu vojne. V dvajsetih letih pa je ustanova ITF postala mednarodno uveljavljena 
nepridobitna organizacija, ki deluje v 31ih državah, njene dejavnosti pa obsegajo odstranjevanje min, 
pomoč žrtvam min in naslavljanje drugih groženj človekovi varnosti. Sprejema so se udeležili tudi 
posamezniki, takoimenovani Obrazi ITF, ki so v dvajsetih letih s pomočjo ITF osmislili svojo življenjsko pot. S 
svojim znanjem in prepoznavnostjo so pripomogli k ustvarjanju politik in strategij za uspešnejše delovanje 
ustanove ITF, s svojo srčnostjo, pogumom in življenjsko močjo pa so navdih njenemu delovanju.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 20. 3. sprejel Duncana Haldanea, Nobelovega 
nagrajenca na področju fizike v letu 2016. Na sprejem je predsednik Pahor povabil tudi direktorja 
Instituta Jožef Stefan prof. dr. Jadrana Lenarčiča, prof. dr. Dragana Mihailovića in prof. dr. Primoža Ziherla, 
ki mu je Društvo Mlada akademija letos podelilo naziv “Mentor leta 2017”. Predsednik Pahor je profesorju 
Haldanu dejal, da njegov obisk razume kot navdih vsem, ki se ukvarjajo z znanostjo in s svojim delom 
odkrivajo zadnje skrivnosti. “Vaši dosežki govorijo sami zase in sprožajo navdušenje pri ljudeh, ki želijo 
hoditi po vaši poti. Morda je med našimi mladimi znanstveniki prihodnji nobelovec in mu bo tudi vaš 
obisk dal navdih, da lahko seže po zvezdah.” Profesor univerze Princeton Duncan Haldane je leta 2016 
skupaj z raziskovalcema Davidom J. Thoulessom in Michaelom Kosterlitzem prejel Nobelovo nagrado za 
fiziko, in sicer za teoretske raziskave stanja snovi. Rojen je bil leta 1951 v Londonu kot sin zdravnika 
britanske vojske in Slovenke Ljudmile Renko. Njegova starša sta se spoznala na avstrijskem Koroškem, 
kjer je bil oče vojaški zdravnik. Po poroki se je Ljudmila Renko z možem preselila v Anglijo, kjer je družina 
odtlej živela. Otroštvo in mladost je preživel v Angliji, po koncu študija pa je znanstveno pot nadaljeval 
v Franciji in nato ZDA, kjer je sedaj profesor fizike na univerzi Princeton. Duncan Haldane je edini živeči 
Slovenec, ki je prejemnik Nobelove nagrade.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 29. 3. v Zlatem salonu Predsedniške palače sprejel 
skupino slovenskih, kitajskih in danskih znanstvenikov, ki sodelujejo v izjemnem in prebojnem 
mednarodnem znanstvenem projektu Genom človeške ribice, v katerem bodo določili genski zapis 
proteusa (proteus anguinus). Namen znanstvenega projekta, katerega pričetek sovpada tudi z 250-letnico 
prvega znanstvenega opisa človeške ribice, je določitev njenega celotnega genskega zapisa. Gre za 
zahteven in zapleten proces, saj je njen genom kar petnajstkrat večji od človeškega in s tem tudi katerega 
koli drugega genoma, ki so ga znanstveniki uspeli v celoti razvozlati do danes. Znanstveni projekt je 
zato v marsičem prebojen, saj znanstveniki pričakujejo, da bodo rezultati prinesli ogromen napredek v 
raziskavah te dragocene in zanimive živali, kot so ugotavljanje razlogov za dolgoživost človeške ribice, njene 
sposobnosti preživetja brez hrane in obnavljanja organov. To bo pomembno tudi na področju medicine. V 
projekt sta vključeni dve skupini slovenskih biologov z Univerze v Ljubljani, pod vodstvom prof. dr. Nine 
Gunde-Cimerman in prof. dr. Roka Kostanjška, ki bosta odgovorni za zagotavljanje vzorcev in biološko 
razlago pridobljenih podatkov. Idejna pobudnica mednarodnega raziskovalnega projekta prof. dr. Gunde-
Cimerman je k sodelovanju povabila kitajski inštitut BGI, vodilni svetovni center na področju raziskovanja 
genoma in sekvenciranja. Znanstveniki inštituta bodo prispevali tehnične zmogljivosti in sodelovali pri 
analizi podatkov, pri projektu pa bodo sodelovali tudi znanstveniki Inštituta za regenerativno medicino Lars 
Bolund z Danske, ki bodo poskrbeli za interpretacijo podatkov v medicinskem kontekstu, in znanstveniki 
univerze v Aarhausu. Predsednik republike je znanstvenike sprejel v času, ko se spominjamo 250-letnice 
prvega znanstvenega opisa človeške ribice, objavljenega marca 1768, po živali iz Vira pri Stični. Tedaj je 
bilo določeno tudi latinsko ime te dvoživke - proteus anguinus. Predsednik Pahor je tako danes prevzel 
častno pokroviteljstvo nad 3. Mednarodnim posvetom SOS Proteus: »Varstvo človeške ribice in njenega 
habitata«, ki poteka ob 250. obletnici prvega znanstvenega opisa človeške ribice.

Julija lani se je predsednik republike pridružil ekipi prostovoljcev Jamskega laboratorija Tular pri reševanju 
človeške ribice in jo spustil v njeno naravno okolje v Belo jamo pri Vipavi. Takrat je predsednik Pahor dejal: 
“Prav je, da se potrudimo, da na simbolen in stvaren način vračamo naravi, kar nam je podarila - lepoto 
življenja.”
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Ob Dnevu Evrope vam vaši starši svečano obljubljamo, da bomo storili prav vse, kar je v naši 
moči, da bodo na varnem in v miru tudi vaši otroci. Vi, naš zaklad, morate vedno ostati na 
varnem in v miru.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je praznik Evrope, ki ga obeležujemo 9. maja, obeležil z 
mladimi. V Predsedniški palači je ob Dnevu Evrope, ko praznujemo mir in enotnost na stari celini, pripravil 
sprejem in mladim namenil poslanico. Sprejem je povezovala Arja Ela Hvala, UNICEF Junior ambasadorka, 
ki je z mladimi delila razmišljanja o Evropski uniji, skupni prihodnosti v miru, strpnosti in sožitju. Povedala 
je, da je v pogovoru s svojimi sovrstniki ugotovila, da je v delovanju Evropske unije kup priložnosti za 
izboljšave. Mladi si svojih idej na omejujejo, ampak vedno najdejo pot za njihovo uresničitev. Sledil je 
kulturni program, ki so ga v luči tega slavnostnega dne pripravili otroci iz Vrtca Mala akademija in Vrtca 
Brezovica, osnovnošolci Osnovne šole Voličina, Osnovne šole Cankova, Osnovne šole Toneta Čufarja Jesenice 
in III. Osnovne šole Celje, ki je tudi nosilka letošnje zaključne prireditve Evropska vas.

Predsednik republike je 13. 7. priredil sprejem v zahvalo gasilcem in prostovoljcem, ki so sodelovali pri 
odpravi posledic silovitega in močnega neurja, v katerem sta bili najbolj prizadeti občini Črnomelj 
in Semič. Pri odpravljanju posledic je skupaj sodelovalo 3.686 srčnih mož in žena. Udeležence sprejema 
sta ob predsedniku republike nagovorila gasilski poveljnik Jože Vrščaj in županja Občine Črnomelj Mojca 
Čemas Stjepanovič. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 4. 9. v Veliki dvorani Predsedniške palače priredil sprejem 
za 6. generacijo prejemnikov zlatega Mednarodnega priznanja za mlade - MEPI. Predsednik republike 
Borut Pahor je prejemnikom zlatega priznanja čestital za njihov uspeh. “Želim vam, da s svojim uspehom 
navdihujete svoje sovrstnike, da tudi oni naredijo nekaj dobrega za skupnost” je ob tej priložnosti dejal 
predsednik republike. Poudaril je, da projekt pomaga mladim pri zavedanju, da imajo priložnost in 
odgovornost, da postanejo plemenite osebnosti. “MEPIjevci se dobro zavedate, da je na vas, da naredite 
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nekaj imenitnega za skupnost,” tako predsednik Pahor, “ in pomembo je, da te priložnosti ne zamudite.” V 
šestih letih je zlato priznanje prejelo 327 mladih. MEPI je svetovno priznan mladinski program, ki mladim 
med 14. in 25. letom omogoča, da z aktivno udeležbo skozi različne programe odkrijejo, razvijejo in 
uresničijo svoje potenciale.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 21. 9. priredil sprejem za novoizvoljeno Vlado Republike 
Slovenije. 
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor in minister za izobraževanje, znanost in šport Republike 
Slovenije dr. Jernej Pikalo sta 6. 10. priredila sprejem za diamantne maturantke in maturante, ki so na 
splošni ali poklicni maturi dosegli vse možne točke.

4. Pisma državljank in državljanov 

Na Urad predsednika Republike Slovenije je v obdobju od  27. decembra 2017 do 30. novembra 2018 
prispelo 457 pisem, od tega nekaj iz tujine ter 29  anonimnih. 

R Glede na vsebino    2018      v % ODSTOP   POV.INFO

1 Socialno varstvo 72 15,7% 44 12

2 Ostale zadeve 44 9,6% 5 -

3 Upravno-notranje zadeve 39 8,5% 20 10

4 Sodne zadeve 31 6,8% 8 2

5 Finančne in davčne 
zadeve

30 6,5% 16 10

6 Zadeve, ki so poslane le v 
vednost

26 5,7% 1 1

7 Okolje in prostor ter 
naravne nesreče

24 5,2% 14 4

8 Nerazumljiva pisma, 
pisci z oseb.  težavami in 
ponavljajoči se pisci

23 5,0% 2 2

9 Ostale pravosodne 
zadeve

19 4,1% 2 -

10 Pokojninsko in invalidsko 
varstvo

18 3,9% 9 -

11 Stanovanjske zadeve 17 3,7% 10 6
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12 Zdravstveno varstvo 14 3,0% 6 4

13 Delovna razmerja in 
brezposelnost

14 3,0% 2 1

14 Osebna izjavljanja in 
razmišljanja

13 2,8% - -

15 Šolstvo, znanost, religija, 
kultura in šport

12 2,6% 3 2

16 Javne gospodarske službe 12 2,6% 4 3

17 Policijski postopki ter 
javni red in mir

10 2,2% 2 -

18 Poprava krivic 10 2,2% 5 2

Skupaj (od 1 do 18) 428 93,6% - -

19 Anonimna pisma 29 6,4% - -

Skupaj 457 100% 153 59

Največ pisem smo  prejeli s področja socialnega varstva t.j. 72 pisem ali 15,7%. Njihova vsebina pa se 
večinoma nanaša na prošnjo za pomoč v finančni stiski, na nezadovoljstvo z odločbo centra za socialno 
delo, na nezadovoljstvo v zvezi s predolgim čakanjem na vloženo pritožbo,… V 44 primerih smo pismo 
odstopili v pristojno obravnavo, od teh večino na center za socialno delo, nekaj tudi na občino; nekaj pisem, 
ki so se nanašala na nezadovoljstvo posameznikov v zvezi z dolgim čakanjem na reševanje pritožb pa na 
Ministrstvo za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti. V ostalih primerih smo posameznikom 
posredovali odgovor o naših pristojnosti ter morebitnih napotitvah na druge institucije, kamor bi se lahko 
obrnili po pomoč v zvezi z njihovimi težavami. 

Kar 9,6% vseh pisem je s področja ostalih zadev, kar je dosti več kot smo jih beležili v preteklih letih. 
Večina pisem s tega področja se nanaša na prošnjo za sprejem pri predsedniku republike. V teh primerih 
posameznike pozovemo, da kaj več napišejo o problematiki, v zvezi s katero bi se želeli srečati s 
predsednikom. Na podlagi dodatnih pojasnil, jih potem usmerimo na pristojno institucijo. 

S področja upravno notranjih zadev smo prejeli 39 pisem t.j. 8,5% vseh pisem. Kar nekaj pisem s tega 
področja je prispelo iz tujine, posamezniki prosijo za pomoč pri pridobitvi slovenskega državljanstva, prosijo 
za pomoč pri zapletih z vizo za vstop v Slovenijo, sprašujejo o možnostih bivanja in zaposlitve v Sloveniji,.. 
V 20 primerih smo pismo odstopili v obravnavo na pristojna ministrstva. 

6,8% vseh pisem je s področja sodnih zadev, kar je nekoliko manj kot v preteklih letih. Večina teh pisem se 
nanaša na nezadovoljstvo posameznikov v zvezi z izdanimi sodbami, s katerimi se posamezniki ne strinjajo 
in prosijo za pomoč in ukrepanje predsednika republike. Nekaj posameznikov v svojih pismih meni, da 
sodišča odločajo prepočasi. 

Sledijo pisma s področja finančnih in davčnih zadev (6,5%). V pismih nas posamezniki seznanjajo s 
finančnimi težavami in prosijo za ukrepanje. Nekateri prosijo za posredovanje pri najetju kredita. Večkrat 
je bila izpostavljena finančna uprava zaradi nezadovoljstva z izdanimi odločbami. 

Tudi na vseh ostalih področjih gre za zelo individualne opise težav in nezadovoljstvo z raznimi postopki 
drugih državnih organov in ne nakazujejo na neko širšo problematiko, ki bi jo bilo potrebno izpostaviti. Iz 
priloženih tabel je po področjih razvidno, koliko je bilo vseh prejetih pisem skupaj, koliko je bilo odstopljenih 
pisem v obravnavo na pristojne institucije ter  kolikokrat smo dobili povratno informacijo. 
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KULTURA IN UMETNOSTI

V Sloveniji je bilo leto 2018 na področju kulture in umetnosti v znamenju pomembnih obletnic in spominskih 
obeležij. Preteklo leto je tako najbolj zaznamovalo Cankarjevo leto, s katerim smo se sto let od njegove 
smrti poklonili največjemu slovenskemu pisatelju in dramatiku, predvsem pa velikemu domoljubu Ivanu 
Cankarju. Leta 2018 sta svoje prvo stoletje praznovala tudi Narodna galerija, naša osrednja umetnostna 
galerija, in slovenska baletna umetnost. V Evropi je bilo preteklo leto posvečeno kulturni dediščini.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je tako tudi v prvem letu drugega mandata posebno pozornost 
posvetil kulturi in umetnosti in se udeležil številnih dogodkov po Sloveniji.

»Kultura je navdih za naše sanje«

Predsednik republike Borut Pahor in gospa Tanja Pečar sta se na predvečer Prešernovega dne udeležila 
sprejema za nagrajence in državne proslave ob slovenskem kulturnem prazniku, na kateri so bile 
podeljene Prešernove nagrade in nagrade Prešernovega sklada. Kot običajno ob vseh državnih praznikih 
je tudi na Prešernov dan v Predsedniški palači potekal dan odprtih vrat, ki je bil tradicionalno najbolj 
obiskan v letu – prostore Urada predsednika republike si je tedaj ogledalo več kot tisoč sto (1.100) 
obiskovalcev, ki so v uvodnem delu v Veliki dvorani lahko prisluhnili gospodu Janezu Mejaču, baletnemu 
solistu, koreografu, režiserju in letošnjemu Prešernovemu nagrajencu za življenjsko delo.

Obiskovalce je nagovoril tudi predsednik Pahor in poudaril, da Slovenci živimo s kulturo, saj smo eden 
tistih redkih narodov v Evropi in na svetu, ki kulturo proslavijo s praznikom. Pozval je, da storimo vse, 
kar je v naši moči, da kultura ostane to, kar je vedno bila za Slovence v dobrih in v slabih časih – navdih 
za naše sanje.« Praznični kulturni program so pripravili člani okteta Raskovec iz Vrhnike in gospod Franci 
Bozovičar z dramsko interpretacijo Cankarjevih besed.
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Ob mednarodnem dnevu maternega jezika, 4. marca, se je predsednik republike udeležil tradicionalne 
prireditve v obmejni občini Razkrižje. V slavnostnem govoru je predsednik Pahor pozval župane na 
obeh straneh meje k sodelovanju in dobrim medsebojnim odnosom. Samo v dobrem ozračju je mogoče 
pričakovati uveljavitev meje, ki je določena, je ob tem dejal predsednik republike.

V počastitev stoletja baletnega ustvarjanja je 12. aprila predsednik Republike Slovenije Borut Pahor vročil 
listino o častnem pokroviteljstvu nad obeleževanjem 100. obletnice slovenskega baleta.

Septembra 2018 je minilo natanko sto let, odkar je bil v Ljubljani, v tedanjem Deželnem gledališču, 
ustanovljen prvi poklicni baletni ansambel v Sloveniji. Ljubljani je kasneje sledil Maribor. V imenu 
slovenskega baleta je listino o častnem pokroviteljstvu predsednika republike prevzel gospod Tomaž Rode, 
predsednik Društva baletnih umetnikov Slovenije, ki sta se mu ob slovesni predaji pridružila predstavnika 
vodilnih institucij s področja baletne umetnosti v Sloveniji, gospa Sanja Nešković Peršin, umetniška vodja 
Baleta Slovenskega narodnega gledališča Opera in balet Ljubljana, in gospod Danilo Rošker, direktor 
Slovenskega narodnega gledališča Maribor. Gospod Rode se je v nagovoru zahvalil baletnim umetnikom, 
da s svojo energijo, dano od boga umetnosti, ustvarjajo in tako pišejo dosje slovenske baletne umetnosti. 
»To je poseben dan slovenskega baleta. Z nocojšnjo premiero predstave Balet 100 v stavbi Opere in baleta 
Ljubljana, kjer se je pred sto leti zgodil prvi profesionalni slovenski baletni ansambel, pričenjamo več kot 
leto dni dolgo slavje slovenskega baleta,« je dejal gospod Rode in se iskreno zahvalil predsedniku Pahorju 
za izkazano čast.

V Predsedniški palači so po uradnem delu zaplesali baletni solisti, članice in člani baletnih ansamblov 
Baleta Slovenskega narodnega gledališča Maribor in Baleta Slovenskega narodnega gledališča Opera in 
balet Ljubljana ter učenci Baletne šole Konservatorija za glasbo in balet Ljubljana. Ob visokem jubileju 
slovenskega baleta so potekale številne slovesnosti, ki so jih pripravili Društvo baletnih umetnikov 
Slovenije, Balet Slovenskega narodnega gledališča Opera in balet Ljubljana, Slovensko narodno gledališče 
Maribor, Cankarjev dom, Slovenski gledališki inštitut in Televizija Slovenija.
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23. aprila se je predsednik republike udeležil podelitve slovenskih medijskih nagrad Žarometi. 
Predsednik Pahor je podelil glavno nagrado, žaromet za medijsko legendo, gospe Eldi Viler – pevki, ki 
jo poznavalci glasbe omenjajo v isti sapi z mnogimi legendami zlatih let slovenske popevke, ki so ji 
pesmi pisali največji skladatelji, in katere uspešnice so zimzelene, lastnici enega najlepših in najbolj 
prepoznavnih glasov.

Predsednik republike se je v tem letu udeležil priljubljenega koncerta Operna noč, ki so ga v mestnem 
parku v Mariboru pripravili umetniki Slovenskega narodnega gledališča Maribor. Na koncertu so nastopili 
operni solisti, zbor in simfonični orkester pod taktirko dirigenta Simona Krečiča, umetniškega direktorja 
mariborske opere.
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Društvo Rastoča knjiga je v tem letu praznovalo svojo polnoletnost, zato je 28. maja vodstvo društva 
sprejel predsednik Pahor. Sprejema so se udeležili akademik prof. dr. Boštjan Žekš, predsednik društva, 
člana upravnega odbora dr. Janez Gabrijelčič in Alojz Kovšca, in sekretarka društva mag. Marjeta Tratnik 
Volasko. Dr. Gabrijelčič se je predsedniku republike zahvalil za dosedanjo podporo društvu, ki je nastalo 
prav na začetku novega tisočletja in je sovpadalo s pomembnimi mejniki in obletnicami v zgodovini našega 
naroda. Predsednik republike se je vodstvu društva zahvalil, da s plemenitimi cilji projekta ohranjajo in 
spodbujajo sporočila sožitja, strpnosti, sodelovanja in medsebojnega razumevanja, podporo projektu pa 
je je napovedal tudi vnaprej. 

Pred zaključkom šolskega leta, 1. junija, se je predsednik republike udeležil zaključne prireditve Društva 
Bralna značka Slovenije – ZPMS, kjer so mladim bralcem podarili priznanja »Zlata bralka, zlati bralec«. 
Ta dan je bil tudi naprej zaznamovan z literaturo, saj se je predsednik Pahor na gradu Turn v Preddvoru 
udeležil slovesnosti v počastitev Josipine Urbančič Turnograjske. V slavnostnem nagovoru je predsednik 
republike omenil svoj obisk v Argentini, kjer je kot prvi predsednik Slovenije obiskal tamkajšnjo slovensko 
skupnost. “Pripadnost jeziku in kulturi, ki seže čez meje, nas poveže v domovino. Moč domovine je 
neizčrpna, moramo pa jo znati vzgajati, krepiti in drug drugega spodbujati. Dokler bomo znali živeti drug 
z drugim, nas bo različnost bogatila.” Predsednik Pahor si je ogledal tudi spominsko sobo in se vpisal v 
knjigo obiskovalcev, organizatorji pa so se predsedniku republike zahvalili za udeležbo in tako izraženo 
spoštovanje do umetnice in do vseh, ki ohranjajo sporočilnost njenih del in slovenske kulturne dediščine.
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V okviru prizadevanj za spodbujanja bralne kulture je predsednik republike 16. julija v Vili Podrožnik 
priredil sprejem ob vročitvi listin o častnem pokroviteljstvu ustanovam pobudnicam Nacionalnega 
meseca skupnega branja 2018. V Sloveniji številne ustanove, ki skrbijo za bralno kulturo in razvoj bralne 
pismenosti, že desetletja pripravljajo različne dejavnosti - letos so jih prvikrat povezale v “Nacionalni 
mesec skupnega branja 2018”. Predsednik republike je prevzel častno pokroviteljstvo nad pobudo, katere 
dolgoročni cilj je rast bralne kulture in bralne pismenosti Slovenk in Slovencev, doma in v zamejstvu.

V nagovoru je predsednik republike izrazil veselje, da lahko s prevzemom častnega pokroviteljstva 
nad projektom, ki spodbuja bralno kulturo, prične poletne in počitniške dni in je zato na sprejem 
v Vilo Podrožnik posebej povabil otroke, ki počitnice preživljajo v programih Zveze prijateljev 
mladine Slovenije. »Z Nacionalnim mesecem skupnega branja 2018 mlade spodbujamo, da berejo 
in se o branju pogovarjajo,« je dejal predsednik Pahor. Spomnil je, da smo lani v svetu obeleževali 
500. obletnico reformacije, ki je Slovencem prinesla prvo knjigo in jezik, ki nas je utemeljil, letos pa 
obeležujemo 100. obletnico smrti največjega slovenskega pisatelja in dramatika, Ivana Cankarja. 
»Slovenci smo narod kulture, zato moramo skrbno negovati svoj jezik in vse, kar je z njim povezano. 
Nič, kar se je zgodilo v zadnjega pol tisočletja, ni onemogočilo Slovencem, da ne bi v svojem jeziku 
razvijali svojih sanj. Tudi v naslednjega pol tisočletja se ne more zgoditi nič, če bomo ohranjali svoj 
jezik,« je dejal predsednik republike ter vsem zaželel, naj v branju uživajo in razvijajo svojo domišljijo.  
Listino o častnem pokroviteljstvu so prejele naslednje ustanove pobudnice: Bralno društvo Slovenije, 
Društvo Bralna značka Slovenije – ZPMS, Društvo slovenskih pisateljev, Mariborska knjižnica, Mestna 
knjižnica Kranj, Mestna knjižnica Ljubljana, Slovenska sekcija IBBY, Združenje slovenskih splošnih knjižnic 
in Zveza bibliotekarskih društev Slovenije. 

V imenu ustanov pobudnic sta se predsedniku republike zahvalili dr. Dragica Haramija, predsednica 
Društva Bralna značka Slovenije – ZPMS, in gospa Savina Zwitter, predsednica Bralnega društva Slovenije. 
Po uradnem delu sprejema sta ambasadorja kulturno-umetnostne vzgoje letošnjega evropskega leta 
kulturne dediščine – pravljičar Žiga X. Gombač in ilustrator Ivan Mitrevski – priredila bralnico pod krošnjami 
za otroke, ki počitnice preživljajo v programih Zveze prijateljev mladine Slovenije.
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Predsednik Pahor je bil častni pokrovitelj slavnostne projekcije filma Na svoji zemlji Franceta Štiglica, ki je 
bila predvajana na Kongresnem trgu 27. avgusta. Ob 70-letnici prvega slovenskega zvočnega celovečernega 
igranega filma je bila posvečena v tem letu preminuli igralki Štefki Drolc. Predsednik republike se je pred 
slavnostno projekcijo srečal z ustvarjalci filma in z njimi izmenjal nekaj prijaznih besed.

21. septembra je potekala zaključna prireditev ob razglasitvi “Kulturne šole 2018”. Letos je 48 
(oseminštirideset) slovenskih osnovnih šol prejelo naziv “kulturna šola”, najbolj kulturni šoli 2018, Osnovni 
šoli Mokronog, pa je plaketo podelil predsednik Pahor. V slavnostnem nagovoru je spomnil na neprecenljive 
obiske vrtcev, osnovnih in srednjih šol. “Iskreno in z izbranimi besedami želim opisati svojo osuplost nad 
šolskimi proslavami, ki odražajo ustvarjalni obraz naše domovine. Navdihnjeno spremljam prizadevanje 
učencev in učiteljskega zbora, ki se vedno znova potrudijo, da naredijo nekaj novega, kar navduši vse,” 
je dejal predsednik Pahor, pedagoškim delavcem pa izrekel besede zahvale, ker lahko otroci izživijo 
svojo ustvarjalnost, hkrati pa utrjujejo duh medsebojnega zaupanja, kadar umetniško ustvarjanje prijetno 
preseneti z improvizacijo. “Hvaležen sem učiteljem in občudujem učence za širše pojmovanje kulture ob 
spoštovanju naše tradicije. Pomembno je razumevanje kulture v najširšem smislu,” je dejal predsednik 
Pahor in izrazil prepričanje, da prihaja generacija, ki je ambiciozna, vedoželjna in bo z zavedanjem o 
kulturi in umetnosti medsebojnega sodelovanja lahko preživela izzive časa, ki je pred nami. Projekt 
»Kulturna šola« je namenjen osnovnim šolam, njegovi pobudniki pa želijo širši javnosti predstaviti najbolj 
kakovostne dosežke šol v umetnosti in kulturi. Na ta način spodbujajo šole, naj podpirajo ustvarjalnost 
mladih na različnih umetnostnih področjih ter poskrbijo za dodatno izobraževanje učencev in njihovih 
mentorjev za kulturno delovanje. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 18. oktobra v Šempetru pri Gorici udeležil slavnostnega 
koncerta ob 50. obletnici dogodka, ko je pesem Vstajenje Primorske prvikrat zazvenela v izvedbi 
Goriškega okteta. Predsednik republike je bil na slovesnosti slavnostni govornik.
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Govor predsednika republike:

Dragi primorski rojaki, 

gospe in gospodje, 

dragi prijatelji, 

ob 10. obletnici razglasitve samostojne Slovenske države je bila ena od osrednjih prireditev na Primorskem, 
v Piranu. Kot tedanji predsednik Državnega zbora sem skupaj z visokimi gosti iz tujine spremljal proslavo. 
Med njimi je bil tudi nekdanji nemški zunanji minister Hans Dietrich Genscher. 

Ob koncu proslave smo po običaju vstali ob refrenu pesmi Vstajenje Primorske. Genscherju ni bilo jasno, 
čemu smo na proslavi vstali že drugič in je vprašal, za kaj gre. Pojasnil sem mu, da gre za neke vrste 
himno. Čigavo, je vprašal. Naše dežele, Primorske. A imate dežele, a ima vsaka dežela himno? Ne, to 
je edinstvena primorska himna, sem mu kratko pojasnil med himničnim refrenom in dejal, da je to zelo 
posebna zgodba. 

Primorska himna Vstajenje Primorske, ki jo je napisal dr. Lev Svetek in uglasbil komponist Rado Simoniti, 
je posebna zgodba. Še danes deloma skrivnostna glede nekaterih vprašanj o času in načinu svojega 
nastanka. 

Vendar so ta vprašanja za nocojšnjo priložnost manj pomembna. Pri vsem skupaj je zelo važno, da smo jo 
primorski ljudje vzeli za svojo, ne da nam bi to zaukazal kakšen sklep ali celo zakon. 

Ko se zaigra himnični refren, vstanemo vsi, ne glede na vse mogoče razlike med nami. 

Mogoče je to pripisati dejstvu, da ima pesem sledi bazoviškega predvojnega protifašističnega upora, 
sentimentalnosti in moči osvobodilnega gibanja in celo nekaj primesi stare cerkvene Marijine pesmi. 
Očitno je, da je tako rekoč od prvih sledi nastanka, zlasti pa od mogočne zborovske uprizoritve na Komenski 
proslavi 25. obletnice Primorske vstaje leta 1968, odsevala značaj primorskega človeka, ta pa je z njo 
izpovedoval svojo elementarno narodno in življenjsko identiteto. 
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Primorci smo ponosni, da imamo svojo himno. Izpričuje nas, mi pa se z njo postavimo zase, za svoje 
korenine in za svojo prihodnost. Nekaj mogočnega je v njej. 

V zadnjih letih opažam, kako jo radi zaigrajo in zapojejo vsepovsod po Sloveniji. Pri tem opazim, kako 
so neučakani glede vstajanja. Zdaj so se že navadili, da se ne vstane ob začetku, ampak ob himničnem 
refrenu. Vidim tudi, da jo radi zaigrajo in zapojejo, ko želijo prireditvam dati uporniškega duha. S tem ni 
nič narobe, saj nenazadnje izpričuje prav to našo značajsko prvino. Na nek način pa si vendarle želim, da 
bi nekako ostala primorska himna. Da je ne bi zaigrali in zapeli samo ob slavljenju uporniške tradicije, 
temveč sicer ob slovesnih dogodkih. 

Nocoj se bo temu težko izogniti, saj hkrati z otvoritvijo razstave o 100. obletnici konca I. svetovne vojne 
proslavljamo konec nečloveškega trpljenja, ki je zeleno-modro Sočo zlasti med Soško bitko obarvala 
krvavo rdeče. 

V tem smislu se bomo na nek način poklonili ne le trpljenju, ki ga proizvede vojna, temveč tudi uporu 
človeškega dostojanstva, njegove najbolj plemenite vrline, ki jo konča. 

Nocoj bomo ob koncu proslave z Vstajenjem Primorske še enkrat izrekli našo privrženost miru. Mi 
presojamo, da se vojna ne začne zato, ker je to neizogibno. Vojna se začne zato, ker se je nekdo, ki bo jo 
lahko preprečil, odločil drugače. V tem smislu čas miru ni samo čas, ko ni vojne, temveč tudi čas, ko se 
zavestno trudimo odpravljati razloge ali izgovore zanjo. 

Če je uporaba sile v elementarno moralnem smislu zavržna, potem se moramo truditi mir izkoristiti 
za neomajno vero vanj. S svojimi ravnanji, presojami in odločitvami moramo dokazati, da nobeno od 
vprašanj, ki jih zastavlja človekov in družbeni razvoj, ne postavlja pod vprašaj miru samega. Zgolj v tem 
primeru bodo imele žrtve vseh vojn, tudi prve svetovne vojne, svoje posthumno zadoščenje in spokoj. 

Po moje tudi to izraža Vstajenje Primorske, naša himna -  zelo humano sporočilo, zelo plemenito, zelo 
človeka vredno. Zato je tako naša. Primorski človek, odprt v svojem duhu, je ponosen, ni pa aroganten. To 
ta čudovita pesem tako lepo pove. Za vse je prostor pod tem soncem, če je le svobodno. 

Kot predsednik republike in kot Primorec sem nocoj srečen, da so z nami Zvonko Koron, Danilo Skomina 
in Andrej Bavcon, trije še živeči člani Goriškega okteta izpred petdesetih let. Njim gre danes naša posebna 
hvaležnost, da so leta 1968 prvikrat in nato neštetokrat tako magično in mogočno zazveneli Vstajenje 
Primorske. 

Nocoj je lep in slovesen dogodek. In tudi tega bomo na koncu proslavili s himno. Nenazadnje je ena od 
njenih dodatnih posebnosti tudi ta, da se z njo zaključi in ne začne slovesni trenutek. Tudi to ji daje njeno 
edinstvenost. Ponosni smo na to našo Primorsko, in na njeno vstajenje.

26. novembra se je predsednik republike na povabilo Prifarskih muzikantov udeležil njihovega 
tradicionalnega predprazničnega koncerta v Cankarjevem domu, ki je bil letos še posebej svečan, saj 
so z njim proslavili 30. obletnico glasbenega ustvarjanja.
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ŠPORT 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 17. 1. udeležil Evropskega prvenstva v rokometu 
2018, kjer si je ogledal tekmo med reprezentancama Slovenije in Črne gore.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 27.1 . udeležil slavnostne otvoritve 7. FIS Svetovnega 
pokala v smučarskih skokih za ženske, Ljubno 2018.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 29. 1. udeležil uradne predstavitve olimpijske 
reprezentance Slovenije – Pjongčang 2018, kjer je slovenskim reprezentantom povedal, da jih bo v 
Pjongčangu tudi osebno spodbujal.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 29. 3. v Predsedniški palači gostil sprejem za športnice 
in športnike Smučarske zveze Slovenije. Športnice in športnice sta nagovorila predsednik Republike 
Slovenije Borut Pahor in ministrica za izobraževanje, znanost in šport dr. Maja Makovec Brenčič. V imenu 
športnic in športnikov je zbrane nagovoril Jakov Fak.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 6. 5. udeležil otvoritvenih dirk letošnje kasaške sezone 
v Ljutomeru. “Kasaške dirke so pomemben del identitete tega kraja, ki sestavlja značaj naše dežel,” je dejal 
predsednik republike v pozdravnem nagovoru. Ob tej priložnosti si je predsednik Pahor ogledal tudi Muzej 
Ljutomerski kasač in obiskal “Prlekfest 2018: kuji, vino, pogače”, ki je potekal na območju hipodroma.
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Predsednik Republike Slovenije Borut 
Pahor si je 17. 6. ogledal zadnjo etapo 25. 
jubilejne kolesarske dirke po Sloveniji. 
Primož Roglič, veliki zmagovalec dirke, se 
je ob tej priložnosti podpisal na “Zastavo 
slavnih”, posebno zastavo predsednika 
Pahorja, na kateri so zbrani podpisi 
najimenitnejših slovenskih športnic in 
športnikov. Predsednik republike je bil 
častni pokrovitelj jubilejne kolesarske dirke.

V čast njegove zmage, sta predsednik Pa-
hor in Primož Roglič 6.8. posadila javor, sadiko 
mogočnega drevesa, ki že raste v parku Vile Po-
drožnik. Javor je simbol moči in vzdržljivosti, kar 
Primož pooseblja. Posaditev je bila usklajena z 
upravljalcem parka.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor si je 11. 8. ogledal finalni dvoboj teniškega turnirja ATP 
Challenger Slovenia open v Portorožu.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 28. 10. udeležil 23. Ljubljanskega maratona.
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Slovenke in Slovenci smo srečni in ponosni, da imamo Leona Štuklja. Nesmrten je.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 12.  11. udeležil osrednje slovesnosti ob 120. obletnici 
rojstva Leona Štuklja, športnega velikana, telovadca, dobitnika šestih olimpijskih kolajn, svetovljana in 
humanista. Predsednik republike je bil na slovesnosti slavnostni govornik.

Govor predsednika republike

Spoštovani gospod župan, 

predsednik slovenskega olimpijskega komiteja, 

dame in gospodje. 

Slovenke in Slovenci smo srečni in ponosni, da imamo Leona Štuklja. Nesmrten je. S to lepo slovesnostjo 
izražamo hvaležnost, da s svojimi izjemnimi športnimi dosežki in krepostnim osebnim karakterjem večno 
navdihuje zlasti naš športni, a tudi narodni značaj. Leon Štukelj je naša korenina. Je del našega narodnega 
izročila. Skupaj z drugimi slovenskimi političnimi, kulturnimi, znanstvenimi in športnimi velikani sestavlja 
osupljiv mozaik naše najbolj odlične in žlahtne dediščine. Nocoj se mu poklanjamo. 

Dame in gospodje, 

ob Štuklju najprej pomislim na vitalnost. Tisti magični prihod na olimpijski stadion v Atlanti 1996 leta, ki 
je na noge dvignil par milijard ljudi po vsem svetu, je nepozaben. Skoraj stoleten človek, rojen celo dve 
leti pred prvimi olimpijskimi igrami moderne dobe v Atenah, je živahno poplesaval kot poredni mladenič. 
Navdušenje je bilo nepopisno in vsesplošno. Takrat in sicer pri Štuklju ni šlo samo za sijano telesno 
pripravljenost. V prefinjenih, lahkotnih gibih smo lahko videli njegov svetovljanski duh, odprt a hkrati 
premišljen, skoraj discipliniran. Leon Štukelj ultimativno pooseblja zdrav duh v zdravem telesu. Pri vzgoji 
naši bodočih rodov nam glede tega ni treba posegati po tujih zgledih. Edinstven vzor je našega rodu. 

Dame in gospodje, 

ob Štuklju seveda pomislimo na športnega šampiona. Na olimpijskih igrah v Berlinu 1936 leta sta si v 
roke segla z Jessejem Owensom. Dve legendi, atletska in telovadna. Leon Štukelj je ovenčan z športno 
slavo. Nosilec olimpijskih odličij in drugih prvenstev. Ni šlo samo za talent in delo, odrekanje, disciplino. 
Bil je strasten telovadec, vztrajen do konca. Perfekcionist. V gibu sta morali biti izražena moč in mehkoba. 
Tri zlate olimpijske medalje. Med drugimi odličji. Po vrnitvi iz Pariza, kjer je medaljo osvojil s hudo 
poškodovano dlanjo, ste mu v Novem mestu pripravili navdušen sprejem. Takratni župan dr. Josip Rezek 
ga je pozdravil »Ave, Triumphator!«. 

Leon Štukelj je prvi slovenski dobitnik zlate olimpijske medalje. Je eden izmed najboljših in mednarodno 
najbolj prepoznavnih slovenskih športnikov vseh časov. Leta 1997 je bil sprejet v Mednarodni gimnastični 
hram slavnih. Štiri leta kasneje je bil skupaj z mirom Cerarjem st. kot prvi sprejet v Hram slavnih slovenskih 
športnikov. 

Dame in gospodje, 

Leon Štukelj je zanimiva osebnost. Vsak šampion ima itak izdelano osebnost. Za Štuklja se zdi, da je bil 
vrednostno precej premočrtne narave. Na slovesni skupščini Gimnastične zveze Slovenije 6. novembra 
1997 v Ljubljani je odklonil listino za častno predsednikovanje tej športni organizaciji. Menil je, da ga na 
sokolsko gibanje vežejo tako močne čustvene vezi, da v sedanji gimnastični zvezi te častne funkcije ne more 
sprejeti. »Zahvaljujem se vam za to pozornost, vendar pa vam moram povedati, kot sem vam tudi pisno 
obrazložil, da te časti ne morem sprejeti. Čustveno sem vezan na sokolsko gibanje, ki je bilo ustanovljeno 
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kot odpor proti germanizaciji slovenskega naroda. Sedanja gimnastika nima tega nacionalnega naboja in 
globlje vsebine, ampak zgolj tekmovalni pomen,« je svojo odločitev obrazložil Štukelj. 

Pri nas in v sodobnem primerljivem svetu zdaj ni v navadi, da bi bila športna in podobna društva tudi 
družbeno angažirana. Toda Leon Štukelj je mislil, da je prav tako. Ko je bil mlad in ko je bil star. Taka 
vrednostna premočrtnost, naj ima kdo prav ali ne, je redka vrlina. Med vrlinami želim poudariti tudi 
sposobnost odpuščanja. Štukelj po vojni pri novem režimu ni bil dobro zapisan. V našo kolektivno zavest 
se je vrnil šele po demokratičnih spremembah. In vendar je glede morebitnih krivic dejal, da je vse 
odpuščeno. 

Dame in gospodje, 

nocoj slavimo Štuklja, sokola, telovadca, olimpionika, šampiona in njegovo izdelano osebnost. Srečni in 
ponosni smo, da imamo Leona Štuklja, eno od naših najslavnejših narodnih korenin.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor in gospa Tanja Pečar sta se 8. 12. udeležila finala svetovnega 
pokala v boogie-woogiju in rock’n’rollu, ki je potekal v športni dvorani v Dobrovi. Na tekmovanju se 
je pomerilo sto plesnih parov iz trinajstih držav, ki so z dinamičnimi koreografijami in dih jemajočimi 
akrobatskimi elementi navdušili občinstvo. Predsednik republike se je v otvoritvenem nagovoru uvodoma 
zahvalil Plesnemu klubu Briljantina in predsednici Mirjam Kerpan Izak za njihova prizadevanja ter 
organizacijo plesnega tekmovanja. “Gre za vašo veliko ljubezen do plesa,” je dejal predsednik Pahor ter 
vsem tekmovalcem in sodnikom zaželel uspešno in doživeto tekmovanje. “To je vaš trenutek,” jim je 
sporočil predsednik republike.
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V. POMEMBNE PODROBNOSTI

V VEČNI SPOMIN NA LETOS PREMINULE

Tudi letos se je poslovilo kar nekaj Slovencev, ki so s svojim delom in zapuščino za vedno zaznamovali 
naš širši prostor. Predsednik republike se jim je v imenu države poklonil z vencem, ki ga je položila 
Garda Slovenske vojske oziroma izrazil sožalje svojcem. Predsednik republike se je udeležil pogrebne 
slovesnosti za umrlim prvim generalnim državnim tožilcem v samostojni Sloveniji Antonom Drobničem, 
žalne seje Državnega sveta Republike Slovenije za umrlim dolgoletnim predsednikom Nacionalnega sveta 
invalidskih organizacij Slovenije in državnim svetnikom Borisom Šušteršičem, na sedežu stranke Nova 
Slovenija pa se je vpisal v žalno knjigo za umrlim dr. Andrejem Capudrom, prvim ministrom za kulturo v 
samostojni Sloveniji. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor pa je imel slovesni govor v slovo akademiku Cirilu Zlobcu na 
pogrebni slovesnosti z vojaškimi častmi. 

Govor predsednika republike:

Ciril Zlobec pooseblja Antigonine besede »ne da sovražim, da ljubim sem na svetu«.

Celo, če bi bil Ciril Zlobec znan javnosti samo kot pesnik, kot pesnik ljubezni, je tak njegov opis kompliment 
brez primere. Toda Zlobec si zasluži ta kompliment tudi kot politik. To pa je, se zdi, edinstveno.

V surovem političnem svetu je spodobno, strpno, pomirjujoče in razumevajoče vedenje zelo osamljeno. 
Vendar je osamljeno tako kot svetilnik. Sveti in naslavlja vse v razburkanem prostoru okoli sebe.

Ciril Zlobec si je s svojo pomirjujočo, razumevajočo in ljubeznivo osebnostjo ustvaril vsesplošno spoštovanje. 
To je toliko bolj navdihujoče, ker je bil vse svoje življenje nenavadno moralno in politično premočrten. 
Začenši z antifašizmom in domoljubjem. Imel je jasna stališča, toda sogovornika z drugačnimi je sprejemal 
in poslušal spoštljivo. Upošteval ga je. 

Ta njegov prefinjen občutek za sintezo ga je nevsiljivo, naravno izoblikoval v ljudskega tribuna v najbolj 
žlahtnem pomenu te besede, ki so mu prisluhnili tudi tisti, ki se z njim niso strinjali. V napetost zaradi 
razlik je znal vnesti milino. Nestrpen politični občutek, da eno stališče preživi le, če pobije drugo, je umiril 
s sožitjem obeh, ne da bi zaradi tega premaknil resnico na sredino med njima. To je tiste vrste dediščina, 
ki postavlja mejnike prihodnosti. 

Od Cirila Zlobca se torej ne poslavljamo. Prav nasprotno. Za potrebe tega in prihodnjega časa ga kličemo 
naj sveti in nas naslavlja naprej. Ciril Zlobec nam ne kaže poti k ljubezni, temveč nam pravi, da je ljubezen 
pot.

Danes se morda na prvi pogled zdi, da surovi svet politike nežno dušo prej ali slej ali spridi ali izvrže. Toda 
Ciril Zlobec nam da vedeti, da je močna politična osebnost lahko tudi nežna in ljubezniva. 

Gotovo je šlo pri tem za močan pesniški instinkt, ki je oblikoval tudi njegov intelektualni in politični značaj. 
Vendar se zdi, da si je za to tudi zavestno prizadeval. V javno življenje, v javno polemično politično besedo 
je želel vnesti umetnost.

Ni pristal, da je politika grda, hotel je, da je lepa kot umetnost, da je žlahtna, da je ustvarjalna, da 
navdihuje, da pritegne z dobroto. S politiko ni silil v umetnost, je pa z umetnostjo močno silil v politiko. 
Politiko je želel požlahtniti. Jo narediti plemenito, kot poezijo. Dobro za ljudi.

Žalni zbor,



187

 
hočem reči, da se je od Cirila Zlobca mogoče in potrebno učiti. Svet bolj kot kadarkoli potrebuje ljubezen in 
ne sovraštva. Če te slavne Antigonine besede izrečemo ob našem današnjem srečanju s Cirilom Zlobcem, 
nimajo patetičnega, sladkobnega okusa. Njegova navzočnost jim daje stvaren pomen. To je njegova 
dediščina in življenjska izkušnja. To je on. To je njegova dediščina. To je zdaj naše poslanstvo. Slovenski 
človek in slovenska država sta mu zato globoko in večno hvaležna.

Na tujem

25. avgusta 2018 je preminul ameriški senator John McCain (1936–2018), ki je Slovenijo obiskal dvakrat 
– leta 2002 in 2007, ko se je odzval vabilu predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja in se udeležil 
dneva slovensko-ameriškega prijateljstva v Andražu nad Polzelo. Ob smrti je predsednik Pahor zapisal: 
»John McCain je bil močna, pogumna, poštena in zelo ljubezniva politična osebnost. Ko sva se prvič srečala 
februarja 1991 v Washingtonu, je bil edini visoki ameriški politik, ki je z odkrito naklonjenostjo gledal na 
osamosvojitev Slovenije. Naš prijatelj je ostal vse do konca. Hvala.«

Ob smrti nekdanjega predsednika Združenih držav Amerike Georga H. W. Busha (1924–2018) se je 
predsednik Republike Slovenije na Veleposlaništvu Združenih držav v Ljubljani vpisal v žalno knjigo, odprto 
v spomin na preminulega.

Predsednik republike je izrazil tudi pisno sožalje v svojem imenu in imenu državljanov Republike Slovenije 
svojcem preminulega in nekdanjemu ameriškemu predsedniku Georgu W. Bushu ter ameriškemu 
predsedniku Donaldu Trumpu. V sožalnem pismu je predsednik Pahor zapisal, da je bil predsednik Bush 
velik voditelj in izjemen človek, ki je celo svoje življenje posvetil javnemu dobremu in v tem bo večni 
vzor voditeljem po svetu. “Združene države je vodil v obdobju zgodovinskih sprememb, ki so dramatično 
preoblikovale evropski kontinent. Evropejci ne bomo nikoli pozabili njegove privrženosti svobodi in 
demokraciji. Bil je čas njegovega predsedovanja, ko je Slovenija dosegla neodvisnost v letu 1991 in leto 
dni kasneje vzpostavila diplomatske odnose z Združenimi državami.” Ob tem je predsednik še zapisal, da 
bo izročilo predsednika Georgea H. W. Busha za vedno ostalo v našem spominu.
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IZPOLNJENE OBLJUBE
Na povabilo učencev 4. b razreda je predsednik republike 7. 11. obiskal Osnovno šolo Dramlje. Učenke in 
učenci so predsedniku republike poslali vabila v obliki pisnih in likovnih izdelkov. V okviru učnega procesa 
so spoznavali Republiko Slovenijo, svoje znanje pa so v pogovoru predstavili predsedniku Pahorju. Učenke 
in učenci so med drugim v pismih izrazili željo, da bi predsednik republike z njimi igral nogomet. To željo 
jim je predsednik z veseljem izpolnil. 

Predsednik republike, kot je obljubil, še vedno nadaljuje s projektom iz časa kampanje leta 2012 
za predsednika republike. Sicer ne več pod imenom SKUPAJ – Spodbujajmo drug drugega temveč 
se zaradi dobrega odziva ljudi, še vedno v slovenskih krajih druži, dela in pogovarja z različnimi 
poklicnimi, generacijskimi, socialnimi in drugimi skupinami.

DELO

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 20. 8. preživel na delovnem obisku na Kmetiji Vizjak, ki jo 
vodi Matic Vizjak, nosilec naziva Inovativni mladi kmet 2017.
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Naziv vsako leto podeljuje Zveza slovenske podeželske mladine, Matic Vizjak pa ga je lani oktobra prejel 
iz rok predsednika Pahorja in ob tem svojo navdihujočo zgodbo predstavil udeležencem sklepne prireditve 
“Obrazi prihodnosti” kot predsednikov gost v Predsedniški palači. Predsednik Pahor je skupaj z Maticem 
in družino Vizjak dan preživel pri obiranju čilija, ki je inovacija dosedanjih dejavnosti njihove kmetije. 
Ogledal si je proizvodnjo pekočih omak in spoznal tudi druge dejavnosti na Kmetiji Vizjak. “Matic je 
navdih za mlade gospodarje, ki razmišljajo o novih, še neprehojenih poteh, in z inovativnimi idejami 
razvijajo slovensko podeželje,” je v izjavi dejal predsednik republike in Maticu zaželel veliko uspeha na 
prihajajočem tekmovanju v Bruslju, kjer se bo potegoval za naziv najinovativnega mladega kmeta Evrope. 

13. 10. je na šestih lokacijah po Sloveniji potekala vseslovenska prostovoljska akcija pogozdovanja, v 
okviru katere so obnovili del v vetrolomu decembra 2017 poškodovanih gozdov. Akcijo je pod naslovom 
Pomladimo gozdove organizirala družba Slovenski državni gozdovi (SiDG) skupaj s partnerji projekta. 
Najbolj obsežna akcija je potekala na Kočevskem, kjer so posadili okoli 3.100 mladih dreves, ter na obeh 
lokacijah na Pohorju, kjer je na sajenje čakalo dobrih 3.200 sadik. Na Ravniku pri Logatcu so jih posadili 
1.500, na Trnovem in v Podkraju pa skupaj 2.100.  

Akcijo pogozdovanja so med drugimi aktivno podprli Zavod za gozdove Slovenije, Zveza tabornikov 
Slovenije in Združenje slovenskih katoliških skavtinj in skavtov, udeležili pa so se je tudi člani različnih 
društev in drugi prostovoljci. Na Kočevskem se je med številnimi prostovoljci akcije udeležil predsednik 
republike Borut Pahor, ki se je sajenja smrečič lotil v paru s kočevskim županom Vladimirjem Prebiličem. 

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 8. 12. pridružil prostovoljcem v projektu “Božiček za 
en dan”, na katerem so skupaj pregledovali in razvrščali več kot dvanajst tisoč (12.000) daril za socialno 
ogrožene otroke in starostnike iz Slovenije in Bosne in Hercegovine. V okviru projekta posamezniki 
pripravijo darilne pakete za otroka ali starostnika na podlagi informacij, ki jih vodstvu projekta posredujejo 
centri za socialno delo, varne hiše, vzgojno-izobraževalnie ustanove in druge institucije. Vsak darilni paket 
za otroke vsebuje okoli šest različnih predmetov, ki so potrebni za normalen razvoj (oblačila, izdelki za 
osebno nego, šolske potrebščine, igrače in slaščice). 
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Predsednik republike je skupaj s prostovoljci pregledoval darilne pakete in preverjal, ali morajo nekatere 
morebiti dopolniti. V preteklih letih so prostovoljci tako skupaj obdarili preko štirideset tisoč (40.000) 
otrok in starostnikov in zavezani so k temu, da tudi letos v prazničnem času narišejo nasmehe na obraze. 
Projekt “Božiček za en dan” je letos potekal že sedmič zapovrstjo, junija letos pa je med drugim prejel 
tudi nagrado za Naj prostovoljski projekt leta 2017. “Priznanje ste prejeli zaradi izvirnosti, predanosti vaši 
zamisli in obsežnosti sreče, ki jo delite po Sloveniji,” je prostovoljkam in prostovoljcem dejal predsednik 
republike. “Projekt Božiček za en dan je sporočilo dobrega srca,” je poudaril predsednik Pahor in dodal, da 
je sporočilo dobrodelnosti in solidarnosti vedno aktualno, ne glede na družbene razmere. “Vsi smo vam 
hvaležni za vaše delo, otroci pa še posebej, ko bodo prejeli darila,” se je predsednik republike zahvalil 
Savini Goličnik, vodji projekta, in pisani paleti prostovoljcev vseh starosti. 

DOBRODELNO
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 24. 12. 2017, že peto leto zapored, skupaj z otroki, 
mladostniki in odraslimi varovanci Varstveno delovnega centra Ljubljana CUDV Draga pekel božično 
pecivo za otroke, ki božične praznike preživljajo ločeno od staršev, v domovih ali zavodih.  
Božično pecivo je bilo dostavljeno na devet (9) naslovov po vsej Sloveniji, v zavode, mladinske domove, 
krizne centre za mlade in za otroke v azilnem domu v Ljubljani. Predsednik republike je tako nadaljeval s 
tradicijo peke božičnih piškotov pod geslom “Otroci za otroke”, ki jo je pričel skupaj z otroki Mladinskega 
doma Malči Beličeve Ljubljana v letu 2013. Po peki je predsednik republike obiskal Materinski dom 
Ljubljana in pripravljeno božično pecivo izročil tamkajšnjim mamicam in otrokom.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 23. 2. 2018 udeležil dobrodelnega koncerta Pihalnega 
orkestra občine Šentjernej in Kulturnega društva Godba Slovenskih železnic.
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Predsednik republike se je 10. 3. udeležil mladinskega šahovskega turnirja Lars & Sven Open 2018, ki 
je imel tudi dobrodelno noto. Letos so sredstva namenili Zavetišču za zapuščene živali Ljubljana.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor si je 18. 4. na povabilo dijakov angleške gledališke 
skupine Gimnazije in srednje šole Rudolfa Maistra Kamnik ogledal dobrodelno uprizoritev njihovega 
avtorskega muzikala z naslovom The Tribe. “Predstava je bila magična,” je predsednik Pahor, častni 
pokrovitelj dobrodelne uprizoritve, ob koncu predstave čestital mladim gledališkim ustvarjalcem in 
njihovim mentorjem. “Z občinstvom sem doživel čudovito umetniško predstavo,” je dejal predsednik 
republike, prepričan, da bodo mladi v prihodnosti nosilci sprememb ter boljšega in lepšega življenja. V 
znak hvaležnosti in ponosa je predsednik Pahor dijakinjam in dijakom podaril Cankarjevo zbirko kratke 
proze Podobe iz sanj - posebno protokolarno darilo, ki ga predsednik Pahor podarja v luči letošnjega 
Cankarjevega leta. Angleška gledališka skupina Gimnazije in srednje šole Rudolfa Maistra Kamnik ustvarja 
že deseto leto. The Tribe je njihov drugi avtorski muzikal.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 21. 4. udeležil dobrodelnega diplomatskega plesa, 
ki so ga pripravile članice Mednarodnega združenja žensk Ljubljana SILA-IWCL v sodelovanju z 
Veleposlaništvom Italijanske republike v Ljubljani. Predsednik republike, častni pokrovitelj dobrodelnega 
dogodka, je ob tej priložnosti dejal, da se je Združenje SILA od svojih pričetkov kmalu po osamosvojitvi 
Slovenije do danes zelo razširilo in je postalo prepoznavno zaradi številnih dobrodelnih dogodkov, med 
katerimi je tudi tradicionalni predbožični bazar, ki se ga predsednik republike redno udeležuje. “Združenje 
SILA je postalo velesila zaradi zavzetosti, prijateljstva in povezovanja ljudi in držav, za kar si prizadevajo 
članice, predvsem pa zaradi njihove solidarnosti, ki j eden izmed bistvenih gradnikov družbe,” je poudaril 
predsednik Pahor in napovedal, da jih bo ob njihovi 25-letnici delovanja odlikoval. Zbrana sredstva na 
tokratnem dobrodelnem diplomatskem plesu je Združenje SILA namenilo Slovenskemu združenju za 
duševno zdravje ŠENT, da bo v enoti ŠETMAR Koper prenovilo dnevni center. Z novo opremo in pripomočki 
pa bodo omogočili bogatejšo in kakovostnejšo izvedbo programov, varovancem polepšali njihov vsakdan 
in jim omogočili posebna doživetja.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 29. maja mudil na obisku v Rimu, kjer se je 
na bilateralnih pogovorih sestal z njegovo knežjo visokostjo Albertom II., monaškim princem. 
Sogovornika sta poudarila pomen skupnih prizadevanj in aktivnosti na področju mednarodne 
humanitarne in razvojne pomoči. Namen srečanja je predvsem krepitev prijateljskih odnosov in 
dialoga med državama, poglobitev sodelovanja pri humanitarnih projektih ter izmenjava pogledov 
o nadaljnjih perspektivah dvostranskega in večstranskega sodelovanja na različnih področjih.  
Predsednik Pahor in monaški knez Albert II. sta se udeležila dobrodelne prireditve, pripravljene v skupni 
organizaciji Misijonske kongregacije, Slovenije, Monaka in Argentine. Gre za dobrodelni dogodek v 
podporo delovanju misijonarja Pedra Opeke na Madagaskarju, ki se ga je v imenu argentinskega 
predsednika Macrija udeležil argentinski minister za zunanje zadeve Jorge Marcelo Faurie. Namen 
dobrodelne prireditve, katere pokrovitelja sta predsednik Pahor in knez Albert II., je promocija misijonske 
dejavnosti Pedra Opeke kot pomembnega elementa razvojne pomoči. Delovanje patra Opeke na 
Madagaskarju je dokaz, da je tako mogoče mnogo prispevati k družbenemu in gospodarskemu napredku 
držav v razvoju. Hkrati je to priložnost, da se z donacijami zberejo denarna sredstva v podporo nadaljnjemu 
delovanju misijonarja Opeke.
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Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 1. 9. udeležil dobrodelne mednarodne nogometne 
tekme v Biljah pri Novi Gorici. Pridružil se je nogometnim zvezdnikom in z njimi zaigral na dobrodelni 
nogometni tekmi, ki je letos potekala že osmič. Sredstva, zbrana na tekmi, so namenjena zavodu Vozim 
in fundaciji UEFA Common Goal.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je 11. 9. v ljubljanskih Križankah udeležil dobrodelnega 
koncerta “Viljem Julijan”, na katerem so nastopili številni slovenski in tudi tuji glasbeniki v znak 
podpore Viljemu Julijanu in otrokom z redkimi boleznimi ter njihovim staršem. Sredstva, ki so jih zbrali 
na razprodanem koncertu, so namenili oskrbi 22-mesečnega dečka Viljema Julijana, obolelega za redko 
boleznijo gangliozidozo GM-1, ter Skladu za otroke z redkimi boleznimi. Predsednik republike je bil častni 
pokrovitelj dobrodelnega koncerta. Pred koncertom se je srečal z dečkom in njegovo družino.

12. december je bil obarvan s prostovoljstvom. Predsednik republike je dan pričel s študenti ljubljanske 
Pravne fakultete, ki so zbirali sredstva za pomoč sošolcu, in nadaljeval v Predsedniški palači, kjer se je 
srečal s predstavniki humanitarnih organizacij in zanje priredil sprejem. Predsednik Pahor je dan 
sklenil v Podčetrtku, kjer se je udeležil 7. tradicionalnega dobrodelnega koncerta “Otroci za otroke”, ki 
so ga pripravili otroci iz tamkajšnjega vrtca in osnovne šole ter njunih podružnic v Pristavi pri Mestinju. “Ta 
poseben dan končujem z vami na tej imenitni prireditvi, na kateri učenke in učenci dobrega srca pomagate 
drug drugemu,” je dejal predsednik republike in poudaril, da bo socialna povezanost odločilnega pomena 
za našo prihodnost. “Skupaj bomo laže premagovali težave in posebej pomembno se mi zdi, da se tega na 
svoj način zavedajo tudi naši otroci,” je z besedami občudovanja nagovor nadaljeval predsednik Pahor in na 
oder povabil ravnateljico Sonjo Švajger. “Naša država je utemeljena na socialni povezanosti in vaše delo je 
vzgoja za dobre ljudi, saj mladim privzgajate občutek za pomoč drug drugemu,” se je v imenu države in ljudi 
predsednik republike zahvalil ravnateljici za njena prizadevanja in ji v znak hvaležnosti in občudovanja podaril 
zastavo Republike Slovenije, simbol naše enotnosti, z željo, da na šoli nadaljujejo z dobrodelnimi dejavnostmi. 

“Dobroto je treba deliti in vrniti, kar ni težko, saj skupaj laže rastemo,” so v en glas zaklicali otroci 
na koncertu, ki je potekal s to vodilno mislijo. “Skupaj delamo našo šolo dobro in drugačno. Vi nam 
vlivate pogum, da si dovolimo izstopati,” se je predsedniku republike in občinstvu zahvalila gospa Švajger. 
Tradicionalni koncert je osrednja občinska kulturna prireditev, na kateri nastopajo prav vsi otroci. Namenjen 
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je zbiranju sredstev za šolski sklad, zato so ob robu koncerta otroci pripravili dobrodelni bazar izdelkov,mki 
so jih izdelali sami. Predsednik republike je za dobrodelni bazar podaril tri ročno izdelane punčke iz blaga, 
ki jih je bil prejel na dogodkih po Sloveniji.

NOVOSTI
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je 23. 4. na uradnem obisku v Sloveniji gostil predsednika 
Slovaške republike Andreja Kisko. Slovaški predsednik je položil venec k spomeniku vsem žrtvam vojn. 
Predsednik Kiska je tako prvi gost slovenskega predsednika, ki je v okviru uradnega obiska položil venec k 
temu spomeniku. Ceremonial bo poslej element programa vseh uradnih obiskov tujih državnikov, s čimer 
Slovenija sledi tradiciji držav, ki imajo spomenike ali podobna osrednja spominska obeležja v spomin 
tistim, ki so umrli v vojnah in jim državniki na ta način izkažejo spoštovanje ob uradnih obiskih. Od zdaj 
bo spomenik tudi osrednje mesto polaganja vencev ob 1.novembru.

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je letos pričel z novim konceptom javnih razprav o 
pomembnih družbenih vprašanjih s skupnim naslovom Posveti pri predsedniku. Posveti bodo organizirani 
redno, praviloma enkrat mesečno in se bodo vsebinsko dotikali aktualnih dilem dolgoročnega značaja. 
Namen posvetov je izmenjava različnih mnenj, soočanje civilne družbe in politike in iskanje dolgoročno 
sprejemljivih oziroma najbolj primernih odločitev za Slovenijo.
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PREDSEDNIK JE REKEL
“Velike ideje uspejo, če vanje trdno verjamemo in si zanje vsi skupaj prizadevamo.« (ob dnevu odprtih 
vrat v Predsedniški palači ob dnevu samostjnosti in enotnosti, 26. 12. 2017)

»Ko premišljam o Cankarju, se mi zdi, da se človek v bistvu ni spremenil: človek je bitje iskanja in 
hrepenenja, želi si pravice in išče resnico. Beseda je njegova pot in jezik je njegova čudovita, čudežna 
popotnica - v svet, do drugega človeka, do resnice. To se, mislim, ni spremenilo.« (na slavnostni seji 
Častnega odbora za počastitev 100. obletnice smrti Ivana Cankarja, 26. 1. 2018)

»Potrebno je zato iskanje pravega ravnotežja med načelnim in pragmatičnim. Pragmatičnost v zunanji 
politiki brez upoštevanja načelnih vrednostnih vidikov je tvegana in nazadnje praviloma neuspešna. A tudi 
gola načelnost, tista, ki je sama sebi namen, in ne vodi do realnih pragmatičnih ciljev, ki si jih zastavlja 
zunanja politika, ni uspešna zunanja politika.« (na sprejemu za diplomatski zbor na Brdu pri Kranju, 30. 1. 
2018) »Republika Slovenija želi imeti in ima dobre odnose z vsemi v našem delu sveta in povsod v svetu. 
Še naprej bo aktiven partner v prizadevanjih za mir in sodelovanje za to, da bi povsod živeli varneje in 
bolje.« (na sprejemu za diplomatski zbor na Brdu pri Kranju, 30. 1. 2018)

“Nič ni prinešeno na srebrnem pladnju in ni zagotovila, da bo uspelo že prvič, vendar do zvezd in nebes 
vodi trnova pot.” (na odprtju novih poslovnih prostorov visokotehnološkega podjetja FlawlessCode v 
Mariboru, 23. 2. 2018)
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“Seveda smo. Za to imamo tudi dokaz, svojo državo. Bili smo dovolj pogumni, drzni, pametni in vztrajni, 
da smo jo ustanovili in jo danes imamo.” (na vprašanje šestošolke, ali smo Slovenci pogumen narod ob 
obisku OŠ Gradec v Litiji, 28. 2. 2018)

“Mir. Ne rečem, da je to vse, ampak vse drugo je brez miru nič.” (na vprašanje devetošolke o tem, kaj 
mladim prinaša Evropska unija ob obisku OŠ Gradec v Litiji, 28. 2. 2018)

“Živimo v bogati družbi, kjer je dovolj prostora za vse. V družbi, v kateri lahko tudi osebe s posebnimi 
potrebami razvijajo svoje talente. A lahko smo še bolj bogata družba z ambicijo, da imamo, ne glede na 
drugačnost, vsi ljudje pravico do dostojanstva in enakih možnosti. Naša odgovornost pa je, da tisti, ki 
težav nimamo, pomagamo tistim, ki jih imajo, da skupaj ustvarjamo boljšo družbo.” (na slovesnosti ob 
50. obletnici Društva Sožitje Bela krajina, 3. 3. 2018)

»Čaka nas veliko dela. Imamo tudi nekatere 
upravičene skrbi. Mislim pa, da ni razloga 
za strah, dokler smo skupaj in se močnejši 
spoprijemamo s temi izzivi. Konec koncev 
gre za varno prihodnost naših otrok.« (na 
letnem srečanju Nemškega združenja malih 
in srednjih podjetij – BVMW, 14. 3. 2018)

“Med nami živijo osebnosti, ki so žive 
legende. To so ljudje, ki so izjemno 
zaslužni za samostojnost našega naroda in 
države. Lojze Peterle je osrednja osebnost 
slovenske politične pomladi, zaradi česar 
smo mu iskreno hvaležni.” (na svečani 
akademiji ob prazniku Občine Mokronog-
Trebelno, 16. 3. 2018)
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“Ni pomembnejšega cilja od tega, da si prizadevamo za ohranitev miru in varnosti.” (na slovesnosti Dan 
slovensko-ameriškega prijateljstva in zavezništva na Andražu nad Polzelo, 7. 4. 2018)

“Izbrali smo si prijatelje, partnerje, zaveznike - v dobrem in slabem. Nanje se lahko zanesemo in tudi 
oni morajo vedeti, da imajo v Sloveniji prijatelja, na katerega se lahko zanesejo.” (na slovesnosti Dan 
slovensko-ameriškega prijateljstva in zavezništva na Andražu nad Polzelo, 7. 4. 2018)

“Podjetniki ste pripravljeni razmišljati izven okvirjev in vidite rešitve, ko jih drugi ne vidijo.” (na 
vseslovenskem inovativno-podjetniškem tekmovanju »Popri 2018«, 17. 4. 2018)

»Vaša zgodba ustreza opisu ljudi presežnih uspehov, ki so ta uspeh dosegli zato, ker imajo srce, strast, so 
pogumni in vztrajni. Vztrajati sedemdeset let na zahtevnem in kompleksnem globalnem trgu, je uspeh.” 
(na otvoritvi novega logističnega centra TKK Srpenica, 24. 4. 2018)

»V preteklosti smo že dokazali, da znamo ob usodnih narodovih vprašanjih ostati enotni.« (na osrednji 
slovesnosti ob dnevu zmage v Topolšici 5. 5. 2018)

“V življenju boste marsikaj obžalovali. A nikoli tega, da imate znanje tujih jezikov in da lahko z nekom 
govorite v njegovem maternem jeziku. To vas dela velike svetovljane. Izborili si boste prihodnost, ki bo 
prekrasna.” (na 17. Frankofonskem festivalu, 17. 5. 2018)

»Mir ni samoumeven. Zanj si je treba prizadevati sleherni dan. Tako, da se odrečemo sovražnemu 
govoru, da se spoštujemo, da iščemo mirne načine in poti za rešitev vseh problemov, tako da nikogar ne 
izključujemo.« (na svečanem odkritju spomenika Slovencem, ki so padli med 1. svetovno vojno, v Gorlicah 
na Poljskem, 23. 5. 2018)

“Zavedamo se, da smo starajoča se družba. Naši starši in stari starši si v poznih letih zaslužijo le najboljše. 
Mnogi med njimi premorejo izjemno modrost, ki jo vsi potrebujemo za strpno soočanje s problemi in 
izzivi današnjega časa - da bodo naši otroci lahko živeli mirno in varno življenje.” (na slovesnosti ob 10. 
obletnici Doma starejših občanov Gornja Radgona, 25. 5. 2018)

“Ta piramida naj ljudi tega lepega in ponosnega kraja spominja na to, da smo bili dovolj pogumni in 
pametni, da smo presegli razlike, se poenotili glede bodočnosti slovenskega naroda, ubranili državo, ki 
je bila napadena, in da danes z državljansko in moralno dolžnostjo našim otrokom dajemo v roke nekaj, 
kar je nenadomestljivega pomena za to, da samozavestno in ponosno gledajo na prihodnost - izročilo in 
nauk, da smo Slovenci sposobni doseči nemogoče, ko smo enotni.”  (na slovesnosti ob odkritju pomnika 
uporu proti agresorju 1990-1991 v Mengšu, 26. 5. 2018)
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“Pripadnost jeziku in kulturi, ki seže čez meje, nas poveže v domovino.“ (na slovesnosti v počastitev 
Josipine Urbančič Turnograjske v Preddvoru, 1. 6. 2018)

“Prav je, da smo ponosni na našo dolgo in slavno tradicijo. Že pol tisočletja smo narod kulture, ki je znal 
zavarovati svoje pravice. Danes se spominjamo te slavne preteklosti in se veselimo prav tako slavne 
prihodnosti.” (ob dnevu odprtih vrat v Predsedniški palači ob dnevu Primoža Trubarja, 8. 6. 2018)

“Ta sprejem naj ne bo le izraz naše hvaležnosti za vaše delo. Naj bo navdih tudi vsem drugim, da se odločijo 
za prostovoljstvo, ki ne obogati in plemeniti le tistih, ki jim pomaga, temveč tudi tiste, ki pomagajo. 
Z vašim delom je Slovenija boljša družba.” (na sprejemu ob podeltivi državne nagrade in priznanj na 
področju prostovoljstva za leto 2017, 11. 6. 2018)
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“Zame je velik privilegij, da imam priložnost obiskovati kraje po Sloveniji in opazovati, kako čudoviti in 
urejeni so.” (na slovesnosti v počastitev 20-letnice Občine Cerkvenjak, 17. 6. 2018)

 »Podjetje mora uspevati na globalnem konkurenčnem trgu, naloga politike pa je, da poskrbi za konkurenčno 
poslovno ter solidarno družbeno okolje.« (na slovensosti ob praznovanju desetletnice lastništva Elsewedy 
Electric v podjetju Iskraemeco v Kranju, 18. 6. 2018)

»Odločitev ZDA, da se umaknejo iz Sveta OZN za človekove pravice, je slaba novica. Slaba novica za Svet 
človekovih pravic, Združene narode, ZDA in vsakogar, ki mu je mar za človekove pravice.« (v nagovoru na 
38. rednem zasednjau Sveta OZN za človekove pravice v Ženevi, 20. 6. 2018)

»Dokler bo prevladoval duh sprave in dokler se bomo zavedali naše soodvisnosti, znotraj naroda in med 
evropskimi narodi, nam nič ne more do živega. Lahko ustvari probleme - toda, če bomo enotni, jih 
bomo rešili.« (govor predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja na osrednji slovesnosti ob dnevu 
državnosti, 24. 6. 2018)
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“Z ustanovitvijo lastne države je prišel čas sprave in možnost, da ob spominjanju na plemenita dejanja 
naših prednikov prihodnji rodovi odraščajo brez ran glede polpretekle zgodovine.” (na osrednji slovesnosti 
ob 70. obletnici Zveze združenj borcev za vrednote NOB Slovenije, 1. 7. 2018)

»Slovenci smo narod kulture, zato moramo skrbno negovati svoj jezik in vse, kar je z njim povezano. 
Nič, kar se je zgodilo v zadnjega pol tisočletja, ni onemogočilo Slovencem, da ne bi v svojem jeziku 
razvijali svojih sanj. Tudi v naslednjega pol tisočletja se ne more zgoditi nič, če bomo ohranjali svoj jezik.« 
(na sprejemu ob vročitvi listin o častnem pokroviteljstvu ustanovam pobudnicam Nacionalnega meseca 
skupnega branja 2018, 16. 7. 2018)

»Laže živim z napačnimi odločitvami, kot s tistimi, ki jih nisem sprejel.« (na slovesnosti Zlati maturant 
Gimnazije Nova Gorica, 11. 7. 2018)
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“Gojiti moramo spoštovanje in se otepati sleherne sovražnosti znotraj narodovih vrst in do drugih.” (na 
slovesnosti ob 150. obletnici prvega slovenskega tabora v Ljutomeru, 5. 8. 2018)

“Svoboda govora je zelo pomembna. A ko izrekamo, kar čutimo in mislimo, naredimo to tako, da ne 
prizadenemo nikogar. Tako se začne pot do večnega miru.” (na obisku Dolge vasi pri Lendavi ob evropskem 
dnevu spomina na žrtve vseh totalitarnih in avtoriatrnih sistemov, 23. 8. 2018)

»Triglav je največ. Triglav je simbol. Je naš osrednji simbol, simbol slovenstva. Je simbol naše samobitnosti 
in preživetvene moči. Mnogi simboli so nas v preteklosti razdvajali in celo ločevali. Triglav pa nas je vedno 
povezoval. Triglav je simbol vseh Slovencev.« (na prireditvi »Doma pod Triglavom« ob 240-letnici prvega 
zabeleženega uspešnega vzpona na Triglav, 2. 9. 2018)

»Nikoli ne recite drugemu tistega, česar sami ne bi želeli slišati. Nikoli ne prizadenite drugega. Imate 
pravico, da poveste, kar mislite, a na način, da ne užalite drugega. Če bomo začeli pri svobodi govora, če 
bomo znali ohraniti svobodo govora, bomo utrjevali medsebojno spoštovanje in tako utrjevali trajni mir. 
Mir za nas in mir za vse druge okoli nas.« (na osrednjem dogodku ob mednarodnem dnevu miru »Pozdrav 
ptic miru« na OŠ Lava v Celju, 22. 9. 2018)

“Bistvo sprave ni, da se pozabi - ampak, da se odpusti.” (na plenarnem zasedanju Mirovnega vrha Nelsona 
Mandele v New Yorku, 24. 9. 2018)

»Mandela nas je naučil, da so, če zmoremo odpustiti, tudi nemogoče stvari mogoče.” (na plenarnem 
zasedanju Mirovnega vrha Nelsona Mandele v New Yorku, 24. 9. 2018)

»Upam si reči, da veliko več naših otrok ve, kdo je bil Steve Jobs, ustanovitelj Appla, kot, kdo je bil Jože 
Pučnik, nestor slovenske države.« (na obeležitvi 50. obletnice ustanovitve TO, 10. 10. 2018)

“Ko smo Slovenci priborili svojo državnost, smo dobili najpomembnejši instrument, ki bo v nepredvidljivih 
okoliščinah tega in bodočih stoletij obvaroval slovenski narod, da se bo ohranil in se razvijal.« (ob dnevu 
odprtih vrat v Predsedniški palači ob dnevu suverenosti, 25. 10. 2018)

»Nič velikega se ne zgodi čez noč, temveč zori dlje časa.« (na slovesnoti ob 100. obletnici konca 1. 
svetovne vojne pri kostnici žrtev 1. svetovne vojne na pokopališču Žale, 9. 11. 2018)

“Demokracija in človekovo dostojanstvo sta dve stvari, ki ju moramo danes imeti toliko bolj pred očmi in 
stremeti k temu, kako ju bomo krepili.” (na mednarodni znanstveni konferenci z naslovom Temna stran 
meseca II: soočenje in refleksija 20 let kasneje, 13. 11. 2018)

»Neodvisnost sodstva je tudi danes nesporni temelj vladavine prava. Skupaj s strokovnostjo in preglednim 
delovanjem sodstva prav neodvisnost daje sodstvu njegovo legitimnost. Brez neodvisnosti sodna oblast ni 
legitimna in tudi od ljudi ne bo sprejeta kot taka.« (na mednarodni konferenci ob 100-letnici vrhovnega 
sodstva na Slovenskem, 14. 11. 2018)

»Zame je ena najbolj čudovitih fotografij, ki je bila kdajkoli posneta, fotografija modrega planeta iz 
vesolja. V bistvu se šele iz vesolja dobro vidi, kako majhen je ta planet in kako je skrb zanj skupna. 
Šele iz vesolja se dobro vidi potreba po tem, da več milijard ljudi na njem lahko živi le v složnosti.« (na 
slovesnosti v Postojnski jami, na kateri so obeležili dve stoletji, odkar je Luka Čeč odkril njene najlepše 
dele, 15. 11. 2018)
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PREDSEDNIK REPUBLIKE  – PRVO LETO DRUGEGA MANDATA 
(23. 12. 2017 – 23.12. 2018)

191 UDELEŽB PREDSEDNIKA REPUBLIKE NA PRIREDITVAH

38 SPREJEMOV, KI JIH JE PRIREDIL PREDSEDNIK REPUBLIKE 

108 GOVOROV, NAGOVOROV ALI POZDRAVNIH NAGOVOROV 

59 IZJAV ZA JAVNOST

155 POKROVITELJSTEV ( 26 udeležb) 

45 ODLIKOVANJ

90 POGOVOROV Z INSTITUCIJAMI 

108 POGOVOROV Z DRŽAVLJANI – POSAMEZNIKI 

12 OGLEDOV PREDSEDNIŠKE PALAČE (okoli 487 obiskovalcev, pretežno mladih)

9 DNEVOV ODPRTIH VRAT (več kot 5000 obiskovalcev vseh starosti) 

3 DELA – SKUPAJ SPODBUJAJMO DRUG DRUGEGA 

9 PROSTOVOLJNIH UR SKUPAJ

22 OBISKOV V TUJINI

2 OBISKA TUJIH DRŽAVNIKOV V REPUBLIKI SLOVENIJI
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V. STATISTIKA
1.  Seznam podarjenih knjig v luči obeležitve Cankarjevega leta 2018

Osnovne šole - Cankar v stripu

Šola Dogodek Datum

1. OŠ Gradec v Litiji Obisk na šoli Litija, 28. februar 2018 

2. OŠ Staneta Žagarja Lipnica
Prireditev ob 60. obletnici 
delovanja šole

Lipnica, 27. marec 2018

3.
Tretja osnovna šola Slovenj 
Gradec

Prireditev ob 50. obletnici 
delovanja šole

Slovenj Gradec, 5. april 
2018 

4. OŠ Antona Ukmarja Koper Obisk na šoli Koper, 15. maj 2018 

5. OŠ Starše
Prireditev ob praznovanju 
210-letnice šolstva v 
Staršah

Starše, 25. maj 2018

6. OŠ Duplek
Prireditev ob praznovanju 
40-letnice šole

Korena, 15. junij 2018

7. Podružnična šola Žitečka vas
Prireditev ob praznovanju 
120-letnice šole

Korena, 15. junij 2018

8. Podružnična šola Dvorjane
Prireditev ob praznovanju 
125-letnice šole

Korena, 15. junij 2018

9. Vrtec »Krtek« Murska Sobota Obisk v Predsedniški palači Ljubljana, 21. junij 2018 

10.
Otroci iz programa "Ko bom 
velik" Zavoda za razvoj otrok 
Neva

Obisk v Predsedniški palači Ljubljana, 21. junij 2018 

11.

Tekmovalci na 2. državnem 
tekmovanju v abakusu in 
vizualizaciji "Brainobrainfest 
2018"

Obisk v Predsedniški palači Ljubljana, 21. junij 2018 

12.
OŠ Poldeta Stražišarja 
Jesenice

Obisk v Predsedniški palači Ljubljana, 21. junij 2018 

13. OŠ Nove Jarše Obisk v Predsedniški palači Ljubljana, 21. junij 2018 

14. Prešernova šola - Castelar Obisk v Predsedniški palači Ljubljana, 6. julij 2018 

15. v Argentinski republiki Obisk v Predsedniški palači Ljubljana, 6. julij 2018 

16.
Balantičeva šola - San Justo v 
Argentinski republiki

Obisk v Predsedniški palači Ljubljana, 6. julij 2018 

17.
Slomškova šola - Ramos 
Mejía v Argentinski republiki

Obisk v Predsedniški palači Ljubljana, 6. julij 2018 

18.
Rožmanova šola – San Martín 
v Argentinski republiki

Obisk v Predsedniški palači Ljubljana, 6. julij 2018 

19.
Baragova šola – Lanús v 
Argentinski republiki

Obisk v Predsedniški palači Ljubljana, 6. julij 2018 

20.
Tečaj ABC po slovensko v 
Argentinski republiki

Obisk v Predsedniški palači Ljubljana, 6. julij 2018 
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21.
Aljaževa šola – Bariloche v 
Argentinski republiki

Obisk v Predsedniški palači Ljubljana, 6. julij 2018 

22.
Tečaj ABC v Mendozi v 
Argentinski republiki

Obisk na šoli
Dramlje, 7. november 
2018

23. Osnovna šola Dramlje Obisk na šoli
Dramlje, 7. november 
2018

Ob sprejemu za svojce padlih pripadnikov Teritorialne obrambe Republike Slovenije, Ministrstva 
za notranje zadeve Republike Slovenije in civilnih žrtev ter ranjenih v vojni za -  Slovenijo, ki ga 
je priredil predsednik Republike Slovenije Borut Pahor 24. 6. 2018 v Veliki dvorani Predsedniške 
palače, je bilo otrokom predano 22 izvodov »Cankar v stripu«.

Srednje šole - Podobe iz sanj

Šola Dogodek Datum

1.
Gimnazija Nova Gorica

Obisk v Predsedniški palači
v okviru projekta Eno mesto 
- dva naroda, 2016 - 2019

Ljubljana, 5. marec 2018 

2. Klasični licej Dante Alighieri
Obisk v Predsedniški palači
v okviru projekta Eno mesto 
- dva naroda, 2016 - 2019

Ljubljana, 5. marec 2018 

3.
Angleška gledališka skupina 
Gimnazije in srednje šole 
Rudolfa Maistra Kamnik

Udeležba na dobrodelni 
uprizoritvi avtorskega 
muzikala "The Tribe" ob 
10. obletnici pričetka 
gledališkega ustvarjanja

Kamnik, 18. april 2018

4.
Vzgojno-izobraževalni 
zavod Višnja Gora

Prireditev ob 70-letnici 
delovanja

Višnja Gora, 20. april 2018

5.
Srednja šola Vena Pilona 
Ajdovščina

 Obisk v Predsedniški palači Ljubljana, 21. junij 2018 

6.
Slovenski srednješolski 
tečaj ravn. Marka Bajuka v 
Argentinski republiki

Obisk v Predsedniški palači Ljubljana, 6. julij 2018 
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2.  PREDSEDNIK REPUBLIKE JE POKLONIL SLOVENSKO ZASTAVO – posebno predsednikovo 
darilo ob 25. obletnici samostojnosti - NA 23. PRIREDITVAH:

DATUM AKTIVNOST KRAJ

26.12.2017
gospod Boštjan Noč, predsednik 
Čebelarske zveze Slovenije

Sprejem ob razglasitvi 20. maja za svetovni 
dan čebel (Velika dvorana)

26.12.2017
gospod Igor Cesarec, častni 
predsednik Društva v tujini 
izobraženih Slovencev VTIS

Jubilejno 5. srečanju v Predsedniški palači

05.04.2018
gospa Ingrid Močnik,  
ravnateljica

50. obletnica Tretje osnovne šole Slovenj 
Gradec

20.04.2018
mag. Maksimiljan Kadivec, vodja 
Državnega presejalnega programa 
za raka dojk DORA

Slovesna obeležitev 10. obletnice programa 
DORA

25.05.2018
gospod Franc Kekec, ravnatelj OŠ 
Starše

Prireditev ob 210-letnici šolstva v Staršah

26.05.2018
gospod Slavko Petovar, župan 
Občine Veržej 

Praznovanje 19. občinskega praznika Občine 
Veržej

02.06.2018
gospod Andrej Čas, župan Občine 
Slovenj Gradec

Sklepna prireditev ob 750-letnici Slovenj 
Gradca

07.06.2018
gospod Štefan Petek, ravnatelj 
Glasbene šole Karol Pahor

Osrednja prireditev Glasbene šole Karol Pahor 
Ptuj ob 140-letnici organiziranega glasbenega 
izobraževanja na Ptuju

15.06.2018
gospod Đano Novak, ravnatelj OŠ 
Duplek

Prireditev ob 40-letnici OŠ Duplek, 120-letnici 
podružnične šole Žitečka vas ter 125-letnici 
podružnične šole Dvorjane

16.06.2018
gospod Sašo Peček, predsednik 
PGD Žiberci

Svečanost ob 140. obletnici PGD Žiberci in 
predaji prenosne motorne črpalke

17.06.2018
gospod Marjan Žmavc, župan 
Občine Cerkvenjak

Občinska slovesnost ob prazniku Občine 
Cerkvenjak

15.07.2018
gospod Franc Škufca,  župan 
Občine Žužemberk

Praznik občine Žužemberk »Trški dnevi 2018«

24.07.2018
tabornik Oskar v imenu rodov 
Hudi potok, Topli vrelec, Lilijski 
grič, Mrzli studenec

Obisk v Kajuhovem taboru v Ribnem pri Bledu 

25.07.2018
gospa Tatjana Modic Kržišnik, 
podravnateljica tečaja

Sprejem dijakov Slovenskega srednješolskega 
tečaja ravnatelja Marka Bajuka iz Argentinske 
republike v Vili Podrožnik

11.08.2018
dr.  Valter Fabjančič, predsednik 
PGD Materija

Osrednja slovesnost ob 110. obletnici 
Prostovoljnega gasilskega društva Materija

07.09.2018
gospod Radko Luzar, župan 
Občine Šentjernej

Slovesnost ob odprtju vrtca Čebelica Šentjernej

15.09.2018
gospod  Janez Oražem, 
predsednik PGD Postojna

Slovesnost ob otvoritvi novega Gasilsko-
reševalnega centra v Postojni
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22.09.2018

gospa  Marijana Kolenko, 
ravnateljica Osnovne šole Lava 
Celje in pobudnica mednarodnega 
projekta »Pozdrav ptic miru«

Osrednji dogodek mednarodnega projekta 
"Pozdrav ptic miru" ob mednarodnem dnevu 
miru

04.10.2018
gospod Iztok Babnik, ravnatelj 
Glasbene šole Koper

Osrednja slovesnost ob 70. obletnici delovanja 
Glasbene šole Koper.

05.10.2018
gospod Stanislav Grum, ravnatelj 
Osnovne šole Tržič in organizator 
prireditve »Gorenjska veriga srca«

Prireditev »Gorenjska veriga - festival srca«.

22.10.2018
gospa  Vesna Mesarič Lorber, 
ravnateljica OŠ Hajdina

Slovesnost ob 210-letnici javnega šolstva na 
Hajdini

16.11.2018

gospod Franco Giassi, organizator 
praznika kakijev in predsednik 
Turističnega društva Solinar 
Strunjan

Odprtje  18. praznika kakijev

20.11.2018
gospa Milena Sisinger, 
direktorica podjetja Bodočnost 
Maribor

Slovesnost ob 60. obletnici delovanja podjetja 
Bodočnost Maribor

23.11.2018 generalmajorka Elenka Ermec 
slovesnost ob povišanju v činu v Predsedniški 
palači

23.11.2018 
gospa Zlata Štiblar Kisič, 
generalna direktorica Onkološkega 
inštituta Ljubljana

80. letnica Onkološkega inštituta Ljubljana 

26.11.2018 
gospod Darko Zevnik, župan 
občine Metlika 

Občinski praznik 

29.11.2018
gospod Sandi Vrabec, ravnatelj 
Glasbene šole Nova Gorica,

70. let glasbene šole Nova Gorica 

7.12.2018
gospa Vlasta Nusdorfer, 
varuhinja človekovih pravic 

Sprejem varuhinje človekovih pravic na Brdu 
pri Kranju

12.12.2018 
gospa Sonja Švajger, ravnateljica 
OŠ Podčetrtek 

7. tradicionalni dobrodelni koncert Otroci za 
otroke

13.12.2018 
gospa Mojca Kirbiš, ravnateljica 
OŠ Rada Robiča, Limbuš

prireditev ob 20. obletnici izgradnje zadnjega 
prizidka šole 

ODLIKOVANJA

ZLATI RED ZA ZASLUGE – 4 

Boris Cavazza 

za izjemen ustvarjalni opus, s katerim je odločilno zaznamoval slovenski gledališki in filmski 
prostor, ter predano pedagoško delo na Akademiji za gledališče, radio, film in televizijo 

Dubravka Tomšič Srebotnjak 

za življenjsko delo in izjemen opus na področju slovenske in svetovne glasbene poustvarjalnosti 
Narodna galerija  

za izjemen prispevek k oblikovanju slovenske kulturne identitete ob 100-letnici delovanja
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Odvetniška zbornica Slovenije 
za izjemen prispevek k oblikovanju slovenske narodne identitete in graditvi slovenske državnosti, 
zlasti pravne države, prejme ob 150-letnici organiziranega odvetništva na Slovenskem

SREBRNI RED ZA ZASLUGE – 2

dr. Stanko Kristl

za prispevek k razvoju slovenske arhitekture in izjemen ustvarjalni opus 

Ernest Urban 

Koder  za izjemen ustvarjalni opus, s katerim je odločilno zaznamoval slovenski gledališki, filmski, 
radijski  in glasbeni prostor
 
RED ZA ZASLUGE - 7

Policijski orkester 

za vrhunski prispevek k utrjevanju tradicije slovenske pihalne glasbene umetnosti 

Revija Gasilec 

za neprecenljiv prispevek k strokovni rasti slovenskega gasilstva in utrjevanju vrednot solidarnosti 
in medsebojne pomoči 
 
SILA-IWCL Mednarodno združenje žensk Ljubljana

za izjemno uspešno človekoljubno delovanje ob 25-letnici 

Darko Brlek 

za prispevek k slovenski kulturi ter zasluge za programsko odličnost in mednarodno odmevnost 
kulturno-umetniških prireditev v Ljubljani in Sloveniji

Zveza društev General Maister in mag. Milan Lovrenčič 

za zasluge pri ohranjanju spomina na generala Maistra

dr. Zvezdan Pirtošek 

za izjemno prodorno, visoko strokovno in človekoljubno delovanje na področju demence

Štefanija Lukič Zlobec 

za izjemno požrtvovalno delo z obolelimi in njihovimi svojci v okviru Slovenskega združenja za 
pomoč pri demenci – Spominčica

MEDALJA ZA ZASLUGE – 32

Aleksander Bassin

za prispevek na področju likovne publicistike in teorije, s katerim je zaznamoval vpogled v 
sodobne likovne trende v slovenskem in mednarodnem prostoru
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Boštjan Noč

za prispevek k razvoju čebelarstva in trajnostnega kmetijstva ter k ohranjanju ravnovesja v naravi  

dr. Peter Raspor

za izjemen znanstveni in pedagoški prispevek na področju biotehnologije, mikrobiologije, 
živilstva in prehrane  

dr. Miha Kos in Hiša eksperimentov

za neprecenljiv prispevek k promociji znanosti ter izjemno inovativnost pri spodbujanju ustvarjalne 
radovednosti otrok in mladih
Avgust Ipavec 

za izjemne glasbene stvaritve in promocijo slovenske kulture v tujini 

Igor Komel 

za uspešno uveljavljanje Kulturnega doma v Gorici in za ustvarjanje prostora za povezovanje in 
sodelovanje med narodi in kulturami 

Mihael in Jelica Horjak 

za življenjsko delo pri ohranjanju narave v Kočevskem Rogu in za promocijo Kočevskega 

Odlikovanje državnim institucijam za zasluge pri obvladovanju migrantske krize v obdobju 2015–2016:

Boštjan Šefic 

Andrej Špenga 

Darko But 

Marjan Fank 

mag. Stanislav Lotrič 

Štab Civilne zaščite RS za Posavje 

Štab Civilne zaščite za Vzhodno Štajersko 

Policijska uprava Maribor 

Policijska uprava Novo mesto 

1. brigada Slovenske vojske 

72. brigada Slovenske vojske 

Logistična brigada Slovenske vojske 

Avstrijska zvezna policija 

Ministrstvo za notranje zadeve Republike Bolgarije 

Policija Češke republike 

Vojska Češke republike 

Estonski urad za policijo in varovanje meje 

Francoska policija 

Latvijska državna policija 

Litvanska policija 
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Policijska enota za obvladovanje izgredov, Madžarska  

Poljska mejna straža 

Romunska mejna policija in Romunska policija 

Slovaška republika Urad mejne in tujske policije 

Nemška zvezna policija 

PODROČJE ZUNANJIH ZADEV

1. DRŽAVNIŠKI OBISKI

• V TUJINI

DATUM DOGODEK

4.12.-5.3. 2018 Državniški obisk predsednika Republike Slovenije v Helenski republiki

• BILATERALNA SREČANJA NA VISOKI RAVNI – OB DRŽAVNIŠKIH OBISKIH V TUJINI 

Državniški obisk predsednika Republike Slovenije v Helenski republiki

4.12.2018

- Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je na povabilo predsednika 
Helenske republike Prokopisa Pavlopoulosa mudil na državniškem obisku v 
Helenski republiki. Predsednika je na obisku spremljal minister za kulturo 
Republike Slovenije Dejan Prešiček.
- Polaganje venca k Spomeniku neznanemu junaku pred Helenskim parlamentom.
- Uradnemu sprejemu z vojaškimi častmi je sledil pogovor dveh predsednikov na 
štiri oči in nato plenarni pogovori.
- Srečanje s predsednikom Vlade Helenske republike Alexisom Tsiprasom.
- Predsednik je obisk nadaljeval z obiskom parlamenta, kjer se je sestal s 
predsednikom Helenskega parlamenta Nikosom Voutsisom.
- Srečanje predsednika Republike Slovenije z vodjo največje opozicijske stranke 
»Nova demokracija« gospodom Kyriakosom Mitsotakisem.

5.12.2018
- Srečanje z županom mesta Nafplio Demetriosom Kostourosom in
polaganje venca k spomeniku prvemu guvernerju države Ioannisu Kapodistriasu.

2. URADNI OBISKI

• V REPUBLIKI SLOVENIJI

DATUM DOGODEK

23. 4. 2018 Uradni obisk predsednika Slovaške republike 

19. 10. – 20. 10. 2018 Uradni obisk predsednika Madžarske
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• V TUJINI

DATUM DOGODEK

8. 1 .-9. 1. 2018 Uradni obisk predsednika Republike Slovenije v Bruslju in na zvezi NATO

12.2. – 13.2. 2018 Uradni obisk predsednika Republike Slovenije v Republiki Kosovo

16.2. – 20.2. 2018 Uradni obisk predsednika Republike Slovenije v Republiki Koreji

26. 3. 2018 Uradni obisk predsednika Republike Slovenije v Republiki Bolgariji

11. 5. 2018 Uradni obisk predsednika Republike Slovenije v Ukrajini

15. 10. – 17. 10. 2018
Uradni obisk predsednika Republike Slovenije v Zvezni demokratični 
republiki Etiopiji in na sedežu Afriške unije

• BILATERALNA SREČANJA NA VISOKI RAVNI – OB URADNIH OBISKIH V TUJINI 

DATUM DOGODEK

Uradni obisk predsednika Republike Slovenije v Bruslju

8.1.2018
- Pogovori s predsednikom Evropskega sveta Donaldom Tuskom in predsednikom 
Evropske komisije Jeanom-Claudom Junckerjem. 

9.1.2018

- Srečanje z generalnim sekretarjem zveze NATO Jensom Stoltenbergom in 
prvi obisk predsednika republike na sedežu zveze NATO po vstopu Slovenije v 
zavezništvo. 
- Delovno kosilo z veleposlaniki balkanskih držav (Bolgarije, Črne gore, Grčije, 
Hrvaške, Makedonije, Romunije, Srbije, Turčije) 

Uradni obisk predsednika Republike Slovenije v Republiki Kosovo

12. 2. 2018

-  Na povabilo predsednika Republike Kosovo Hashima Thaçija se je predsednik 
Republike Slovenije, ob priložnosti 10. obletnice razglasitve neodvisnosti Republike 
Kosovo, mudil na uradnem obisku v Republiki Kosovo.
- Uradnemu sprejemu z vojaškimi častmi je sledil pogovor obeh predsednikov na 
štiri oči, nato pa še plenarni pogovori med delegacijama Republike Slovenije in 
Republike Kosova pod vodstvom obeh predsednikov.

13. 2. 2018

- Srečanje s predsednikom Skupščine Republike Kosovo Kadrijem Veselijem.
- Sledil je nagovor predsednika Pahorja na slavnostni seji kosovskega parlamenta 
ob 10. obletnici razglasitve neodvisnosti Republike Kosovo.
- Srečanje s predstavniki stranke Samoopredelitev in Srpske liste.
- Uradni obisk je predsednik Republike Slovenije Borut Pahor sklenil s srečanjem s 
predsednikom Vlade Republike Kosovo Ramushem Haradinajem.

Uradni obisk predsednika Republike Slovenije v Republiki Koreji

17. 2. – 18. 
2.  2018

-  Predsednik Pahor si je v prvem delu obiska ogledal nastope slovenskih športnikov 
na zimskih olimpijskih igrah v Pjongčangu.
- Obisk Slovenske hiše v Alpensii  in ogled Olimpijske vasi.
-  Srečanje s predsednikom Mednarodnega olimpijskega komiteja (MOK) Thomasom 
Bachom.
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19. 2. 2018

- Prvi uradni obisk slovenskega predsednika v Koreji.
- Predsednika sta spremljala direktor ITF mag. Tomaž Lovrenčič in ministrica za delo, 
družino, socialne zadeve in enake možnosti Anja Kopač Mrak.
- Predsednik je v okviru uradnega obiska obiskal južnokorejski parlament in se 
srečal z njegovim predsednikom Chung Sye-kyunom.
- Srečanje z nekdanjim generalnim sekretarjem OZN Ban Ki-moonom.
- Svečano večerjo v čast slovenskemu predsedniku je gostil podpredsednik 
Parlamenta Republike Koreje Park Ju-seon.

20. 2. 2018

- Predsednik republike je dopoldne najprej obiskal inštitut ASAN, najbolj priznan 
korejski inštitut za mednarodne odnose, kjer se je sestal s predsednikom in člani 
inštituta.
- Sledilo je srečanje z gostiteljem, južnokorejskim predsednikom Moonom.
- Predsednik republike je obisk zaključil z obiskom demilitarizirane cone na meji 
med Južno in Severno Korejo.

Uradni obisk predsednika Republike Slovenije v Republiki Bolgariji

26. 3. 2018

-  Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je na povabilo predsednika 
Republike Bolgarije Rumena Radeva mudil na uradnem obisku v Republiki Bolgariji.
- Po uradnem sprejemu z vojaškimi častmi na Trgu Aleksandra Nevskega je 
predsednik Pahor položil venec k Spomeniku neznanemu vojaku.
- Srečanje sta predsednika nadaljevala s pogovorom na štiri oči, sledili so plenarni 
pogovori med delegacijama Republike Slovenije in Republike Bolgarije pod 
vodstvom obeh predsednikov.
- Predsednik republike je obisk nadaljeval z obiskom parlamenta, kjer se je sestal 
s podpredsednikom bolgarskega parlamenta Javorom Notevom in predsednico 
parlamentarnega odbora za zunanje zadeve Gemmo Grozdanovo. 
- Uradni obisk je predsednik republike zaključil s svečanim kosilom, ki ga je v 
njegovo čast gostil bolgarski predsednik.

Uradni obisk predsednika Republike Slovenije v Ukrajini

11. 5. 2018

- Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je na povabilo predsednika 
Ukrajine Petra Porošenka mudi na uradnem obisku v Ukrajini.
- Uradni obisk v Ukrajini je predsednik Pahor pričel dopoldne s položitvijo venca 
pred Spomenik neznanemu vojaku. V počastitev spomina na žrtve zločina proti 
ukrajinskemu ljudstvu v obdobju med 1932 in 1933, je predsednik položil košaro 
cvetja pred Spomenik žrtvam Gladomora in si ogledal muzej. Pietetni del obiska se 
je zaključil s polaganjem sveče na Spomenik Revoluciji dostojanstva.
- Po uradnem sprejemu z vojaškimi častmi sta se predsednika najprej pogovorila 
na štiri oči, sledili so plenarni pogovori med delegacijama Republike Slovenije in 
Ukrajine pod vodstvom obeh predsednikov. 
- Svečano kosilo, ki ga je v čast predsedniku Republike Slovenije priredil predsednik 
Ukrajine Petro Porošenko.
- Srečanje z županom mesta Kijev gospodom Vitalijem Kličkom.

Uradni obisk predsednika Republike Slovenije v Zvezni demokratični republiki Etiopiji in na sedežu 
Afriške unije

15. 10. 2018

- Gre za prvi uradni obisk predsednika Republike Slovenije v tej državi.
- Pred predsedniško palačo je predsednika z vojaškimi častmi sprejel gostitelj, 
predsednik Zvezne demokratične republike Etiopije dr. Mulatu Teshome. Sledil je 
pogovor predsednikov na štiri oči, nato plenarni pogovori med delegacijama obeh 
držav.
- Srečanje s predsednico Doma ljudskih predstavnikov Kamil Muferiat.
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16. 10. 2018

- Srečanje s predsednikom Komisije Afriške unije Mousso Fakijem Mahamatom.
- Nagovor Odbora stalnih predstavnikov pri Afriški uniji.
- Obisk Katedrale Svete trojice v Adis Abebi, kjer ga je sprejel etiopski verski 
poglavar, in Narodnega muzeja Etiopije.

17. 10. 2018

- Obisk etiopskega parlamenta, Doma ljudskih predstavnikov Zvezne demokratične 
republike Etiopije in srečanje s predsedujočo in podpredsednico Doma ljudskih 
predstavnikov Shitaye Minale. 
- Ob robu uradnih srečanj so potekala tudi srečanja med slovenskimi in etiopskimi 
podjetji.

3. DELOVNI OBISKI

V TUJINI (udeležba na mednarodnih dogodkih)

DATUM DOGODEK

12. 3. – 14. 3. 2018 Delovni obisk v Zvezni republiki Nemčiji, Berlin

25. 4. – 26. 4. 2018 Delovni obisk v Bosni in Hercegovini – Sarajevski poslovni forum, Sarajevo

16. 5. 2018 Neformalna delovna večerja v Republiki Hrvaški

23. 5. 2018
Delovni obisk v Republiki Poljski - svečano odkritje spomenika Slovencem, ki 
so tam padli med 1. svetovno vojno, Gorlice

29. 5. – 30. 5. 2018 Delovni obisk v Italijanski republiki, Rim

19. 6. - 20. 6. 2018
Delovni obisk v Švicarski konfederaciji - 38. redno zasedanje Sveta OZN za 
človekove pravice, Ženeva

28. 6. 2018
Delovni obisk v Bruslju - slovesnost ob poimenovanju dvorane v Evropskem 
parlamentu po dr. Jožetu Pučniku, Bruselj

26. - 27. 8. 2018 Evropski forum Alpbach 2018, Avstrija, Alpbach, 

13. – 14. 9. 2018 14. srečanje predsednikov držav Arraiolske skupine, Latvija, Riga

18. 9. 2018 Udeležba na tretjem vrhu srečanja Pobude treh morij, Romunija, Bukarešta

24. 9. – 27. 9. 2018
73. zasedanje Generalne skupščine Organizacije združenih narodov, New 
York

28. 9. – 30. 9. 2018 Delovni obisk v Washingtonu

2. 10. 2018
Delovni obisk v Švicarski konfederaciji - srečanje voditeljev držav v okviru 
Strateškega dialoga o Zahodnem Balkanu, Ženeva

10. 11. 2018
Delovni obisk v Francoski republiki – udeležba na svetovni obeležitvi 100. 
obletnice konca 1. svetovne vojne, Pariz

3. 12. 2018 Udeležba na konferenci COP24, Poljska, Katovice



213

• SREČANJA OB DELOVNIH OBISKIH V TUJINI

DATUM DOGODEK

Delovni obisk v Zvezni republiki Nemčiji, Berlin

12. 3. 2018

- Udeležba na letnem srečanju Nemškega združenja malih in srednjih podjetij 
(BVMW).
- Osrednji govornik na osrednjem letnem srečanju Nemškega združenja malih in 
srednjih podjetij (BVMW).
- Srečanje z nemško ministrico za obrambo Ursulo von der Leyen.

13. 3. 2018

- Obisk nemškega parlamenta in srečanje s predsednikom nemškega parlamenta 
Wolgangom Schäublom.
- Srečanje z ministrskim predsednikom zvezne dežele Brandenburg Dietmarjem 
Woidkejem.

14. 3. 2018
- Predsednik je delovni obisk sklenil s pogovorom z nemškim predsednikom 
Frankom-Walterjem Steinmeierjem.

Delovni obisk v Bosni in Hercegovini, Sarajevo

25. 4. 2018
- Udeležba na Sarajevskem poslovnem forumu.
- Osrednji govornik na Sarajevskem poslovnem forumu.

26. 4. 2018
- Srečanje s predsedujočim Predsedstvu Bosne in Hercegovine Bakirjem 
Izetbegovićem in članoma Mladenom Ivanićem ter Draganom Čovićem.

Neformalna delovna večerja v Republiki Hrvaški

16. 5. 2018
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor in predsednica Republike Hrvaške 
Kolinda Grabar-Kitarović sta se srečala na neformalni delovni večerji.

Delovni obisk v Republiki Poljski, Gorlice

23. 5. 2018

- Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je na povabilo predsednika 
Republike Poljske Andrzeja Dude v kraju Gorlice udeležil svečanega odkritja 
spomenika Slovencem, ki so tam padli med 1. svetovno vojno. 
- Predsednika Pahor in Duda sta se ob robu dogodka srečala tudi na pogovoru.

Delovni obisk v Italijanski republiki, Rim

29. 5. 2018

- Udeležba na dobrodelnem dogodku v podporo delovanju misijonarja Pedra Opeke 
na Madagaskarju.
- Bilateralno srečanje z njegovo knežjo visokostjo Albertom II., monaškim princem.
- Bilateralno srečanje z ministrom za zunanje zadeve Argentine Jorgejem Marcelom 
Fauriejem.

30. 5. 2018

- V okviru obiska v Rimu je misijonarja Opeko, predsednika republike Boruta 
Pahorja in kneza Alberta II. na zasebni avdienci sprejel papež Frančišek.
- Bilateralno srečanje s predsednikom Italijanske republike Sergiom Mattarello.
- Srečanje s senatorko Tatjano Rojc.

Delovni obisk v Švici - 38. redno zasedanje Sveta OZN za človekove pravice, Ženeva

19. 6. 2018

- Srečanje predsednika Republike Slovenije z ustanoviteljem in izvršnim 
predsednikom Svetovnega gospodarskega foruma (WEF) dr. Klausom Schwabom.
- Obisk Olimpijskega muzeja in srečanje s predsednikom Mednarodnega 
olimpijskega komiteja dr. Thomasom Bachom.

20. 6. 2018

- Obisk sedeža Evropske agencije za jedrske raziskave CERN.
- Osrednji govornik na 38. rednem zasedanju Sveta OZN za človekove pravice.
- Ob zaključku obiska se je predsednik sestal s predsednikom Švicarske 
konfederacije Alainom Bersetom.
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Delovni obisk v Bruslju – slovesnost ob poimenovanju dvorane v Evropskem parlamentu po dr. Jožetu Pučniku

28. 6. 2018
- Udeležba na slovesnosti ob poimenovanju dvorane v Evropskem parlamentu po 
dr. Jožetu Pučniku.
- Predsednik je imel ob poimenovanju dvorane svečani nagovor.

Evropski forum Alpbach 2018, Avstrija, Alpbach,

26. 8. 2018

- Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je na povabilo avstrijskega 
zveznega predsednika Van der Bellena udeležil Evropskega foruma Alpbach.
- Bilateralno srečanje s predsednikom Republike Avstrije Alexandrom Van der 
Bellenom.
- Bilateralno srečanjem s predsednikom Republike Srbije Aleksandrom Vučićem.
- Bilateralno srečanje s predsednikom Republike Kosovo Hashimom Thaçijem.
- Bilateralno srečanje z nekdanjim generalnim sekretarjem OZN Ban Ki-moonom.
- Bilateralno srečanje z nekdanjim avstrijskim predsednikom Heinzem Fischerjem 
ter njegovo soprogo Margit Fischer.

27. 8. 2018
- Drugi dan foruma se je predsednik republike skupaj z avstrijskim predsednikom 
Van der Bellenom in evropskim komisarjem Hahnom udeležil pogovora z izbranimi 
štipendisti EFA.

14. srečanje predsednikov držav Arraiolske skupine, Latvija, Riga

13. 9. 2018

- Predsednik Pahor je pred začetkom prvega zasedanja obiskal vojaško bazo v 
Adažiju, kjer deluje tudi kontingent Slovenske vojske.
- Na  neformalnem srečanju skupine Arraiolos so se predsedniki držav sestali na 
dveh delovnih zasedanjih.
- Udeležba predsednika na prvem sklopu zasedanja z naslovom "Graditev 
odpornosti družbe: od trde do mehke varnosti".

14. 9. 2018

- Udeležba na drugem sklopu zasedanja z naslovom "Prihodnost Evrope: po sto 
letih (od prve svetovne vojne)".
- Bilateralno srečanje s predsednikom Republike Finske Saulijem Niinisto.
- Bilateralno srečanje s predsednikom Portugalske republike Marcelom Rebela de 
Souso.
- Bilateralno srečanje s predsednikom Grčije Prokopisom Pavlopoulosom.

Udeležba na tretjem vrhu srečanja Pobude treh morij, Romunija, Bukarešta

18. 9. 2018

- Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je na povabilo poljskega 
predsednika Andrzeja Dude, hrvaške predsednice Kolinde Grabar-Kitarović in 
romunskega predsednika Klausa Iohannisa udeležil tretjega vrha Pobude treh 
morij.
- Po koncu plenarnega zasedanja so predsedniki podpisali skupno deklaracijo, kjer 
je tudi najava prihodnjega vrha v Sloveniji.
- Predsednik Pahor je ob robu udeležbe na vrhu Pobude treh morij opravil več 
pogovorov s svojimi kolegi.

73. zasedanje Generalne skupščine Organizacije združenih narodov, New York

24. 9. 2018

- Udeležba predsednika na otvoritvenem delu zasedanja GS na visoki ravni o 
globalnem miru ob 100. obletnici rojstva Nelsona Mandele – Nelson Mandela 
Peace Summit. Na plenarnem zasedanju Mirovnega vrha Nelsona Mandele je 
predsednik republike nastopil z govorom. 
- Bilateralno srečanje s predsednikom Republike Gane Nana Akufo-Addom.
- Udeležba na sprejemu, ki sta ga za vodje delegacij na splošni razpravi gostila 
ameriški predsednik in prva dama ZDA.
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25. 9. 2018

- Začetek plenarnega dela splošne razprave 73. zasedanja Generalne skupščine OZN.
- Bilateralno srečanje s predsednico Generalne skupščine OZN Mario Fernando 
Espinosa Garces.
- Bilateralno srečanje s predsednikom Republike Turčije Recepom Tayyipom 
Erdoğanom.
- Govor predsednika RS na 73. zasedanju Generalne skupščine ZN v New Yorku.

26. 9. 2018

- Bilateralno srečanje s predsednikom Švicarske konfederacije dr. Alainom 
Bersetom.
- Bilateralno srečanje z generalnim sekretarjem OZN Antóniom Guterresom.
- Bilateralno srečanje s predsednikom Republike Kosovo Hashimom Thaçijem.

27. 9. 2018
- Bilateralno srečanje s predsednikom Islandije Guðnijem Thorlaciusom 
Jóhannessonom.

Delovni obisk v Washingtonu

28. 9. 2018

- Nastop predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja na The National Press Club.
- Obeležitev 20. obletnice delovanja ITF in otvoritev razstave v Centru za javno 
diplomacijo, ki deluje v okviru State Departmenta.
- Obisk muzeja holokavsta »United States Holocaust Memorial Museum« in 
srečanje z direktorico muzeja Saro Bloomfield ter s posebnim odposlancem za 
vprašanje holokavsta Thomasom Yazdgerdijem.

Delovni obisk v Švicarski konfederaciji - srečanje voditeljev držav v okviru Strateškega dialoga o 
Zahodnem Balkanu, Ženeva

2. 10. 2018

- Predsednik se je kot sovoditelj pobude Brdo-Brijuni Process na povabilo 
Klausa Schwaba, ustanovitelja in predsednika izvršnega odbora Svetovnega 
gospodarskega foruma (WEF) mudil v Ženevi, kjer se je udeležil srečanja voditeljev 
držav v okviru Strateškega dialoga o Zahodnem Balkanu.
- Bilateralno srečanje z ministrico za obrambo Zvezne republike Nemčije dr. Ursulo 
von der Leyen.
- Bilateralno srečanje s predsednikom Vlade Republike Hrvaške Andrejem 
Plenkovićem.
- Pogovor s predsednikom Republike Kosovo Hashimom Thaçijem.

Delovni obisk v Francoski republiki – udeležba na svetovni obeležitvi 100. obletnice konca 1. 
svetovne vojne, Pariz

10. 11. 2018

- Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se na povabilo predsednika 
Francoske republike Emmanuela Macrona udeležil slovesnosti, ki jih je Francoska 
republika prirejala v Parizu ob 100. obletnici konca 1. svetovne vojne.
- Na predvečer slovesnosti se je predsednik republike srečal s Slovenci in 
Slovenkami, ki živijo in delajo v Franciji.
- Udeležba na svečanem sprejema za voditelje v znamenitem pariškem muzeju 
Musée d'Orsay, kjer je predsednik Francoske republike Macron za voditelje pripravil 
svečano večerjo.

11. 11. 2018
- Komemoracija ob Slavoloku zmage.
- Udeležba na Pariškem forumu za mir.

Udeležba na konferenci COP24, Poljska, Katovice

3. 12. 2018

- Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je udeležil mednarodnega 
srečanja voditeljev v okviru konference pogodbenic Okvirne konference Združenih 
narodov o podnebnih spremembah (UNFCCC), t.i. COP24.
- Bilateralno srečanje s predsednikom Republike Avstrije dr. Alexandrom Van der 
Bellenom.
- Bilateralno srečanje s predsednikom Republike Poljske Andrzejem Dudo.
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4. SPREJEMI PRI PREDSEDNIKU REPUBLIKE SLOVENIJE

DATUM DOGODEK

13. 1. 2018 Telefonski pogovor s predsednikom Madžarske Jánosem Áderjem

16. 1. 2018
Telefonski pogovor s predsednikom Republike Avstrije dr. Alexandrom Van der 
Bellnom

17. 1. 2018 Sprejem predsednika Vlade Portugalske republike Antonia Costo

31. 1. 2018 Sprejem ministra za obrambo Črne gore Predraga Boškovića

1. 2. 2018 Sprejem predsednice Vlade Republike Srbije mag. Ane Brnabić

6. 2. 2018 Pogovor z veleposlanikom Ljudske republike Kitajske YE Haom

21. 2. 2018 Sprejem ministra za zunanje zadeve Ruske federacije Sergeja Lavrova

23. 2. 2018 Sprejem ministrice za zunanje zadeve Avstralije Julie Bishop

27. 2. 2018
Sprejem predsednika Svetniške zbornice Parlamenta Kraljevine Maroko 
Abdelhakima Benchamacha

9. 3. 2018 Sprejem ameriškega astronavta slovenskih korenin Randyja Bresnika z družino

15. 3. 2018 Sprejem predsednika Senata Irske Denisa O'Donovana

19. 3. 2018 Sprejem veleposlanice Republike Turčije Esen Altuğ
19. 3. 2018 Sprejem veleposlanice Madžarske Edit Szilágyiné Bátorfi

20. 3. 2018 Sprejem Duncana Haldanea, Nobelovega nagrajenca na področju fizike v letu 2016

20. 3. 2018
Sprejem avstrijske zvezne ministrice za Evropo, integracijo in zunanje zadeve dr. 
Karin Kneissl

21. 3. 2018 Sprejem predsednika Senata Republike Poljske Stanisława Karczewskega

27. 3. 2018
Pogovor z veleposlanico Združenega kraljestva Velike Britanije in Severne Irske 
Sophie Honey

28. 3. 2018 Telefonski pogovor s predsednikom Vlade Republike Bolgarije Bojkom Borisovim

28. 3. 2018 Telefonski pogovor s predsednikom Vlade Republike Makedonije Zoranom Zaevim

4. 2018
Telefonski pogovor s predsednikom Arabske republike Egipt Abdelom Fatahom El-
Sisijem

11. 4. 2018
Sprejem predsedujočega vojaškemu odboru Severnoatlantske zveze (NATO) 
generala Petra Pavla

12. 4. 2018 Sprejem podpredsednika Evropske komisije Jyrkija Katainena

20. 4. 2018 Telefonski pogovor s predsednikom  Črne gore Milom Đukanovićem

20. 4. 2018 Telefonski pogovor s predsednico Republike Hrvaške Kolindo Grabar Kitarović

9. 5. 2018 Pogovor z veleposlanika ZDA Brentom Hartleyem

20. 5. 2018
Sprejem generalnega direktorja Organizacije ZN za prehrano in kmetijstvo Joséja 
Graziana da Silvo

31. 5. 2018
Sprejem začasnega namestnika pomočnika sekretarja Ministrstva za zunanje 
zadeve ZDA Matthewa A. Palmerja

4. 6. 2018 Poslovilni obisk veleposlanika Republike Kosovo Nexhmija Rexhepija

4. 6. 2018 Poslovilni obisk veleposlanika Švicarske konfederacije dr. Pierra-Yvesa Fuxa

12. 6. 2018
Poslovilni obisk veleposlanika Hašemitske kraljevine Jordanije Hussama Abdullaha 
Hasan Ghodayeh AL Husseinija

12. 6. 2018 Sprejem predsednika Komisije za zaščito ameriške dediščine v tujini Paula Packerja
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29. 6. 2018 Srečanje veleposlanikov V4 ob zaključku madžarskega predsedovanja V4

9. 7. 2018 Poslovilni obisk veleposlanika ZDA Brenta Hrtleya

20. 7. 2018 Sprejem predsednice Republike Hrvaške Kolinde Grabar Kitarović

25. 7. 2018 Pogovor z veleposlanikom Ruske federacije Dokujem Zavgajevim

25. 7. 2018 Poslovilni obisk veleposlanika Islamske republike Iran Morteze Darzija Ramandija

22. 8. 2018 Poslovilni obisk veleposlanice Francoske republike Marion Paradas

4. 10. 2018
Sprejem častnega predsednika in ustanovitelja Crans Montana Foruma 
veleposlanika Jean-Paula Carterona

4. 10. 2018 Poslovilni obisk veleposlanice Republike Hrvaške Vesne Terzić

9. 10. 2018 Sprejem generalnega sekretarja Zveze NATO Jensa Stoltenberga

18. 10. 2018 Sprejem predstavnikov slovenske narodne skupnosti na Madžarskem

22. 10. 2018 Poslovilni obisk veleposlanika Ljudske republike Kitajske YE Hao-ja

5. 11. 2018
Sprejem predsednice Ustavnega sodišča Republike Avstrije Brigitte Bierlein z 
delegacijo

16. 11. 2018 Sprejem ob 42. evropskem srečanju Trilateralne komisije v Sloveniji

6. DRUGI DOGODKI IN SREČANJA V SLOVENIJI

DATUM DOGODEK

4. 1. 2018 Posvet slovenske diplomacije, Brdo pri Kranju

4. 1. 2018
Srečanje z namestnikom pomočnika sekretarja Ministrstva za zunanje zadeve ZDA 
gospodom Hoytom Yeejem, Brdo pri Kranju

13. 1. 2018
Srečanje in svečano kosilo za predsednika sosednjih držav, predsednika Italijanske 
republike Sergia Mattarello in predsednico Republike Hrvaške Kolindo Grabar-
Kitarović, ob začetku novega mandata, Brdo pri Kranju

30. 1. 2018 Sprejem za diplomatski zbor, Brdo pri Kranju

16. 3. 2018 Udeležba na 7. neformalnem srečanju notranjih ministrov Brdo Brijuni, Brdo pri Kranju

7. 4. 2018
Udeležba na veliki tradicionalni slovesnosti »Dan slovensko-ameriškega prijateljstva 
in zavezništva«, Andraž nad Polzelo

14. 6. 2018

Ob zaključku bolgarskega predsedovanja Svetu Evropske unije se je predsednik 
Republike Slovenije Borut Pahor na povabilo Dimitra Abadjieva, veleposlanika 
Republike Bolgarije v Sloveniji, udeležil delovnega pogovora z veleposlaniki držav 
članic in kandidatk za članstvo EU.

5. 7. 2018

Trilateralno srečanje predsednikov Republike Avstrije, Republike Hrvaške in 
Republike Slovenije, Goriška Brda

- Gre za peto takšno srečanje, ki ga je tokrat gostil predsednik Republike Slovenije.
- Trije predsedniki so se zvečer v Slovenski filharmoniji udeležili tudi koncerta 
Mladinskega simfoničnega orkestra dežele Štajerske ob začetku avstrijskega 
predsedovanja Svetu Evropske unije.

28. 7. 2018
Udeležba na spominski slovesnosti pri Ruski kapelici pod Vršičem. V letu, ko se svet 
spominja 100. obletnice konca prve svetovne vojne, je bil predsednik republike 
slavnostni govornik na tej prireditvi.

12. 10. 2018
Udeležba na otvoritvi mednarodne konference Jadranskega sveta z naslovom 
"Jadranski parlament 2018", Maribor
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7. BRDO BRIJUNI PROCESS

DATUM DOGODEK

Srečanje voditeljev Brdo-Brijuni Processa, Makedonija, Skopje

27. 4. 2018

- Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor in predsednica Republike Hrvaške 
Kolinda Grabar-Kitarović sta skupaj z gostiteljem, predsednikom republike 
Makedonije Gjorgejem Ivanovom, priredila srečanje voditeljev Brdo Brijuni Process 
v Skopju. Posebna gosta sta bila predsednik Evropskega sveta Donald Tusk in 
predsedujoči Sveta EU bolgarski premier Bojko Borisov.
Tokratnega srečanja voditeljev Brdo Brijuni so se udeležili Aleksandar Vučić, Filip 
Vujanović, Bakir Izetbegović, Hashim Thaci, Gjorge Ivanov in Ilir Meta.

8. STRATEŠKI FORUM BLED

DATUM DOGODEK

10. 9. 2018

- Delovno kosilo z Michelom Barnierjem, glavnim pogajalcem za izvedbo in pripravo 
pogajanj z Združenim kraljestvom po členu 50 PEU.
- Otvoritev 13. Strateškega foruma Bled 2018:
- osrednji govor na panelu voditeljev.
- Srečanje predsednika Republike Slovenije g. Boruta Pahorja s predstavnikom 
zunanjega ministrstva Združenih držav Amerike Mattom A. Palmerjem.

PODROČJE EKONOMSKE IN SOCIALNE POLITIKE

Datum Aktivnost Kraj

11.1.2018
Pogovor s predsednikom Obrtno – podjetniške 
zbornice Slovenije Brankom Mehom

Predsedniška palača

15.1.2018
Udeležba na prireditvi SBC Forum Kluba 
slovenskih podjetnikov na temo »Povezovanje 
brez primere: Slovenija in Nemčija«

Postojna

22.1. 2018
Pogovor z gospodom Stankovičem – Mali 
delničarji

Predsedniška palača

1.3.2018
Udeležba na otvoritvi novih poslovnih 
prostorov zagonskega podjetja Eurosender

Ljubljana

23.3.2018
Udeležba na prireditvi obisk poslovnih 
prostorov podjetja FlawlessCode

Maribor

26.3.2018 Udeležba na jubilejni  50. podelitvi nagrad GZS Ljubljana
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28.3.2018
Sprejem za obrtnike in podjetnike o 
priložnostih za razvoj malega gospodarstva, 
obrti in podjetništva

Predsedniška palača

12.4.2018
Udeležba na prireditvi Slavnostna akademija 
ob 70. obletnici delovanja sedanjega Tržnega 
inšpektorata RS

Postojna

24.4.2018
Udeležba na otvoritvi novega logističnega 
centra TKK Srpenica

Srpenica

25.4.2018
Predsednik republike na delovnem obisku 
9. mednarodna investicijska konferenca, 
Sarajevo Business Forum 2018

Sarajevo

21.5.2018
Udeležba na otvoritvi novega plinskega bloka 
Termoelektrarne Brestanica

Brestanica

18.6.2018
Udeležba na prireditvi ob 10 obletnici 
obstoja podjetja Iskraemeco pod lastništvom 
Elsewedy Electric

Kranj

11.9.2018
Udeležba na odprtju 51.mednarodnega 
obrtnega sejma

Celje

15.11.2018
Slovesnost ob 200.obletnici odkritja najlepših 
delov Postojnske jame

Postojna

PODROČJE ZNANOSTI, VISOKEGA ŠOLSTVA IN KULTURE

DATUM AKTIVNOST KRAJ

26. januar 2018
Slavnostna seja Častnega odbora  za počastitev 100. 
obletnice smrti Ivana Cankarja

Predsedniška 
palača, Ljubljana

26. januar 2018
Ogled  premierne uprizoritve predstave 
»Pohujšanje v dolini šentflorjanski«

Ljubljana

8. februar 2018 Državna proslava ob kulturnem prazniku Ljubljana

8. februar 2018 Na sprejemu za nagrajence Prešernove nagrade Ljubljana

4. marec 2018
Udeležba in govor na tradicionalni prireditvi ob 
mednarodnem Dnevu maternega jezika

Razkrižje

9. marec 2018
Udeležba in nagovor na prireditvi 
»Ena vas – devet zdravnikov«

Prvačina

20. marec 2018
Sprejem Nobelovca slovenskih korenin, Duncana 
Haldanea

Predsedniška 
palača, Ljubljana

29. april 2018
Svečano odprtje  16. evropske naravoslovne 
olimpijade

Ljubljana

24. maj 2018
Udeležba in nagovor na 10. konferenci slovenskih 
zdravnikov iz sveta 

Ljubljana

10. maj 2018
Udeležba na slovesnosti ob odkritju spominskega 
obeležja Ivanu Cankarju

Vrhnika

25. maj 2018 Udeležba na koncertu Operna noč SNG Maribor Maribor



220

28. maj 2018 Sprejem vodstva Društva Rastoča knjiga
Predsedniška 
palača, Ljubljana

1. junij 2018
Udeležba na zaključni prireditvi Društva Bralna 
značka Slovenije – ZPMS »Zlata bralka – zlati bralec«

Ljubljana

1. junij 2018
Udeležba in nagovor na mednarodnem simpoziju v 
čast  Josipine Urbančič Turnograjske

Grad Turn, 
Preddvor

18. junij 2018
Udeležba in govor na odprtju razstave 
Ivan Cankar in Evropa »Med Shakespearom in Kafko«

Ljubljana

27. avgust 2018
Udeležba na sprejemu ob  70. obletnici prvega 
slovenskega celovečernega igranega filma »Na svoji 
zemlji«

Ljubljana

21. september 2018
Udeležba in nagovor ob razglasitvi »Kulturne šole 
2018«

Maribor 

18. oktober 2018
Udeležba in nagovor na slavnostnem koncertu ob 50. 
obletnici pesmi »Vstajenje primorske«

Šempeter pri Novi 
Gorici

5. november 2018
Srečanje z evangeličanskimi škofi na redni Evropski 
konferenci 

Moravske toplice 

23. november 2018
Udeležba na slovesnosti ob 80. obletnici 
Onkološkega inštituta Ljubljana

Ljubljana

26. november 2018
Udeležba na tradicionalnem koncertu Prifarskih 
muzikantov ob 30. obletnici ustvarjanja

Ljubljana

PODROČJE OHRANJANJA VOJAŠKE TRADICIJE

DATUM AKTIVNOST KRAJ

6. januar 2018
Udeležba in govor na osrednji spominski 
slovesnosti ob 75. letnici poslednjega boja 
Pohorskega bataljona

Osankarica

14. januar 2018
Udeležba in govor na osrednji slovesnosti 
61. prireditve Po stezah Jelovice in 76. letnici  
dražgoške bitke

Dražgoše

10. februar 2018
Udeležba na žalni spominski komemoraciji ob 73. 
letnici obešanja talcev v Grabnu pri Stranicah

Frankolovo

20. marec 2018
Redni letni pogovor s predstavniki Koordinacije 
domoljubnih in veteranskih organizacij Slovenije 
- KoDVOS

Urad predsednika, 
Ljubljana

24. marec 2018
Udeležba na odkritju spominske plošče 
britanskim letalcem sestreljenim 31. marca 1945

Gornji Suhor

29. marec 2018
Položitev venca ob rojstnem dnevu generala 
Rudolfa Maistra pred spomenik OF

Ljubljana, Trg OF

7. april 2018

Udeležba in govor na tradicionalni slovesnosti 
»Dan slovensko-ameriškega prijateljstva«, ob 74  
obletnici strmoglavljenja ameriškega bombnika 
B-17

Andraž nad Polzelo
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16. april 2018
Udeležba na slavnostnem koncertu ob 70 
obletnici Policijskega orkestra

Ljubljana

24. april 2018 Govor na slavnostni akademiji ob Dnevu upora Zagorje ob Savi

5. maj 2018
Udeležba in govor na osrednja slovesnost 
ob Dnevu zmage

Topolščica

26. maj 2018
Udeležba na odkritju pomnika osamosvojitveni 
vojni

Mengeš 

9. junij 2018
Udeležba na slovesnosti ob 73. obletnici 
osvoboditve koncentracijskega taborišča pod 
Ljubeljem ter položitev venca

Ljubelj

24. junij 2018
Sprejem ranjene in svojce padlih v 
osamosvojitveni vojni 1991

Predsedniška palača, 
Ljubljana

1.julij 2018
Udeležba na osrednji slovesnosti ob 70. obletnici 
Zveze združenj borcev za vrednote NOB

Ljubljana

10. oktober 2018
Udeležba in govor na zaključni proslavi ob 50. 
obletnici Teritorialne Obrambe

Ljubljana

22. november 2018
Udeležba na osrednji državni slovesnosti ob 
Dnevu generala Maistra ter položitev venca

Maribor

PODROČJA NACIONALNE VARNOSTI

DATUM AKTIVNOST KRAJ

29. januar 2018
Srečanje z reševalnimi službami in župani ter 
predstavitev poročila o ukrepanju po katastrofalni 
poplavi v Savinjski dolini

Logarska dolina

2. februar 2018
Sprejem predstavnikov 
Združenja slovenskih poklicnih gasilcev

Urad predsednika,
Ljubljana

1. marec 2018 Slovesnost ob Dnevu Civilne zaščite Brdo pri Kranju

13. julij 2018
Sprejem za gasilce in ostale reševalce, ki so nudili 
pomoč po katastrofalnem neurju v Črnomlju

Predsedniška 
palača, Ljubljana

OBRAMBNO PODROČJE

DATUM AKTIVNOST KRAJ

9. januar 2018
Uradni obisk pri Stalnem predstavništvu zveze 
NATO in srečanje z generalnim sekretarjem zveze 
Stoltenbergom

Bruselj

12. februar 2018
Srečanje s predstavniki 
slovenskega kontingenta sil K-FOR

Kosovo

30. januar 2018
Govor na slovesnosti ob 25. letnici roda pomorstva 
in mornariške enote Slovenske vojske

Koper 

31. januar 2018
Sprejem ministra za obrambo Črne Gore 
Predraga Boškoviča

Predsedniška palača, 
Ljubljana
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6. marec 2018
Posredovanje »Mnenja predsednika RS o stanju 
pripravljenosti SV« Državnemu zboru

16. marec 2018
Sodelovanje na 7. neformalnem srečanju ministrov 
za notranje zadeve v okviru procesa Brdo-Brijuni

Brdo pri Kranju

23. marec 2018 Obisk bataljonske bojne skupine 72. brigade
Maribor, Vojašnica 
generala Maistra

30. marec 2018
Predstavitev Poročila o 
pripravljenosti Slovenske vojske

Urad predsednika, 
Ljubljana

11. april 2018
Sprejem  predsedujočega vojaškemu odboru NATO 
generala Petra Pavla

Predsedniška palača, 
Ljubljana

18. april 2018
Pogovor z načelnikom Generalštaba Slovenske 
vojske, generalmajorjem Alanom Gederjem

Urad predsednika, 
Ljubljana

3. maj 2018
Pogovor z generalnim direktorjem Policije, 
gospodom Boštjanom Šeficem

Urad predsednika, 
Ljubljana

14. maj 2018
Udeležba in govor na slovesnosti 
ob Dnevu Slovenske vojske

Brdo pri Kranju

4. avgust 2018
Pogovor s poveljnikom kontingenta Slovenske 
vojske, napadenega v Libanonu

22. avgust 2018
Pogovor z Načelnikom Generalštaba Slovenske 
vojske, generalmajorjem Alanom Gederjem

Urad predsednika, 
Ljubljana

13. september 2018
Srečanje skupine ARRAIOLOS in 
ogled vojaške baze v Adaži

Latvija

9. oktober 2018
Sprejem generalnega sekretarja zveze NATO, 
Jensa Stoltenberga

Predsedniška palača, 
Ljubljana

30. oktober 2018 Pogovor z ministrom za obrambo, Karlom Erjavcem
Urad predsednika, 
Ljubljana

5. november 2018
Pogovor z veleposlanikom Philipom Reeker, US 
Bureau of European and Eurasian Affairs

Urad predsednika, 
Ljubljana

23. november 2018
Povišanje namestnice načelnika Generalštaba  
brigadirke Alenke Ermenc

Predsedniška palača, 
Ljubljana

28. november 2018
Sprejem bivšega Načelnika GŠSV in nove Načelnice 
GŠSV

Predsedniška palača, 
Ljubljana

7. december 2018
Podelitev medalj za zasluge pri obvladovanju 
migranstke krize 2015-2016 
slovenskim in tujim policijskim kontingentom

Predsedniška palača, 
Ljubljana

14. december 2018
Videokonferenca s kontingenti na 
mednarodnih operacijah in misijah

Ljubljana, MORS

14. december 2018
Podelitev vojaških činov častnikom 
Slovenske vojske

Maribor, Vojašnica 
generala Maistra
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SODELOVANJE Z INSTITUCIJAMI

Datum DOGODEK

21. 12. 2017
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je ob dnevu ustavnosti udeležil 
slavnostne seje Ustavnega sodišča Republike Slovenije

22. 12. 2017
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je udeležil slovesne seje Državnega 
zbora Republike Slovenije ob dnevu samostojnosti in enotnosti ter prisegel kot 
predsednik republike.

5. 1. 2018
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je na povabilo Varuhinje človekovih 
pravic ge. Vlaste Nussdorfer udeležil njihovega delovnega srečanja, kar je bil drugi 
predsedniški obisk v zgodovini institucije Varuha človekovih pravic RS.

10. 1. 2018

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je na predvečer 15. obletnice smrti dr. 
Jožeta Pučnika, nestorja slovenske države, pripravil slovesen sprejem v njegovo 
čast in trajen spomin. Na dogodek je povabil gospoda Gorazda Pučnika, sina dr. 
Jožeta Pučnika, z družino, sprejema pa sta se udeležila še direktor Inštituta dr. 
Jožeta Pučnika gospod Boštjan Kolarič in akad. Janko Kos, sodelavec in sopotnik dr. 
Pučnika.
Po sprejemu v Zlatem salonu Predsedniške palače so udeleženci obiskali dvorano 
dr. Jože Pučnik.

23. 1. 2018

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je na njihovo prošnjo sprejel na 
pogovor predstavnike Sindikata prekarcev, predsednika Marka Funkla, sekretarko 
Saro Kosirnik in Petra Petrovčiča.

5. 2. 2018

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je na povabilo župana Mestne 
občine Novo mesto mag. Gregorja Macedonija mudil na obisku v Novem mestu. 
Predsednik republike je obisk pričel z ogledom romskega naselja Žabjak - Brezje, 
kjer se je srečal s prebivalci naselja, nadaljeval s pogovorom s predstavniki 
Sveta krajevne skupnosti Bučna vas in Regijske civilne iniciative za reševanje 
romske problematike ter s predstavniki Zveze Romov Slovenije in Zveze Romov 
za Dolenjsko. Obisk je sklenil na pogovoru z župani dolenjskih občin Novo mesto, 
Kočevje, Krško, Metlika in Škocjan.

6. 2. 2018

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je priredil delovni posvet z vodstvom 
Nacionalnega foruma humanitarnih organizacij Slovenije (NFHOS). Ob predsedniku 
republike so se ga udeležili Varuhinja človekovih pravic gospa Vlasta Nussdorfer, 
Martina Vuk, državna sekretarka na Ministrstvu za delo, družino, socialne zadeve in 
enake možnosti, in Erika Lenčič Stojanovič, vodja Službe za nevladne organizacije 
pri Ministrstvu za javno upravo.  

8. 3. 2018
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je na pogovor sprejel gospoda Bojana 
Kontiča, župana Občine Velenje, v zvezi z njegovim pismom o problematiki 
vključevanja tujcev v novo okolje. 

11. 4. 2018
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je sprejel  Varuhinjo človekovih pravic 
gospo Vlasto Nussdorfer in se seznanil z Letnim poročilom Varuha človekovih 
pravic Republike Slovenije za leto 2017.

14. 4. 2018
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je podpisal Odlok o razpustitvi 
Državnega zbora Republike Slovenije in razpisu predčasnih volitev v Državni zbor 
Republike Slovenije.  
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Datum DOGODEK

16. 5. 2018
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je v Predsedniški palači gostil posvet 
»Odprta vprašanja položaja romske skupnosti v Jugovzhodni Sloveniji«.

11. 6. 2018

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je v Predsedniški palači na njihovo 
pobudo na pogovor sprejel predstavnike nekaterih neparlamentarnih strank.  
Pogovora so se udeležili člani Odbora za demokracijo enakih možnosti, in sicer Vili 
Kovačič, Jožef Jarh, Andrej Magajna, Janko Veber in Gašper Ferjan.

12. 6. 2018

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je na njihovo pobudo srečal s 
predstavnicami nevladnih organizacij s področja varstva človekovih pravic. Na 
pogovoru so sodelovale Katarina Bervar Sternad s Pravno-informacijskega centra 
nevladnih organizacij (PIC), Nataša Posel v imenu Amnesty International Slovenije 
in dr. Neža Kogovšek Šalamon z Mirovnega inštituta. 

14. 6. 2018
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor sprejel senat KPK in se seznanil z  
Letnim poročilom Komisije za preprečevanje korupcije.  

22. 6. 2018
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je udeležil prve seje Državnega 
zbora Republike Slovenije osmega mandatnega obdobja, kjer je imel tudi nagovor. 

4. 7. 2018

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je posvetoval z uglednimi pravnimi 
strokovnjaki glede postopkovnega vprašanja, ali je v primeru, da kandidat za 
predsednika vlade vrne soglasje h kandidaturi še pred glasovanjem v državnem 
zboru, prvi krog predlaganja kandidata za predsednika vlade sklenjen.

5. 10. 2018
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je udeležil osrednje slovesnosti ob 
150. obletnici Odvetniške zbornice Slovenije, kjer je bil slavnostni govornik.

11. 10. 2018
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je priredil sprejem za udeležence 
posveta Sveta Organizacije Združenih narodov za človekove pravice v Ljubljani.

29. 10. 2018
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor  je na njegovo pobudo  sprejel na 
pogovor predsednika Vrhovnega sodišča mag. Damijana Florjančiča.

5. 11. 2018
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je sprejel Miho Lobnika, Zagovornika 
načela enakosti s sodelavkama in se seznanil z Letnim poročilom Zagovornika 
načela enakosti za leto 2017.  

14. 11. 2018
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je udeležil slovesnega odprtja 
mednarodne konference ob 100-letnici vrhovnega sodstva na Slovenskem. 

26. 11. 2018
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor  je sprejel Informacijsko pooblaščenko 
Mojca Prelesnik, ki mu je predstavila delovanje v preteklem in letošnjem letu.  

7. 12. 2018
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je na Brdu pri Kranju udeležil 
svečanega sprejema, ki ga je ob svetovnem dnevu človekovih pravic priredila 
gospa Vlasta Nussdorfer, varuhinja človekovih pravic Republike Slovenije.

10. 12. 2018

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je v Predsedniški palači pripravil   
srečanje štirih predsednikov. Srečanja so se udeležili predsednik državnega zbora 
mag. Dejan Židan, predsednik vlade Marjan Šarec in predsednik državnega sveta 
Alojz Kovšca. 
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IMENOVANJA V PRISTOJNOSTI PREDSEDNIKA REPUBLIKE V LETU 2018

 
IME IN PRIIMEK Datum  

12.
Namestnik predsednika Komisije za 
preprečevanje korupcije
MAG. UROŠ NOVAK

2.3.2018
IIMENUJE PREDSEDNIK 
REPUBLIKE 

IMENOVANJA V DRŽAVNEM ZBORU NA PREDLOG PREDSEDNIKA REPUBLIKE V LETU 2018

Ime in priimek, funkcija
Način glasovanja

Datum Prisotnih ZA PROTI NEVELJ.
JAVNA 
PREDS

1.
Člani Sodnega sveta (3)
DR.VERICA TRSTENJAK-
izvoljen v 1.

19.4.2018 77 44 31 2

2.
EMIL ZAKONJŠEK -  izvoljen v 

1. krogu
40 8

3.
ANDREJ ROZMAN – izvoljen v 

2. krogu glasovanja
65 31 26

Predlagani kandidati tudi – 
niso bili izvoljeni:
----------------------------------
Red. prof. dr. Damjan 
Možina  
Prof. dr. Rok Svetlič 
Izr. prof. dr. Andraž Teršek

--------
25
23
19

4.

Guverner Banke Slovenije
DR. PRIMOŽ DOLENC 
TAJNO GLASOVANJE (ni bil 

izvoljen)

9.10.2018 72 30 39 39 25

5.

Sodnica Ustavnega 
sodišča
RED.PROF.DR.KATJA 
ŠUGMAN STUBBS
TAJNO GLASOVANJE

27.11.2018 81 50 31 / 26
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IZJAVE PREDSEDNIKA REPUBLIKE

Datum DOGODEK

1.1.2018 Predsednik republike je obiskal Splošno bolnišnico Jesenice in podal izjavo za medije.

4.1.2018
Predsednik republike se je udeležil 22. rednega letnega posveta slovenske 
diplomacije in podal izjavo za medije.

5.1.2018 Predsednik republike Borut Pahor je sprejel kolednike in podal izjavo za medije.

8.1.2018
Predsednik Pahor se je sestal s predsednikom Evropskega sveta Tuskom in 
predsednikom Evropske komisije Junckerjem in podal izjavo za medije.

15.1.2018
Predsednik Pahor se je udeležil odprtja SBC foruma z naslovom "Povezovanje brez 
primere: Slovenija in Nemčija" in podal izjavo za medije.

29.1.2018
Predsednik republike se je udeležil predstavitve poročila o ukrepanju po decembrskih 
poplavah in neurju na območju Zahodnoštajerske regije in Zgornje Savinjske doline in 
podal izjavo za medije.

5.2.2018 Predsednik republike je obiskal Mestno občino in podal izjavo za medije.

19.2.2018
Predsednik Republike Borut Pahor se je mudil na uradnem obisku v Republiki Koreji, 
v sklopu katerega je podal tudi izjavo za medije.

22.2.2018
Predsednik republike je ob 10. obletnici smrti dr. Janeza Drnovška na njegov grob 
položil venec ter otvoril razstavo "Dr. Janez Drnovšek". Podal je tudi izjavo za medije.

7.3.2018
Izjava predsednika Pahorja v zvezi z njegovim mnenjem o stanju pripravljenosti 
Slovenske vojske.

12.3.2018 Izjava za javnost ob delovnem obisku v Zvezni republiki Nemčiji.

16.3.2018
Predsednik republike se je udeležil 7. neformalnega srečanja notranjih ministrov 
Brdo Brijuni in podal izjavo za medije.

22.3.2018
Predsednik republike si je skupaj z otroki ogledal kvalifikacije v Planici in podal izjavo 
za medije.

26.3.2018
Novinarska konferenca predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja in 
predsednika Republike Bolgarije Rumena Radeva, ob uradnem obisku v Republiki 
Bolgariji.

29.3.2018
Predsednik republike je položil venec k Spomeniku Rudolfu Maistru in podal izjavo za 
medije.

7.4.2018
Predsednik Republike Slovenije se je udeležil velike tradicionalne slovesnosti »Dan 
slovensko-ameriškega prijateljstva in zavezništva« in podal izjavo za medije.

11.4.2018
Predsednik Pahor je sprejel Letno poročilo Varuha človekovih pravic Republike 
Slovenije za leto 2017 in skupaj z varuhinjo človekovih pravic Vlasto Nussdorfer podal 
izjavo za medije.

20.4.2018
Predsednik republike se je udeležil osrednje prireditve ob Dnevu odprtih vrat 
slovenskih čebelarjev in podal izjavo za medije.

23.4.2018
Novinarska konferenca predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja in 
predsednika Slovaške republike Andreja Kiska, ob uradnem obisku slovaškega 
predsednika v Sloveniji.

25.4.2018
Predsednik Pahor je podal izjavo za javnost po Sarajevskem poslovnem forumu, kjer 
je bil slavnosti govornik.
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26.4.2018
Novinarska konferenca predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja in 
predsednika Predsedstva Bosne in Hercegovine Bakirja Izetbegovića ob delovnem 
obisku BIH.

27.4.2018
Izjava za javnost predsednika Pahorja ob srečanju voditeljev Brdo Brijuni Process v 
Skopju.

11.5.2018
Novinarska konferenca predsednika Slovenije Boruta Pahorja in predsednika Ukrajine 
Petra Porošenka, ob uradnem obisku v Ukrajini.

20.5.2018
Izjava za javnost ob srečanju predsednika republike z Joséjem Graziano da Silvo, 
generalnim direktorjem Organizacije ZN za prehrano in kmetijstvo, pred osrednjo 
slovesnostjo ob prvi obeležitvi svetovnega dneva čebel.

21.5.2018
V luči prizadevanj za narodno pomiritev in spravo je predsednik Pahor priredil 
sprejem za člane družine Hudnik in podal izjavo za javnost.

23.5.2018
Predsednik Pahor je s poljskim predsednikom Dudo odkril spomenik Slovencem, 
padlim med 1. svetovno vojno v Gorlicah in podal izjavo za javnost.

29.5.2018
Izjava za javnost predsednika Pahorja po pogovorih z monaškim knezom Albertom II 
in v Rimu.

30.5.2018
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je v sklopu obiska Rima sestal s 
predsednikom Italijanske republike Sergiom Mattarello in podal izjavo za javnost.

7.6.2018
Izjava za javnost po neformalnem pogovoru predsednika Pahorja in Janeza Janše, 
predsednika SDS, ki je na predčasnih parlamentarnih volitvah dobila največji delež 
glasov volivk in volivcev. 

8.6.2018
Urad predsednika Republike Slovenije je ob državnem prazniku dnevu Primoža 
Trubarja pripravil dan odprtih vrat. Predsednik Pahor je podal izjavo za javnost.

20.6.2018
Predsednik Pahor je kot osrednji govornik nastopil na 38. rednem zasedanju Sveta 
OZN za človekove pravice in ob tej priložnosti podal tudi izjavo za medije.

27.6.2018
Predsednik republike Borut Pahor je sprejel predsednika državnega zbora Mateja 
Tonina. Po srečanju sta predsednik republike in predsednik državnega zbora podala 
izjavo za medije. 

29.6.2018
Izjava predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja ob obletnici razsodbe 
arbitražnega sodišča, ki je določilo potek meje med Slovenijo in Hrvaško.

5.7.2018
Novinarska konferenca po petem srečanju predsednikov Slovenije, Avstrije in 
Hrvaške, ki ga je letos gostil predsednik Pahor. 

11.7.2018
Predsednik republike se je sestal s predsednikom državnega zbora mag. Matejem 
Toninom. Po srečanju sta podala izjavo za medije.

12.7.2018
Predsednik republike Borut Pahor je sprejel predsednika SDS Janeza Janšo. Po 
srečanju sta dala izjavo za medije.

25.7.2018
Predsednik Pahor je sprejel dijakinje in dijake, ki v Buenos Airesu obiskujejo 
Slovenski srednješolski tečaj ravnatelja Marka Bajuka in podal izjavo za javnost.

6.8.2018
Predsednik Pahor je podal izjavo za javnost ob slovesnosti, ki je s postavitvijo 
triindvajsetih (23) "spotikavcev", obeležij v obliki tlakovcev, obeležila spomin na 
žrtve nacističnega preganjanja v Ljubljani. 

12.8.2018
Predsednik republike se je udeležil dogodka "Košna u snežet". Sodelujočim se je 
pridružil v poskusu postavitve Guinessovega rekorda v ročni košnji in podal izjavo za 
javnost.

16.8.2018
Predsednik republike se je udeležil osrednje regijske slovesnosti ob prazniku 
združitve prekmurskih Slovencev z matičnim narodom in podal izjavo za javnost.
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20.8.2018
Predsednik Pahor je bil na delovnem obisku pri Maticu Vizjaku, inovativnem mladem 
kmetu 2017 in podal izjavo za javnost.

26.8.2018
Predsednik Pahor se je na povabilo avstrijskega zveznega predsednika Van der 
Bellena udeležuje Evropskega foruma Alpbach in ob tej priložnosti podal tudi izjavo 
za javnost.

1.9.2018
Predsednik republike Borut Pahor se je udeležil 8. dobrodelne mednarodne 
nogometne tekme v Biljah pri Novi Gorici in podal izjavo za javnost.

3.9.2018 Odziv predsednika republike zaradi obstoja oborožene skupine.

11.9.2018
Predsednik republike se je udeležil dobrodelnega koncerta "Viljem Julijan" in podal 
izjavo za medije.

13.9.2018
Predsednik Pahor se je udeležil srečanja s predsedniki dvanajstih evropskih držav v 
Rigi in podal izjavo za javnost.

15.9.2018
Predsednik republike se je ob državnem prazniku vrnitve Primorske k matični 
domovini udeležil proslave v počastitev njene 71. obletnice, kjer je podal izjavo za 
javnost.

17.9.2018
Predsednik Pahor se je udeležil tretjega vrha Pobude treh morij, ki bo tokrat potekal 
v Bukarešti in podal izjavo za javnost.

22.9.2018
Predsednik Pahor se je ob mednarodnem dnevu miru udeležil osrednjega dogodka 
mednarodnega projekta "Pozdrav ptic miru" na OŠ Lava Celje in podal izjavo za 
medije.

2.10.2018
Novinarska konferenca po srečanju voditeljev držav v okviru Strateškega dialoga o 
Zahodnem Balkanu na Svetovnem gospodarskem forumu (WEF) v Ženevi.

11.10.2018
Predsednik Pahor se je udeležil otvoritve bobnarske šole Marka Soršaka - Sokija 
"Sokijeva bobnarska šola" v Mariboru in podal izjavo za medije.

13.10.2018
Predsednik republike se je udeležil vseslovenske prostovoljske akcije pogozdovanja v 
Kočevju "Pomladimo gozdove" in podal izjavo za medije.

15.10.2018
Novinarska konferenca predsednika republike Boruta Pahorja in predsednika 
Zvezne demokratične republike Etiopije dr. Mulatu Teshomeja ob uradnem obisku 
slovenskega predsednika v Etiopiji.

19.10.2018
Novinarska konferenca predsednika Republike Slovenije Boruta Pahorja in 
predsednika Madžarske Jánosa Áderja ob uradnem obisku madžarskega predsednika 
v Sloveniji.

11.11.2018
Predsednik Pahor sodeloval na svetovni obeležitvi 100. obletnice konca 1. svetovne 
vojne v Parizu in dal izjavo za javnost.

20.11.2018
Predsednik republike ob Svetovnem dnevu otrok obiskal Maribor in dal izjavo na 
Radiu Maribor.

23.11.2018
Ob dnevu Rudolfa Maistra je predsednik Pahor priredil slovesnost ob povišanju 
brigadirke Alenke Ermenc v čin generalmajorke in vročil državno odlikovanje in dal 
izjavo za javnost.

4.12.2018
Predsednik Pahor je na povabilo grškega predsednika Prokopisa Pavlopoulosa obiskal 
Helensko republiko. V sklopu obiska je podal tudi izjavo za javnost.

12.12.2018
Predsednik Pahor je priredil sprejem za humanitarne organizacije v Predsedniški 
palači in ob tej priložnosti dal tudi izjavo za javnost.
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GOVORI PREDSEDNIKA REPUBLIKE

Datum DOGODEK

4.1.2018
Predsednik Pahor se je udeležil 22. rednega letnega posveta slovenske diplomacije, 
kjer je nagovoril veleposlanice in veleposlanike Republike Slovenije in visoke 
predstavnike Ministrstva za zunanje zadeve RS.

6.1.2018
Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na prireditvi ob 75. obletnici poslednjega 
boja Pohorskega bataljona na Osankarici. 

11.1.2018
Predsednik Pahor je priredil svečani sprejem za slovenske znanstvenike in zbrane na 
sprejemu tudi nagovoril.

13.1.2018
Predsednik Pahor je ob začetku novega mandata gostil svečano kosilo za 
predsednika sosednjih držav Italije in Hrvaške in zbrane nagovoril.

15.1.2018
Predsednik Pahor se je udeležil odprtja SBC foruma z naslovom "Povezovanje brez 
primere: Slovenija in Nemčija", kjer je imel govor.

19.1.2018
Predsednik republike se je udeležil slovesnosti ob 70. obletnici delovanja Občinske 
organizacije Rdečega križa Benedikt in zbrane tudi nagovoril.

25.1.2018
Predsednik Pahor se je udeležil slovesnosti ob 60. obletnici Prometne šole Maribor in 
zbrane tudi nagovoril.

26.1.2018
Predsednik Pahor se je udeležil slovesnosti ob prvi podelitvi diplom Visoke šole 
za upravljanje podeželja GRM Novo mesto in imel ob tej priložnostni slavnostni 
nagovor.

26.1.2018
Predsednik republike je sklical slavnostno sejo Častnega odbora za počastitev 100. 
obletnice smrti Ivana Cankarja in zbrane nagovoril.

30.1.2018
Predsednik republike Pahor in gospa Pečar sta gostila sprejem za diplomatski zbor ob 
pričetku novega leta. Predsednik republike je imel na sprejemu govor.

30.1.2018
Predsednik republike in vrhovni poveljnik obrambnih sil Borut Pahor je bil slavnostni 
govornik na slovesnosti ob 25. obletnici roda pomorstva in mornariške enote 
Slovenske vojske.

31.1.2018
Predsednik republike se je udeležil praznovanja 100. rojstnega dne gospe Marijane 
Lavrič in zbrane nagovoril.

31.1.2018
Predsednik republike je slovesno odprl nove prostore Centra Montessori in imel ob 
tej priložnosti nagovor.

8.2.2018
V okviru dneva odprtih vrat je predsednik republike priredil sprejem za nagrajence 
Prešernove nagrade in nagrade Prešernovega sklada in obiskovalce nagovoril. 

10.2.2018
Predsednik republike je nagovoril zbrane na komemoraciji ob 73. obletnici 
tragičnega dogodka na Frankolovem.

13.2.2018
Predsednik republike je v okviru uradnega obiska v Republiki Kosovo nagovoril 
poslance Skupščine Republike Kosovo.

22.2.2018
Predsednik Pahor je v Narodnem muzeju Slovenije otvoril razstavo "Dr. Janez 
Drnovšek" in bil slavnostni govornik.

1.3.2018
Predsednik republike se je udeležil otvoritve novih prostorov zagonskega podjetja 
Eurosender in zbrane nagovoril.

3.3.2018
Predsednik republike se je udeležil slovesnosti ob 50. obletnici Društva Sožitje Bela 
krajina in zbrane nagovoril.
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4.3.2018
Predsednik Pahor se je ob mednarodnem dnevu materinega jezika udeležil 
tradicionalne proslave v obmejni občini Razkrižje in bil slavnostni govornik na 
slovesnosti.

7.3.2018
Predsednik republike Borut Pahor je danes na izredni seji Državnega zbora Republike 
Slovenije predstavil svoje mnenje o stanju pripravljenosti Slovenske vojske.

9.3.2018
Predsednik republike se je udeležil prireditve "Ena vas - devet zdravnikov" in zbrane 
na prireditvi nagovoril. 

11.3.2018
Predsednik republike je ob 20. obletnici ITF Ustanove za krepitev človekove varnosti 
priredil sprejem v Predsedniški palači in zbrane nagovoril.

12.3.2018
Kot osrednji govornik je predsednik Pahor nastopil na letnem srečanju Nemškega 
združenja malih in srednjih podjetij (BVMW) v Berlinu.

16. 3.2018
Predsednik Pahor se je udeležil svečane akademije ob prazniku Občine Mokronog-
Trebelno, na kateri je imel slavnostni nagovor.

21.3.2018
Predsednik Pahor je priredil sprejem ob svetovnem dnevu Downovega sindroma in 
imel ob tej priložnosti govor.

23.3.2018
Predsednik republike se je udeležil otvoritve novih prostorov visokotehnološkega 
podjetja FlawlessCode in imel ob tej priložnosti nagovor.

24.3.2018
Predsednik republike je imel slavnostni govor na slovesnosti ob odkritju spominske 
plošče v spomin britanskim letalcem. 

26.3.2018
Predsednik republike Borut Pahor je bil slavnostni govornik na jubilejni 50. podelitvi 
nagrad Gospodarske zbornice Slovenije.

27.3.2018
Predsednik republike se je na povabilo predsednika Državnega zbora dr. Milana 
Brgleza udeležil 56. izredne seje Državnega zbora na kateri je pojasnil svojo 
odločitev, da ne bo predlagal kandidata za predsednika vlade.

6.4.2018
Ob svetovnem dnevu Romov se je predsednik republike udeležil slovesnosti "Tudi mi 
smo otroci sveta" in zbrane nagovoril.

7.4.2018
Predsednik Pahor se je udeležil velike tradicionalne slovesnosti »Dan slovensko-
ameriškega prijateljstva in zavezništva«, kjer je imel slavnostni nagovor.

12.4.2018
Predsednik Pahor se je udeležil posebne slovesnosti, na kateri so zaposlene in 
zaposleni na Tržnem inšpektoratu Republike Slovenije obeležili 70. obletnico 
delovanja in zbrane nagovoril.

14.4.2018

Predsednik republike je podpisal Odlok o razpustitvi Državnega zbora Republike 
Slovenije in razpisu predčasnih volitev v Državni zbor Republike Slovenije. Pred 
podpisom je predsednik republike utemeljil odločitev o dnevu volitev, po podpisu pa 
je predstavil svoj načrt dela do imenovanja nove vlade.

17.4.2018
Predsednik republike se je udeležil zaključne prireditve vseslovenskega inovatino-
podjetniškega tekmovanja "Popri 2018" in zbrane nagovoril. 

20.4.2018
Predsednik Pahor se je udeležil slovesne obeležitve 10. obletnice državnega 
presejalnega programa za raka dojk DORA in imel ob tej priložnosti nagovor.

20.4.2018
Predsednik republike se je udeležil slovesnosti ob 70. obletnici Vzgojno-
izobraževalnega zavoda Višnja Gora in zbrane nagovoril. 

24.4.2018
Predsednik republike se je udeležil otvoritve novega logističnega centra TKK Srpenica 
in zbrane na prireditvi nagovoril.

24.4.2018
Predsednik republike je bil slavnostni govornik na slavnostni akademiji ob dnevu 
upora proti okupatorju. 

25.4.2018 Predsednik Pahor je bil osrednji govornik na Sarajevskem poslovnem forumu.
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27.4.2018
V okviru dneva odprtih vrat je predsednik Republike Slovenije Borut Pahor skupaj 
z gospo Tanjo Pečar priredil sprejem za članice in člane Zveze združenj borcev za 
vrednote narodnoosvobodilnega boja Slovenije in zbrane nagovoril. 

5.5.2018
Predsednik republike se je udeležil osrednje slovesnosti ob dnevu zmage, kjer je bil 
slavnostni govornik. 

8.5.2018
Predsednik republike se je udeležil zaključne prireditve projekta Evropska vas in imel 
ob tem nagovor.

9.5.2018
Predsednik republike je dan Evrope obeležil z mladimi. V Predsedniški palači je 
pripravil sprejem ob Dnevu Evrope in mladim namenil poslanico. 

10.5.2018
Predsednik republike se je udeležil slovesnosti ob odkritju spominskega obeležja 
Ivana Cankarja v Vojašnici Ivana Cankarja na Vrhniki. Predsednik republike je bil na 
dogodku slavnostni govornik.  

14.5.2018
Predsednik Republike Slovenije in vrhovni poveljnik obrambnih sil Borut Pahor se 
je udeležil osrednje slovesnosti ob dnevu Slovenske vojske, kjer je bil slavnostni 
govornik.

17.5.2018
Predsednik republike se je udeležil udeležil otvoritve 17. Frankofonskega festivala in 
zbrane na otvoritvi nagovoril.

18.5.2018
Predsednik republike si je ogledal maturantsko ulično četvorko in maturante tudi 
nagovoril.

20.5.2018
Predsednik republike se je udeležil slovesnosti ob prvi obeležitvi svetovnega dneva 
čebel v Breznici, kjer je zbrane nagovoril.

21.5.2018
Predsednik republike se je udeležil slavnostne otvoritve novega plinskega bloka 
Termoelektrarne Brestanica in zbrane nagovoril.

23.5.2018
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor se je na povabilo predsednika Republike 
Poljske Andrzeja Dude v kraju Gorlice udeležil svečanega odkritja spomenika 
Slovencem, ki so tam padli med 1. svetovno vojno in imel nagovor.

24.5.2018
Predsednik Pahor se je udeležil jubilejne X. Konference slovenskih zdravnikov iz 
sveta in Slovenije in zbrane na konferenci tudi nagovoril.

25.5.2018
Predsednik Pahor se je udeležil prireditve ob 10. obletnici Doma starejših občanov 
Gornja Radgona in zbrane nagovoril. 

25.5.2018
Predsednik Pahor se je udeležil svečane prireditve ob praznovanju 210-letnice 
šolstva v Staršah in zbrane nagovoril. 

26.5.2018
Predsednik Pahor je imel slavnostni nagovor na svečanosti ob odkritju spomenika 
slovenskemu narodu za upor proti agresorju l. 1990-1991. 

26.5.2018
Predsednik Pahor se je udeležil praznovanja 19. občinskega praznika Občine Veržej. 
Predsednik republike je imel na prireditvi slavnostni nagovor.

1.6.2018
Predsednik republike je bil slavnosti govornik na slovesnosti v počastitev Josipine 
Urbančič Turnograjske.

2.6.2018
Predsednik republike se je udeležil slovesnosti ob 750-letnici Slovenj Gradca, kjer je 
imel slavnostni nagovor.

4.6.2018
Predsednik republike je gostil sprejem ob zaključni prireditvi natečaja Prostovoljec 
leta 2017, kjer je imel slavnostni nagovor.

5.6.2018
Predsednik republike se je udeležil osrednje zaključne prireditve 35. Tekmovanja za 
čiste zobe ob zdravi prehrani, kjer je prisotne tudi nagovoril.

5.6.2018
Predsednik Pahor se je udeležil osrednje slovesnosti ob Tednu Kemijskega inštituta 
in zbrane nagovoril.
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7.6.2018
Predsednik republike je bil slavnostni govornik na osrednji prireditvi Glasbene šole 
Karol Pahor Ptuj ob 140. obletnici organiziranega glasbenega izobraževanja na Ptuju. 

14.6.2018
Predsednik Pahor se je udeležil žalne slovesnosti ob Lipi sprave na ljubljanskih Žalah. 
Predsednik je k Lipi sprave položil venec in imel nagovor.

15.6.2018

Predsednik republike se je udeležil svečane akademije "Spomini gradijo prihodnost" 
ob 40-letnici Osnovne šole Duplek, 120-letnici podružnične šole Žitečka vas ter 
125-letnici podružnične šole Dvorjane. Predsednik republike je imel na prireditvi 
slavnostni nagovor.

16.6.2018
Predsednik republike se je udeležil posebne svečanosti, s katero je Prostovoljno 
gasilsko društvo Žiberci proslavilo 140. letnico svojega delovanja in prevzem nove 
prenosne črpalke. Predsednik republike je zbrane na svečanosti nagovoril. 

17.6.2018
Predsednik republike se je udeležil osrednje proslave ob 20. občinskem prazniku 
Občine Cerkvenjak. Predsednik republike je bil na proslavi slavnostni govornik. 

18.6.2018
Predsednik republike je imel nagovor na slovesnosti ob praznovanju desetletnice 
lastništva Elsewedy Electric, na kateri bodo odprli novo proizvodno linijo. 

20.6.2018
Predsednik Pahor je kot osrednji govornik nastopil na 38. rednem zasedanju Sveta 
OZN za človekove pravice v Ženevi.

22.6.2018
Predsednik Pahor se je udeležil prve seje Državnega zbora Republike Slovenije 
osmega mandatnega obdobja, kjer je imel nagovor.

24.6.2018
Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na osrednji slovesnosti ob dnevu 
državnosti. 

28.6.2018
Predsednik republike se je udeležil slovesnosti ob poimenovanju ene izmed dvoran 
Evropskega parlamenta po dr. Jožetu Pučniku in imel ob tej priložnosti svečani 
nagovor.

11.7.2018
Predsednik republike se je udeležil slovesnosti Zlati maturant Gimnazije Nova 
Gorica. Predsednik republike je zbrane maturantke in maturante nagovoril in podelil 
priznanja Zlatim maturantom. 

15.7.2018
Predsednik republike se je udeležil slovesnosti ob prazniku Občine Žužemberk in 
zbrane nagovoril. 

28.7.2018
Predsednik republike se je udeležil spominske slovesnosti pri Ruski kapelici pod 
Vršičem, na kateri je bil slavnostni govornik.

5.8.2018
Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na slovesnosti ob 150. obletnici 
ustanovitve prvega slovenskega tabora v Ljutomeru.

6.8.2018
Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor je nagovoril zbrane na slovesnosti, ki 
je s postavitvijo triindvajsetih "spotikavcev", obeležij v obliki tlakovcev, obeležila 
spomin na žrtve nacističnega preganjanja v Ljubljani. 

11.8.2018
Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na osrednji slovesnosti ob 110. obletnici 
Prostovoljnega gasilskega društva Materija. 

16.8.2018
Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na osrednji regijski slovesnosti ob 
prazniku združitve prekmurskih Slovencev z matičnim narodom v Črešnovcih.

28.8.2018
Predsednik republike se je udeležil pogrebne slovesnosti z vojaškimi častmi ob smrti 
Cirila Zlobca in imel govor v slovo akademiku.

2.9.2018
Predsednik republike je bil slavnostni govornik na prireditvi "Doma pod Triglavom" 
ob 240-letnici prvega zabeleženega uspešnega vzpona na Triglav.

3.9.2018
Predsednik republike je ob pričetku novega šolskega leta šolarjem in šolarkam ter 
dijakinjam in dijakom namenil poslanico.
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10.9.2018
Predsednik Pahor je bil osrednji govornik na otvoritvi 13. Strateškega foruma Bled 
2018 (BSF).

15.9.2018
Predsednik republike je bil slavnostni govornik na otvoritvi novega Gasilsko-
reševalnega centra v Postojni.

25.9.2018
Predsednik Pahor se je udeležil splošne razprave 73. zasedanja Generalne skupščine 
Organizacije združenih narodov, kjer je nastopil v imenu Republike Slovenije.

28.9.2018
Predsednik Pahor je bil glavni govornik na slovesnosti ob 20. obletnici ITF Ustanove 
za krepitev človekove varnosti.

5.10.2018
Predsednik Pahor se je udeležil osrednje slovesnosti ob 150. obletnici Odvetniške 
zbornice Slovenije, kjer je bil slavnostni govornik.

10.10.2018
Predsednik Pahor se je udeležil obeležitve 50. obletnice ustanovitve Teritorialne 
obrambe, kjer je bil osrednji govornik.

16.10.2018
Predsednik republike se je drugi dan obiska v Etiopiji sestal s predsednikom Komisije 
Afriške unije Mousso Fakijem Mahamatom in nagovoril Odbor stalnih predstavnikov 
pri Afriški uniji.

18.10.2018

Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na koncertu ob 50. obletnici dogodka, 
ko je pesem Vstajenje Primorske prvikrat zazvenela v izvedbi Goriškega okteta in 
otvoritvi razstave ob 100. obletnici konca I. svetovne vojne, posvečeni vsem padlim 
vojakom in civilnim žrtvam. 

23.10.2018
Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na slovesnosti ob 70. obletnici Socialno 
varstvenega Zavoda Hrastovec z naslovom "Različnost nas bogati".

25.10.2018
Ob državnem prazniku dnevu suverenosti je potekal dan odprtih vrat v Predsedniški 
palači. Obiskovalce je sprejel in nagovoril predsednik Pahor.

9.11.2018
Predsednik republike je bil slavnostni govornik na osrednji slovenski slovesnosti ob 
100. obletnici konca prve svetovne vojne.

12.11.2018
Predsednik republike se je udeležil osrednje slovesnosti ob 120. obletnici rojstva 
Leona Štuklja, na kateri je bil slavnostni govornik.

13.11.2018
Predsednik Pahor se je udeležil odprtja mednarodne znanstvene konference z 
naslovom Temna stran meseca II: soočenje in refleksija 20 let kasneje in zbrane 
nagovoril.

14.11.2018
Predsednik Pahor se je udeležil slovesnega odprtja mednarodne konference ob 
100-letnici vrhovnega sodstva na Slovenskem in imel ob tej priložnosti nagovor.

15.11.2018
Predsednik republike je bil slavnostni govornik na slovesnosti v Postojnski jami, na 
kateri so obeležili 200-letnico odkritja njenih najlepših prostorov.

16.11.2018
Predsednik Pahor je priredil sprejem za udeležence evropskega srečanja Trilateralne 
komisije v Sloveniji in udeležence srečanja nagovoril.

16.11.2018
Predsednik Pahor se je udeležil otvoritve praznika kakijev, ki ga je že osemnajsto 
leto zapored organiziralo Turistično društvo Solinar Strunjan in zbrane nagovoril.  

23.11.2018

Predsednik republike je ob državnem prazniku priredil posebno slovesnost ob 
povišanju Alenke Ermenc v čin generalmajorke in vročil državno odlikovanje Zvezi 
društev general Maister in mag. Milanu Lovrenčiču. Predsednik Pahor je zbrane 
nagovoril.

23.11.2018
Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na slovesnosti v počastitev 80. obletnice 
delovanja Onkološkega inštituta Ljubljana. 

26.11.2018
Predsednik Pahor se je udeležil slovesnosti ob občinskem prazniku Občine Metlika in 
zbrane nagovoril.
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27.11.2018
Predsednik republike je bil slavnostni govornik ob podelitvi nagrad in priznanj za 
izjemne dosežke v znanstveno-raziskovalni in razvojni dejavnosti v Sloveniji.

29.11.2018
Predsednik Pahor se udeležil slovesnosti ob 70. obletnici Glasbene šole Nova Gorica 
in imel nagovor.

30.11.2018
Predsednik Pahor je imel govor ob tradicionalnem sprejemu za predstavnike 
invalidskih organizacij ob mednarodnem dnevu invalidov.

3.12.2018
Predsednik Pahor je nastopil na mednarodnem srečanju voditeljev v okviru 
konference pogodbenic Okvirne konference Združenih narodov o podnebnih 
spremembah (UNFCCC).

10.12.2018
Predsednik Pahor je bil slavnostni govornik na osrednji državni proslavi ob 
Cankarjevem letu.

12.12.2018
Predsednik Pahor je nagovoril zbrane na sprejemu za humanitarne organizacije v 
Predsedniški palači.

12.12.2018
Predsednik Pahor se je udeležil 7. tradicionalnega dobrodelnega koncerta "Otroci za 
otroke" v Podčetrtku in zbrane nagovoril.
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